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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 17/2014 
Caràcter: Ordinària  
Data: 27 de novembre de 2014 
Horari: de 10’05 a 15’50 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andrés Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sánchez (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andrés Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garví Blázquez (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenón (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MÉS) 
Guadalupe Pulido Román (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belén Soto Mateu (PP) 
Neus Truyols Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MÉS) 
 

Excusa la seva assistència: 

Sandra Fernández Herranz (PP) 
 

Cap de Departamet: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 30 d’octubre  de 2014. 

 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a octubre de 2014. 

 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords complimentats 
corresponents al  Ple ordinari de 30 d’octubre de 2014. 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes d’octubre de 2014. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 18379 de dia 27 d’octubre de 2014  fins al número 200050 de dia 
21 de novembre de 2014, inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES 

 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 19045 de dia 4 de novembre 
de 2014 de modificació de l’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament de Palma, 
delegació de la presidència i proposta de nomenament en relació a la societat mercantil Palau 
de Congressos de Palma S.A. 
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 19426 de dia 12 de 
novembre de 2014 de constitució de la Comissió Tècnica municipal per avaluar el projecte del 
Club Marítim del Molinar i nomenament dels representants. 
 
8. Proposta d’aprovació de modificació de data del Ple ordinari del mes de desembre 2014. 
 
9. Proposta d’aprovació de la Memòria de la gestió corporativa corresponent a l’exercici 2012. 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement  de compatibilitat d’un professor músic de la 
Banda municipal per a l’exercici de l’activitat pública de professor associat de tuba en el 
Conservatori Superior de les Illes Balears. 

 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement  de compatibilitat d’un professor músic de la 
Banda municipal per a l’exercici de l’activitat pública de professor associat de tuba en el 
Conservatori Superior de les Illes Balears. 
 
12. Proposta d’aprovació de modificació de l’art. 41 del vigent acord regulador de les 
condicions de treball del personal funcionari, eventual i dels òrgans directius d’aquest 
Ajuntament. 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón per 
import de 55’37€ (factura DS130026 de 13 desembre 2013) 
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14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón per 
import de 55’37€ (factura DS130028 de 13 desembre 2013) 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA, per import de 171.385’97€ 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, de les factures presentades per l’IMAS 
respecte del conveni marc de col·laboració en matèria de serveis socials, subscrit entre 
l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma de Mallorca per a la concertació de 
serveis residencials per a persones majors de la ciutat de Palma de Mallorca per import de 
521.716.79€, 
 
17. Proposta d’aprovació de sol·licitar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques 
l’ampliació del termini de reintegrament de saldos deutors. 
 
18. Proposta d’aprovació de no admetre a tràmit les sol·licituds de revisió d’ofici interessades 
per la UTE Centres Cívic en relació al llistat certificat per l’interventor tramès al Ministeri 
d’Hisenda en compliment del procediment del RDL 4/2012. 
 
19. Proposta d’aprovació de no admetre a tràmit les sol·licituds de revisió d’ofici interessades 
per la UTE Casals de Barri en relació al llistat certificat per l’interventor tramès al Ministeri 
d’Hisenda en compliment del procediment del RDL 4/2012. 
 
20. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de 
Palma, que té per objecte l’ampliació de la EDAR 2, Sistema General de Comunicacions i 
d’Infraestructures- SGCI/IS-P 84-02-E i reajustament dels SGCI/IS-P 84-01-P i SGCI/IS-P 84-02-E 
per la implantació d’un Sistema General d’Espais Lliures, SGEL/PJ-P, 84-01-P i aprovar la 
Declaració justificada de la integració dels aspectes ambientals en la present modificació, i 
mesures de seguiment. 01PRAD17EDAR2bis. PA09/0005 
 
21. Proposta d’aprovació del contingut de la documentació de la fase D’INFORMACIÓ, ANÀLISI 
I ESTUDIS COMPLEMENTARIS AIXÍ COM L’AVANÇ DE PLANEJAMENT que conté els criteris, 
objectius i solucions  generals en els treballs de revisió del Pla General redactat per l’equip 
tècnic municipal designat a l’efecte. I sotmetre a exposició publica per un termini DE DOS 
MESOS. 
 
22. Proposta d’aprovació de L’INFORME DE SOSTENIBILITAT AMBIENTAL PRELIMINAR, als 
efectes de la consulta prèvia prevista a la Llei 11/2006, amb el qual l’òrgan ambiental pugui 
determinar l’abast i el nivell de detall de l’informe de sostenibilitat mediambiental per la 
propera aprovació inicial de la revisió del Pla General, i  Sotmetre a exposició publica per un 
termini DE DOS MESOS.   
 
31. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a biblioteques Son Cànaves i Son Gotleu 
(700/2014) 
 
32. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de les 
biblioteques (701/2014) 
 
38. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa als suports lluminosos 
publicitaris de tecnologia digital (624/2014) 
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41. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a SOS pel Molinar i el port petit (699/2014) 
 
29. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a galeres, millorar servei i millorar benestar 
animal (697/2014) 
 
25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’eliminació del reforç de personal 
sanitari a les urgències dels tres PACS de Palma (676/2014) 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la lluita contra l’atur (678/2014) 
 
26. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a declarar Palma Ciutat amiga dels infants 
(677/2014) 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la pobresa infantil a Palma i la manca 
de polítiques per evitar-la i eradicar-la (679/2014) 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a ajudes a les persones per pagar hipoteques i 
lloguers (698/2014) 
 
24. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la creació d’un parc 
d’habitatges de lloguer social (616/2014) 
 
37. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS relativa als acomiadaments da 
l’empresa MEVISA (704/2014) 
 
40. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Santa Catalina: La protecció que volem 
(696/2014) 
 
23. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bases comunes en tots els 
plecs socials i educatius (571/2014) 
 
28. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la voluntat política de Mateo Isern de 
continuar mantenint amb doblers públics el major supermercat de droga de Mallorca, Son 
Banya (680/2014) 

 
33. SOBRE LA TAULA.- Proposició  conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS, relativa a la 
situació de l’empresa pública “correos” (504/2014) 
 
35. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a recuperar el “cèntim sanitari” (738/2014) 

 
36. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la retallada del 
transport públic a l’EMT i els drets laborals de la plantilla i la eficiència i l’estalvi als contractes 
de manteniment de la flota d’autobusos (644/2014) 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la supressió de la web municipal del 
sistema de concessió de llicències d’obres menors simples on line (691/2014) 
 
42. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal MÉS de la regidora delegada de 
l’Àrea de Sanitat i Consum, relativa a la denuncia d’entrada a menors a Plaça Bous (702/2014) 
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43. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal PSIB-PSOE de la regidora de 
Contractació i Govern Interior relativa al possible tancament del Bar “Alaska” (739/2014) 
44. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’informe d’objecció (reparo), 34.1/2014 de 4 de 
novembre de 2014, de l’ampliació de pròrroga extraordinària i modificació del contracte del 
servei de manteniment i conservació de l’enllumenat públic de Palma. 
 
FOD. 1. Moció del Grup Municipal MÉS relativa a la contractació a mida d’un nou cap de tallers 
de l’EMT (746/2014). 
 
FOD2. Moció del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la corrupció a EMAYA en relació a la 
recollida pneumàtica (747/2014) 
 
FOD 3. Moció del Grup Municipal PP relativa a la petició del Parlament sobre l’informe de la 
Sindicatura de Comptes (756/2014) 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem a iniciar la sessió plenària. Mirin, els comunico que avui ha vingut la Reina i hi ha un acte 
institucional en que jo hi he d’anar, i per lo tant en 10 o 15 minuts hauré d’abandonar el Plenari. Tot 
d’una que acabi l’acte tornaré però té una duració de dues hores o dues hores i un poquet, vull dir, vull 
donar l’explicació perquè serà la primera vegada que no puc estar en el plenari, però crec que la 
circumstància ho justifica, per lo tant, així ho faré. La circumstància jo crec que en la meva opinió ho 
justifica. Quedarà presidint el Sr. Gijón, quedarà presidint accidentalment el plenari.” 

 
1. SECRETARIA 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 30 d’octubre  de 2014. 
 
“Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia  27 de novembre de 2014,  per si escau, l’aprovació 
de  l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 30 d’octubre de 2014”.   
 
S’aprova per unanimitat 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a octubre de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, 
la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a octubre de 2014, les 
quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que han 
presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a octubre de 2014.” 

 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 30 d’octubre de 2014. 
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El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels acords del ple 
ordinari de 30 d’octubre de 2014. Per això, se sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el 
següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de 30 d’octubre de 2014 de l’Ajuntament.” 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes d’octubre de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 27 de novembre de 2014, la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant al 
mes d’octubre, amb el corresponent número de registre: 
 

 1440  Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Família i Serveis Socials del Govern de 
les Illes Balears i l’Ajuntament de Palma per al desenvolupament d’accions formatives dins el 
marc del programa “Alter” d’intervenció socioeducativa per a joves en risc d’exclusió social i 
escolar. (Firmat el 18 09 2014) 

  
1441 Convenio entre la Secretaría de Estado de Hacienda (Dirección General del Catastro) y el 
Ayuntamiento de Palma de Mallorca de colaboración en materia de gestión catastral. (Firmat 
el 29 10 14)” 

 
2. DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 
(No n’hi ha) 
 
3. PART RESOLUTIVA 
3.1. PROPOSTES DE BATLIA 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número18379 de dia 27 d’octubre de 2014  fins al número 20050 de dia 
21 de novembre de 2014, inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 19045 de dia 4 de 
novembre de 2014 de modificació de l’organització dels serveis administratius de 
l’Ajuntament de Palma, delegació de la presidència i proposta de nomenament en relació a 
la societat mercantil Palau de Congressos de Palma S.A. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
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“La Junta de Govern de Palma, en sessió del dia 19 de març de 2014, va acordar adquirir a la 
Societat Municipal d’Aparcaments i Projectes SA l’acció núm. 2 d’ordre del capital social de 
Palau de Congressos de Palma SA que representa el cinquanta per cent del capital social. 
 
L’article 19 dels Estatuts Socials de Palau de Congressos SA determina que la presidència del 
Consell d’Administració recaurà en el president de l’Empresa Municipal d’Obres i Projectes, SA 
(EMOP, SA). Aquesta determinació s’ha d’entendre referida al president de la societat 
mercantil o administració titular del 50% del capital social, posteriorment SMAP, SA, i 
actualment l’Ajuntament de Palma. 
 
La Llei de Bases de Règim Local, a l’article 124, permet al batle delegar mitjançant decret 
determinades competències i establir l’organització i estructura de l’Administració municipal 
executiva. A l’article 127 atribueix a la Junta de Govern la designació dels representants 
municipals a les societats en les que l’Ajuntament hi participi. 
 
Per tot això, dict el següent 
 
Decret: 
 
1. Modificar el Decret 954, de 27 de gener de 2014, d’organització dels serveis administratius 
de l’Ajuntament de Palma, adscrivint la societat mercantil Palau de Congressos de Palma SA a 
l’Àrea de Turisme i Coordinació Municipal i suprimint l’adscripció a l’Àrea de Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació municipal.  
 
2. Delegar la presidència del Consell d’Administració de Palau de Congressos de Palma SA al 
regidor titular de l’Àrea a la que la societat s’adscriu. 
 
3. Elevar a la Junta de Govern de Palma la proposta d’adoptar l’acord següent: 
 
 3.1. Acceptar el cessament del Sr. Andreu Garau Garau com a membre del Consell 
d’Administració de Palau de Congressos de Palma SA agraint-li els serveis prestats. 
 
 3.2. Nomenar al Sr. Jesús Valls Flores membre del Consell d’Administració de Palau de 
Congressos de Palma SA.  
 
4. Notificar aquesta resolució i l’acord de la Junta de Govern, una vegada aprovat, a Palau de 
Congressos de Palma SA i donar-ne compte al Ple de la Corporació a la primera sessió ordinària 
que es convoqui”. 
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 19426 de dia 12 de 
novembre de 2014 de constitució de la Comissió Tècnica municipal per avaluar el projecte 
del Club Marítim del Molinar i nomenament dels representants. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Simplement el donar compte consisteix en dir en el Ple que la Comissió tècnica, en relació en aquest 
projecte del port, va esser constituïda per tècnics de l’Ajuntament, amb els mateixos termes que jo me 
puc remetre a les intervencions fetes en els darrers plenaris. Avui tractem aquest tema per desè plenari 
consecutiu, i per tant simplement dir que aquesta Comissió ha demanat una pròrroga a l’Autoritat 
Portuària, per tal de tenir 45 dies per poder resoldre els informes i les distintes qüestions, que fan 
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referència a l’avaluació per part de l’Ajuntament d’aquest projecte. Varem acordar com alternativa de 
Ple, el fet de que, bé, que la postura política de l’Equip de Govern, que s’havia traslladada en el grup de 
l’oposició, vindria fonamentada i determinada, per les conclusions d’aquesta Comissió política, que dins 
l’acta del Ple doncs queda un poc a la disposició, perquè coneguin els membres, i que puguin conèixer 
també. No hi ha conclusions en aquest moment, ni tampoc l’Autoritat Portuària ens ha donat, ens ha 
contestat, en referència en aquesta pròrroga. Recordar finalment que el informe del Ajuntament, és un 
informe preceptiu però no vinculant, i el fet de que es faci en el termini d’informació pública, 
determinat per l’Autoritat Portuària, que tramita l’expedient, com administració competent, lògicament 
doncs no, fa determinar, i per tant el informe de l’Ajuntament és determinant en quant a posició de la 
ciutat, però no és determinant en relació en el termini donat per l’Autoritat Portuària. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, bé ens tornem a trobar aquí amb el Sr. Valls, amb bones paraules, aquí edulcorades, però clar, amb 
el tema aquest de la Comissió Sr. Valls, vostè sap perfectament que fa mes i mig des d’aquest grup 
municipal, en sol·licitud oficial en el Consell de Gerència d’Urbanisme, es va demanar quins membres 
composarien aquesta Comissió, que s’havia acordat en el Plenari anterior, i quines preguntes se’ls hi 
faria. Això es va demanar explícitament. En cap moment, ningú a l’Equip de Govern, s’ha adreçat, ni 
vostè, s’ha adreçat en aquest grup de l’oposició, per exposar-li quins noms podrien optar a constituir 
aquesta Comissió, quin tipus de preguntes. Hem insistit en aquesta qüestió, aquesta qüestió no ha estat 
mai contestada per vostè, i avui ens trobem, que, jo ho vaig sabre l’altre dia en el, ho vaig veure l’altre 
dia, el dia de la Junta de Portaveus, amb un llistat ja tancat de tècnics, que constituiran aquesta 
Comissió. Escolti, primer, per començar, per començar, el tècnic, el Sr. Fernando González Moreno, que 
és el gerent d’Urbanisme, sabem que és tècnic de l’Ajuntament, però evidentment és un polític ara 
mateix, és el gerent d’Urbanisme de l’Ajuntament. Per un altre banda Sr. Valls, no importa que li digui 
que opina, que posarà al informe el Sr. González, el Sr. González, i ho dic amb carinyo, és una persona 
transparent, és transparent, ell sap perfectament, ell expressa clarament quins són els seus desitjos i 
quina és la seva mentalitat. Al Sr. González li pareix extraordinari el projecte, és més, si pogués posar lo 
que ell pensa, diria que li pareix massa petit aquest projecte que ha presentat la Junta Directiva. I el 
posem aquí a dalt de tot, el posem aquí a dalt de tot. Sr. Tomeu Abad, una persona també que no tinc 
res en contra de ell personalment, ara bé, me basta veure la seva intervenció a l’expedient de Son 
Espases, amb una fulla justificava la ubicació de Son Espases, allà on s’ha ubicat, amb una fulla d’informe 
tècnic. Per tant, i vostè el me posa aquí també, un altre que és tècnic polític, perquè és tècnic però està 
allà a designació política. Jo la veritat Sr. Valls, ho ha duit en secretisme, ens ho trobem aquí 
directament ja constituïda la Comissió, quan se li havia demanat consulta sobre això expressa y explícita. 
Jo aquí no veig a ningú de planejament per exemple. Qui d’aquests tècnics que vostè aquí ha fet constar 
en aquesta Comissió, pot defensar la preservació del caràcter i la tipologia del barri, del paisatge urbà 
del barri. Quin d’aquests tècnics podrà argumentar de manera fefaent i de manera profunda sobre això? 
M’ho digui, perquè jo sincerament tinc els meus dubtes, de que qualcú d’aquests que vostè relaciona 
aquí, pugui consolidar l’opinió de l’Ajuntament, sobre el tema del impacte que pot tenir una obra 
d’aquestes dimensions, en el barri i en el paisatge urbà del barri. Per tant, jo Sr. Valls la veritat, no sé 
com hem torbat tant en tenir aquesta Comissió, no sé com ni tan sols s’ha consultat, jo no sé amb qui 
l’estava negociant vostè aquesta Comissió, que ha tardat tant en tenir-la enllestida. No sé si la devia 
negociar amb el Sr. José María Rodríguez, o amb qui la negociava, però la veritat és que trobar-m’ho així 
aquí, quan nosaltres hem demanat això, quan nosaltres hem demanat això de manera explícita i 
expressa, trobar-nos això, amb aquesta relació de tècnics, sincerament, ens fa, la veritat és que ens fa 
dubtar de les reals intencions, de que l’Ajuntament realment vulgui defensar el interès general. En el 
Jonquet si que hi ha una administració que defensa el interès general, aquí a l’Ajuntament en el Molinar, 
evidentment no el salvarà l’Ajuntament, el salvarem els ciutadans, no l’Ajuntament de Palma en el 
Molinar.” 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Valls, nuestro grupo municipal también solicitó por escrito, al Consejo de Gerencia, cuatro o cinco 
cuestiones muy concretas: quienes eran los miembros de esa Comisión, cuando se constituyó la 
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Comisión, cuando dio Usted la orden de constituir la Comisión, cuando el Pleno lo había aprobado, hace 
más de dos meses, cuando se les notificó la posibilidad de hacer las alegaciones, porque no se han 
entregado en plazo, porque se ha pedido una prórroga, porque vamos con tanto retraso, pero sobre 
todo como dice el Sr. Verger, porque no se nos ha informado de nada. Es una vergüenza la lealtad que 
desde la Regiduría de Urbanismo, se nos solicita a los grupos de la oposición, de manera continuada, y 
como está actuando, y con la deslealtad que está actuando su máximo responsable. Hay tres temas 
encima de la mesa, que se contrastan con hechos, de sus palabras a sus hechos, hay una gran diferencia, 
es una vergüenza, una vergüenza, que habiendo una Comisión no permanente del Luís Sitjar, habiendo 
un Consejo de Gerencia el pasado martes, habiéndonos Usted pedido lealtad en determinados temas 
que se trataron en el Consejo de Gerencia, que nos enteremos a la hora de que Usted daba una rueda 
de prensa, para anunciar algo, sin convocar como Presidente del Consejo y como Presidente de la 
Comisión esa noticia a la oposición. A partir de aquí, se lo dije en la Comisión, en el Molinar solo hay dos 
temas, elegir entre el Molinar o un nuevo puerto deportivo. Ustedes nos están aquí, cada día diciendo, 
haremos alternativas, transaccionales para ganar tiempo. Su proyecto lo tienen claro, lo tienen 
clarísimo, por eso tienen que dejar de gobernar, por eso, porque van a acabar con la ciudad.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí, muchísimas gracias. Quedo sorprendido por el tono de las intervenciones realizadas por los 
compañeros, entre otras cosas porque llevamos diez años, perdón diez Plenos votando por unanimidad 
los acuerdos y la postura del Ayuntamiento. Le trasladaré Sr. Verger su cariño al Sr. Fernando González y 
al Sr. Tomeu Abad, y al mismo tiempo les hablaré de la incompetencia que tienen, para poderse 
pronunciar en referencia a un proyecto presentado en el Ayuntamiento, después de 30 años de trabajar 
cada uno en el Ayuntamiento. Mire, de Planeamiento, justamente se han escapado tres nombres de los 
diez, o de los nueve, hay diez que son de Planeamiento, el Sr. Jordi Aguiló, la Sra. Pilar Riera y la Sra. 
Ester Martínez. Todos ellos, se ha hecho la recopilación, oiga, es que para tener una Comisión técnica, 
tienen que ser ingenieros de caminos, tienen que ser arquitectos, lógicamente. Hay también un técnico 
de Medio Ambiente, que ya en su día estuvo en contra. Y oiga, otra cosa, no se aventure, no se aventure 
a decir lo que dirán los informes, porque los estudios se están realizando, y se están estudiando los 
parámetros. Por tanto, yo no sé porque tienen ese tono inquisitorio contra la postura del Gobierno, 
cuando realmente llevamos diez Plenos estando de acuerdo. ¿A que viene ese tono? Es que no me lo 
explico. ¿Qué presume Usted? ¿Qué presume Usted? Es que estamos aquí, Usted me está tratando 
como si nosotros hubiéramos apoyado el puerto, y que nosotros hubiéramos habilitado que se realice el 
proyecto tal como está presentado, y oiga, vamos a esperar ¿no? Un poco de respeto, es lo que yo creo. 
Aquí no ha habido ninguna ocultación. Usted tiene la información, Sra. Garvi, Usted tiene la información. 
Usted pidió por escrito, perdone, Usted pidió por escrito y se le ha trasladado, y se le ha trasladado. No 
sé si le ha llegado, pero yo sé que el Gerente ha firmado un documento ayer, trasladándole la 
información. Oiga, ¿no vale, no es un traslado de información? Bueno, que tampoco no es una tesis ni 
un informe de Medio Ambiente, es una convocatoria de nueve nombres y una fecha, tampoco no sé si 
hay que darlo con tanta antelación. Y vuelvo a decir lo mismo, vuelvo a decir lo mismo, no aventuren 
Ustedes cual es el contenido del informe, porque los estudios se están realmente realizando. Y si se pide 
más plazo a la Autoridad Portuaria, es porque se están realizando los estudios. Por tanto yo les pediría 
un poco de prudencia, un poquito de respeto a los técnicos. No tengo como siempre, ningún 
inconveniente en darles parte, porque no han pedido nada, que no se les ponga a su disposición. 
Ustedes me conocen de siempre, el trato siempre ha sido ese. Sigo a la disposición para poner toda la 
información que existe en la Gerencia de Urbanismo, a los efectos de que Ustedes conozcan todos los 
extremos. Pero todavía a día de hoy, no hay conclusión en relación a este informe. Muchas gracias.” 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
 “El Ple de l’Ajuntament de dia 30 d’octubre de 2014 en sessió ordinària va aprovar per 
unanimitat, convocar una Comissió Tècnica municipal per tal d’avaluar el projecte del que 
dona trasllat l’Autoritat Portuària de Balears del Club Marítim del Molinar, a fi d’extreure entre 
d’altres la inversió mínima i les condicions necessàries per l’adequada remodelació del Port, 
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que donin fonament a la postura política de l’Ajuntament, d’acord amb les resolucions 
adoptades en els set anteriors plenaris.  
 
Per altre banda i de conformitat amb l’article 124.4 de la Llei 7/85 de 2 d’abril Reguladora de 
les  Bases del Règim Local, es dicta el següent,  
 
DECRET 
 
1.Constituir la Comissió Tècnica municipal per avaluar el projecte del Club Marítim del Molinar 
i nomenar als següents representants: 
- Fernando González Moreno, gerent d’Urbanisme 
- Bartolomé Abad Socías, director tècnic de la Gerència d’Urbanisme 
- Jordi Aguiló Segura, cap servei de control d’urbanitzacions i infraestructures 
- Pilar Riera Vicens, cap servei de valoracions 
- Esther Martínez Comas, enginyer de camins 
- Urbano Sánchez-Pastor Dotor, cap departament d’Infraestructures 
- José Alejandro Asensi López, coordinador general d’Infraestructures 
- Miguel Femenía Reus, cap departament Mobilitat 
- Roland Bahón Menéndez, tècnic superior de medi ambient 
2. Notificar el present decret als interessats. 
3.- D’aquest Decret es donarà compte al Ple Municipal.” 
 
8. Proposta d’aprovació de modificació de data del Ple ordinari del mes de desembre 2014 
 
Es proposa: 
 
“Per acord de Ple de l’Ajuntament de dia 20 de juny de 2011 es va establir el règim de sessions 
del Ple i es va fixar una sessió ordinària cada mes, que té lloc el darrer dijous o el dimecres 
anterior si fos festiu. 
Amb motiu de les festes de Nadal proposo al Ple de l’Ajuntament que adopti el següent  
 
ACORD 
 
Que el Ple ordinari del mes de desembre 2014 es dugui a terme el dijous dia 18 de desembre” 
 
S’aprova per unanimitat 
 
3.2. PROPOSTES DE LA JUNTA DE GOVERN, DELS SEUS MEMBRES I DELS/DE ALTRES 
REGIDORS/RES AMB RESPONSABILITAT DE GOVERN 
 
9. Proposta d’aprovació de la Memòria de la gestió corporativa corresponent a l’exercici 
2012 
 
Informe favorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
“Complint el que disposa l’article 149 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals (RD 2568/86), s’ha redactat la Memòria descriptiva de la 
gestió corporativa d’aquest Ajuntament durant l’exercici 2012 amb les dades facilitades pels 
departaments, organismes autònoms i empreses públiques, per la qual cosa, s’eleva al Ple de 
l’Ajuntament el següent: 
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ACORD 
 
1. Aprovar la Memòria de la gestió corporativa corresponent a l’exercici 2012 
2. Procedir a la seva difusió mitjançant la publicació al web de l’Ajuntament 
3. L’estructura de l’esmentada Memòria de Secretaria 2012 és la següent: 
 
ÍNDEX MEMÒRIA 2012 

TÍTOL PRIMER – CARACTERÍSTIQUES DEL MUNICIPI 
 CAPÍTOL I. TERRITORI 
 CAPÍTOL II. POBLACIÓ 
 CAPÍTOL III. ESTRUCTURA ECONÒMICA I VIES DEL TERME 

MUNICIPAL 
 
TÍTOL SEGON - ORGANITZACIÓ MUNICIPAL 
 CAPÍTOL I. CORPORACIÓ MUNICIPAL 
 CAPÍTOL II. PERSONAL 
 CAPÍTOL III. ESTRUCTURA ORGÀNICA 
 
TÍTOL TERCER  - SERVEIS DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL 
 CAPÍTOL I. PATRIMONI MUNICIPAL 
 CAPÍTOL II. URBANISME 
 CAPÍTOL III. SANITAT I MEDI AMBIENT 
 CAPÍTOL IV. CONSUM 
 CAPÍTOL V. TRANSPORTS 
 CAPÍTOL VI . EDUCACIÓ I CULTURA 
 CAPÍTOL VII. JOVENTUT I ESPORTS 
 CAPÍTOL VIII. SERVEIS SOCIALS 
 CAPÍTOL IX. PROTECCIÓ I SEGURETAT 
 CAPÍTOL X. TURISME 
 CAPÍTOL XI. SERVEIS JURÍDICS MUNICIPALS 
 CAPÍTOL XII. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 CAPÍTOL XIII. ALTRES SERVEIS 
 
TÍTOL QUART - HISENDA MUNICIPAL 

CAPÍTOL I. PRESSUPOSTS MUNICIPALS DE L’EXERCICI 
ECONÒMIC 

 CAPÍTOL II. LIQUIDACIÓ DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
 CAPÍTOL III. DEPARTAMENT TRIBUTARI 
 CAPÍTOL IV. SERVEIS DE TRESORERIA I RECAPTACIÓ 
 
TÍTOL CINQUÈ - CRÒNICA DE LA CIUTAT 

CAPÍTOL I. CRÒNICA DE LA CIUTAT 
           

TÍTOL PRIMER – CARACTERÍSTIQUES DEL MUNICIPI 
 

CAPÍTOL I – TERRITORI 
Extensió i límits del terme municipal 
Divisió del terme municipal en entitats de població 
Divisió del terme municipal en districtes 
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CAPÍTOL II – POBLACIÓ 
Padró municipal d’habitants a 1 de gener de 2013 

• Evolució del moviment natural de població 
Explotació estadística del PMH 

• Densitat de població 
Toponímia 
Retolació i numeració postal 
Certificacions i diligències padronals 
Serveis delegats de l’Estat 

• Cens electoral 
 
CAPÍTOL III – ESTRUCTURA ECONÒMICA I VIES DEL   TERME MUNICIPAL 

• Béns immobles de naturalesa rústica 

• Béns immobles de naturalesa urbana 

• Impost sobre activitats econòmiques 

• Vies del terme municipal 
 
TÍTOL SEGON - ORGANITZACIÓ MUNICIPAL 
 

CAPÍTOL I. CORPORACIÓ MUNICIPAL 
Corporació municipal 

• Ple de l’Ajuntament 

• Grups municipals 

• Regidories d’àrea 

• Regidories delegades d’àrea 

• Tinències de batlia 

• Portaveus de cada grup municipal 

• Junta de Govern 

• Comissió de Coordinació 
Comissions del Ple 

• Comissió de Serveis a la Ciutadania 

• Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 

• Comissió de Suggeriments i Reclamacions 

• Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures 

• Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient 

• Portaveus 
Districtes 

• Centre 

• Ponent 

• Nord 

• Llevant 

• Platja de Palma 
 
Comissions no Permanents 
Organismes autònoms: instituts, fundacions, patronats, empreses municipals i societats 

mercantils 
Representacions municipals als organismes col·legiats, a les entitats i a les societats 
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Activitat corporativa 

• Nombre de sessions i acords que han adoptat els òrgans municipals 
col·legiats 

• Decrets de la batlia 

• Iniciatives dels grups municipals 
 
CAPÍTOL II. PERSONAL 
Plantilla orgànica 

• Plantilla de personal 
Selecció de personal 

• Convocatòria de processos selectius 

• Nomenaments de personal 
Escola Municipal de Formació 
Prestacions i control 

• Assistència sanitària 

• Assegurança de vida i invalidesa 

• Expedients de jubilacions i invalidesa 

• Tramitació de sol·licituds d’ajudes mèdiques 

• Tramitació de beques d’estudi 

• Documentació tramitada 
Servei de Prevenció de Riscs Laborals 

 
CAPÍTOL III. ESTRUCTURA ORGÀNICA 
Estructura orgànica 

• Batlia 

• Grups Polítics 

• Secretaria General del Ple 

• Secretaria de la Junta de Govern Local 

• Serveis Jurídics 

• Oficina del Defensor de la Ciutadania 

• Àrea de Coordinació Municipal i Turisme 

• Àrea Delegada de Seguretat Ciutadana 

• Àrea Delegada de Mobilitat 

• Àrea de Benestar Social, Immigració i Participació 

• Àrea Delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors 

• Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació 

• Àrea de Funció Pública i Govern Interior 

• Àrea d’Infraestructures i Coordinació Territorial 

• Àrea de Medi Ambient 

• Àrea Delegada de Sanitat i Consum 

• Àrea de Cultura i Esports 

• Àrea Delegada de Comerç, Treball i Joventut 

• Àrea d’Urbanisme i Habitatge 
 
TÍTOL TERCER  - SERVEIS DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL 
 

CAPÍTOL I. PATRIMONI MUNICIPAL 
Inventari 
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CAPÍTOL II. URBANISME 
Gerència Municipal d’Urbanisme 

• Consell de Gerència d’Urbanisme 

• Planejament i Gestió Urbanística 

• Gestió Urbanística i Patrimoni del Sòl 
- Sistemes d’Actuació 
- Patrimoni Municipal del Sòl 

• Activitats i Seguretat d’Establiments 
- Servei de Control i Seguretat d’Establiments 
- Control d’Activitats 
- Servei de Tramitació 

• Disciplina Urbanística i Seguretat dels Edificis 
-     Servei de Disciplina d’Obres 
- Servei de Protecció de l’Edificació 
- Servei d’Inspecció Tècnica d’Edificis 

• Oficina de l’Economista 

• Arxiu de la Gerència d’Urbanisme 

• Oficina de Revisió del PGOU 
Consorci Riba 
Departament d’Infraestructures 

• Servei Administratiu 

• Contractes majors 

• Convenis/subvencions tramitats 

• Contractes menors 

• Enllumenat Públic 

• Servei de Logística 

• Equipament Escolar 

• Edificis Municipals 

• Parcs i Jardins 

• Estudis i Projectes d’Arquitectura 

• Estudis i Projectes d’Enginyeria 

• Vialitat 
Institut Municipal de Coordinació d’Obres Viàries 
Patronat Municipal de la Il·luminació Ornamental 
Departament de Mobilitat 
Patronat Municipal de l’Habitatge 
 
CAPÍTOL III. SANITAT I MEDI AMBIENT 
Aigua i Sanejament (EMAYA, SA) 
Sanitat mortuòria 

• Empresa Funerària Municipal, SA 
- Recursos humans 
- Estadístiques de gestió 
- Comptes anuals 

Serveis de sanitat veterinària municipal 

• Centre Sanitari Municipal de Protecció Animal 

• Servei de Protecció de l’Avifauna Balear 
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• Controls de coloms 

• Educació mediambiental 
Laboratori Municipal 

• Anàlisi d’aigua 

• Campanya de control d’arena a zones lúdiques 

• Programa de control alimentari 

• Programa de control de qualitat de les analítiques 
Centre Municipal de Salut 

• Gestió sostenible dels sectors ambientals clau 

• Gestió sostenible a espais significatius 

• Informes ambientals 

• Servei de Desratització, Desinfecció i Desinsectació 

• Inspecció de la zona de manipulació d’aliments als col·legis públics 

• Inspecció higienicosanitària de les escoletes i centres d’educació de 0 a 3 anys 

• Inspecció de vigilància a centres de tatuatges i pírcing 

• Inspeccions a centres de micropigmentació, UVA, laser-IPL, perruqueria 
estètica 

• Activitats educatives 

• Expedients sancionadors 
Altres realitzacions de l’Àrea de Sanitat 

• Campanyes 

• Convenis 

• Altres actuacions 
Altres realitzacions de l’àrea de Medi Ambient 
Servei de Mercats    

• Mercats minoristes: permanents i temporals 
 
CAPÍTOL IV. CONSUM 
Oficina Municipal d’Informació al Consumidor  
Inspecció de Consum: inspeccions i intervencions 
 
CAPÍTOL V. TRANSPORTS 
Transport urbà de viatgers amb automòbils lleugers 
Transport urbà de viatgers amb vehicles de tracció animal 
Transport públic col·lectiu de viatgers (EMT - PALMA) 
Societat Municipal d’Aparcaments i Projectes 

• Comptes anuals 

• Gestió urbanística i obra 

• Altres  
 
CAPÍTOL VI . EDUCACIÓ I CULTURA 
Educació 

• Equipament escolar 

• Departament de Dinàmica Educativa 

• Servei Municipal d’Educació d’Adults  

• Consells escolars de centre 

• Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma 

• Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

15
-1

2-
20

14
 A

ct
a

BALLESTER OLIVER MIQUEL 18-12-2014 Acta núm. 17 Ple



 

- 16 - 

Família, Igualtat i Majors  

• Igualtat de gènere 

• Violència de gènere 

• Convivència 

• Centre Flassaders 
Cultura 

• Activitats culturals 

• Convocatòria de Subvencions 

• Banda Municipal de Música 

• Activitats teatrals 

• Activitats musicals, d’esplai i de cinema 

• Fundació Pública de les Balears per a la Música 

• Fundació Palma Espai d’Art 
- Casal Solleric, Ses Voltes i altres activitats a altres centres i espais 
- Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca 

• Museus, arxius i biblioteques 
- Museu - Castell de Bellver 
- Arxiu Municipal 
- Tractament dels fons 
- Biblioteca Municipal de Cort 
- Biblioteques municipals 

• Servei d’Assessorament Lingüístic 
 
CAPÍTOL VII. JOVENTUT I ESPORTS 
Joventut 

• Servei d’Informació PalmaJove 

• Servei de Dinamització de Joves DINAMO 
- Programes 

• Servei de Vacances 

• Servei de l’Agència del Voluntariat 

• Servei de Casals de Joves 
Institut Municipal de l’Esport 

• Dades macroeconòmiques 

• Abonaments 

• Plantilla 

• Serveis Jurídics 

• Àrea d’Obres i Manteniment 

• Àrea de Serveis Esportius 

• Instal·lacions esportives municipals 
- Poliesportiu Son Moix 
- Poliesportiu Germans Escalas 
- Piscines Municipals Son Hugo 
- Poliesportiu Municipal S’Estel 
- Poliesportiu Rudy Fernández 
- Piscina Xavi Torres 
- Piscina Marga Crespi 
- Poliesportiu Son Roca 
- Piscina Toni Servera 
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- Instal·lacions exteriors 
 
CAPÍTOL VIII. SERVEIS SOCIALS 
Serveis Territorials 

• Atenció individual i familiar 

• Atenció grupal comunitària 

• Servei d’Integració i Atenció a Persones amb Discapacitat 

• Servei Socioeducatiu Comunitari 

• Programa Alter 

• Servei de Tallers de Promoció Social 

• Programa d’inserció laboral 
Serveis Específics 

• Servei d’Ajuda Domiciliària 

• Servei de Promoció de l’Autonomia Personal Ciutat Antiga 

• Servei de Promoció de l’Autonomia Personal Es Jonquet 

• Servei de Promoció de l’Autonomia personal Can Ribes 
Serveis de Ciutat 

• SEPAD 

• Incorporació social de persones amb problemàtica de drogodependències i 
addiccions i les seves famílies 

• Servei d’Acolliment i Promoció Sociolaboral  

• Servei d’Acollida per a Dones i Famílies  

• Servei d’Acolliment Municipal  

• Menjador Social Sa Fàbrica 

• Programa de mediació social intercultural 

• Patronat Son Riera 

• Oficina Municipal d’Informació als Immigrants  

• Palma Segle XXI - Servei de suport a la inserció laboral de persones amb 
discapacitat psíquica 

• Servei de Transport Adaptat per a Persones amb Mobilitat Reduïda Severa 

• Centre de Dia S’Estel 

•  Centres de dia Son Dureta, Coll d’en Rabassa, Son Sardina 

• Aliments en xarxa 

• Servei de Menjar per Equipaments 
Serveis Centrals 

• Prestacions municipals 

• Programa interinstitucional d’acció tutelar d’adults a Mallorca  

• Convenis 
 
CAPÍTOL IX. PROTECCIÓ I SEGURETAT 
Àrea de Seguretat Ciutadana 
Servei contra Incendis i Salvaments (Cos de Bombers) 

• Distribució i dades de la plantilla 

• Serveis realitzats 
Policia Local 
 
CAPÍTOL X. TURISME 
Servei Municipal de Turisme 
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CAPÍTOL XI. SERVEIS JURÍDICS MUNICIPALS 
Serveis Jurídics Municipals 
Responsabilitat Patrimonial 
 
CAPÍTOL XII. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
Activitats Participació Ciutadana 

• Recursos econòmics aportats per l’Ajuntament 

• Registre Municipal d’Entitats Ciutadanes 

• Festes institucionals 
 
CAPÍTOL XIII. ALTRES SERVEIS 
Oficines d’atenció a la ciutadania  
Servei d’Atenció Telefònica  
Unitat Administrativa de Correspondència  
Contractació 
Central de Compres 
Govern Interior 
Expedients sancionadors 
Gabinet de Premsa 
Gabinet General Tècnic 
Targeta Ciutadana 
Institut Municipal d’Innovació  
PalmaActiva 
Departament de Qualitat 

 
TÍTOL QUART - HISENDA MUNICIPAL 
 

CAPÍTOL I- PRESSUPOSTS MUNICIPALS DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
Resum dels pressuposts municipals de l’exercici econòmic 

• Pressupost propi 

• Pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport  

• Pressupost del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma  

• Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge  

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Innovació  

• Pressupost de PalmaActiva 

• Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Il·luminació Ornamental 

• Pressupost del Patronat Llegat Weyler 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’e Coordinació d’Obres Viàries  

• Pressupost de l’Institut Municipal de Turisme  

• Pressupost de l’Institut Municipal de Protecció del Consumidor 
Resum general econòmic i funcional del Pressupost de despeses 
 
CAPÍTOL II- LIQUIDACIÓ DE L’EXERCICI ECONÒMIC 
Liquidació de l’exercici econòmic 

• Pressupost propi 

• Pressupost de l’Institut Municipal de l’Esport 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de Palma 
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• Pressupost del Patronat Municipal de l’Habitatge 

• Pressupost de l’Institut Municipal d’Innovació de Palma 

• Pressupost de PalmaActiva 

• Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 

• Pressupost del Patronat Municipal d’Il·luminació Ornamental 

• Pressupost del Patronat Llegat Weyler 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Coordinació d’Obres Viàries 

• Pressupost de l’Institut Municipal de Turisme 
 
CAPÍTOL III. DEPARTAMENT TRIBUTARI 
Departament Tributari 
Padrons fiscals 

• Impost sobre vehicles de tracció mecànica 

• Impost sobre béns immobles 

• Impost sobre activitats econòmiques 
Consell Tributari 
 
CAPÍTOL IV. SERVEIS DE TRESORERIA I RECAPTACIÓ 
Tresoreria 

• Caixa, moviments de fons 

• Recursos, registre  i nòmines 
Recaptació 

• Ingressos 
Secció de Multes 

• Expedients tramitats 
 
TÍTOL CINQUÈ - CRÒNICA DE LA CIUTAT 
 

CAPÍTOL I- CRÒNICA DE LA CIUTAT 
Actes corporatius, socials i protocol·laris 
Actes als quals va assistir el batle 
Actes delegats 
Enllaços matrimonials 
Cronista de la ciutat “ 

 
S’aprova per unanimitat 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement  de compatibilitat d’un professor músic de la 
Banda municipal per a l’exercici de l’activitat pública de professor associat de tuba en el 
Conservatori Superior de les Illes Balears 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“El Sr. Àngel Torres Pallarés, professor músic de la Banda Municipal de Música, mitjançant 
instància de data 07/11/14 sol·licita li sigui concedit el reconeixement de compatibilitat per a 
l’exercici d’activitat pública de Professor Associat de tuba, en el Conservatori Superior de les 
Illes Balears, durant el curs acadèmic 2014/2015, amb una dedicació no superior a la del temps 
parcial (1 hora setmanal). 
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Vist que l’esmentada sol·licitud compleix els requisits establerts als art. 3, 4, 7, 12 i següents de 
la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril, ja que es tracta 
d’un contracte en règim de dedicació no superior a la del temps parcial i amb duració 
determinada, no superant els límits retributius, i essent aplicable en aquest cas l’excepció 
establerta a l’article 16.3 de l’esmentada llei. 
 
Vist l’article 123.1.p) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
segons la modificació realitzada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la 
Modernització del Govern Local, en relació a l’article 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del Personal al Servei de las Administracions Públiques, és motiu pel qual el 
Cap de Secció que subscriu proposa a l’Excm. Ajuntament Ple que es complagui en emetre el 
següent 
 
A C O R D 
 
PRIMER..- Reconèixer al Sr. Àngel Torres Pallarés , professor músic de la Banda Municipal de 
Música, la compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública de Professor Associat de tuba, en 
el Conservatori Superior de les Illes Balears,  amb una dedicació no superior a la del temps 
parcial (1 hora setmanal) i amb duració limitada al curs acadèmic 2014/2015.  
 
SEGON.- El reconeixement de la compatibilitat es condiciona a l’estricte compliment dels 
articles 3 i següents de la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al 
servei de les administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril.  
 
TERCER.- El reconeixement de compatibilitat no podrà modificar la jornada ni l’horari de 
treball de la persona interessada a l’Administració Local i les infraccions en matèria 
d’incompatibilitats es consideren molt greus als efectes prevists dins la normativa de Règim 
Local”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement  de compatibilitat d’un professor músic de la 
Banda municipal per a l’exercici de l’activitat pública de professor associat de tuba en el 
Conservatori Superior de les Illes Balears 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“El Sr. Josep Burguera Riera, professor músic de la Banda Municipal de Música, mitjançant 
instància de data 07/11/14 sol·licita li sigui concedit el reconeixement de compatibilitat per a 
l’exercici d’activitat pública de Professor Associat de tuba, en el Conservatori Superior de les 
Illes Balears, durant el curs acadèmic 2014/2015, amb una dedicació no superior a la del temps 
parcial (4,5 hores setmanals). 
 
Vist que l’esmentada sol·licitud compleix els requisits establerts als art. 3, 4, 7, 12 i següents de 
la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril, ja que es tracta 
d’un contracte en règim de dedicació no superior a la del temps parcial i amb duració 
determinada, no superant els límits retributius, i essent aplicable en aquest cas l’excepció 
establerta a l’article 16.3 de l’esmentada llei. 
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Vist l’article 123.1.p) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
segons la modificació realitzada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la 
Modernització del Govern Local, en relació a l’article 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del Personal al Servei de las Administracions Públiques, és motiu pel qual el 
Cap de Secció que subscriu proposa a l’Excm. Ajuntament Ple que es complagui en emetre el 
següent 
 
A C O R D 
 
PRIMER..- Reconèixer al Sr. Josep Burguera Riera, professor músic de la Banda Municipal de 
Música, la compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública de Professor Associat de tuba, en 
el Conservatori Superior de les Illes Balears,  amb una dedicació no superior a la del temps 
parcial (4,5 hores setmanals) i amb duració limitada al curs acadèmic 2014/2015.  
 
SEGON.- El reconeixement de la compatibilitat es condiciona a l’estricte compliment dels 
articles 3 i següents de la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al 
servei de les administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril.  
 
TERCER.- El reconeixement de compatibilitat no podrà modificar la jornada ni l’horari de 
treball de la persona interessada a l’Administració Local i les infraccions en matèria 
d’incompatibilitats es consideren molt greus als efectes prevists dins la normativa de Règim 
Local”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
12. Proposta d’aprovació de modificació de l’art. 41 del vigent acord regulador de les 
condicions de treball del personal funcionari, eventual i dels òrgans directius d’aquest 
Ajuntament 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans 
 
“La Junta de Govern d’aquest Ajuntament, en reunió de 2 de juny de 2010, va aprovar l’Acord 
regulador de les condicions de treball del seu personal funcionari, eventual i dels seus òrgans 
directius, ratificat posteriorment per acord el ple municipal.  
 
A la Mesa General de Negociació de funcionaris de dia 16 de juliol,  11 de setembre i 
definitivament a la extraordinària de dia 16 d’octubre es va tractar la modificació dels articles 
41 del Acord regulador de les condicions de treball del personal funcionari, eventual i dels 
òrgans directius d’aquest Ajuntament al introduir entre altres la reducció de jornada voluntària  
i l’article 51 en allò relatiu al permís de part de les funcionàries, permís de paternitat i per 
matrimoni civil arrivant-se a l’Acord per unanimitat.  
 
Per tot això i vist el que disposa l'article 127. 1.i) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les 
bases del règim local,  modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre de mesures per a la 
modernització del règim local, el Cap de Departament de personal que subscriu, proposa a la 
Regidora de l’Àrea de Funció Pública i Govern Interior, que elevi a la Junta de Govern l'adopció 
del següent:   
 
ACORD 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

15
-1

2-
20

14
 A

ct
a

BALLESTER OLIVER MIQUEL 18-12-2014 Acta núm. 17 Ple



 

- 22 - 

 
PRIMER. Modificar l’art. 41 del vigent Acord regulador de les condicions de treball del personal 
funcionari, eventual i dels òrgans directius d’aquest Ajuntament,que queda redactat així: 
 
Article 41. Reducció de la jornada habitual de treball 
 
1. REDUCCIÓ DE JORNADA PER GUARDA LEGAL 

 
Tot el personal funcionari i eventual té dret a la reducció de la seva jornada de treball pels 
motius de guarda legal que estableix la normativa reguladora, sempre que resulti compatible 
amb la naturalesa del lloc de treball desenvolupat; en cas de no ser compatible la reducció amb 
la naturalesa del lloc, s’adaptarà, modificarà o bé es pactarà amb el treballador unes 
condicions especials que poden suposar un canvi de turnicitat o de lloc de feina mentre duri la 
reducció. Aquestes modificacions, si s’escau, és restabliran una vegada finalitzi el període de 
reducció.  
 
La reducció podrà ser de com a mínim 30 minuts diaris i com a màxim fins a la meitat de la 
jornada diària, que s’aplicarà sobre l’horari general, amb la disminució proporcional de les 
retribucions íntegres. 
 
El temps de reducció de la jornada és podrà computar setmanalment de manera que la 
persona interessada haurà de complir obligatòriament la franja fixa prevista a l’horari de 
conciliació familiar, prèvia petició per part de la persona interessada i que va de les 9.30 a les 
13 hores en horari de matí, o del que s’estableixi als  horaris de tarda o nit. No és possible 
acumular en jornades completes aquesta reducció havent de realitzar necessàriament i de 
forma consecutiva l’horari de permanència obligatòria.  
 
2. REDUCCIÓ DE JORNADA VOLUNTÀRIA 
 
Tot el personal funcionari i eventual té dret a la reducció de la seva jornada de treball de forma 
voluntària, sempre que les necessitats del servei ho permetin i d’acord amb l’informe que emeti 
el cap de departament/servei, amb la disminució proporcional de les retribucions íntegres. 
 
La reducció de la jornada podrà ser per períodes mínims de 30 minuts diaris i com a màxim de 
dues hores diàries. 
 
El temps de reducció de la jornada és computarà setmanalment de manera que la persona 
interessada haurà  de complir obligatòriament la  franja fixa que va de les 9.30 a les 13 hores; 
de manera que no és possible acumular en jornades completes aquesta reducció. S’exceptua el 
Cos de la Policia Local en què es podrà pactar amb els superiors jeràrquics una distribució de la 
reducció més adequada a l’operativitat del servei i fins i tot acumular-se en jornades 
completes.  
 
3. La jornada reduïda dels dos supòsits anteriors s’ha de computar com a jornada completa a 
l’efecte de reconeixement d’antiguitat i de cotitzacions en el règim de protecció social. Les 
concessions de reducció de jornada són incompatibles entre si, i amb la realització de qualsevol 
altre activitat, sigui o no remunerada, durant l’horari que ha estat objecte de reducció.  
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La flexibilitat horària no eximeix el compliment de l’horari de permanència obligatòria ( 9.30-
13h), essent compatible amb l’aplicació dels 5 minuts de cortesia a l’entrada i a la sortida de la 
jornada, acumulables a la sortida. 
 
Ambdues reduccions s’han de mantenir per períodes mínims mensuals. 
 
4. Durant el període de vacances no es concedeixen reduccions o restabliments de la jornada de 
treball. Així mateix, no es poden modificar les condicions habituals de feina, llevat de les 
relacionades amb la mateixa duració de la jornada. 
 
5. Les reduccions de jornada gaudides per personal no poden implicar una alteració de les 
jornades i torns en què presten servei, i s’han d’aplicar en forma equivalent al matí, horabaixa 
o nit, sens perjudici que les persones interessades puguin sol·licitar prèviament el canvi de 
modalitat de torn i/o jornada. No obstant això, es pot consensuar entre la persona afectada i el 
/la superior respectiu una modalitat més ajustada en els caps de setmana, i fins i tot arribar, si 
s’escau, a una acumulació en un dels dos dies, a més del que ja s’ha indicat per al cos de Policia 
Local a l’apartat 2n. anterior.  
 
En els casos de jornada de matí, horabaixa i nit, la reducció s’aplica en totes les franges 
horàries, amb els mateixos criteris expressats per al matí als apartats anteriors. No obstant, es 
podrà consensuar entre la persona afectada i el/la superior respectiu, que la reducció només 
s’apliqui, en els casos de torns rotatius (mati/horabaixa o mati/horabaixa/nit), en un o més 
d’un d’ells, amb la corresponent correcció de la reducció de retribucions que correspongui.  
  
SEGON.  Modificar  els apartats p) q) i s) de l’art. 51.1 del vigent Acord regulador de les 
condicions de treball del personal funcionari, eventual i dels òrgans directius d’aquest 
Ajuntament, que queden redactats així:  
 
Art. 51.p) Permís per part de les funcionàries. Té una durada de 126 dies naturals 
ininterromputs. El permís s’amplia amb 15 dies naturals en el supòsit de discapacitat del o de 
la menor i per cada fill o filla a partir del segon o segona en el supòsits d’adopció o acolliment 
múltiple. 
 
Quan la parella del funcionari  gaudeixi d’un període inferior al previst a l’Acord regulador de 
les condicions de treball del personal funcionari d’aquest Ajuntament, el pare funcionari podrà 
sol·licitar el gaudi dels dies restants fins a complementar els dies establerts a l’Acord. Aquest 
dies addicionals s’hauran de gaudir des del dia natural immediatament posterior a  la 
finalització del  permís per part.  
 
S’haurà de presentar la resolució de la Seguretat Social o certificació de la mutualitat a la que 
pertany la treballadora on s’indiqui el període que ha gaudit i la data de la seva finalització.   
 
Art. 51.q) Permís de paternitat pel naixement, l’acolliment o l’adopció d’un fill o filla. Te una 
durada de quatre setmanes (28 dies naturals)  i en pot gaudir el pare o l’altre progenitor a 
partir de la data del naixement, la decisió administrativa o judicial d’acolliment o de la 
resolució judicial per la qual es constitueix l’adopció. En el cas de part múltiple s’ampliarà amb 
dos dies més (30 dies naturals). 
 
Quan la parella de la funcionària gaudeixi d’un període inferior al previst a l’Acord regulador de 
les condicions de treball del personal funcionari d’aquest Ajuntament,  la mare funcionària 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

15
-1

2-
20

14
 A

ct
a

BALLESTER OLIVER MIQUEL 18-12-2014 Acta núm. 17 Ple



 

- 24 - 

podrà sol·licitar el gaudi dels dies restants fins a complementar els dies establerts a l’Acord. 
Aquest dies addicionals s’hauran de gaudir des del dia natural immediatament posterior a  la 
finalització del  permís per part.  
 
S’haurà de presentar certificació de la Seguretat Social o de la Mutualitat  a la que pertanyi la 
parella on s’indiqui el període que ha gaudit i la data de la seva finalització.   
 
Art. 51.s) Permís pel matrimoni civil d’un o una familiar dins el primer o segon grau de 
consanguinitat que tingui lloc en dia de treball efectiu. Té una durada d’un dia de treball 
efectiu que ha de coincidir amb el dia del matrimoni si es produeix a la mateixa illa. En el 
supòsit de que fos necessari desplaçar-se fora de l’illa, el permís s’ampliarà amb dos dies més, 
que s’hauran de gaudir els dies naturals immediatament anterior i/o posterior al  permís 
previst, o serà només d’aquests dos dies indicats si el fet causant no té lloc en dia de treball 
efectiu.  
 
TERCER. La data d’efectes del present acord serà de 1 de novembre de 2014. 
 
QUART. Elevar aquest Acord a consideració del Ple de la Corporació. 
 
CINQUÈ. Publicar el present Acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears”. 
 
Es retira de l’ordre del dia 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón per 
import de 55’37€ (factura DS130026 de 13 desembre 2013) 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“I. Atès que en data 30 de juliol de 2013, i arrel del reiterat incompliment per part de la 
propietat, es va sol·licitar a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-
57115701, pressupost per a dur a terme, per via d’execució subsidiària, les actuacions 
ordenades i reiterades pels Acords del Consell de Gerència d’Urbanisme de data 2 de juny de 
2011 i 14 de febrer de 2012, respectivament. 
 
II. Atesa la factura núm. DS 130026, de data 13 de desembre de 2013, per un import de 55,37€ 
(CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ 
RAMÓN, SA, relativa als honoraris de redacció de pressupost, que obra a l’expedient 
informada favorablement a l’informe tècnic emès en data 3 de setembre de 2014, que 
transcrit diu:  
 
“(...) Informe:  
 
A.- A la vista de la factura presentada núm. DS 130026, de data 13/12/2013, relativa al 
pressupost elaborat per l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMON S.A., en relació de les 
obres ordenades per via d’execució subsidiària de l’immoble situat al carrer Cartago, 49, 
s’informa que és, des del punt de vista tècnic, correcta. 
 
C.- L’import total de la factura DS 130026 presentada ascendeix a la quantitat de //55,37.-€// 
impostos inclosos i s’ajusta bàsicament al treball d’elaboració del pressupost descrit al punt 
“A”.” 
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Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost 
municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 
29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l'adopció del següent 
 
A C O R D 
 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. DS 130026, de data 13 de desembre de 2013, 
per un import de 55,37€ (CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), de l’empresa 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701, relativa a l’immoble ubicat al 
carrer Cartago, núm. 49 (Exp. DP 2011/46). Els treballs inclosos en la factura són en concepte 
d’honoraris de redacció de pressupost, amb motiu de la sol·licitud realitzada en data 30 de 
juliol de 2013. 
 
2n) ABONAR a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA l’import de 55,37€ 
(CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), assenyalat al paràgraf anterior, quantitat 
que serà carregada a la partida: obres a càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del 
pressupost municipal vigent. 
 
3r) DONAR COMPTE al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns. 
 
4t) DONAR COMPTE al Departament Tributari (Liquidacions) a efectes d’emetre la liquidació 
corresponent a la factura núm. DS130026, de data 13 de desembre de 2013, pels honoraris de 
redacció de pressupost, en relació amb l’immoble situat al carrer Cartago, núm. 49 (PC 
08731514), per un import de 55,37€ (CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), que 
serà de compte de la propietat de l’immoble: la Sra. Catalina Gaya Oliver, amb DNI 
41.106.773-T. 
 
5è) NOTIFICAR aquesta resolució a la Sra. Catalina Gaya Oliver, amb DNI 41.106.773-T; i a 
l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramón per 
import de 55’37€ (factura DS130028 de 13 desembre 2013) 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“ I. Atès que en data 5 d’agost de 2013, i arrel del reiterat incompliment per part de la 
propietat, es va sol·licitar a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-
57115701, pressupost per a dur a terme, per via d’execució subsidiària, les actuacions 
ordenades per Acord del Consell de Gerència d’Urbanisme de data 22 d’abril de 2010, i 
reiterades per Decret del tinent de batlle de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge núm. 18817, de 
data 19 d’octubre de 2012. 
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II. Atesa la factura núm. DS 130028, de data 13 de desembre de 2013, per un import de 55,37€ 
(CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ 
RAMÓN, SA, relativa als honoraris de redacció de pressupost, que obra a l’expedient 
informada favorablement a l’informe tècnic emès en data 3 de setembre de 2014, que 
transcrit diu:  
 
“(...) Informe:  
 
A.- A la vista de la factura presentada núm. DS 130028, de data 13/12/2013, relativa al 
pressupost elaborat per l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMON S.A., en relació de les 
obres ordenades per via d’execució subsidiària de l’immoble situat al carrer Principat, 37, 
s’informa que és, des del punt de vista tècnic, correcta. 
 
C.- L’import total de la factura DS 130028 presentada ascendeix a la quantitat de //55,37.-€// 
impostos inclosos i s’ajusta bàsicament al treball d’elaboració del pressupost descrit al punt 
“A”.” 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases d’execució del Pressupost 
municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 
29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l'adopció del següent 
 
A C O R D 
 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. DS 130028, de data 13 de desembre de 2013, 
per un import de 55,37€ (CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), de l’empresa 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-57115701, relativa a l’immoble ubicat al 
carrer Principat, núm. 37  (Exp. DP 2010/15).  Els treballs inclosos en la factura són en 
concepte d’honoraris de redacció de pressupost, amb motiu de la sol·licitud realitzada en data 
5 d’agost de 2013. 
 
2n) ABONAR a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA l’import de 55,37€ 
(CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), assenyalat al paràgraf anterior, quantitat 
que serà carregada a la partida: obres a càrrec de particulars núm. 08.151.00.226.32 del 
pressupost municipal vigent. 
 
3r) DONAR COMPTE al Departament Financer (Comptabilitat) als efectes oportuns. 
 
4t) DONAR COMPTE al Departament Tributari (Liquidacions) a efectes d’emetre la liquidació 
corresponent a la factura núm. DS130028, de data 13 de desembre de 2013, pels honoraris de 
redacció de pressupost, en relació amb l’immoble situat al carrer Principat, núm. 37 (PC 
08916906), per un import de 55,37€ (CINQUANTA-CINC EUROS I TRENTA-SET CÈNTIMS), que 
serà de compte de la propietat de l’immoble: la comunitat de propietaris de l’immoble ubicat 
al carrer Principat, núm. 37 (PC 08916906), amb CIF H57344939. 
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5è) NOTIFICAR aquesta resolució a la comunitat de propietaris de l’immoble ubicat al carrer 
Principat, núm. 37 (PC 08916906), amb CIF H57344939, a través del seu President, Sr. José 
Espinosa Garrido, amb DNI 41.314.266-X, i a través del seu administrador, Sr. Antonio Sánchez 
Felici, amb DNI 41.392781-A; i a l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, amb CIF A-
57115701” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. Proposta d’aprovació reconeixement de deute a EMAYA, per import de 171.385’97€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Dins l’any 2014 s’han rebut factures pel subministrament d’aigua potable i replega de residus 
sòlids de l’empresa EMAYA corresponents als mesos de setembre i octubre. Les esmentades 
factures no es poden tramitar per falta de diners a les partides adients i es per tal causa que, 
seguint les instruccions del Departament financer, un pic realitzades les comprovacions 
pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del 
RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i 
el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, demana al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació i iniciar l’expedient de modificació de crèdit per habilitar 
el crèdit suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’aigua potable i replega de residus sòlids de 
l’empresa EMAYA, consums produits dins l’any 2014, facturació dels mesos de setembre i 
octubre. L’import a reconèixer és el següent: 
 
PROVEÏDOR: EMAYA, Empresa municipal d’aigües i clavegueram, S.A. CIF A-07000029. C/Joan  
Maragall, 3.07006 Palma. 
 
PARTIDA 06.92000.22101 
Subministrament mes de setembre 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:     75.910,23€ 
D’aquest total s’ha de restar un abonament per un import de 451,01€ resultant un líquid de 
75.459,22€. 
 
Subministrament mes d’octubre 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÓS:    96.196,78€ 
D’aquest total s’ha de restar un abonament per un import de 270,03€ resultant un líquid de 
95.926,75€.” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute, de les factures presentades per l’IMAS 
respecte del conveni marc de col·laboració en matèria de serveis socials, subscrit entre 
l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma de Mallorca per a la concertació 
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de serveis residencials per a persones majors de la ciutat de Palma de Mallorca per import 
de 521.716.79€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“L’Àrea delegada de Benestar Social i Igualtat ha recepcionat dia 15 d’octubre de 2014 
mitjançant registre d’entrada núm 90.620 Doc. núm 215.306 la resolució presentada per 
l’IMAS- Llar d’ancians, on s’especifica que consta un deute per part de l’Ajuntament de Palma  
amb l’ Institut Mallorquí d’Afers Socials relatiu a les estades de residents a la residència dels 
Llars d’ancians detallant les factures corresponents als anys  2007, 2008, 2009, 2010, 2011, 
2012 i 2013. 
 
Aquestes estades estan emparades pel conveni marc de col·laboració en matèria de serveis 
socials, subscrit entre l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma de Mallorca 
per a la concertació de serveis residencials, per a persones majors de la ciutat de Palma de 
Mallorca signat dia 3 de desembre de 2007, que especifica a la clàusula 5 del seu  annex, que 
“el conveni serà renovable automàticament si cap de les dues parts no comunica a l’altra la 
intenció de rescindir-lo un mes per endavant, Si alguna de les part el vol donar per acabat, es 
compromet acabar les accions establertes mitjançant l’acord corresponent”.  
 
Una vegada realitzades les comprovacions pertinents, ha estat validada mitjançant informe 
pel departament tècnic de Benestar Social i informada favorablement per l’Intervenció 
Municipal. Es per  això que d’acord amb l’establert pel del RDL 2/2004, de 5 de març, que 
aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, el Reglament orgànic del Ple 
de l’Ajuntament de Palma i la base 29 de les d’execució del pressupost general 
corresponent a l’exercici de 2014 es  proposa al Ple l’adopció del següent 
  
ACORD 
 
1.- Reconèixer el deute existent a l’Àrea delegada de Benestar Social i Igualtat i abonar les 
factures a La Llar d’ancians de l’IMAS, CIF Q0700448D pels imports que es detallaran a 
continuació i que recull el següent llistat que comença per NUM, DESCRIPCIO, IMPORT, Nº 
FACTURA, DATA FACTURA (2, Facturació estades gener 2008, 16.592,80€, 310108, 31 gener 
2008)  es total del qual es 521.716.79, €. Aquest import s’abonarà mitjançant transferència 
amb càrrec a l’aplicació pressupostària 05.23200.48001 Benestar Social-Ajudes econòmiques 
urgents del pressupost municipal de despeses de 2014. 
 

Nº DESCRIPCIO IMPORT 
Nº 
FACTURA DATA FACTURA 

2 Facturació estades  gener 2008              
16.592,80 €  

310108 31 gener 2008 

3 Facturació estades  febrer 2008              
16.879,23 €  

290208 29 febrer 2008 

4 Facturació estades març 2008              
16.669,39 €  

310308 31 març 2008 

5 Facturació estades abril  2008              
16.785,77 €  

300408 30 abril 2008 

6 Facturació estades maig 2008              
16.277,54 €  

310508 31 maig 2008 
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7 Facturació estades juny 2008              
16.328,06 €  

300608 30 juny 2008 

8 Facturació estades  juliol 2008              
16.328,06 €  

310708 31 juliol 2008 

9 Facturació estades   agost 2008              
16.290,03 €  

310808 31 d’agost 2008 

10 Facturació estades   setembre 2008              
16.372,94 €  

300908 30 setembre 2008 

11 Facturació estades octubre 2008              
17.944,44 €  

311008 31 octubre 2008 

12 Facturació estades  novembre 2008              
17.836,86 €  

301108 30 novembre 
2008 

13 Facturació estades  desembre 2008              
18.268,00 €  

311208 31 desembre 2008 

14 Facturació estades  gener 2009              
17.367,59 €  

310109 31 gener 2009 

15 Facturació estades  febrer 2009              
16.636,10 €  

280209 28 febrer 2009 

16 Facturació estades març 2009              
17.967,44 €  

310309 31 març 2009 

17 Facturació estades abril  2009              
17.119,49 €  

300409 30 abril 2009 

18 Facturació estades maig 2009              
15.797,43 €  

310509 31 maig 2009 

19 Facturació estades juny 2009              
15.446,45 €  

300609 30 juny 2009 

20 Facturació estades  juliol 2009              
14.847,56 €  

310709 31 juliol 2009 

21 Facturació estades   agost 2009              
14.144,42 €  

310809 31 d’agost 2009 

22 Facturació estades   setembre 2009              
13.864,03 €  

300909 30 setembre 2009 

23 Facturació estades octubre 2009              
13.368,79 €  

310009 31 octubre 2009 

24 Facturació estades  novembre 2009              
12.981,05 €  

301109 30 novembre 
2009 

25 Facturació estades  desembre 2009              
16.226,63 €  

311209 31 desembre 2009 

26 Facturació estades  gener 2010              
12.211,27 €  

310110 31 gener 2009 

27 Facturació estades  febrer 2010              
11.994,22 €  

280210 28 febrer 2009 

28 Facturació estades març 2010              
11.991,73 €  

310310 31 març 2009 

29 Facturació estades abril  2010              
11.798,47 €  

300410 30 abril 2009 

30 Facturació estades maig 2010              
11.506,72 €  

310510 31 maig 2009 

31 Facturació estades juny 2010              300610 30 juny 2009 
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11.281,86 €  

32 Facturació estades  juliol 2010              
11.038,13 €  

310710 31 juliol 2009 

33 Facturació estades   agost 2010              
10.559,20 €  

310810 31 d’agost 2009 

34 Facturació estades   setembre 2010              
10.559,20 €  

300910 30 setembre 2009 

35 Facturació estades octubre 2010              
10.172,89 €  

311010 31 octubre 2009 

36 Facturació estades  novembre 2010              
10.131,50 €  

301110 30 novembre 
2009 

37 Facturació estades  desembre 2010              
10.131,50 €  

311210 31 desembre 2009 

 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17. Proposta d’aprovació de sol·licitar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques 
l’ampliació del termini de reintegrament de saldos deutors 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“La Disposición adicional única del Real Decreto-ley 12/2014, de 12 de septiembre, establece 
modificaciones en el procedimiento de reintegro de los saldos deudores a favor de la Hacienda 
del Estado derivados de las liquidaciones definitivas de la participación en tributos del Estado 
de los ejercicios 2008 y 2009 que fue regulado en la disposición adicional décima de la Ley 
2/2012, de 29 de junio, de Presupuestos Generales del Estado para el año 2012. 
 
Una de estas modificaciones es la ampliación del plazo de reintegro de los citados saldos 
deudores en 120 mensualidades más, siempre y cuando se prevea cumplir a 31 de diciembre 
de 2014 con el objetivo de estabilidad presupuestaria y con el límite de deuda pública 
establecido en el artículo 51 y 53 del TRLHL (110%) y que el período medio de pago no supere 
en más de 30 días el plazo máximo establecido en la normativa de morosidad (publicación del 
mes de octubre de 2014). Además, sólo podrán solicitar esta ampliación las entidades a las que 
se les esté aplicando la ampliación del plazo establecido en la disposición adicional décima de 
la Ley 2/2012, de 29 de junio, como es el caso del Ayuntamiento de Palma. 
 
De acuerdo con el apartado k) del punto III.a.2 Hacienda, de las competencias específicas del 
concejal del área de Economía, Hacienda e Innovación, del Texto Refundido del Decreto de 
Organización de los Servicios Administrativos del Ayuntamiento de Palma, número 8435, de 13 
de mayo de 2013, se eleva al Pleno la adopción del siguiente 
 
ACUERDO 
 
- Solicitar al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas la ampliación del plazo de 
reintegro de los saldos deudores a favor de la Hacienda del Estado derivados de las 
liquidaciones 2008 y 2009 en 120 mensualidades más”. 
 
S’aprova per 19 vots a favor (PP i MÉS) I 9 abstencions (PSIB-PSOE I MÉS) 
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18. Proposta d’aprovació de no admetre a tràmit les sol·licituds de revisió d’ofici 
interessades per la UTE Centres Cívics en relació al llistat certificat per l’interventor tramès al 
Ministeri d’Hisenda en compliment del procediment del RDL 4/2012 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Vista la sol·licitud efectuade pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell, en nom i representació de UTE 
CENTRES CÍVICS, instant la revisió d'ofici de certificació emesa dins els procediment de 
finançament per al pagament a proveïdors al l'empara del RDL 4/2012, de 24 de febrer, en 
relació a les factures 1, 2, 9, 10, 11, i 12 corresponents a l'execució de sis diferents contractes 
d'obres de construcció d'edificis destinats al casals de barri de Sa Garriga, Son Parera, 
Establiments, Son Ferriol I, Son Ferriol II i Can Alonso, respectivament. 
 
Resulten de directa aplicació a la qüestió sotmesa a informe: 
- El Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, de determinació d'obligacions d'informació i 
procediments necessaris per a l'establiment d'un mecanisme de finançament per al pagament 
als proveïdors de les Entitats Locals. 
- Llei 30/1992, de 26 de novembre, en la part que regula el procediment administratiu comú 
(arts 62 i 102). 
 
Dels antecedents es desprèn que, publicat dia 25 de febrer de 2012 (BOE 48) el RDL 4/2012 i 
enviada per la Intervenció municipal al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques la 
relació certificada a que es refereix l'article 3 del RDL 4/2012, en data 19 d'abril de 2012 va 
tenir entrada a l'Ajuntament de Palma la sol·licitud de "UTE CENTRES CÍVICS " de comunicació 
de voluntat d'acollir-se al procediment establert i regulat per la citada normativa, de pagament 
a proveïdors de les Entitats Locals. La sol·licitud, que va ser presentada acompanyada del llistat 
de les factures respecte de les quals l'UTE interessava l'acolliment al procediment de 
pagament, feia constar expressament la seva acceptació al mecanisme del RDL 4/2012 i 
indicava les dades bancàries als efectes de poder rebre la transferència. En data 31 de maig de 
2012 l'UTE va rebre, per transferència bancària, l'import de les factures. 
Vist l’informe de la Intervenció General d’aquest Ajuntament, següent: 
En compliment de la sol·licitud d’informe formulada pel Tinent de Batle de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, en la que se 
sol·licita un informe d’Intervenció sobre la procedència de la revisió d’ofici d’inclusió en el mecanisme establert en el RDL 4/2012 
de 24 de febrer, pel que es determinen les obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament pel pagament als proveïdors de les Entitats Locals, de les factures 000001, 000002, 000009, 0000010, 000011 i 
000012  de la UTE CENTRES CÍVICS, aquesta Intervenció informa: 
I. Relació de la documentació que conté l’expedient: 

a. Escrits de sol·licitud de revisió d’ofici presentats  pel Sr.  Felio J. Bauzá Martorell, actuant en nom i representació 
de l’empresa UTE CENTRES CÍVICS , corresponent a la certificació d’inclusió de les factures 000001, 000002, 
000009, 0000010, 000011 i 000012 en el llistat establert pel RDL 4/2012 de 24 de febrer, pel que es determinen 
les obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament 
als proveïdors de les Entitats Locals. 

b. Còpia dels contractes d’obra dels Casals de Barri Sa Garriga, Son Parera, Establiments, Son Ferriol I, Son Ferriol II i 
Can Alonso. 

c. Còpia de les modificacions dels contractes d’obra dels Casals de Barri Sa Garriga, Son Parera, Establiments, Son 
Ferriol I, Son Ferriol II i Can Alonso. 

d. Còpia de les factures relacionades. 
e. Acord pel que es va procedir a modificar les clàusules relatives al pagament  del contracte, fixant expressament 

les dates del pagament líquid. 
f. Escrit numero d’entrada 39.955, document 83.352 de 19 d’abril de 2012, presentat per la UTE Casals de Barri 

sol·licitant l’adhesió al mecanisme de pagament a proveïdors del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer i 
relacionant expressament les factures 000001, 000002, 000009, 0000010, 000011 i 000012 

II. Fonament de la petició. 
La petició de revisió d’ofici del pagament està fonamentada en què les obligacions de pagament de les factures dels 
exercicis 2012, 2013 i 2014 no eren exigibles i en conseqüència no els era d’aplicació el RDL 4/2012 de 24 de febrer, pel 
que es determinen les obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament 
pel pagament als proveïdors de les Entitats Locals. 
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III. Fonaments de fet:  Les obres dels Casals de Barri foren rebudes i s’efectuaren els pagaments en les dates següents: 
a. Factura número F000001. 

i. El 17 d’octubre de 2006, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri de  Sa Garriga i es van 
efectuar els pagaments: 31/01/07: 40.354,17€;  17/10/08: 40.354,17€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

iii. Les factures del 2009, 2010 i 2011 varen ser pagades.  
b. Factura número  F000002 

i. El 25 d’octubre de 2006, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri de Son Parera i es van 
efectuar els pagaments: 31/01/07: 30.088,36 €; 25/10/08: 30.088,36€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

iii. Les factures del 2009, 2010 i 2011 varen ser pagades. 
c. Factura número  F000009 

i. El 23 de novembre de 2007, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri Establiments i es van 
efectuar els pagaments: 23/05/08: 67.414€ €. 

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

iii. Les factures del 2009 i 2010 varen ser pagades, excepte la del 2011 que no va ser abonada en termini. 
d. Factura número  F000010 

i. El 28 de setembre de 2007, es va procedir a recepció de l’Obra Casal de Barri de Son Ferriol I es van 
efectuar els pagaments: 28/11/07: 58.720,93€; 28/09/08: 58.720,93€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

iii. Les factures del 2009, 2010 i 2011 varen ser pagades. 
e. Factura número  F000011 

i. El 28 de setembre de 2007, es va procedir a recepció de l’Obra Casal de Barri de Son Ferrol II i es van 
efectuar els pagaments: 28/11/07: 61.232,75€; 28/09/08: 61.232,75€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

iii. Les factures del 2009, 2010 i 2011 varen ser pagades. 
f. Factura número  F000012 

i. El 24 d'octubre de 2008, es va procedir a recepció de l’Obra Casal de Barri de Ca'n Alonso. 
ii. El 12 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 

relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 
iii. Les factures del 2009, 2010 varen ser pagades i la del 2011 no va ser abonada en termini. 

g. El 18 d’abril de 2012, la UTE CENTRES CÍVICS, es va acollir al Pla de pagament a proveïdors, presentant la 
corresponent sol·licitud general de comunicació de voluntat.  

h. El 31 de maig de 2012 la UTE CENTRES CÍVICS va rebre les següents transferències F1: 196.164,41€, F2: 
122.737,47€, F9: 384.996,50€, F10: 287.040,76€, F11: 299.243,68€  i F12: 595.041,97€, que sumen un total de 
1.885.224,79€.   

IV. La legislació aplicable és la següent: 
a. Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local. 
b. Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears. 
c. Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
d. RDLeg. 2/2004 pel que s'aprova el Text Refús de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
e. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i de Procediment 

Administratiu Comú (LRJPAC). 
f. Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel que es determinen les obligacions d’informació i procediments 

necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament als proveïdors de les Entitats Locals.  
i. Article 1. Objecte. 

Constitueix l'objecte del present Reial Decret Llei habilitar les condicions necessàries per permetre la 
cancel·lació per entitats locals de les seves obligacions pendents de pagament amb els seus proveïdors, 
derivades de la contractació d'obres, subministraments o serveis. 

ii. Article 2. Àmbit d'aplicació. 
1. Les obligacions pendents de pagament als contractistes, a les quals es refereix l'article anterior, han 
de reunir tots els requisits següents: 
a) Ser vençudes, líquides i exigibles. 
b) Que la recepció, en el registre administratiu de l'entitat local, de la corresponent factura, factura 
rectificativa si escau, o sol·licitud de pagament equivalent hagi tingut lloc abans de l'1 de gener de 
2012. 
c) Que es tracti de contractes d'obres, serveis o subministraments inclosos en l'àmbit d'aplicació del 
Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic aprovat pel Reial decret Legislatiu 3/2011, de 14 
de novembre. 
2. S'exclouen les obligacions contretes per les entitats locals amb l'Administració General de l'Estat o 
qualsevol dels seus organismes i entitats dependents, l'Administració de les Comunitats Autònomes o 
qualsevol dels seus organismes i entitats dependents, altres entitats locals i amb la Seguretat Social. 
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iii. Article 3. Obligacions de subministrament d'informació per part de les entitats locals: 
1. Les entitats locals hauran de remetre, per via telemàtica i amb signatura electrònica, a l'òrgan 
competent del Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, amb data límit el dia 15 de març de 
2012, una relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament que reuneixin els requisits 
establerts en l'article anterior i comprensiva de la següent informació: 
a) Identificació del contractista que inclourà el codi o nombre d'identificació fiscal, denominació social i 
el seu domicili social. 
b) Import del principal de l'obligació pendent de pagament, impost sobre el valor afegit o impost 
general indirecte canari inclòs si escau, sense inclusió d'interessos, costes judicials o qualssevol altres 
despeses accessòries. 
c) Data d'entrada en el registre administratiu de la factura, factura rectificativa si escau, o sol·licitud de 
pagament equivalent anterior a l'1 de gener de 2012. 
d) Expressió de si s'ha instat pel contractista la exigibilitat davant els Tribunals de Justícia abans de l’1 
de gener de 2012. 
2. La relació certificada prevista en l'apartat anterior s'expedirà per l'interventor amb obligació 
d'informar al ple de la corporació local. 
3. En el cas en el que les entitats locals haguessin acordat amb els seus contractistes, amb anterioritat 
a l'entrada en vigor de la present norma, una cancel·lació fraccionada dels deutes contrets amb 
aquests, s'inclourà en l'esdentada certificació l'import total pendent de pagament en el moment en el 
qual s'emeti. En aquests casos les entitats locals hauran d'informar dels venciments que es produeixin 
fins al 31 de desembre de 2012. 
4. La relació certificada a remetre per cada entitat local, d'acord amb el previst en l'apartat 1, 
comprendrà també les obligacions pendents de pagament corresponents als organismes autònoms i 
altres entitats dependents que pertanyin íntegrament a les entitats locals incloses en l'Inventari d'Ens 
del Sector Públic Local regulat pel Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s'aprova el 
reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat Pressupostària. 

iv. Article 9 Efectes de l'abonament de les obligacions pendents de pagament. 
1. Els contractistes que figurin en la relació prevista en l'article 3 i aquells que tinguin dret al cobrament 
d'acord amb l'article 4, podran voluntàriament fer-ho efectiu mitjançant presentació al cobrament en 
les entitats de crèdit. 
2. L'abonament a favor del contractista comporta l'extinció del deute contret per l'entitat local amb el 
contractista pel principal, els interessos, costes judicials i qualssevol altres despeses accessòries. 
3. Les entitats de crèdit facilitaran a les entitats locals i al contractista document justificatiu de 
l'abonament, que determinarà la terminació del procés judicial, si n’hi hagués, per satisfacció 
extraprocesal de conformitat amb l'assenyalat en l'article 22.1 de la Llei 1/2001, de 7 de gener, 
d'Enjudiciament Civil. 

g. Reial Decret de 24 de juliol de 1.889, del Codi Civil. 
i. Article 1.088 

Tota obligació consisteix en donar, fer o no fer alguna cosa. 
ii. Article 1.156 

Les obligacions s'extingeixen: 
Pel pagament o compliment. 
Per la pèrdua de la cosa deguda. 
Per la condonació del deute. 
Per la confusió dels drets de creditor i deutor. 
Per la compensació. 
Per la novació. 

iii. Article 1.164. 
El pagament fet de bona fe al que estigués en possessió del crèdit, alliberarà al deutor. 

iv. Article 1.126 
El que anticipadament s'hagués pagat en les obligacions a termini, no es podrà repetir. 
Si el que va pagar ignorava quan ho va fer, l'existència del termini, tindrà dret a reclamar del creditor 
els interessos o els fruits que aquest hagués percebut de la cosa.  

v. Article 1.203 
Les obligacions poden modificar-se: 
1r. Variant el seu objecte o les seves condicions principals. 
2n. Substituint la persona del deutor. 
3r. Subrogant a un tercer en els drets del creditor. 

vi. Article 1.256 
La validesa i el compliment dels contractes no poden deixar-se a l'arbitri d'un dels contractants. 

vii. Article 1.265 
Serà nul el consentiment prestat per error, violència, intimidació o dol. 

V. Analitzat l’expedient de referència, aquesta Intervenció General INFORMA QUE NO PROCEDEIX LA REVISIÓ D'OFICI i 
posa de manifest la següent motivació: 
a. Aquesta Intervenció va emetre la relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament que reunien el 

requisits de l’article 3 del RD Llei 4/2012, tota vegada que incloïa els imports principals de l'obligació pendent de 
pagament (art.3.1,b), així com informació d'aquelles obligacions en que l'Entitat Local havia acordat amb els seus 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

15
-1

2-
20

14
 A

ct
a

BALLESTER OLIVER MIQUEL 18-12-2014 Acta núm. 17 Ple



 

- 34 - 

contractistes una cancel·lació fraccionada dels deutes contrets incloent la quantitat pendent de pagament en el 
moment de l'emissió (art.3). 

b. Cada una de les factures és una factura única per la realització d'un obra concreta i que el pagament es fracciona en 
parts iguals.  

c. Les obligacions consisteixen en donar, fer o no fer alguna cosa.  
d. Entregar una quantitat monetària es configura com una de les formes possibles de donar alguna cosa i, per tant, de 

complir una obligació, que s’extingirà el dia que es compleixi l’entrega d’aquesta, pagant. El pagament no és una 
obligació en sí mateixa, és una forma d'extingir les obligacions que consisteix en entregar una quantitat monetària (art. 
1.156 del CC). El RD Llei 4/2012, amb bona terminologia jurídica no parla de pagaments pendents sinó que parla 
sempre d’obligacions pendents de pagament. 

e. Les obligacions pendents de pagament incloses a la relació certificada emesa per l’Interventor eren exigibles. L'àmbit 
d'aplicació del RD Llei 4/2012 són les obligacions pendents de pagament amb els seus proveïdors, derivades de la 
contractació d'obres, subministraments o serveis. El contracte per la realització de les obres de Casals de Barri és un 
contracte mixt format per un contracte d'obra i un de servei financer.  
El primer contracte d'entrega d'una obra a canvi de l'entrega d'una quantitat monetària és un contracte de compliment 
simultani, on l'entrega de l'obra és exigible en el moment de l'entrega de la quantitat monetària i l'entrega monetària 
és igualment exigible en el moment de la seva entrega.    
El segon contracte de servei financer de l'obra, és un contracte de compliment ajornat on l'entrega de la quantitat 
monetària és exigible en el moment de compliment del termini a canvi d'uns costos financers. 
L'empresa UTE CENTRES CÍVICS s’hi podia acollir i així es va acollir voluntàriament al mecanisme de pagament a 
proveïdors establert en el RD Llei 4/2012, perquè les factures pendents de pagament, en quant contracte d'obra 
eren vençudes, líquides i exigibles. 

f. Les obligacions poden modificar-se variant el seu objecte o condicions principals (art. 1.203 cc). 
g. El pagament fet de bona fe al que estigués en possessió del crèdit, alliberarà al deutor (art. 1.164 cc). L'empresa 

UTE CENTRES CÍVICS coneixia plenament el contingut i així es va acollir voluntàriament al mecanisme de 
pagament a proveïdors establert en el RD Llei 4/2012, senyalant totes i cada una de les factures relacionades, les 
que el termini havia vençut i les que el termini no havia vençut, manifestant de fet que s'acollia i reconeixia 
l'exigibilitat de les obligacions pendent de pagament del contracte d'obra. 

h. L'empresa UTE CENTRES CIVICS no pot anar en contra dels seus actes acceptant el pagament anticipat (art 1.126 
cc), igualment que no pot al·legar error o desconeixement del contingut del RD Llei 4/2012, (art. 1265 cc). Escrit 
número d’entrada 39.955 document 83.352 de 19 d’abril de 2012, presentat per la UTE CENTRES CIVICS l’adhesió 
al mecanisme de pagament a proveïdors del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer i relacionant expressament 
les factures número 000001, 000002, 000009, 0000010, 000011 i 000012 

i. L'empresa coneixia el contingut de l'article 9.2 del RD Llei 4/2012. 
j. La validesa del compliment dels contractes i en particular del compliment de les obligacions pendents de 

pagament mitjançant el mecanisme establert al RD Llei 4/2012 no pot deixar-se al arbitri d'una de les parts (art. 
1.256 cc). 

VI. Mala fe en la interposició  de la revisió d'ofici. 
Aquesta intervenció aprecia mala fe en l'actuació de la UTE CENTRES CÍVICS i en la sol·licitud de la revisió d'ofici 
presentada pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell, que de prosperar s’hauria de sol·licitar informe al Consell Consultiu de les 
Illes Balears, fonamentada en: 
1. Si l'empresa es manté en què les obligacions pendents de pagament no eren exigibles, no podrà negar que aquest 

coneixement l'havia de tenir en el moment en què es va adherir, al mecanisme de pagament per les factures en 
què el termini havia vençut o no, establert pel RD Llei 4/2012,  o un mes desprès, o tres mesos, o un any. És curiós 
que sí l'ha tingut una vegada ha esdevingut l'últim termini del pagament de la darrera factura. 

2. L'adhesió al mecanisme establert pel RD Llei 4/2012 va suposar l'any 2012 una liquiditat de  1.885.224,79€. per 
l'empresa UTE CNTRES CIVICS en un moment en el que l'obtenció del crèdit bancari era molt difícil i les condicions 
d'interès eren molt més cares que l' interès legal dels diners que hauria d'abonar pel cobrament indegut, dificultat 
financera i condicions que s'han mantingut fins el dia d'avui. 

3. Presentar la demanda desprès del darrer termini de venciment de les factures suposa esgotar el màxim de temps 
per no fer la devolució del pagament indegut, gaudir el màxim d'una liquiditat indeguda i que ara es compensa 
amb una quantia molt superior, tota vegada que inclou els costos financers al que renunciava al acollir-se al RD 
Llei 4/2012. 

Aquest és l’informe que emet aquest Interventor que subscriu a la vista únicament dels documents facilitats i relacionats. 

 
Vist l’informe dels Serveis Jurídics d’aquest Ajuntament, següent: 
 
Vista la petició del Regidor de l'Àrea d'Economia, Hisenda i Innovació en relació a les sol·licituds efectuades pel Sr. Felio J. Bauzá 
Martorell, en nom i representació de UTE CENTRES CÍVICS, instant la revisió d'ofici de certificació emesa dins els procediment de 
finançament per al pagament a proveïdors al l'empara del RDL 4/2012, de 24 de febrer, en relació a les factures 1, 2, 9, 10, 11, i 12 
corresponents a l'execució de sis diferents contractes d'obres de construcció d'edificis destinats al casals de barri de Sa Garriga, 
Son Parera, Establiments, Son Ferriol I, Son Ferriol II i Can Alonso, respectivament,  compleix a aquests Serveis Jurídics informar: 
Normativa:  
Resulten de directa aplicació a la qüestió sotmesa a informe: 
* El Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, de determinació d'obligacions d'informació i procediments necessaris per a 
l'establiment d'un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les Entitats Locals. 
* Llei 30/1992, de 26 de novembre, en la part que regula el procediment administratiu comú (arts 62 i 102). 
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Informe: 
Dels antecedents estudiats per a l'emissió del present informe es desprèn que, publicat dia 25 de febrer de 2012 (BOE 48) el RDL 
4/2012 i enviada per la Intervenció municipal al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques la relació certificada a que es 
refereix l'article 3 del RDL 4/2012, en data 19 d'abril de 2012 va tenir entrada a l'Ajuntament de Palma la sol·licitud de "UTE 
CENTRES CÍVICS " de comunicació de voluntat d'acollir-se al procediment establert i regulat per la citada normativa, de pagament 
a proveïdors de les Entitats Locals. La sol·licitud, que va ser presentada acompanyada del llistat de les factures respecte de les 
quals l'UTE interessava l'acolliment al procediment de pagament, feia constar expressament la seva acceptació al mecanisme del 
RDL 4/2012 i indicava les dades bancàries als efectes de poder rebre la transferència.  
En data 31 de maig de 2012 l'UTE va rebre, per transferència bancària, l'import de les factures. 
Es fa necessari, arribat aquest apartat, posar de manifest algunes qüestions: 
1.- Que, per disposició de l'article 4 del ja citat RDL 4/2012, la relació certificada (que havia de ser enviada per via telemàtica al 
Ministeri d'Hisenda amb anterioritat al dia 15 de març del 2012 i que havia de contenir el llistat de totes les obligacions pendents 
de pagament, incloses aquelles en relació a les que hagués estat pactat un pagament fraccionat), havien de poder ser consultades 
pels contractistes, als efectes que poguessin comprovar la seva correcta inclusió i, si n'era el cas, poder formular qualsevol 
aclaració, sol·licitud de noves inclusions o d'esmena de les efectuades. De fet, l'UTE reclamant va coneixer la seva inclusió a 
l'esmentada certificació a través de la pàgina web de l'Ajuntament i és l'impressió del document municipal (llistat de factures 
trameses al Ministeri) la que va acompanyar amb la seva sol·licitud d'adhesió al pla de proveïdors. 
2.- Que, l'UTE reclamant no va percebre del Ministeri d'Hisenda la íntegra quantitat de les factures del llistat sinó, únicament, la 
part d'elles que encara faltava per abonar, descomptats els interessos de demora, en les quotes en que haguessin estat generats, 
donat que l'acolliment al pla de proveïdors implicava la renuncia al seu cobrament. 
3.- Que, tots els contractistes varen tenir, des del principi, a la seva disposició, a través de la pàgina web habilitada a l'efecte per 
l'Agència Tributària, tota la informació i detall relacionats amb cada una de les seves factures, inclòs el que fa referència als 
imports, conceptes i dates de pagament. De fet, encara avui, a la data de l'emissió del present informe, la citada pàgina web 
continua oberta i activa per a tots els contractistes acollits al Pla. 
4.- Que, no resulta correcta l'afirmació contenguda als escrits de reclamació formulats per l'UTE en relació a que va percebre 
l'ingrés de l'import de les factures directament de l'Ajuntament de Palma. Al contrari, al igual que la resta de contractistes adherits 
al Pla de Proveïdors, la reclamant va cobrar les expressades quantitats directament del Ministeri d'Hisenda, a través d'entitat 
bancària. El procediment, en si mateix, implicava un pla de finançament a les entitats locals de forma que el Ministeri d'Hisenda es 
va fer càrrec de l'import de les factures pendents d'abonament i l'Ajuntament, a mode de crèdit, havia de tornar dites quantitats, 
directament al Ministeri, en compliment d'un pla de devolució que encara s'està afrontant, amb càrrec als pressupostos 
municipals. 
En relació a aquestes actuacions l'UTE reclamant interessa la declaració de nul·litat de ple dret de l'actuació concreta consistent en 
el llistat certificat emès per l'Interventor municipal que va trametre al Ministeri d'Hisenda i que contenia la relació de les factures 
emeses per aquest contractista pels treballs d'execució de diferents projectes d'obra per a la construcció d'una sèrie d'edificacions 
destinades a Casals de Barri; factures respecte de les quals havia estat pactat un pagament fraccionat.  
L'UTE reclamant invoca, com a causa i fonament jurídics de la nul·litat, la de l'article 62.1 f) de la Llei reguladora del Procediment 
Administratiu Comú, donat que, segons ho entén, li va ser atorgar un dret al cobrament de parts fraccionades de les factures de 
les quals no havia, encara, arribat el seu venciment. Manifesta, en definitiva, la seva voluntat de que se li aboni l'import de les 
seves factures amb el contingut econòmic del seu inicial fraccionament (és a dir, incrementades amb els interessos) i, a més, 
incrementades també amb els interessos de la Llei 3/2004, de lluita contra la morositat, donat que a data actual, ja serien 
abonades fora de termini.  
Disposa l'article 102 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre:  
1. Las Administraciones públicas, en cualquier momento, por iniciativa propia o a solicitud de interesado, y previo dictamen 
favorable del Consejo de Estado u órgano consultivo equivalente de la Comunidad Autónoma, si lo hubiere, declararán de oficio la 
nulidad de los actos administrativos que hayan puesto fin a la vía administrativa o que no hayan sido recurridos en plazo, en los 
supuestos previstos en el  artículo 62. 1  . 
2. ... 
3. El órgano competente para la revisión de oficio podrá acordar motivadamente la inadmisión a trámite de las solicitudes 
formuladas por los interesados, sin necesidad de recabar dictamen del Consejo de Estado u órgano consultivo de la Comunidad 
Autónoma, cuando las mismas no se basen en alguna de las causas de nulidad del  artículo 62   o carezcan manifiestamente de 
fundamento, así como en el supuesto de que se hubieran desestimado en cuanto al fondo otras solicitudes sustancialmente iguales. 
I, disposa l'article 62.1.f): 
Nulidad de pleno derecho  

1. Los actos de las Administraciones públicas son nulos de pleno derecho en los casos siguientes: 
... 
f) Los actos expresos o presuntos contrarios al ordenamiento jurídico por los que se adquieren facultades o derechos cuando se 
carezca de los requisitos esenciales para su adquisición. 
Amb independència de manifestar el nostre desacord amb la qualificació efectuada a les reclamacions de la relació certificada 
tramesa al Ministeri d'Economia i Hisenda per l'Interventor Municipal com acte administratiu de tràmit qualificat, assumpte en 
que no arribarem a entrar, hem de recordar que, segons unànim criteri jurisprudencial i doctrinal, que també és recollit a les 
reclamacions presentades, la revisió d'ofici constitueix un procediment de caràcter excepcional a través del que l'Administració 
pot declarar la nul·litat dels seus propis actes sense haver d'acudir a anul·lació judicial. La naturalesa d'excepcionalitat d'aquesta 
possibilitat implica la seva contemplació restrictiva, de forma que no qualsevol defecte atribuïble a un acte administratiu justifica 
aquest procediment sinó que resulta imprescindible la concurrència de concrets defectes d'aquells que siguin determinants de la 
declaració de nul·litat de ple dret. De no ser així, l'acte administratiu podrà ser, en el seu cas, anul·lable, d'acord amb això previst a 
l'article 63 i, per tant, a través del seu propi procediment i terminis. 
Dons bé: La inclusió del deute fraccionat al llistat certificat emès per l'Interventor municipal i tramès al Ministeri per a la seva 
adhesió al Pla de Proveïdors no pot ser subsumida dins el supòsit contemplat a l'apartat f) de l'article 62.1 de la Llei 30/1992, i això 
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perquè ni és un acte contrari a dret (donat que és l'article 3.4 Llei 4/2012 la que obligava a incloure a la certificació l'import total 
pendent de pagament de la factura) ni, a través d'ell, es varen adquirir facultats o drets a pesar de mancar els requisits essencials 
per a la seva adquisició (donat que el que el procediment de Pla de Proveïdors va atorgar es, ni més ni manco, el dret a percebre 
íntegrament i sense més demores l'import de la factura presentada pel contractista), dret que sí que es trobava al seu "haber" 
patrimonial. Recordem que l'import de la factura (altra cosa no es desprèn de les reclamacions presentades) ha estat íntegrament 
satisfet, de forma que el resultat de la revisió que ara interessa l'UTE seria únicament el del cobrament d'uns interessos calculats 
al seu dia per un fraccionament, és a dir, un pagament retardat, que en realitat no ha tengut lloc. A mes, hem de recordar que 
l'acolliment al Pla de Proveïdors del RDL 4/2012 implicava la renuncia del contractista a qualsevol dret que no fos el cobrament del 
deute principal (art. 9.3 RDL 4/2012), de forma que l'abonament (que, segons ho expressa l'UTE reclamant, va tenir lloc el 31 de 
maig de 2012) va dur aparellada l'extinció total del deute. 
L'escrit de reclamació fa cita del Dictamen núm 118/2011 del Consell Consultiu de les Illes Balears, però la seva lectura posa de 
manifest la absoluta manca d'identitat amb el supòsit a que aquí ens referim: El supòsit sobre el que es pronuncia el Consell 
Consultiu és el d'un Acta d'ocupació que va implicar l'abonament d'un justipreu al propietari d'uns terrens que no havien estat mai 
expropiats.  
Al supòsit sotmès al present informe el que ha estat reconegut és el dret al cobrament d'una factura emesa i presentada al 
cobrament per la pròpia UTE; en contraprestació d'unes feines executades segons contracte i en aplicació dels preus d'adjudicació 
(això no és qüestió sotmesa a discussió); que va ser inclosa a un llistat certificat, tal actuació comprovada pel contractista; respecte 
de la qual va sol·licitar -voluntàriament- la seva inclusió al pla de proveïdors (que duia implícita la renuncia a interessos i altres 
conceptes que no fossin el principal); i en relació a la qual dit contractista, a través de la pàgina web de l'Agència Tributari, va tenir 
permanent accés a les dades relatives a les seves factures i previsió de cobrament.  
Resta per dir, finalment, que si l'UTE  considerava, abans o fins el 31 de maig de 2012, quan va rebre la transferència del Ministeri, 
que aquesta no era de conformitat, hauria pogut reclamar pels tràmits ordinaris en via administrativa.  
Segons ja ha estat expressat, determina l'apartat 3 de l'article 102 Llei 30/1992 que l'òrgan competent per a la revisió d'ofici podrà 
acordar motivadament la inadmissió a tràmit de la sol·licitud, sense necessitat d'interessar dictamen de l'òrgan consultiu de la 
Comunitat Autònoma, en aquelles reclamacions que no es fonamentin en cap de les causes de nul·litat de l'article 62 o manquin 
manifestament de fonament. Ja hem dit que, malgrat la reclamació cita expressament com infringit l'article 62.1 f), es tracta, en 
realitat, d'una cita i desenvolupament formal, manifestament insubsumible dins tal supòsit, ni cap altre de l'article 62, de tal forma 
que procedeix la inadmissió de les reclamacions. 
Va correspondre al Ple la competència per a l'aprovació del Pla per al finançament dels deutes recollits al llistat certificat de 
factures i reconeixement de deutes (article 7 del RDL 4/2012, de 24 de febrer).  
Per disposició de l'article 123.1 l) Llei 7/1985, de 2 d'abril, correspon al Ple la revisió d'ofici dels seus propis actes. 

Vist quant ha estat exposat, és criteri del que subscriu que podria ser adoptada la oportuna 
resolució del següent tenor: 
1.- Inadmetre a tràmit les sol·licituds de revisió d'ofici interessades en data 18 de juliol de 2014 
pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell en nom i representació de la UTE CENTRES CÍVICS, en relació al 
llistat certificat per l'Interventor municipal tramès al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques en compliment del procediment establert al RDL 4/2012, de 24 de febrer, que incloïa 
les factures núm 00001, 000002, 000009, 000010, 000011 i 000012. 
2.- Notificar la resolució a tots els interessats. 
 
Per això, es considera que el Tinent de Batle d’Economia, Hisenda i Innovació pot proposar a la 
Junta de Govern que elevi a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent: 
 
ACORD 
 
1.- Inadmetre a tràmit les sol·licituds de revisió d'ofici interessades en data 18 de juliol de 2014 
pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell en nom i representació de la UTE CENTRES CÍVICS, en relació al 
llistat certificat per l'Interventor municipal tramès al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques en compliment del procediment establert al RDL 4/2012, de 24 de febrer, que incloïa 
les factures núm 00001, 000002, 000009, 000010, 000011 i 000012, pels motius especificats en 
els informes jurídics i d’intervenció. 
 
2.- Notificar la resolució a tots els interessats” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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19. Proposta d’aprovació de no admetre a tràmit les sol·licituds de revisió d’ofici 
interessades per la UTE Casals de Barri en relació al llistat certificat per l’interventor tramès 
al Ministeri d’Hisenda en compliment del procediment del RDL 4/2012 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Vista la sol·licitud efectuade pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell, en nom i representació de UTE 
CASALS DE BARRI, instant la revisió d'ofici de certificació emesa dins els procediment de 
finançament per al pagament a proveïdors al l'empara del RDL 4/2012, de 24 de febrer, en 
relació a les factures 1, 2, 10, 17, i 18 corresponents a l'execució de sis diferents contractes 
d'obres de construcció d'edificis destinats al casals de barri de s’Hostalot, Son Cotonert, Es 
Rafal, el Terreno i Son Gotleu, respectivament. 
 
Resulten de directa aplicació a la qüestió sotmesa a informe: 
- El Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, de determinació d'obligacions d'informació i 
procediments necessaris per a l'establiment d'un mecanisme de finançament per al pagament 
als proveïdors de les Entitats Locals. 
- Llei 30/1992, de 26 de novembre, en la part que regula el procediment administratiu comú 
(arts 62 i 102). 
 
Dels antecedents es desprèn que, publicat dia 25 de febrer de 2012 (BOE 48) el RDL 4/2012 i 
enviada per la Intervenció municipal al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques la 
relació certificada a que es refereix l'article 3 del RDL 4/2012, en data 19 d'abril de 2012 va 
tenir entrada a l'Ajuntament de Palma la sol·licitud de " UTE CASALS DE BARRI " de 
comunicació de voluntat d'acollir-se al procediment establert i regulat per la citada normativa, 
de pagament a proveïdors de les Entitats Locals. La sol·licitud, que va ser presentada 
acompanyada del llistat de les factures respecte de les quals l'UTE interessava l'acolliment al 
procediment de pagament, feia constar expressament la seva acceptació al mecanisme del RDL 
4/2012 i indicava les dades bancàries als efectes de poder rebre la transferència. En data 31 de 
maig de 2012 l'UTE va rebre, per transferència bancària, l'import de les factures. 
Vist l’informe de la Intervenció General d’aquest Ajuntament, següent: 
En compliment de la sol·licitud d’informe formulada pel Tinent de Batle de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, en la que se 
sol·licita un informe d’Intervenció sobre la procedència de la revisió d’ofici de la inclusió de les factures F000001, F000002, 
F000010, F000017 i F000018 de la UTE CASALS DE BARRI, en el mecanisme establert en el RDL 4/2012 de 24 de febrer, pel que es 
determinen les obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament als 
proveïdors de les Entitats Locals, aquesta Intervenció informa: 
VII. Relació de la documentació que hi ha a l’expedient: 

a. Escrits de sol·licitud de revisió d’ofici presentat pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell, actuant en nom i representació de 
l’empresa UTE CASALS DE BARRI, corresponent a la certificació d’inclusió de les factures F000001, F000002, 
F000010, F000017 i F000018 en el llistat establert pel  RDL 4/2012 de 24 de febrer, pel que es determinen les 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament als 
proveïdors de les Entitats Locals. 

b. Còpia dels contractes d’obra dels Casals de Barri El Terreno, Es Rafal, S’Hostalot, Son Cotoner, son Gotleu, Can 
Alonso i  Son Ferriol. 

c. Còpia de les modificacions dels contractes d’obra dels Casals de Barri El Terreno, Es Rafal, S’Hostalot, Son 
Cotoner, son Gotleu, Can Alonso i  Son Ferriol. 

d. Còpia de les factures relacionades. 
e. Acord pel que es va procedir a modificar les clàusules relatives al pagament del contracte, fixant expressament les 

dates del pagament líquid. 
f. Escrit número d’entrada 39953, document 83349 de 19 d’abril de 2012, presentat per la UTE Casals de Barri 

sol·licitant l’adhesió al mecanisme de pagament a proveïdors del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer i 
relacionant expressament les factures  F000001, F000002, F000010, F000017 i F000018 

VIII. Fonament de la petició. 
La petició de revisió d’ofici del pagament està fonamentada en què les obligacions de pagament de les factures dels 
exercicis 2012, 2013 i 2014 no eren exigibles i en conseqüència no els era d’aplicació el RDL 4/2012 de 24 de febrer, pel 
que es determinen les obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament 
pel pagament als proveïdors de les Entitats Locals. 
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IX. Fonaments de fet:  Les obres dels Casals de Barri foren rebudes i s’efectuaren els pagaments en les dates següents: 
a. Factura número F000001: 

i. El 19 de juliol de 2006, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri de  S’Hostalot i es van 
efectuar els pagaments: 31/01/07: 40.004,27€; 19/07/07: 40.004,27€;  19/07/08: 40.004,27€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

b. Factura número  F000002: 
i. El 19 de juliol de 2006, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri de Son Cotoner i es van 

efectuar els pagaments: 31/01/07: 67.518€; 3/08/07: 67.518€;  3/08/08: 67.518€.  
ii. El 2 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 

relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 
c. Factura número  F000010: 

i. El 25 de setembre de 2006, es va procedir a la recepció de l’Obra Casal de Barri d’Es Rafal i es van 
efectuar els pagaments: 31/01/07: 116.314,49€; 25/098/07: 116.314,49€;  25/09/08: 116.314,49€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

d. Factura número  F000017: 
i. El 24 d’octubre de 2006, es va procedir a recepció de l’Obra Casal de Barri del Terreno i es van efectuar 

els pagaments: 31/01/07: 90.789.53€; 24/10/07: 90.789.53€;  24/10/08: 90.789.53€.  
ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 

relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 
e. Factura número  F000018: 

i. L’11 de desembre de 2006, es va procedir a recepció de l’Obra Casal de Barri de Son Gotleu i es van 
efectuar els pagaments: 31/01/07: 241.440,5€; 11/12/07: 241.440,5€;  24/10/08: 241.440,5€.  

ii. El 17 d’abril de 2009, es va subscriure un document pel qual es va procedir a modificar les clàusules 
relatives al pagament del contracte, fixant expressament les dates del pagament líquid. 

f. El 18 d’abril de 2012, la UTE CASALS DE BARRI, es va acollir al Pla de pagament a proveïdors, presentant la 
corresponent sol·licitud general de comunicació de voluntat.  

g. El 31 de maig de 2012 la UTE CASALS DE BARRI va rebre les següents transferències F1: 130.549,12€, F2: 
220.337,37€, F10: 379.579,22€, F17: 370.627,80€  i F18: 1.181.986,31€, que sumen un total de 2.283.076,82€.  

X. La legislació aplicable és la següent: 
a. Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local. 
b. Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears. 
c. Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
d. RDLeg. 2/2004 pel que s'aprova el Text Refús de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
e. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i de Procediment 

Administratiu Comú (LRJPAC). 
f. Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, pel que es determinen les obligacions d’informació i procediments 

necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament als proveïdors de les Entitats Locals.  
i. Article 1. Objecte. 

Constitueix l'objecte del present Reial Decret-Llei habilitar les condicions necessàries per permetre la 
cancel·lació per entitats locals de les seves obligacions pendents de pagament amb els seus proveïdors, 
derivades de la contractació d'obres, subministraments o serveis. 

ii. Article 2. Àmbit d'aplicació. 
1. Les obligacions pendents de pagament als contractistes, a les quals es refereix l'article anterior, han 
de reunir tots els requisits següents: 
a) Ser vençudes, líquides i exigibles. 
b) Que la recepció, en el registre administratiu de l'entitat local, de la corresponent factura, factura 
rectificativa si escau, o sol·licitud de pagament equivalent hagi tingut lloc abans de l'1 de gener de 
2012. 
c) Que es tracti de contractes d'obres, serveis o subministraments inclosos en l'àmbit d'aplicació del 
Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic aprovat pel Reial Decret-Legislatiu 3/2011, de 14 
de novembre. 
2. S'exclouen les obligacions contretes per les entitats locals amb l'Administració General de l'Estat o 
qualsevol dels seus organismes i entitats dependents, l'Administració de les Comunitats Autònomes o 
qualsevol dels seus organismes i entitats dependents, altres entitats locals i amb la Seguretat Social. 

iii. Article 3. Obligacions de subministrament d'informació per part de les entitats locals: 
1. Les entitats locals hauran de remetre, per via telemàtica i amb signatura electrònica, a l'òrgan 
competent del Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, amb data límit el dia 15 de març de 
2012, una relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament que reuneixin els requisits 
establerts en l'article anterior i comprensiva de la següent informació: 
a) Identificació del contractista que inclourà el codi o nombre d'identificació fiscal, denominació social i 
el seu domicili social. 
b) Import del principal de l'obligació pendent de pagament, impost sobre el valor afegit o impost 
general indirecte canari inclòs si escau, sense inclusió d'interessos, costes judicials o qualssevol altres 
despeses accessòries. 
c) Data d'entrada en el registre administratiu de la factura, factura rectificativa si escau, o sol·licitud de 
pagament equivalent anterior a l'1 de gener de 2012. 
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d) Expressió de si s'ha instat pel contractista la exigibilitat davant els Tribunals de Justícia abans de l’1 
de gener de 2012. 
2. La relació certificada prevista en l'apartat anterior s'expedirà per l'interventor amb obligació 
d'informar al ple de la corporació local. 
3. En el cas en el que les entitats locals haguessin acordat amb els seus contractistes, amb anterioritat 
a l'entrada en vigor de la present norma, una cancel·lació fraccionada dels deutes contrets amb 
aquests, s'inclourà en l'esdentada certificació l'import total pendent de pagament en el moment en el 
qual s'emeti. En aquests casos les entitats locals hauran d'informar dels venciments que es produeixin 
fins al 31 de desembre de 2012. 
4. La relació certificada a remetre per cada entitat local, d'acord amb el previst en l'apartat 1, 
comprendrà també les obligacions pendents de pagament corresponents als organismes autònoms i 
altres entitats dependents que pertanyin íntegrament a les entitats locals incloses en l'Inventari d'Ens 
del Sector Públic Local regulat pel Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s'aprova el 
reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat Pressupostària. 

iv. Article 9. Efectes de l'abonament de les obligacions pendents de pagament. 
1. Els contractistes que figurin en la relació prevista en l'article 3 i aquells que tinguin dret al cobrament 
d'acord amb l'article 4, podran voluntàriament fer-ho efectiu mitjançant presentació al cobrament en 
les entitats de crèdit. 
2. L'abonament a favor del contractista comporta l'extinció del deute contret per l'entitat local amb el 
contractista pel principal, els interessos, costes judicials i qualssevol altres despeses accessòries. 
3. Les entitats de crèdit facilitaran a les entitats locals i al contractista document justificatiu de 
l'abonament, que determinarà la terminació del procés judicial, si n’hi hagués, per satisfacció 
extraprocesal de conformitat amb l'assenyalat en l'article 22.1 de la Llei 1/2001, de 7 de gener, 
d'Enjudiciament Civil. 

g. Reial Decret de 24 de juliol de 1889, del Codi Civil. 
i. Article 1.088. 

Tota obligació consisteix en donar, fer o no fer alguna cosa. 
ii. Article 1.156. 

Les obligacions s'extingeixen: 
Pel pagament o compliment. 
Per la pèrdua de la cosa deguda. 
Per la condonació del deute. 
Per la confusió dels drets de creditor i deutor. 
Per la compensació. 
Per la novació. 

iii. Article 1.164. 
El pagament fet de bona fe al que estigués en possessió del crèdit, alliberarà al deutor. 

iv. Article 1.126. 
El que anticipadament s'hagués pagat en les obligacions a termini, no es podrà repetir. 
Si el que va pagar ignorava quan ho va fer, l'existència del termini, tindrà dret a reclamar del creditor 
els interessos o els fruits que aquest hagués percebut de la cosa.  

v. Article 1.203. 
Les obligacions poden modificar-se: 
1r. Variant el seu objecte o les seves condicions principals. 
2n. Substituint la persona del deutor. 
3r. Subrogant a un tercer en els drets del creditor. 

vi. Article 1.256. 
La validesa i el compliment dels contractes no poden deixar-se a l'arbitri d'un dels contractants. 

vii. Article 1.265. 
Serà nul el consentiment prestat per error, violència, intimidació o dol. 

XI. Analitzat l’expedient de referència, aquesta Intervenció General INFORMA QUE NO PROCEDEIX LA REVISIÓ D'OFICI i 
posa de manifest la següent motivació: 
a. Aquesta Intervenció va emetre la relació certificada de totes les obligacions pendents de pagament que reunien el 

requisits de l’article 3 del RD Llei 4/2012, tota vegada que incloïa els imports principals de l'obligació pendent de 
pagament (art.3.1,b), així com informació d'aquelles obligacions en que l'Entitat Local havia acordat amb els seus 
contractistes una cancel·lació fraccionada dels deutes contrets, incloent la quantitat pendent de pagament en el 
moment de l'emissió (art.3). 

b. Cada una de les factures és una factura única per la realització d'un obra concreta i en la que el pagament es fracciona 
en parts iguals.  

c. Les obligacions consisteixen en donar, fer o no fer alguna cosa.  
d. Entregar una quantitat monetària es configura com una de les formes possibles de donar alguna cosa i, per tant, de 

complir una obligació, que s’extingirà el dia que es compleixi la seva entrega, pagant. El pagament no és una obligació 
en sí mateixa, és una forma d'extingir les obligacions que consisteix en entregar una quantitat monetària (art. 1.156 del 
CC). El RD Llei 4/2012, amb bona terminologia jurídica no parla de pagaments pendents sinó que parla sempre 
d’obligacions pendents de pagament. 

e. Les obligacions pendents de pagament incloses a la relació certificada emesa per l’Interventor eren exigibles. L'àmbit 
d'aplicació del RD Llei 4/2012 són les obligacions pendents de pagament amb els seus proveïdors, derivades de la 
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contractació d'obres, subministraments o serveis. El contracte per la realització de les obres de Casals de Barri és un 
contracte mixt format per un contracte d'obra i un de servei financer.  
El primer contracte d'entrega d'una obra a canvi de l'entrega d'una quantitat monetària és un contracte de compliment 
simultani, on l'entrega de l'obra és exigible en el moment de l'entrega de la quantitat monetària i l'entrega monetària 
és igualment exigible en el moment de la seva entrega.    
El segon contracte de servei financer de l'obra, és un contracte de compliment ajornat on l'entrega de la quantitat 
monetària és exigible en el moment de compliment del termini. 
L'empresa UTE CASALS DE BARRI s’hi podia acollir i així es va acollir voluntàriament al mecanisme de pagament a 
proveïdors establert en el RD Llei 4/2012, perquè les factures pendents de pagament, en quant contracte d'obra 
eren vençudes, líquides i exigibles. 

f. Les obligacions poden modificar-se variant el seu objecte o condicions principals (art. 1.203 CC). 
g. El pagament fet de bona fe al que estigués en possessió del crèdit, alliberarà al deutor (art. 1.164 CC). L'empresa 

UTE CASALS DE BARRI coneixia plenament el contingut i així es va acollir voluntàriament al mecanisme de 
pagament a proveïdors establert en el RD Llei 4/2012, senyalant totes i cada una de les factures relacionades, les 
que el termini havia vençut i les que el termini no havia vençut, manifestant de fet que s'acollia i reconeixia 
l'exigibilitat de les obligacions pendent de pagament del contracte d'obra. 

h. L'empresa UTE CASALS DE BARRI no pot anar en contra dels seus actes acceptant el pagament anticipat (art 1.126 
CC), igualment que no pot al·legar error o desconeixement del contingut del RD Llei 4/2012, (art. 1265 CC). Escrit 
número d’entrada 39.953, document 83,349 de 19 d’abril de 2012, presentat per la UTE CASALS DE BARRI 
sol·licitant l’adhesió al mecanisme de pagament a proveïdors del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer i 
relacionant expressament les factures número F000001, F000002, F000010, F000017 i F000018 

i. L'empresa coneixia el contingut de l'article 9.2 del RD Llei 4/2012. 
j. La validesa del compliment dels contractes i en particular del compliment de les obligacions pendents de 

pagament mitjançant el mecanisme establert al RD Llei 4/2012 no pot deixar-se al arbitri d'una de les parts (art. 
1.256 CC). 

XII. Mala fe en la interposició  de la revisió d'ofici. 
Aquesta intervenció aprecia mala fe en l'actuació de la UTE CASALS DE BARRI i en la sol·licitud de la revisió d'ofici 
presentada pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell, que de prosperar s’hauria de sol·licitar informe al Consell Consultiu de les 
Illes Balears, fonamentada en: 
4. Si l'empresa es manté en què les obligacions pendents de pagament no eren exigibles, no podrà negar que aquest 

coneixement l'havia de tenir en el moment en què es va adherir, al mecanisme de pagament per les factures en 
què el termini havia vençut o no, establert pel RD Llei 4/2012,  o un mes desprès, o tres mesos, o un any. Es curiós 
que sí l'ha tingut una vegada ha esdevingut l'últim termini del pagament de la darrera factura. 

5. L'adhesió al mecanisme establert pel RD Llei 4/2012 va suposar l'any 2012 una liquiditat de 2.283.076,82€ per 
l'empresa UTE CASALS DE BARRI en un moment en el que l'obtenció del crèdit bancari era molt difícil i les 
condicions d'interès eren molt més cares que l' interès legal dels diners que hauria d'abonar pel cobrament 
indegut, dificultat financera i condicions que s'han mantingut fins el dia d'avui. 

6. Presentar la demanda desprès del darrer termini de venciment de les factures suposa esgotar el màxim de temps 
per no fer la devolució del pagament indegut, gaudir el màxim d'una liquiditat indeguda i que ara es compensa 
amb una quantia molt superior, tota vegada que inclou els costos financers als que renunciava al acollir-se al RD 
Llei 4/2012. 

Aquest és l’informe que emet aquest Interventor que subscriu a la vista únicament dels documents facilitats i relacionats. 

 
Vit l’informe dels Serveis Jurídics d’aquest Ajuntament, següent: 
 
Vista la petició del Regidor de l'Àrea d'Economia, Hisenda i Innovació en relació a les sol·licituds efectuades pel Sr. Felio J. Bauzá 
Martorell, en nom i representació de UTE CASALS DE BARRI, instant la revisió d'ofici de certificació emesa dins els procediment de 
finançament per al pagament a proveïdors al l'empara del RDL 4/2012, de 24 de febrer, en relació a les factures 1, 2, 10, 17, i 18 
corresponents a l'execució de sis diferents contractes d'obres de construcció d'edificis destinats al casals de barri de s’Hostalot, 
Son Cotonert, Es Rafal, el Terreno i Son Gotleu, respectivament,  compleix a aquests Serveis Jurídics informar: 
Normativa:  
Resulten de directa aplicació a la qüestió sotmesa a informe: 
* El Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, de determinació d'obligacions d'informació i procediments necessaris per a 
l'establiment d'un mecanisme de finançament per al pagament als proveïdors de les Entitats Locals. 
* Llei 30/1992, de 26 de novembre, en la part que regula el procediment administratiu comú (arts 62 i 102). 
Informe: 
Dels antecedents estudiats per a l'emissió del present informe es desprèn que, publicat dia 25 de febrer de 2012 (BOE 48) el RDL 
4/2012 i enviada per la Intervenció municipal al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques la relació certificada a que es 
refereix l'article 3 del RDL 4/2012, en data 19 d'abril de 2012 va tenir entrada a l'Ajuntament de Palma la sol·licitud de " CASALS DE 
BARRI " de comunicació de voluntat d'acollir-se al procediment establert i regulat per la citada normativa, de pagament a 
proveïdors de les Entitats Locals. La sol·licitud, que va ser presentada acompanyada del llistat de les factures respecte de les quals 
l'UTE interessava l'acolliment al procediment de pagament, feia constar expressament la seva acceptació al mecanisme del RDL 
4/2012 i indicava les dades bancàries als efectes de poder rebre la transferència.  
En data 31 de maig de 2012 l'UTE va rebre, per transferència bancària, l'import de les factures. 
Es fa necessari, arribat aquest apartat, posar de manifest algunes qüestions: 
1.- Que, per disposició de l'article 4 del ja citat RDL 4/2012, la relació certificada (que havia de ser enviada per via telemàtica al 
Ministeri d'Hisenda amb anterioritat al dia 15 de març del 2012 i que havia de contenir el llistat de totes les obligacions pendents 
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de pagament, incloses aquelles en relació a les que hagués estat pactat un pagament fraccionat), havien de poder ser consultades 
pels contractistes, als efectes que poguessin comprovar la seva correcta inclusió i, si n'era el cas, poder formular qualsevol 
aclaració, sol·licitud de noves inclusions o d'esmena de les efectuades. De fet, l'UTE reclamant va coneixer la seva inclusió a 
l'esmentada certificació a través de la pàgina web de l'Ajuntament i és l'impressió del document municipal (llistat de factures 
trameses al Ministeri) la que va acompanyar amb la seva sol·licitud d'adhesió al pla de proveïdors. 
2.- Que, l'UTE reclamant no va percebre del Ministeri d'Hisenda la íntegra quantitat de les factures del llistat sinó, únicament, la 
part d'elles que encara faltava per abonar, descomptats els interessos de demora, en les quotes en que haguessin estat generats, 
donat que l'acolliment al pla de proveïdors implicava la renuncia al seu cobrament. 
3.- Que, tots els contractistes varen tenir, des del principi, a la seva disposició, a través de la pàgina web habilitada a l'efecte per 
l'Agència Tributària, tota la informació i detall relacionats amb cada una de les seves factures, inclòs el que fa referència als 
imports, conceptes i dates de pagament. De fet, encara avui, a la data de l'emissió del present informe, la citada pàgina web 
continua oberta i activa per a tots els contractistes acollits al Pla. 
4.- Que, no resulta correcta l'afirmació contenguda als escrits de reclamació formulats per l'UTE en relació a que va percebre 
l'ingrés de l'import de les factures directament de l'Ajuntament de Palma. Al contrari, al igual que la resta de contractistes adherits 
al Pla de Proveïdors, la reclamant va cobrar les expressades quantitats directament del Ministeri d'Hisenda, a través d'entitat 
bancària. El procediment, en si mateix, implicava un pla de finançament a les entitats locals de forma que el Ministeri d'Hisenda es 
va fer càrrec de l'import de les factures pendents d'abonament i l'Ajuntament, a mode de crèdit, havia de tornar dites quantitats, 
directament al Ministeri, en compliment d'un pla de devolució que encara s'està afrontant, amb càrrec als pressupostos 
municipals. 
En relació a aquestes actuacions l'UTE reclamant interessa la declaració de nul·litat de ple dret de l'actuació concreta consistent en 
el llistat certificat emès per l'Interventor municipal que va trametre al Ministeri d'Hisenda i que contenia la relació de les factures 
emeses per aquest contractista pels treballs d'execució de diferents projectes d'obra per a la construcció d'una sèrie d'edificacions 
destinades a Casals de Barri; factures respecte de les quals havia estat pactat un pagament fraccionat.  
L'UTE reclamant invoca, com a causa i fonament jurídics de la nul·litat, la de l'article 62.1 f) de la Llei reguladora del Procediment 
Administratiu Comú, donat que, segons ho entén, li va ser atorgar un dret al cobrament de parts fraccionades de les factures de 
les quals no havia, encara, arribat el seu venciment. Manifesta, en definitiva, la seva voluntat de que se li aboni l'import de les 
seves factures amb el contingut econòmic del seu inicial fraccionament (és a dir, incrementades amb els interessos) i, a més, 
incrementades també amb els interessos de la Llei 3/2004, de lluita contra la morositat, donat que a data actual, ja serien 
abonades fora de termini.  
Disposa l'article 102 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre:  
1. Las Administraciones públicas, en cualquier momento, por iniciativa propia o a solicitud de interesado, y previo dictamen 
favorable del Consejo de Estado u órgano consultivo equivalente de la Comunidad Autónoma, si lo hubiere, declararán de oficio la 
nulidad de los actos administrativos que hayan puesto fin a la vía administrativa o que no hayan sido recurridos en plazo, en los 
supuestos previstos en el  artículo 62. 1  . 
2. ... 
3. El órgano competente para la revisión de oficio podrá acordar motivadamente la inadmisión a trámite de las solicitudes 
formuladas por los interesados, sin necesidad de recabar dictamen del Consejo de Estado u órgano consultivo de la Comunidad 
Autónoma, cuando las mismas no se basen en alguna de las causas de nulidad del  artículo 62   o carezcan manifiestamente de 
fundamento, así como en el supuesto de que se hubieran desestimado en cuanto al fondo otras solicitudes sustancialmente iguales. 
I, disposa l'article 62.1.f): 
Nulidad de pleno derecho  

1. Los actos de las Administraciones públicas son nulos de pleno derecho en los casos siguientes: 
... 
f) Los actos expresos o presuntos contrarios al ordenamiento jurídico por los que se adquieren facultades o derechos cuando se 
carezca de los requisitos esenciales para su adquisición. 
Amb independència de manifestar el nostre desacord amb la qualificació efectuada a les reclamacions de la relació certificada 
tramesa al Ministeri d'Economia i Hisenda per l'Interventor Municipal com acte administratiu de tràmit qualificat, assumpte en 
que no arribarem a entrar, hem de recordar que, segons unànim criteri jurisprudencial i doctrinal, que també és recollit a les 
reclamacions presentades, la revisió d'ofici constitueix un procediment de caràcter excepcional a través del que l'Administració 
pot declarar la nul·litat dels seus propis actes sense haver d'acudir a anul·lació judicial. La naturalesa d'excepcionalitat d'aquesta 
possibilitat implica la seva contemplació restrictiva, de forma que no qualsevol defecte atribuïble a un acte administratiu justifica 
aquest procediment sinó que resulta imprescindible la concurrència de concrets defectes d'aquells que siguin determinants de la 
declaració de nul·litat de ple dret. De no ser així, l'acte administratiu podrà ser, en el seu cas, anul·lable, d'acord amb això previst a 
l'article 63 i, per tant, a través del seu propi procediment i terminis. 
Dons bé: La inclusió del deute fraccionat al llistat certificat emès per l'Interventor municipal i tramès al Ministeri per a la seva 
adhesió al Pla de Proveïdors no pot ser subsumida dins el supòsit contemplat a l'apartat f) de l'article 62.1 de la Llei 30/1992, i això 
perquè ni és un acte contrari a dret (donat que és l'article 3.4 Llei 4/2012 la que obligava a incloure a la certificació l'import total 
pendent de pagament de la factura) ni, a través d'ell, es varen adquirir facultats o drets a pesar de mancar els requisits essencials 
per a la seva adquisició (donat que el que el procediment de Pla de Proveïdors va atorgar es, ni més ni manco, el dret a percebre 
íntegrament i sense més demores l'import de la factura presentada pel contractista), dret que sí que es trobava al seu "haber" 
patrimonial. Recordem que l'import de la factura (altra cosa no es desprèn de les reclamacions presentades) ha estat íntegrament 
satisfet, de forma que el resultat de la revisió que ara interessa l'UTE seria únicament el del cobrament d'uns interessos calculats 
al seu dia per un fraccionament, és a dir, un pagament retardat, que en realitat no ha tengut lloc. A mes, hem de recordar que 
l'acolliment al Pla de Proveïdors del RDL 4/2012 implicava la renuncia del contractista a qualsevol dret que no fos el cobrament del 
deute principal (art. 9.3 RDL 4/2012), de forma que l'abonament (que, segons ho expressa l'UTE reclamant, va tenir lloc el 31 de 
maig de 2012) va dur aparellada l'extinció total del deute. 
L'escrit de reclamació fa cita del Dictamen núm 118/2011 del Consell Consultiu de les Illes Balears, però la seva lectura posa de 
manifest la absoluta manca d'identitat amb el supòsit a que aquí ens referim: El supòsit sobre el que es pronuncia el Consell 
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Consultiu és el d'un Acta d'ocupació que va implicar l'abonament d'un justipreu al propietari d'uns terrens que no havien estat mai 
expropiats.  
Al supòsit sotmès al present informe el que ha estat reconegut és el dret al cobrament d'una factura emesa i presentada al 
cobrament per la pròpia UTE; en contraprestació d'unes feines executades segons contracte i en aplicació dels preus d'adjudicació 
(això no és qüestió sotmesa a discussió); que va ser inclosa a un llistat certificat, tal actuació comprovada pel contractista; respecte 
de la qual va sol·licitar -voluntàriament- la seva inclusió al pla de proveïdors (que duia implícita la renuncia a interessos i altres 
conceptes que no fossin el principal); i en relació a la qual dit contractista, a través de la pàgina web de l'Agència Tributari, va tenir 
permanent accés a les dades relatives a les seves factures i previsió de cobrament.  
Resta per dir, finalment, que si l'UTE  considerava, abans o fins el 31 de maig de 2012, quan va rebre la transferència del Ministeri, 
que aquesta no era de conformitat, hauria pogut reclamar pels tràmits ordinaris en via administrativa.  
Segons ja ha estat expressat, determina l'apartat 3 de l'article 102 Llei 30/1992 que l'òrgan competent per a la revisió d'ofici podrà 
acordar motivadament la inadmissió a tràmit de la sol·licitud, sense necessitat d'interessar dictamen de l'òrgan consultiu de la 
Comunitat Autònoma, en aquelles reclamacions que no es fonamentin en cap de les causes de nul·litat de l'article 62 o manquin 
manifestament de fonament. Ja hem dit que, malgrat la reclamació cita expressament com infringit l'article 62.1 f), es tracta, en 
realitat, d'una cita i desenvolupament formal, manifestament insubsumible dins tal supòsit, ni cap altre de l'article 62, de tal forma 
que procedeix la inadmissió de les reclamacions. 
Va correspondre al Ple la competència per a l'aprovació del Pla per al finançament dels deutes recollits al llistat certificat de 
factures i reconeixement de deutes (article 7 del RDL 4/2012, de 24 de febrer).  
Per disposició de l'article 123.1 l) Llei 7/1985, de 2 d'abril, correspon al Ple la revisió d'ofici dels seus propis actes. 

Vist quant ha estat exposat, és criteri del que subscriu que podria ser adoptada la oportuna 
resolució del següent tenor: 
1.- Inadmetre a tràmit les sol·licituds de revisió d'ofici interessades en data 18 de juliol de 2014 
pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell en nom i representació de la UTE CASALS DE BARRI, en relació al 
llistat certificat per l'Interventor municipal tramès al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques en compliment del procediment establert al RDL 4/2012, de 24 de febrer, que incloïa 
les factures núm 00001, 000002, 000010, 000017 i 000018. 
2.- Notificar la resolució a tots els interessats. 
No obstant, VI resoldrà. 
Aquest és l'informe del lletrat que subscriu, emès segons el seu lleial entendre i que sotmetrà a 
debat amb aquells altres que, també fonamentats en dret, arribin a diferents conclusions. 
 
Per això, es considera que el Tinent de Batle d’Economia, Hisenda i Innovació pot proposar a la 
Junta de Govern que elevi a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent: 
 
ACORD 
 
1.- Inadmetre a tràmit les sol·licituds de revisió d'ofici interessades en data 18 de juliol de 2014 
pel Sr. Felio J. Bauzá Martorell en nom i representació de la UTE CASALS DE BARRI, en relació al 
llistat certificat per l'Interventor municipal tramès al Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques en compliment del procediment establert al RDL 4/2012, de 24 de febrer, que incloïa 
les factures núm 00001, 000002, 000010, 000017 i 000018, pels motius especificats en els 
informes jurídics i d’intervenció. 
 
2.- Notificar la resolució a tots els interessats”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
COMISSIÓ D’URBANISME  
 
20. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana de 
Palma, que té per objecte l’ampliació de la EDAR 2, Sistema General de Comunicacions i 
d’Infraestructures- SGCI/IS-P 84-02-E i reajustament dels SGCI/IS-P 84-01-P i SGCI/IS-P 84-02-E 
per la implantació d’un Sistema General d’Espais Lliures, SGEL/PJ-P, 84-01-P i aprovar la 
Declaració justificada de la integració dels aspectes ambientals en la present modificació, i 
mesures de seguiment. 01PRAD17EDAR2bis. PA09/0005 
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Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme  
 
“INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI-  El projecte de modificació del PGOU de Palma, redactat 
pels Serveis tècnics de Planejament, promogut per EMAYA, i referit a l´ampliació de la EDAR 2, 
Sistema General d´Infraestructures- SGCI/IS-P 84-02-E i reajustament dels SGCI/IS-P 84-01-P i 
SGCI/IS-P 84-02-E per a la implantació d´un Sistema General d´Espais Lliures, SGEL/PJ-P, 84-01-P, 
i nova redacció de l´article 97 de les Normes Urbanístiques vigents, fou aprovat inicialment pel 
Ple de l´Ajuntament , en sessió celebrada el 25 d´octubre de 2012. Simultàniament s´aprovava la 
documentació ambiental consistent en “Informe de Sostenibilitat Ambiental”, als efectes del seu 
sotmetiment  a informació pública i consultes. Tant el projecte de modificació del PGOU com 
l´informe de sostenibilitat ambiental han estat sotmesos a informació pública de vint-i-dos dies 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 177 de dia 29.11.2012, edicte núm. 
22816;  al diari Ultima Hora de dia 26.11.2012;  i al tauler d´anuncis d´aquesta Corporació. 
Dins aquest termini, que va acabar el dia 13.02.2013, no s’ha presentat cap  al·legació. 
 
Des de la data de l´aprovació inicial, s´han demanat els següents informes,  per expressa 
disposició del Document de Referència emès per la CMAIB: Direcció General de Recursos Hídrics; 
Servei de Residus i Sòls Contaminats; Servei de protecció d´Espècies; Direcció General de Medi 
Rural i Marí; Comissió de Medi Ambient de les Illes Balears; Direcció General d´Emergències; 
Departament de Cultura i Patrimoni del Consell Insular; Departament d´Urbanisme i Territori del 
Consell Insular; Direcció Insular de Carreteres; Àrea delegada de Salut i Medi Ambient de 
l´Ajuntament de Palma; Agencia Estatal de Seguridad Aérea; G.O.B.; i Associacions de Veïns 
afectades. 
També s´ha sol.licitat informe a la Comissió Insular d´Ordenació del Territori, Urbanisme i 
Patrimoni Històric del Consell Insular, atès allò que estableixen els articles 72 i 73 de la Llei de 
Capitalitat;  i al Ministeri de Defensa. 
 
Per la tècnica de medi ambient del Servei de Planejament, en base als informes rebuts,  es va 
preparar la  Memòria Ambiental, amb data d´entrada al Servei jurídic de Planejament de 
04.03.2013, i núm. 144. 
I pels Serveis tècnics de Planejament es va preparar nova versió del projecte de modificació del 
PGOU, amb data d´entrada al Servei jurídic de Planejament de 07.05.2013 i núm. 298,  als 
efectes de tenir en compte els informes emesos després de l´aprovació inicial, i el contingut de la 
Memòria Ambiental . 
 
Remesa la Memòria Ambiental a la CMAIB, juntament amb un exemplar de la nova versió de la 
proposta de modificació del PGOU, en data 25.07.2013 tenia entrada al servei de Planejament  la 
resolució del Ple de la CMAIB, adoptada en sessió de 3 de juliol de 2013, per la qual s´acordava  la 
conformitat amb la Memòria Ambiental de la “Modificació puntual del Pla General d´Ordenació 
Urbana de Palma referida a l´ampliació de l´EDAR 2, sistema general de comunicacions i 
infraestructures- SGCI/IS-P 84-02-E a sòl no urbanitzable i reajustament dels sistemes generals 
SGCI/IS-P 84-01-P i SGCI/IS-P 84-02-E per implantar un sistema general d´espais lliures i 
modificació de l´article 97 de les normes urbanístiques del PGOU”, amb una sèrie de 
condicionants. A més es deia: “Abans de l´aprovació definitiva, s´haurà de comptar amb 
l´informe de la Direcció General d´Interior, Emergències i Justícia. 
 
Pels serveis tècnics de Planejament  es va preparar informe i  nova versió del projecte de 
modificació del PGOU, amb data d´entrada al Servei jurídic de Planejament de 05.08.2013,  als 
efectes de justificar i aclarir els condicionants indicats. 
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 Per la tècnica de medi ambient del servei de Planejament es va emetre informe de data 8 
d´octubre de 2013 en el sentit que la proposta de modificació del PGOU integra els aspectes 
ambientals que s´han anat contemplant al llarg de tota la tramitació, mitjançant l´Informe de 
Sostenibilitat Ambiental i els informes de les administracions afectades, així com de la Comissió 
de Medi Ambient de les Illes Balears. Per la qual cosa, adjunta Declaració justificada de la 
integració dels aspectes ambientals en la present modificació, i mesures de seguiment, tot allò 
segons preveu l´article 92 de la Llei 11/2006, d´avaluacions d´impacte ambiental i avaluacions 
ambientals estratègiques a les Illes Balears.  
 
Finalment, ha arribat l´informe de la Direcció General d´Emergències en data 07.02.2014, el qual, 
pel que fa al present expedient, es remet  a l´informe emès per la Direcció General de Recursos 
Hídrics, el qual s´adjunta (informe favorable);  a més, s´indica  “s´han d´incloure les indicacions de 
l´art.77.5 i 78 del Pla Hidrològic de les Illes Balears aprovat per Reial Decret 378/2001 de 6 
d´abril”. Al respecte, a la versió del projecte de modificació del PGOU, amb data d´entrada al 
Servei jurídic de Planejament de 05.08.2013, com a determinacions preceptives, es va 
contemplar, per una banda, la subjecció a l´article 78 del Pla Hidrològic de les Illes Balears; i, per 
altra, la necessitat de fer un estudi d´inundabilitat així com determina l´article 77.5 del PHIB, això 
tant per al projecte d´obres per a la construcció i ampliació de l´EDAR 2, com pel SGEL/PJ-P, 84-
01-P. 
 
La proposta d´aprovació definitiva de la present modificació del PGOU es va retirar de l´ordre del 
dia del Consell de Gerència d´Urbanisme de data 25 de febrer de 2014. 
Recentment, pel Gerent d´Urbanisme s´ha indicat la procedència de tramitar l´aprovació 
definitiva de la present modificació del PGOU.  
Donat el temps transcorregut, s´ha hagut d´actualitzar pels serveis tècnics de Planejament la 
Documentació Escrita per a la modificació puntual del Pla General d´Ordenació Urbana de Palma 
consistent en l´ampliació de l´EDAR 2 sistemes generals de comunicacions i infraestructures- 
SGCI/IS-P 84-02-E a sòl no urbanitzable i reajustament dels sistemes generals SGCI/IS-P 84-01-P i 
SGCI/IS-P 84-02-E per implantar un sistema general d´espais lliures. Aquesta actualització respon 
a l´eliminació de la referència a la modificació de l´article 97 de les Normes Urbanístiques com a 
objecte de la present modificació puntual, en haver-se aprovat definitivament la darrera redacció 
de l´esmentat article 97 per acord de l´Ajuntament Ple de 25/09/2014 (en el marc de la 
modificació del PGOU relativa a l´ajustament de la superfície de sòl de creixement als límits 
establerts en el PTM). Així doncs, la documentació que se sotmetrà a aprovació definitiva serà: la 
documentació escrita amb data d´entrada al servei jurídic de Planejament de 03/10/14, i núm. 
537; els Plànols I.5, I.7 i O.2, amb data d´entrada al servei de Planejament de 05/08/13; i la resta 
de Plànols que ja varen ser aprovats inicialment per acord de 25 d´octubre de 2012. 
Per altra banda, per la tècnica municipal de medi ambient s´ha actualitzat la declaració 
justificada de la integració dels aspectes ambientals i mesures de seguiment (data d´entrada de 
13/10/14), tenint en compte la darrera versió del projecte de modificació puntual elaborada pels 
serveis tècnics de Planejament, tal com s´ha indicat anteriorment. 
 
Es fa constar que es sol.licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves funcions 
d’assessorament legal al Ple i les Comissions, atribuïdes en l´article 122.5.e) apartat 2n. de la Llei 
7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en relació a l´ article 123.2 del mateix 
text legal, que tindrà caràcter preceptiu per què es tracta d’assumptes que exigeixen una majoria 
especial. Dit informe se preveu també a l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local 
de las Illes Balears, de 15 de desembre. 
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Atès el que disposen els articles 72 i 73 i la disposició addicional quarta de la Llei 23/2006, de 20 
de desembre, de Capitalitat de Palma de Mallorca, d´acord amb la redacció donada per la Llei 
6/2012, de 6 de juny , pot aprovar-se definitivament  la proposta de modificació del Pla General 
d´Ordenació Urbana de Palma, relativa a l´ampliació de la EDAR 2, Sistema General de 
Comunicacions i d´Infraestructures- SGCI/IS-P 84-02-E i reajustament dels SGCI/IS-P 84-01-P i 
SGCI/IS-P 84-02-E per la implantació d´un Sistema General d´Espais Lliures, SGEL/PJ-P, 84-01-P. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim 
jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el quòrum establert a 
l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 
16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, 
art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, es considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació definitiva del projecte de  modificació del Pla 
General d´Ordenació Urbana de Palma, redactat pels Serveis tècnics de Planejament, per tal 
que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del 
següent:  
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament la modificació del Pla General d´Ordenació Urbana de Palma, 
redactada pels Serveis tècnics de Planejament, i promoguda per EMAYA, que té per objecte 
l´ampliació de la EDAR 2, Sistema General de Comunicacions i d´Infraestructures- SGCI/IS-P 84-
02-E i reajustament dels SGCI/IS-P 84-01-P i SGCI/IS-P 84-02-E per la implantació d´un Sistema 
General d´Espais Lliures, SGEL/PJ-P, 84-01-P. Això,  atès el resultat de l´informaciò pública, vistos 
els informes obrants a l´expedient, així com l´acord de la Comissió Balear de Medi Ambient, 
donant conformitat a la Memòria Ambiental amb condicionants, i la Declaració justificada de la 
integració dels aspectes ambientals en la present modificació, i mesures de seguiment, 
redactada per la tècnica municipal de medi ambient, en el sentit que la proposta de modificació 
del PGOU integra els aspectes ambientals que s´han anat contemplant al llarg de tota la 
tramitació. 
La documentació que s´aprova definitivament  consisteix en: Documentació escrita amb data 
d´entrada al servei de Planejament de 03/10/14, i núm. 537; i els Plànols I.5, I.7 i O.2, amb data 
d´entrada al servei de Planejament de 05/08/13; i la resta de Plànols que ja varen ser aprovats 
inicialment per acord de 25 d´octubre de 2012. 
 
2n.- Aprovar la Declaració justificada de la integració dels aspectes ambientals en la present 
modificació, i mesures de seguiment, tot allò segons preveu l´article 92 de la Llei 11/2006, 
d´avaluacions d´impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques a les Illes Balears, que 
s´adjunta com Annex. 
 
3r.- Notificar el present acord a EMAYA. 
 
4t.- Comunicar el present acord  als  Serveis municipals que es puguin trobar afectats, així com 
a l´Oficina de la revisió del PGOU. 
 
5è.- Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present acord, 
dins el termini de quinze dies des de la seva adopció, tot adjuntant un exemplar degudament 
diligenciat de la documentació aprovada.  
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6è.-Donar trasllat a la Dirección General de Aviación Civil de la certificació de l´acte d´aprovació 
definitiva, tot adjuntant un exemplar degudament diligenciat de la documentació aprovada, de 
conformitat amb allò que es regula a la disposició addicional segona.6 del Real Decret 
2591/1998, de 4 de desembre en la seva redacció donada pel Real Decret 297/2013, de 26 
d´abril. 
 
7è.- Una vegada es pugui entendre emesa amb caràcter favorable la resolució de la Direcció 
General de Aviació Civil, publicar el present acord, juntament amb la normativa adient, al Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, quedant aleshores aixecada la suspensió de l´atorgament de llicències 
a les àrees del territori objecte d´aquest acord. Així mateix, mitjançant la publicació al BOIB, 
posar a disposició de l’òrgan ambiental, de les administracions públiques afectades i del públic, la 
documentació a que es refereix l´article 92.3  de la Llei 11/2006, d´avaluacions d´impacte 
ambiental i avaluacions ambientals estratègiques a les Illes Balears, inclosa la Declaració sobre 
integració dels aspectes ambientals que s´adjunta com Annex.” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal 
 
S’absenta el Sr. Batle de la sessió i passa a presidir el Sr. Gijón Carrasco (10’19) 
DEBAT CONJUNT DELS PUNTS 21 I 22 
21. Proposta d’aprovació del contingut de la documentació de la fase D’INFORMACIÓ, 
ANÀLISI I ESTUDIS COMPLEMENTARIS AIXÍ COM L’AVANÇ DE PLANEJAMENT que conté els 
criteris, objectius i solucions  generals en els treballs de revisió del Pla General redactat per 
l’equip tècnic municipal designat a l’efecte. I sotmetre a exposició publica per un termini DE 
DOS MESOS 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Jo en aquests moments me’n tinc que anar, el Sr. Gijón dirigirà el Ple. Gràcies.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias. Bueno pues hoy es un día importante para el Urbanismo de la ciudad. Aprobamos el 
avance de la revisión del Plan General de Ordenación Urbana de Palma, después de tres años de trabajo. 
Un segundo periodo de información pública, 81 entidades, organismos, que han estado en la mesa de 
urbanismo, trabajando y proponiendo de forma directa, en ese largo proceso de participación 
ciudadana, y han dado como resultado, tras la creación de la Oficina de revisión de Plan, han dado como 
resultado, un documento que quiere recoger, sin efectos jurídicos, el proyecto de la ciudad del futuro de 
Palma. Medidas que vienen determinadas, no solamente por la legalidad vigente, sino que vienen 
también determinadas por aquellos valores que deben regir siempre en materia urbanística, la 
racionalidad, la legalidad, la prioridad del ciudadano, y eso conlleva toda una serie de medidas, que sin 
ninguna duda, proyectan Palma una ciudad mejor, una ciudad más amable, una ciudad más sostenible, 
una ciudad mejor para todos y para el futuro. Sucintamente nombraré aquellos capítulos, que creemos 
que son una mayor aportación para la ciudad, dado que desde el año 1998, hay un Plan vigente, lo 
normal es que cada 8 años pues haya una revisión, y en este caso nosotros lo que proponemos, es en 
primer lugar una medida de áreas de régimen especial, para la protección de barrios tradicionales de 
Palma. Ha sido de gran aceptación popular las medidas que se han tomado en el barrio de Santa 
Catalina, y pensamos que esto debe ser extendido al Molinar, a Sant Jordi, a s’Aranjassa, a Son Sardina, 
a La Vileta, a Son Llull, a Son Rapinya, toda una serie de morfologías históricas, que bien representan la 
ciudad de Palma. Por tanto, se trata, no de hacer un régimen de prohibición, sino de puesta en valor 
para el futuro. También otra medida importantísima, es aquella que hace referencia a aquellas zonas 
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que serán delimitadas y que están delimitadas en el nuevo Plan, que prevén la rehabilitación integral de 
los barrios, bajo el paraguas de la nueva legalidad vigente a nivel estatal, y bajo la nueva legalidad 
también de carácter autonómico, existe la posibilidad y unos mecanismos nuevos, que facilitan esta 
rehabilitación de barrios, pues también vienen contemplados, todo el mundo conoce el caso del Camp 
Redó, pero también hay otras zonas, como la de Foners, como la zona de Andrea Doria, zonas en 
concreto la Indioteria, de Son Cladera. En fin, toda unas serie de zonas, que tendrán unas medidas 
especiales, para facilitar su rehabilitación y su regeneración. También otra medida importantísima, es 
aquella que después de pensar en el tratamiento del centro histórico como unidad urbanística singular, 
que sin duda ha sufrido una gran revitalización, con las últimas medidas de Gobierno tomadas, y que es 
un clamor popular el beneficio, se proyectan 7 ejes cívico comerciales, que van a conectar el centro de la 
ciudad, con los barrios. 7 ejes que van a sufrir o que van a verse beneficiados, por la prioridad en el 
presupuesto municipal, y que van a mejorar la calidad del ambiente, en los que se van a hacer las aceras 
más anchas, priorizando el peatón sobre la circulación rodada, sin cancelarla. Que habrá parking al 
principio y al final, y donde el uso de planta baja, va a ser obligatoriamente el comercial. Esta es la 
medida del Plan general, para la verdadera apuesta por el pequeño y mediano comercio, que va a tener 
la posibilidad de desarrollarse de manera principal en estas zonas. También la flexibilización de los usos 
en los equipamientos públicos, la optimización del espacio que le ha costado al presupuesto municipal 
muchas veces la vía de la expropiación, y vamos a permitir en los equipamientos, la posibilidad de 
realizar viviendas de carácter tutelado, de carácter público, en estos solares que son propiedad del 
Ayuntamiento. Una nueva regulación para las zonas M, donde se premiará el uso industrial, pero será 
compatible lógicamente el uso terciario, sin el turístico y el uso también comercial. En relación a la 
clasificación de suelo, también es importante saber que las medidas adoptadas, se han realizado en 
relación a los criterios de optimización, los criterios de ciudad compacta. Y decirles que esta Plan, de 
forma inaudita, propone la desclasificación de 120 hectáreas de urbanizable, pasando a rústico. De 
urbanizable pasando a rústico. Simplemente decir, en la próxima intervención continuaré, que también 
se toman medidas muy importantes sobre los sistemas generales, sobre el puerto de Palma, sobre la 
renovación del catálogo municipal, sobre la protección del paisaje, la puesta en valor del patrimonio y 
las nuevas tecnologías. Muchas gracias.” 
 
Sr. Verger Martínez (MES): 
 
“Si, gràcies Sr. Gijón. Nosaltres rebutgem aquest avanç que ha presentat, que acaba de presentar el Sr. 
Valls, que avui sotmetem a aprovació. Nosaltres votarem en contra. Votarem en contra, bàsicament 
perquè aquest nou Pla General, no abandona una determinada òptica desenvolupista, que significa 
repetir errades del passat. Dins aquest nou Pla, dins aquest Pla que vostè plantegen, es plasmen per a 
nosaltres qüestions totalment inacceptables. Tenim sòl rústic, com el de Son Puigdorfila Nord, que el 
classifiquem com a urbanitzable. Això que avui en dia, a la Palma del 2014, hi hagi un regidor 
d’Urbanisme que encara proposi sòl rústic classificar-lo com a urbanitzable, a demés a prop d’un anell, a 
demés a un lloc sensible, des d’un punt de vista natural, la veritat és que no ho entenem de cap manera. 
També evidentment sòls que actualment estan classificats com a industrial, es converteixen també en 
sòl per edificar residencies. Són sòls que actualment són de morfologia rústica, sòls de l’extraradi de 
Palma, que el convertim també, li donem la qualificació d’urbanitzable residencial, i evidentment passen 
també a poder-se construir vivendes. No abandonem una òptica desenvolupista, que ens ha duit aquí on 
estam ara mateix, dins una autèntica catàstrofe social. Pareix de vegades des del Partit Popular, que no 
s’ha entès res de lo que ha passat els darrers anys. No abandonem, no hi ha manera de que abandonem 
aquesta òptica. Sobretot quan a Palma tenim 20.000 habitatges buits, i quan a Palma dins sòl urbà 
consolidat, que és aquí on si de cas s’ha de créixer, és aquí on s’ha de créixer, com els quarters de Son 
Busquets, com altres quarters, i moltes àrees dins Palma dins sòl urbà consolidat, solars, sòl que està 
vacant, aquí és on s’ha de créixer. I aconseguir donar ús en els 20.000 habitatges buits. No seguir 
pensant, no seguir pensant en urbanitzar més terrenys, com es fa a Son Puigdorfila Nord, com es va a 
Cas Pastor, a Can Fontet o Son Pardo, que passen a esser residencials, i tornem a pensar en edificar 
vivendes, fins a 5.200 vivendes. Aquesta és la crítica bàsica, això és lo que no ens agrada en absolut 
d’aquesta aprovació, que proposa el Partit Popular. Una qüestió que sí que compartim, és el tema del 
tramvia, vull fer especial esment. A nivell de planificació del futur de la ciutat, justament és vera que 
dins aquest avanç, lamentablement es contempla això més des d’un punt de vista, casi, casi més estètic, 
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que no des d’un punt de vista, com a qüestió de mobilitat. No es té en compte una tramitació que es va 
fer en la legislatura passada, que proposava un traçat per segona línea, allà on hi ha els residents, allà on 
es poden captar usuaris per aquest mitjà de transport, i aquest Pla el col·loca a primera línea, ben 
davant el Palau de Congressos i davant la façana marítima. Pensem que aquesta ubicació respon més a 
una qüestió estètica, d’entorn de paisatge urbà i no a lo que ha d’esser lo principal d’un tramvia, que és 
que és un mitjà de transport, que ha d’aconseguir captar el major nombre de clients. Per tant nosaltres 
el que al·legarem serà defensar la tramitació feta l’anterior legislatura, i que es tingui en compte la 
qüestió mobilitat, no simplement qüestions estètiques urbanes. Una qüestió que també esmentava el 
Sr. Valls, per comentar lo que nosaltres, una òptica que nosaltres compartim d’aquest avanç, és el de la 
protecció dels nuclis històrics de la ciutat, dels Hostalets, del Terreno, de Son Llull, de la Vileta antiga, de 
Gènova, d’Establiments, evidentment de Son Espanyolet, de La Soledat, evidentment aquí hi ha, la ciutat 
mai ha tingut en compte això, i aquests entorns s’han anat degradant, han anat perdent personalitat, i 
és una proposta històrica, des d’aquest grup municipal, en tota aquesta legislatura. Per tant, aquesta 
idea s’adopta, evidentment el que ens preocupa, ho discutirem també més tard, en relació a Santa 
Catalina, és que per a nosaltres protegir vol dir una cosa, i després te trobes que per l’Equip de Govern 
protegir vol dir un altre. I l’Equip de Govern diu que protegeix Santa Catalina, però admet l’esbucament 
d’edificis, d’aquests que atorguen caràcter en el barri, que són substituïts per d’altres evidentment 
perdent caràcter, perdent autenticitat, m’estic referint en el carrer Despuig 31. Per tant, la idea 
evidentment la compartim, veurem a la concreció com es concreta això, perquè veiem amb el tema de 
Santa Catalina, com la idea de protecció és diferent, de l’Equip de Govern a la que tenim nosaltres. Bé, 
veig que se m’acaba el temps, el Sr. Gijón, ja està. Bàsicament és lo que volia comentar. Gràcies.” 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Nosotros como grupo municipal, nos gustaría que quedará muy claro el sentido de 
nuestro voto en este Pleno, y las reflexiones que queremos hacer, respecto a la forma y al fondo de lo 
que ha significado el Plan General. Esta ha sido una legislatura perdida, perdida, una legislatura de gran 
crisis en el sector territorial, de la construcción, de la promoción. En la documentación que Usted nos ha 
facilitado, queda absolutamente acreditado que la Junta de Gobierno del 6 de octubre de 2010, inició el 
proceso de revisión del Plan General. Han pasado 4 años, 4 años y se presenta Usted aquí con un 
avance, en algo que dice Usted que es día importantísimo para la ciudad. El avance de planeamiento 
que nos presenta, cuando Ustedes presumían de que recuperaban las competencias de la Ley de 
capitalidad, porque iban a ser los más rápidos del Reino. Y comparece hoy en este Pleno, como le digo, 
con un avance y con 4 años perdidos. Usted sabe que quien gobierne la próxima legislatura, tiene que 
desarrollar todo el Plan General, absolutamente todo el Plan General. El avance tiene 11 planos, 11, 11 
únicamente, 11 planos y 4 años de trabajo. Le digo lo de la forma, porque desde el primer momento 
hablamos de que no tenía sentido el retraso que estábamos acumulando, de que era muy importante 
repuntar, en esta época de crisis todo el tema del Plan General, que Usted viene hoy aquí sobretodo, 
como le digo, a rendir cuentas, y que este Plan General, que Usted cataloga como de grandes 
novedades, aporta muy poco a la ciudad, muy poco. Recoge con sus hechos, debates que se produjeron 
aquí hace 4 años, que a uno le deberían enrojecer. Habla de los ejes cívicos, como una gran propuesta, 7 
ejes cívicos para salvaguardar el pequeño y mediano comercio. Su partido les ha llamado siempre 
incívicos, siempre les ha llamado incívicos. Habla de las zonas M, como una gran apuesta. A nosotros, en 
fin, que quiere que le diga. Las grandes novedades de su Plan son cosas muy preocupantes, porque lo 
que incorporan son, la demolición del Luis Sitjar que ya estaba, la fachada marítima que ya estaba, los 
ejes cívicos que ya estaban, las zonas M. Y para una cosa que tienen que pensar, que yo creo que es muy 
importante. Yo le voy a hacer mención especial al puerto. En el puerto, y yo creo que es muy importante 
que lo entiendan, y que lo escuche, el Sr. Valls, que no lo cuenta, nos propone un nuevo Palacio de 
Congresos. Lo pone en el texto, un nuevo Palacio de Congresos, y un Casino, en 5 edificios de 4 alturas, 
que van a configurar la nueva fachada marítima de la ciudad. O sea, a estas alturas de la película, no 
tenemos fachada marítima, estamos defendiendo que Palma sea patrimonio de la humanidad, 
afortunadamente a quienes Ustedes criticaban, que no necesitaban tutela, hoy les paraliza el proyecto 
del Jonquet, porque está claro que el proyecto que presentaban, va en contra de todo el BIC, y Ustedes 
proponen una nueva fachada marítima. Yo le puedo leer textualmente lo que pone aquí: constituiremos 
un gran centro de atracción cultural, lúdica y de ocio. Tendremos las siguientes dotaciones recreativas: 
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un casino, un Palacio de Congresos y crearemos la nueva fachada marítima. Yo creo que dentro de este 
documento de avance, más allá de las buenas intenciones, y de sus palabras, al final están los hechos. 
Esto hoy quedaría escrito, sabe que mi grupo siempre ha defendido que el avance se sacara cuanto 
antes, porque era muy importante iniciar un debate público serio. Ustedes no lo han iniciado, lo 
empezarán el día 4, seguramente con una gran presentación, pero lo que pone aquí y lo que Ustedes 
representan con este proyecto, es la dinamización de lo único que podemos defender, que es nuestro 
frente marítimo. Explíquenos por tanto, porque sus únicas novedades hablan siempre de movimientos 
especulativos, hablemos por ejemplo, porque quedan recogidas en el Plan General, en torno al segundo 
cinturón, pelotazos urbanísticos como el de Sa Creueta o Son Garcias Vell, que pasan sin pena ni gloria, 
pero que quedan ahí, como suelos para desarrollar en torno como le digo al segundo cinturón. O 
explíquenos porque en la zona de Génova, una zona absolutamente sensible, con una topografía muy 
concreta, con un pinar impresionante, vamos a hacer ese desarrollo urbanístico de nuevos residenciales. 
Por eso le digo, en Génova Son Puigdorfila nord. Explíquenos el puerto, explíquenos ese fondo del Plan 
General que no cuentan, explíquenos sobretodo porque han perdido 4 años, y porque iniciamos una 
nueva legislatura, que tendría que ser de impulsión, la tendremos que iniciar con una suspensión de 
licencias,  porque no han hecho el trabajo, por lo menos en el tiempo que deberían. Y como le digo, en 
el fondo, explíquenos que necesidades tiene la ciudad, para volver a hacer una ópera, un casino, un 
centro de ocio, un museo, y querer construir una nueva fachada marítima. Los tiempos han cambiado, la 
ciudad tiene que protegerse, tiene que sensibilizarse, y lo que no tiene sentido es que sigan 
defendiendo que Palma tiene que ser patrimonio de la humanidad, Es Jonquet y sin darse cuenta pase 
por el Pleno esto, como si fuera … Gracias Sr. Gijón. Nuestro voto evidentemente será contrario.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí. Me vuelve a sorprender que digamos en contra de lo manifestado en las Comisiones no 
permanentes de Pleno. Sra. Garví, Usted sabe que en el puerto, que se nombren en el Plan los usos 
compatibles, no quiere decir que se vayan a realizar, porque este Plan es sobretodo realizable. Porque 
está dentro de los parámetros que son lógicos, dentro de una nueva planificación. Si se propone un 
museo en el puerto, es porque la norma 57, que Usted debe desconocer del Plan Territorial, obliga a 
realizar un museo. Si hay un centro de estudios del Mediterráneo, es porque la norma 57 del Plan 
Territorial, obliga a que hay un centro de estudios del Mediterráneo. Lógicamente casino Usted sabe 
que no va a volver a haber, en ese sentido porque es una materia además del Govern, y que no es 
nuestra. Usted me engaña, me engaña, porque teniendo una actitud positiva en referencia a las 
medidas tomadas en este Plan, tal como me ha venido transmitiendo, de repente me encuentro, un 
poco a traición en el Pleno, votando en contra, votando en contra y hablándome de especulación. 
¿Usted cree que se puede hablar de especulación en un Plan General donde pasan 120 hectáreas de 
urbanizable a rústico? ¿Usted cree que este es un Plan General especulativo? Cuando solamente se 
proponen, como propuesta, 7,5 hectáreas de consumo de suelo rústico, y se desclasifican 120. Y Usted 
me habla a mí de especulación. Lo que Usted me dice que yo no he hecho, lo que Usted me dice que no 
he hecho, no lo hizo Usted tampoco. Entonces, como aquí no sirve el y tú más, prefiero después de 
referirme al Sr. Verger, centrarme de nuevo en las medidas. Sr. Verger, le digo lo mismo, no me hable 
Usted de especulación, y le voy a decir otra cosa, Usted no ha pensado ni ha preparado bien este punto. 
El Sr. Verger prefiere que en los urbanizables, en lugar de viviendas, se hagan naves industriales, 
despachos y comercios, y centros comerciales, esto es lo que prefiere el Sr. Verger. Aquí venimos con un 
problema, tratando un problema de familias desahuciadas por falta de vivienda en nuestra ciudad, 
nueva, y el Sr. Verger, y el Sr. Verger propone que se hagan naves industriales y centros comerciales, en 
vez de hacer viviendas. Esto es lo que propone el Sr. Verger. Sr. Verger, hágaselo mirar. Por tanto, miren, 
el Plan General hubiera estado muchísimo mejor, hubiera sido mucho más grande en su postura, 
tratándose de un avance, y hablando distintas posturas, que aquí hubiéramos tenido toda una serie de 
principios de acuerdo, porque Ustedes los nombran, por soto vocee, porque en la mayoría de las cosas 
propuestas en el avance, están absolutamente de acuerdo, y las han alabado. Por tanto ahora no 
quieran escenificar una postura criminalizando un documento, con el que están mayoritariamente de 
acuerdo. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 

B
A

LL
E

S
T

E
R

 O
LI

V
E

R
 M

IQ
U

E
L 

15
-1

2-
20

14
 A

ct
a

BALLESTER OLIVER MIQUEL 18-12-2014 Acta núm. 17 Ple



 

- 50 - 

 
“Deu n’hi do Sr. Valls, quina capacitat per la demagògia. Li explicaré, li explicaré, ja li explicaré lo que vull 
jo, no digui vostè lo que jo vull, ja només faltaria aquesta, només faltaria aquesta. Escolti, me diu que 
aquí no hi ha especulació, que ho hi ha desenvolupament, Son Puigdorfila Nord, terreny actualment 
rústic, a la ladera d’una muntanya, que el converteixen en urbanitzable, un rústic devora un anell, el 
converteixen en urbanitzable, me diu que no hi ha, afronti els fets, no digui que no, que vostès no són, 
no especulen. Escolti, afronti el fet de Son Puigdorfila Nord. Cas Pastor, Can Fontet i Son Pardo, que el 
converteixen de sòl industrial a residencial. No vull que es facin naus, jo lo que li estic proposant, ho 
hem proposat al llarg d’aquesta legislatura i sap perfectament lo que hem proposat, desclassificació, 
desclassificació, seguir la directriu del Pla Territorial de Mallorca, que fa anys que a Palma li té aturat el 
creixement, perquè Palma es va desenvolupar en excés els anys del boom immobiliari, i el Pla Territorial 
marcava un límit que Palma ja l’ha superat amb el creix el Pla del 98. Per tant, això lo que demanem des 
del nostre grup és desclassificació de sòl rústic, de morfologia rústica, el desclassifiquin, el converteixin, 
actualment està com urbanitzable, tan residencial com industrial, el converteixin en rústic un altre 
vegada, el desclassifiquin, això és lo que es proposa des d’aquest grup, no segueixin pensant, que aquí 
arreglarem qualque cosa, creixent i creixent i creixent, i edificant naus industrials i edificant més 
vivendes, i edificant més. No, abandonin aquesta òptica, ens ha duit a la catàstrofe actual aquesta 
òptica, de creixement i creixement i creixement. Jo li dic, jo li dic, jo li dic, com s’arregla el problema de 
la vivenda, no s’arregla amb vivenda nova, s’arregla, hi ha 20.000 pisos buits a Palma, 16.000 segons el 
INE, 20.000 segons altres estudis. Hi ha moltíssims d’habitatges buits a Palma, i vostè no ha fet res per 
fer-los aflorar en el mercat, al contrari vostè ha desballestat el programa Palma Habitada, que ha deixat 
sense eines el poder aflorar tots aquests habitatges en el mercat de lloguer. Aquesta és la política 
d’habitatge, que vostè no ha volgut fer ni ha fet, i això és lo que hauria d’haver fet, així s’ataca el 
problema del habitatge, així se dona solució a les persones que estan sense habitatge, fent aflorar 
20.000 habitatges que tenim buits a Palma, o si vol créixer alguna banda amb vivendes de protecció 
oficial, que tampoc no ho ha fet, que tampoc no ho ha fet, no han prioritzat mai aquesta àrea, de 
construir vivendes, l’Ajuntament té sòl per fer vivendes de protecció oficial, i no els ha desenvolupat. 
Tenim els quarters de Son Busquets per exemple, un solar immens dins la ciutat, dins sòl urbà 
consolidat, per aquí se pot créixer, per aquí se pot créixer, amb vivendes de protecció oficial per 
exemple. Vostès no han fet res per això, només faltaria que me donés la culpa en aquest grup. Jo lo que 
li demano, lo que li hem demanat sempre, és desclassificar el sòl de l’extraradi que té morfologia rústica 
actualment. Això és lo que els hem demanat sempre, no intenti confondre aquí a la gent, amb una 
demagògia de molt poca, de molt poca, de baixa volada la veritat. Tenim clar, jo crec que tothom té clar, 
de quina manera s’ha d’afrontar la política d’habitatge, i de quina manera aquest Pla tampoc no 
l’afronta, perquè per Son Busquets per exemple, per fer aflorar, perquè aquest tipus de sòl se pugui 
desenvolupar, i vivendes de protecció oficial se puguin construir, tampoc no fan res, no hi ha cap mesura 
aquí continguda, sinó l’expliqui per favor. Perquè amb totes les mesures que vostès ha explicat, això no 
ho ha explicat per exemple. O com farà aflorar 20.000 habitatges que tenen buits a Palma, ho expliqui, 
com el Pla ho contempla i com ho farà, expliqui això, no se dediqui a explicar altres coses, que 
interessen bastant menys que tot això. Gràcies.” 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Valls, Usted está aquí sobretodo para rendir cuentas, para rendir cuentas al Pleno, que al fin y al 
cabo somos todos los ciudadanos, las valoraciones de respecto a lo que tenemos que decir, no decir, si 
nos portamos bien, si nos portamos mal, si nos trata con mayor o menor respeto, o mayor o menor 
desprecio, yo creo que no nos aportan nada. El Plan y el trabajo que Usted ha hecho al frente de la 
Gerencia, porque no le dio prioridad absoluta, como un tema importante al Plan General, es lo que 
tenemos hoy. Hace 3 años que le dije, y me equivoqué, que no tendría aprobada definitivamente el Plan 
General, me equivoqué porque me quedé corta, hace 2 ya rectifiqué y le dije, que no la aprobaría ni 
inicialmente, y lo reitero, 4 años para traer esto, es un fracaso de gestión personal al frente de la 
Gerencia, pero sobretodo es un fracaso para la ciudad. Tiene a los promotores contentos, a los 
constructores más contentos, a las Federaciones de vecinos súper contentas, y a la oposición también, 
porque al final, dentro de 6 meses, cuando venga un nuevo Equipo de Gobierno, sí o sí, sea de su color o 
de otro, tendrán que hacer el Plan General de nuevo, de nuevo, y tendrán que iniciar toda la 
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tramitación. Se pueden encontrar con un avance, que a lo mejor han de modificar sustancialmente, pero 
como mínimo tendrán que hacer toda la tramitación, por lo tanto, en cuanto a la forma, yo creo que 
tendría que asumir eso. Le reitero, especulación sí, porque la ciudad desde el Equipo de Gobierno, la 
han orientado hacia la explotación del frente marítimo, como no han podido por las limitaciones de Plan 
Territorial, que no por voluntad propia. Le recuerdo a Usted que decía que Palma necesitaba 10.000 
viviendas urgentemente, 10.000 viviendas urgentemente, sus primeras declaraciones. El Plan Territorial, 
el Consell Insular, ese al que no quieren que les tutele, ese que le ha dicho, varapalo inmenso del 
Jonquet, de los técnicos, por el Plan que Ustedes han presentado, ese le dijo 10.000 no, el Plan 
Territorial hay que cumplirlo. Pero lo reitero, la especulación va al puerto. Tiene sentido en un avance, 
en el que hay 11 planos, que en 3 páginas se hable de que se va a crear una nueva fachada marítima, de 
que hay 5 edificios nuevos, de que esos edificios van a tener 15 metros, y que ahí, y Usted ha dicho que 
no lo pone, casino, Palacio de Congresos, salas de baile, restaurantes y bares. Lo pone aquí, un nuevo 
casino, un nuevo Palacio de Congresos, y que yo sepa la norma 57, ni habla de casinos, ni habla de 
Palacio de Congresos. A partir de ahí, reiteramos, Sa Creueta i Son Garcias Vells, quedan amparados por 
este avance del Plan General. Y todos recordamos, seguramente quien preside la sala también, toda la 
historia vinculada a la EMT, en la zona de Sa Creueta i de Son Garcias Vells, y queda hoy amparado ahí. 
Son Puigdorfila Nord, es posiblemente de todos los suelos urbanizables, o que se podían reclasificar, el 
menos idóneo. Cualquier persona sabe que yendo hacía el túnel de Génova, aquel pinar a mano 
derecha, junto a una zona anell, no se debe clasificar nunca. A partir de ahí, que empiece el debate, que 
el debate siempre será bueno, y que en el debate esperemos que con las alegaciones modifiquen 
sustancialmente, todo aquello que va en contra de la ciudad.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias. Para concluir, y por respeto a la ciudadanía, y por respeto también a los técnicos, con 
los que me siento también muy agradecidos, por el trabajo realizado, quiero poner en valor un 
documento que realiza una información y estudios complementarios, sobre la ciudad existente, sobre la 
aprobación de las directrices de ordenación, que establecen los valores urbanísticos en los cuales tiene 
que desarrollarse una ciudad moderna, y caminar hacia una smart city lógicamente. Y yo me quiero 
olvidar de ese tono de enfrentamiento que Usted plantea Sra. Garví, en relación a las propuestas tan 
beneficiosas, desde el punto de vista social, que conlleva esta aprobación del nuevo Plan General. 
Quiere Usted estirar varios hilos, para justificar su injusticable contradicción. Pero miren, nosotros 
hemos propuesto un avance que es realizable desde el punto de vista legal, pero sobretodo viable desde 
el punto de vista presupuestario. Si Usted pone como ejemplo de gestión, lo que Ustedes hicieron en la 
fachada marítima, seguramente los ciudadanos de Palma, deniegan que se vuelva a gobernar con esos 
parámetros. Ustedes con el urbanismo, destrozaron las arcas públicas, no evitaron expropiaciones, y de 
alguna forma provocaron situaciones, con la que hemos vivido en Gesa, visto lo cual, visto lo cual, no 
hay más remedio que poner en valor, toda esta serie de medidas, que desde aquí lo que realizamos es 
una invitación a todas las entidades que han participado, y a las que no lo han hecho todavía, que se 
vean afectadas por las medidas del nuevo Plan, a que en este nuevo periodo de información pública de 
dos meses, a partir de la publicación del acuerdo de esta sesión Plenaria, que aprueba el avance del 
nuevo Plan, podamos entre todos construir la ciudad del futuro, podamos entre todos aportar al 
proyecto de la ciudad del futuro, y felicitar, como no puede ser de otra manera, al Equipo de Gobierno, 
por aprobar este documento. Muchas gracias.” 

 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme  
 
“INFORME JURIDIC DE LA TAG 
FETS 
Atès que l’Ajuntament de Palma de Mallorca va tenir la intenció de procedir a iniciar els 
treballs de Revisió del Pla General d’Ordenació Urbana i amb la finalitat de promoure el procés 
de participació ciutadana va obrir un període perquè la ciutadania presentés suggeriments i 
observacions,  mitjà Acord de la Junta de Govern de 6 d’octubre de 2010  que va ser publicat al 
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BOIB núm. 153, de 23 d’octubre de 2010 i als diaris de major circulació de la Comunitat 
Autònoma. 
 
Atès que pel Ple municipal de 25 d’octubre de 2010 es va aprovar la creació d’una Comissió no 
permanent amb la funció d’elaborar un calendari de reunions amb entitats, agents socials i 
col·legis professionals. Dita Comissió es va constituir el 14 de gener de 2011. 
 
Atès que a conseqüència de les eleccions municipals de 22 de maig de 2011 es va constituir el 
nou ajuntament  i la nova corporació  va manifestar la voluntat de seguir  el procés de revisió 
del PGOU .  
 
Atès que per acord del Consell de la Gerència d’Urbanisme de 24 de gener de 2012 es va 
nomenar a l’arquitecte municipal, cap de departament d’Habitatge, coordinador dels treballs i 
estudis, exercint la direcció de l’equip tècnic i administratiu que es va conformar a criteri del 
gerent d’Urbanisme per la realització dels treballs de revisió del PGOU. 
 
Atès que la Junta de Govern en la sessió de 29 de maig de 2013 es va donar per assabentada 
de l’elaboració de la documentació d’Informació, anàlisi i estudis complementaris que ha servit 
de base per el desenvolupament dels treballs posteriors. 
 
Atès que  l’Ajuntament Ple en sessió de dia 26 de setembre de 2013 va aprovar les Directrius 
bàsiques que constitueixen un guió per llavors continuar amb els treballs de redacció del pla 
fins a la formulació definitiva. 
 
FONAMENTS JURÍDICS 
 
Atès que hi ha hagut una primera etapa, respecte als treballs per realitzar la revisió del Pla 
General d’Ordenació Urbana del municipi de Palma de Mallorca, on s’ha desenvolupat la 
informació urbanística consistent en la elaboració de la documentació de la fase d’informació,  
anàlisi i estudis complementaris per fer un diagnòstic previ, amb l’obertura de terminis de 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA per recollir suggeriments o observacions sobre la necessitat, 
conveniència i altres circumstàncies de l'ordenació, d'acord amb les previsions contingudes als 
articles 3. 2.c i 4.e del RD legislatiu 2/2008,de 20 de juny, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei de sòl, l’article 116 del Reglament de planejament,  l’article 12.1 i 2 de la Llei 2/2014, de 25 
de març, Llei d’ordenació i ús del sòl de les Illes Balears - en endavant LOUS-, i als arts.15 i 30 
del Reglament Orgànic municipal de participació ciutadana, que disposen que per a l'aprovació 
dels projectes urbanístics de gran envergadura o d'especial transcendència s'han d'impulsar de 
manera preceptiva processos de participació, articles que concorden amb l’article 69 de la Llei 
7/1985 de  2 d’abril de Bases de regim local. 
 
Atès que aquest programa de participació ciutadana s’inclou a la memòria de l’Avanç del 
planejament general, al títol tercer, seguint els criteris previstos a l’article  37 de la Llei 2/2014, 
de 25 de març, LOUS, i també inclou l’informe tècnic d’aquest procés de participació a la 
pàgina 3692 de l’expedient administratiu. 
 
Atès que els articles 70 bis.3 i 70 ter.2 de la Llei de Bases de Règim Local en la redacció donada 
per el RD legislatiu 2/2008, de 20 de juny, i a l’article 11.4 del Real Decret Legislatiu preveuen 
la PUBLICACIÓ TELEMÀTICA dels instruments d’ordenació territorial i urbanística, es posarà a 
disposició dels ciutadans un enllaç al Web de l’Ajuntament,  articles concordants amb l’article 
45 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, LRJPAC, l’article 100.3 del Reglament Orgànic del Ple 
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i els articles 30 i 32 del Reglament de participació ciutadana de l’ajuntament de Palma de 
Mallorca, tots ells d’acord amb la disposició transitòria onzena de la Llei 2/2014 de 25 de març 
,LOUS. 
 
Atès que l’Avanç de planejament conté i exposa els criteris, objectius i solucions generals 
adoptades d’acord amb l’article 51  de la Llei 2/2014,de 25 de març, LOUS i es tramita d’acord 
amb el que disposen els articles 115 i següents i  l’article 125  del Reglament de Planejament, 
aprovat per RD 2159/1978, de 23 de juny, segons la previsió feta a la disposició final tercera de 
la LOUS. 
 
Atès que el contingut de la documentació de l’Avanç de planejament general es presenta en 
forma de memòries descriptives i justificatives acompanyades dels corresponents plànols 
juntament amb un resum i una explicació de les modificacions plantejades que venen 
detallades al títol 12. Tot això s’haurà d’exposar al públic, d’acord amb la previsió feta a 
l’article 12 de la Llei 2/2014, de 25 de març, LOUS, concordant amb l’article 11.3 del RD 
legislatiu 2/2008, de 20 de juny, text refós de la Llei del sòl. 
 
Atès que el Coordinador  de l’Oficina de revisió del Pla general  ha esmés informe tècnic en 
data 20 d’octubre de 2014, en el sentit d’informar favorablement, segons el que disposa 
l’article 125.2 i 3 del Reglament de planejament aprovat  per RD 2159/1978, de 23 de juny, 
seguint els criteris de la Disposició final tercera  de la Llei 2/2014, de 25 de març d’Ordenació i 
ús del sòl de les  Illes Balears  i d’acord  amb l’article 172 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat per RD 2568/1986, de 28 de 
novembre.  
 
Atès que el Lletrat assessor de la Gerència, ha esmés informe previ, preceptiu i no vinculant   
per procedir a l’aprovació de la documentació de la fase d’Informació, anàlisi i estudis 
complementaris i de l’Avanç de planejament de la revisió  PGOU 1998 d’acord amb l’article 31 
del Reglament de la Gerència d’Urbanisme  aprovat per acord plenari de dia 28 d’abril de 2005 
i tal com assenyala l’article 55.1 del reglament  Orgànic  del Govern i Administració de 
l’Ajuntament de Palma , aprovat pel Ple en sessió de dia 29 de juliol de 2004. 
 
D’acord amb l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local de las Illes Balears, de 
15 de desembre, concordants amb els articles 47.2 i 122.5.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril de 
bases de Règim Local i l’article 99 del Reglament d’organització funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals es fa constar que es demanarà informe de la Secretaria General en virtut de 
les seves funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions. Aquest informe té caràcter 
preceptiu perquè es tracta d’assumptes que exigeixen l’aprovació per majoria especial del Ple. 
  
D’acord amb l’article.122.4. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local, es demanarà 
a la Comissió informativa d’Urbanisme i Medi ambient l’estudi, informe o consultes dels temes 
que hagin de ser sotmesos al Ple.  
 
D’acord amb l’atribució de competències per l’aprovació del planejament, aquesta correspon a 
l’Ajuntament segons la previsió de l’article 53.1.a de la Llei 2/2014 de 25 març LOUS  i   l’òrgan 
competent per la seva tramitació i aprovació es  de l’Ajuntament Ple d’acord amb l’article 
123.1.i 2, de la Llei 7/1985 de 2 d’abril LBRL i l’article 72.2 de la Llei 23/2006, de 20 de 
desembre, de capitalitat de Palma de Mallorca , en la redacció feta  per la Llei 6/2012, de 6 de 
juny. 
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D’acord amb el que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, de Bases de règim local, 
l’article 196 del Reglament d’organització i funcionament i regim jurídic de les entitats locals,  
aprovat per RD2568/1986,de 28 de novembre, l’article 11.2 del RDL 2/2008, de 20 de juny, 
text refós de la Llei de sòl, els articles 60 i 86 de la Llei 30/92 de 26 de novembre LRJPAC, 
l’article 100 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma de Mallorca, i  els articles 
12.4, 51.1 i 54.2 de la Llei 2/2014 de 25 de març d’Ordenació i ús del sòl de les Illes Balears, 
l’aprovació de l’acord implica l’obertura del període d’informació pública.  
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d'Organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, sobre la base del règim competencial dels articles 123. 1.i, i el 
127.1.c de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Bases de règim local, en la redacció donada per la Llei 
57/2003 de 16 de desembre, concordants amb l’article 29.2.c de la Llei 20/2006 de 15 de 
desembre, municipal i de regim local  de les Illes Balears i en particular els articles 4.1 i 12 del 
Reglament de la Gerència d'Urbanisme de Palma, i l’article 98 i següents del Reglament 
Orgànic del Ple, i d’acord amb l’article 72 de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat 
de Palma de Mallorca, en la redacció feta per la Llei 6/2012, de 6 de juny, el Coordinador de la 
Oficina de revisió del PGOU i la Tècnic d'Administració General que subscriuen consideren que 
el Consell de Gerència pot adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple i es sotmeti a 
exposició pública l’Avanç de planejament de la revisió del Pla General  i la documentació  de la 
fase d’informació i anàlisi i estudis complementaris, previ dictamen de la Comissió Informativa 
l’adopció del següent:  
     
ACORD 
 
1r.-Aprovar el contingut de la documentació de la fase D’INFORMACIÓ, ANÀLISI I ESTUDIS 
COMPLEMENTARIS AIXÍ COM L’AVANÇ DE PLANEJAMENT que conté els criteris, objectius i 
solucions  generals en els treballs de revisió del Pla General redactat per l’equip tècnic 
municipal designat a l’efecte.  
 
2n.-Sotmetre a exposició publica per un termini DE DOS MESOS, mitjançant inserció d’edicte al 
Butlletí Oficial de les Illes Balears i en un diari de major circulació de la província a l’efecte de 
que es puguin formular suggerències i en el seu cas altres alternatives  de planejament  per 
part de les corporacions, associacions  i particulars. 
 
3r.-Posar a disposició dels ciutadans un enllaç al Web de l’Ajuntament. 
 
4t.-Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present 
acord, dins el termini de 15 dies des de la seva adopció 
 
5è.-Donar trasllat al Consell Social de la Ciutat, com a màxim òrgan assessor de les grans línies 
de la política i gestió municipals d'acord amb la previsió continguda a l’article 3 del Reglament 
del Consell Social.  
 
6è.-Donar trasllat als serveis municipals que puguin veure's afectats.” 
 
S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal 
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22. Proposta d’aprovació de L’INFORME DE SOSTENIBILITAT AMBIENTAL PRELIMINAR, als 
efectes de la consulta prèvia prevista a la Llei 11/2006, amb el qual l’òrgan ambiental pugui 
determinar l’abast i el nivell de detall de l’informe de sostenibilitat mediambiental per la 
propera aprovació inicial de la revisió del Pla General, i  Sotmetre a exposició publica per un 
termini DE DOS MESOS 
 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme  
 
FETS 
Atès que l’Ajuntament de Palma  de Mallorca en data 28/02/2006 va firmar l’adhesió  a la 
Carta D’Aalborg amb la qual cosa va assumir els criteris ambientals estratègics per aconseguir  
un desenvolupament mes sostenible del municipi. 
 
Atès que l’Ajuntament de Palma de Mallorca va tenir la intenció de procedir a iniciar els 
treballs de Revisió del Pla General d’Ordenació Urbana i amb la finalitat de promoure el procés 
de participació ciutadana va obrir dos períodes perquè la ciutadania presentés suggeriments i 
observacions. 
 
Atès que la Junta de Govern en la sessió de 29 de maig de 2013 es va donar per assabentada 
de l’elaboració de la documentació d’Informació, anàlisi i estudis complementaris que ha servit 
de base per el desenvolupament dels treballs posteriors. 
 
Atès que  l’Ajuntament Ple en sessió de dia 26 de setembre de 2013 va aprovar les Directrius 
bàsiques que constitueixen un guió per llavors continuar amb els treballs de redacció del pla 
fins a la formulació definitiva. 
 
Atès que l’Ajuntament Ple ha d’aprovar l’Avanç de planejament i la documentació de la fase 
d’informació, anàlisi i estudis complementaris   
 
Atès que per aconseguir un nivell elevat de protecció del medi ambient i contribuir d’acord 
amb el principi de desenvolupament sostenible a integrar els aspectes ambientals  als 
projectes i per les activitats i els plans i programes que puguin tenir efectes significatius sobre 
el medi ambient, s’han d’establir els instruments adequats a fi de fer efectives les mesures 
protectores, correctores i compensatòries d’acord amb la finalitat prevista a l’article 2, de la 
Llei 11/2006, de 14 de setembre, d’avaluació d’impacte ambiental  i avaluacions ambientals 
estratègiques a les Illes Balears. 
 
Per tot això al present document es fa una anàlisi preliminar dels objectius de protecció 
ambiental fixats a l’àmbit comunitari, nacional i autonòmic,  incorporant les previsions de la 
Llei 21/2013, de 9 de desembre d’avaluació ambiental, en relació a l’Avanç de planejament 
general que mostra l’orientació que es fa a les principals alternatives d’ordenació que serviran 
de suport per la  redacció del planejament en procés de revisió. 
 
FONAMENTS JURÍDICS 
 
La Llei 21/2013, de 9 de desembre d’avaluació ambiental, estableix els principis i disposicions 
de caràcter general aplicables a l’avaluació ambiental estratègica ,referida a plans i programes, 
així com les seves modificacions, aprovats per una administració pública i sempre que la seva 
elaboració o aprovació vengui determinada per una disposició legal o reglamentària. No 
obstant això la llei conté una disposició final onzena que determina  una aplicació diferida dels 
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preceptes basics de la llei  per el termini d’un any, en espera que la comunitat autònoma 
modifiqui la normativa pròpia per adaptar-la a la llei estatal, o en cas contrari la llei serà de 
directa aplicació.    
 
Els instruments d’ordenació territorial i urbanística  es troben sotmesos a  avaluació ambiental 
per aconseguir un desenvolupament sostenible considerant els aspectes ambientals en 
determinades actuacions publiques i privades, tot això d’acord amb les previsions contingudes 
a l’article 15 del RD legislatiu 2/2008, de 20 de juny, text refós de la Llei del sòl, i  a la Llei 
9/2006 de 28 d’abril d’avaluació dels efectes de determinats plans i programes en el medi 
ambient, llei que es troba en vigor fins el 12 de desembre de 2014, atesa la disposició 
derogatòria única de la Llei 21/2013, de 9 de desembre d’avaluació ambiental.  
 
Atès que la norma d’aplicació en relació a l’avaluació dels efectes mediambientals en aquesta 
comunitat es la Llei 11/2006, de 14 de setembre, d’avaluacions d’impacte ambiental i 
avaluacions ambientals estratègiques, que preceptua el mateix que les lleis estatals 
esmentades i desenvolupa en el títol III la tramitació per obtenir l’informe de sostenibilitat 
ambiental en la fase de redacció i elaboració del pla o programa.     
 
Per la qual cosa i als efectes d’obtenir el document de referència i l’acta de reunió prevista a 
l’article 88 de la Llei 11/2006, de 14 de setembre, d’avaluació d’impacte ambiental i 
avaluacions ambientals estratègiques a les Illes Balears, ambdues coses necessàries per 
redactar l’informe de sostenibilitat ambiental i per poder tramitar i aprovar la revisió del Pla 
General d’Ordenació Urbana del terme municipal de Palma de Mallorca.  
 
Atès que el Coordinador  de l’Oficina de revisió del Pla general  ha esmés informe tècnic en 
data 20 d’octubre de 2014, en el sentit d’informar favorablement, segons el que disposa 
l’article 125.2 i 3 del Reglament de planejament aprovat  per RD 2159/1978, de 23 de juny, 
seguint els criteris de la Disposició final tercera  de la Llei 2/2014, de 25 de març d’Ordenació i 
ús del sòl de les  Illes Balears  i d’acord  amb l’article 172 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat per RD 2568/1986, de 28 de 
novembre.  
 
Atès que el Lletrat assessor de la Gerència, ha esmés informe previ, preceptiu i no vinculant   
per procedir a l’aprovació de la documentació d’acord amb l’article 31 del Reglament de la 
Gerència d’Urbanisme  aprovat per acord plenari de dia 28 d’abril de 2005 i tal com assenyala 
l’article 55.1 del reglament  Orgànic  del Govern i Administració de l’Ajuntament de Palma , 
aprovat pel Ple en sessió de dia 29 de juliol de 2004. 
 
D’acord amb l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local de las Illes Balears, de 
15 de desembre, concordants amb els articles 47.2. ll i 122.5.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril de 
bases de Règim Local i l’article 99 del Reglament d’organització funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals es fa constar que es demanarà informe de la Secretaria General en virtut de 
les seves funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions adients. Aquest informe té 
caràcter preceptiu perquè es tracta d’assumptes que exigeixen l’aprovació per majoria especial 
del Ple. 
  
D’acord amb l’article.122.4. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local, es demanarà 
a la Comissió informativa d’Urbanisme i Medi ambient l’estudi, informe o consultes dels temes 
que hagin de ser sotmesos al Ple.  
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D’acord amb l’atribució de competències per l’aprovació del planejament, aquesta correspon a 
l’Ajuntament segons la previsió de l’article 53.1.a de la Llei 2/2014 de 25 març LOUS  i   l’òrgan 
competent per la seva tramitació i aprovació es  de l’Ajuntament Ple d’acord amb l’article 
123.1.i 2, de la Llei 7/1985 de 2 d’abril LBRL i l’article 72.2 de la Llei 23/2006, de 20 de 
desembre, de capitalitat de Palma de Mallorca , en la redacció feta  per la Llei 6/2012, de 6 de 
juny. 
  
D’acord amb el que disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, de Bases de règim local, 
l’article 196 del Reglament d’organització aprovat per RD2568/1986,de 28 de novembre, 
l’article 11.2 del RDL 2/2008, de 20 de juny, text refós de la Llei de sòl, els articles 60 i 86 de la 
Llei 30/92 de 26 de novembre LRJPAC, l’article 100.1 del Reglament Orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma de Mallorca, i els articles 12.4 i 51.1 de la Llei 2/2014 de 25 de març 
d’Ordenació i ús del sòl de les Illes Balears, l’aprovació de l’acord implica l’obertura del període 
d’informació pública.  
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d'Organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, sobre la base del règim competencial dels articles 123. 1.i, i el 
127.1.c de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Bases de règim local, en la redacció donada per la Llei 
57/2003 de 16 de desembre, concordants amb l’article 29.2.c de la Llei 20/2006 de 15 de 
desembre, municipal i de regim local  de les Illes Balears i en particular els articles 4.1 i 12 del 
Reglament de la Gerència d'Urbanisme de Palma, i l’article 98 i següents del Reglament 
Orgànic del Ple, i d’acord amb l’article 72 de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat 
de Palma de Mallorca, en la redacció feta per la Llei 6/2012, de 6 de juny, el Coordinador de la 
revisió del PGOU i la Tècnic d'Administració General que subscriuen consideren que el Consell 
de Gerència pot adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern, per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple previ dictamen de la 
Comissió Informativa  i es sotmeti a exposició pública l’informe  de sostenibilitat ambiental 
preliminar, als efectes de la consulta prèvia amb la qual l’òrgan ambiental pugui determinar 
l’abast  i el nivell de detall de l’informe de sostenibilitat mediambiental , l’adopció del següent:  
     
ACORD 
 
1r.-Aprovar L’INFORME DE SOSTENIBILITAT AMBIENTAL PRELIMINAR, als efectes de la consulta 
prèvia prevista a la Llei 11/2006, amb el qual l’òrgan ambiental pugui determinar l’abast i el 
nivell de detall de l’informe de sostenibilitat mediambiental per la propera aprovació inicial de 
la revisió del Pla General. 
 
2n.-Sotmetre a exposició publica per un termini DE DOS MESOS, mitjançant inserció d’edicte al 
Butlletí Oficial de les Illes Balears i en un diari de major circulació de la província a l’efecte de 
que es puguin formular suggeriments i en el seu cas altres alternatives de planejament  per 
part de les corporacions, associacions  i particulars. 
 
3r.-Posar a disposició dels ciutadans un enllaç al Web de l’Ajuntament. 
 
4t.-Donar trasllat al Consell Insular de Mallorca i al Govern de les Illes Balears del present 
acord, dins el termini de 15 dies des de la seva adopció 
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5è.-Donar trasllat al Consell Social de la Ciutat, com a màxim òrgan assessor de les grans línies 
de la política i gestió municipals d'acord amb la previsió continguda a l’article 3 del Reglament 
del Consell Social i l’article 72 del Reglament orgànic de participació ciutadana.  
 
6è.-Donar trasllat als serveis municipals que puguin veure's afectats.” 
 
S’aprova per 15 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal 
 
3.3. PROPOSICIONS D’INICIATIVA POPULAR 
(No n’hi ha) 
 
 

INTERVENCIONS ENTITATS 
 
- Federació d’associacions de veïns de Palma (CIF G-07203573) 
 Punt 32  (Maria Torres) 
 Punt 38   (Joan Forteza) 
 Punt 41   (Joan Forteza) 
 
- Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de Mallorca (CIF G57621427) 
 Punt 25  (Pere Felip Buades) 

Punt 27  (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 29  (Yusmely Coronado) 

 

- Plataforma d’Afectades per les Hipoteques a Mallorca (CIF G-57785776) 
 Punt 24  (Angela Francisca Pons Cedros) 
 Punt 30  (Angela Francisca Pons Cedros) 
 
- Asociación de vecinos del Arenal – Playa de Palma (CIF G-07586033) 
 Punt 25  (Francisco Nogales Anca) 
 Punt 34  (Francisco Nogales Anca) 
 
- Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci (CIF G57247033) 

Punt 26   (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 27   (Pere Felip Buades) 
 

- Unió d’Associacions de Mallorca (CIF G57472045) 
Punt  29 (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt  41 (Pere Felip Buades) 

 
- Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB (CIF G079893169) 
 Punt 30  (Francisco Fernández Ochoa) 

Punt 34   (Pere Felip Buades) 
 
- Comissions Obreres Illes Balears CC.OO. 
 Punt 31  (Antoni Más Busquets) 
 Punt 32  (Antoni Más Busquets) 
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- Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina (CIF G57301814) 
Punt  34  (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt  40  (Pere Felip Buades) 
 

- Associació de veïns de Canamunt (G-07525546) 
 Punt 25  (Ferran Josep Tarongi Vila-Seca) 
 
- Consell de la Joventut de Palma (G-57692873) 

Punt  29  (Daniel Pineda López-Páez) 
 
- Associació animalista de les Illes Balears (ASSAIB) (CIF G-57784860) 

Punt  29  (Carmen Rojas Matas) 
 
- Plataforma Balear per la Defensa dels Animals (BALDEA) (CIF G-57382335) 

Punt  29  (Ana Aranda Lindsay) 
 
- Unitat cívica per la República (CIF G-57601353) 
 Punt 37  (Francisco Cano Correoso) 
 
- Associació de veïns Vogar i Ciar del Molinar (CIF G-07205305) 
 Punt 41  (Pedro Antonio Martínez Ojeda) 
 
- GOB (Grup Balear d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa) (CIF G-07089600) 
 Punt 41 (Mercé Morató Trobat) 
 
Punt 32 
 
Sra. Torres, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“Benvolguts veïnats, Sr. Batle accidental i senyors regidors. La Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma, entitat sense ànim de lucre i declarada d’utilitat pública municipal, ens sumem a la rebutja del 
projecte de privatització de les biblioteques de Son Cànaves i de Son Gotleu. Palma compta amb una 
vintena de biblioteques municipals. Quatre d’elles amb un horari d’apertura, i a disposició dels usuaris, 
de dotze hores diàries de dilluns a divendres i quatre hores els dissabtes dematí: Cort, Joan Alcover, 
Josep Maria Llompart i Ramon Llull, que són de gestió pública. El mateix que onze biblioteques de 
barriada: Gènova, Indioteria, Molinar, Olivar, Rafal Vell, Sant Jordi, Santa Catalina, Son Forteza, Son 
Rapinya i les dues a privatitzar: Son Cànaves i Son Gotleu, que tenen idèntic horari, exceptuant la del 
mercat de l’Olivar, que les cinc biblioteques públiques amb gestió privada: Coll d’en Rabassa, Son 
Cladera, Son Ferriol, Son Sardina i Son Ximelis, llevat dels dissabtes. Ens demanem, per què hi ha d’haver 
biblioteques públiques en mans privades? Per què ara es pretén privatitzar dues més? Què interessos 
ocults hi ha darrere de privatitzar les biblioteques de Son Cànaves i Son Gotleu, les dues més recents de 
la xarxa de biblioteques municipals, que estan creixent, funcionen molt bé i donen un bon servei? Qui 
treu benefici d’aquesta privatització? Per què al Partit Popular li fan nosa les biblioteques? Ja s’han 
tancat cinc: Arenal, Establiments, Nou Llevant, Solleric i El Terreno. Els criteris que utilitza aquest Govern 
no són els mateixos depèn de que es tracti; si són biblioteques tant es poden tancar com privatitzar, 
però la cosa canvia per exemple, si són terrasses, on ja hi ha una donen llicència per posar un altre, o 
més si cal. És això el que pretenen, que els ciutadans prenguem a relaxing cup of café con leche in la 
Plaça Major? La gestió i la qualitat dels serveis públics no hi són dins les seves preocupacions, no cal, si 
per això ja existeix l’amiguisme i l’endorreisme! La diferència entre una biblioteca, o altre servei, amb 
gestió pública i una en mans d’una empresa és bàsicament de números, en el primer cas un més un són 
dos; en el segon, un més un són tres. És clar, ara s’ha d’afegir l’empresa que guanya.” 
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Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sra. Torres, simplemente un segundo, porque Ustedes han pedido para intervenir en tres puntos 
distintos. Sabe que tienen cinco minutos, lo digo porque luego hay más personas que quieren intervenir, 
de su asociación. Lo digo porque luego, si se quedan sin tiempo, que sean conscientes.” 
 
Sra. Torres, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“Em sembla que a l’Associació de Veïns de Palma, ens varen concedir 5 minuts per cada intervenció.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Los 5, no, no, era simplemente  para que lo sepa.” 
 
Sra. Torres, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“No, però 5 minuts per a cada intervenció, no 5 minuts repartits entre tots.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“No, no, no, no.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, en principi, clar, hi ha un règim excepcional, la idea era donar un règim excepcional a les Federacions 
de Veïnats, tant FEPAE o com se digui ara, i la Federació.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Un segundo, porque sino aquí tenemos para cada punto, aquí hay tres puntos de los que se tiene que 
hablar, si son 5 minutos para cada punto y el resto de puntos, no es como se había quedado, lo quiero 
aclarar porque sino, el resto de asociaciones también querrán intervenir.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“No s’havia quedat en res, perquè les sol·licituds s’han presentat ara, no havíem parlat a Junta de 
Portaveus, lo que sí havíem parlat a Junta de Portaveus, és un règim excepcional per la Federació de 
veïns i per FEPAE, en quant a torn d’intervencions,” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Muy bien, para el resto de puntos ¿Quien va a intervenir de la Federación?” 
 
Sra. Torres, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“El President, el Sr. Joan Forteza.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Muy bien, pues haremos entonces para el caso de la Federación, 5 minutos para este punto, y 5 para el 
Sr. Forteza. ¿De acuerdo? Gracias.” 
 
Sra. Torres, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
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“Molt bé, moltes gràcies Sr. Batle accidental. Bé com deia, que en el segon cas, un més un són tres. És 
clar, ara s’ha d’afegir l’empresa que guanya, a costa dels ciutadans, per una gestió que directament la 
pot fer l’Ajuntament. Ho podríem descriure com una malversació de doblers públics, contractar una 
empresa externa perquè ella contracti al personal que vulgui, possiblement sense cap transparència de 
contractació, pagant-li un sou i amb unes condicions laborals molt allunyades dels que té un treballador 
contractat directament per l’Ajuntament, i per dotar a la biblioteca d’un fons de llibres al seu criteri. 
Això? Això no és res! Si al conjunt de l’Estat Espanyol ho fan a gran escala, empreses que abans eren 
públiques han estat privatitzades: Enagas, Endesa, Gas Natural, Iberia, Red Eléctrica, Repsol, Telefónica, 
etcètera. La gran majoria quan el Partit Popular governa. I qui són darrere: el Sr. José María Aznar, el Sr. 
Felipe González, els senyors Rato, Acebes, Cabanillas, de Guindos, Serra, Solana, Solbes i la senyora 
Salgado, fins i tot, els marits de la Sra. Cospedal i la Sra. Saenz de Santamaria, entre altres càrrecs, 
principalment del Partit Popular i del Partit Socialista Obrer Espanyol, dos partits polítics que han fet 
d’Espanya el país del pandero! I ha estat els ciutadans, com sempre, els que paguem les conseqüències 
de les continues irresponsabilitats dels nostres polítics. L’excusa de privatitzar és més per estalviar 
diners públics i millorar el servei, diuen, quan en realitat surt més econòmic que l’administració gestioni 
l’empresa, el servei o la biblioteca en aquest cas, amb un personal funcionari mitjançant unes oposicions 
transparents, garantint la professionalitat i la qualitat. El Partit Popular sembla governar d’esquena als 
ciutadans, amb la seva obsessió de privatitzar els serveis públics. Però nosaltres ja estam farts, no volem 
més privatitzacions ni més retallades a Sanitat, Serveis Socials, Educació i Cultura. Diem ben alt: ja hi ha 
prou! Sr. Gilet, si vol fer retallades en la seva Regidoria, ho pot fer amb el seu assessor de premsa, 
perquè ja estem cansats de veure la seva cara bonita a cada cursa, exposició, inauguració, presentació, 
etcètera. Però, les biblioteques de Son Cànaves i Son Gotleu han de quedar com estan, amb una gestió 
totalment pública. Per tot això, la Federació d’Associacions de Veïns de Palma fem pinya amb els 
bibliotecaris de l’Ajuntament de Palma per la defensa de les biblioteques municipals. Volem 
biblioteques de gestió pública i de qualitat! Moltes gràcies.” 
 
Punt 38 
 
Sr. Forteza, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“Bon dia a tots. Abans de començar Sr. Batle accidental, li vull dir que hi ha el precedent, que la 
Federació, en raó de la representativitat que té, ja fa estona en els Plenaris, ha emprat 5 minuts per a 
cada tema, i és un acord que verbalment amb el Sr. Julio Martínez, aquí defora varem mantenir i varem 
acordar abans de l’estiu que així fos. Per lo tant li pregaria que les intervencions de la Federació, puguin 
esser de 5 minuts per a cada tema.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“No hay ningún problema, lo que pasa es que había preguntado a Secretaría, y ha habido un error, ya 
está, no hay ningún problema.” 
 
Sr. Forteza, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“Moltes gràcies. Intervindré en el punt 38 primer, relatiu als suports lluminosos publicitaris de 
tecnologia digital. Benvolguts veïnats, benvolgut Sr. Batle Reial, malament que avui no hi sigui, 
benvolguts senyors regidors Reials. Mentre, una part important de les entitats veïnals i socials de la 
nostra Ciutat, estan fent un veritable esforç, per poder presentar la millor candidatura possible, perquè 
Palma pugui ésser nominada i catalogada Patrimoni de la Humanitat. Vostès, en l’acord de Govern del 
passat 23 de setembre, varen aprovar els plecs de clàusules administratives, per la concessió de la 
gestió, i explotació comercial i publicitària de tanques publicitàries, suports lluminosos de tecnologia 
digital, la senyalització informativa lluminosa a la xarxa viària municipal i les tanques metàl·liques dels 
passos de vianants. Com poden veure moltíssima publicitat! Un total de 1.230 obstacles més als nostres 
carrers i places, que molt poc contribuiran als objectius de la candidatura a Patrimoni de la Humanitat 
de la nostra Ciutat. Me vull referir molt especialment als 60 suports lluminosos de tecnologia digital, uns 
gegants de 4x2 metres quadrats, situats a dos metres d’altura, que molt aviat envairan les nostres places 
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i carrers. Uns gegant lluminosos d’intensitat variable, que poden pertorbar i molt la contaminació 
llumínica de la nostra ciutat, que poden pertorbar greument el descans dels nostres veïnats, que poden 
ésser molt perillosos per trànsit dels cotxes, que malgrat això, n’hi ha estaran ubicats a rotondes, com 
per exemple Son Rapinya. Arribarà un moment senyor Batle Reial, que entre terrasses, cadires, taules, 
para-sols, tanques publicitàries, suports digitals lluminosos, Palaus de Congressos sense acabar, Port del 
Molinar, Centre Comercial Ses Fontanelles, els barris des Jonquet i Santa Catalina desprotegits, nova 
esplanada comercial del Port de Palma, nou súper Port a Porto Pí, més de 300.000 m2; o la macro 
ampliació del carrefour del Coll d’en Rabassa, desfiguraran totalment la Palma que avui coneixem. Una 
vegada més Sr. Batle Reial, han tractat totes aquestes qüestions, sense tenir en compte per res a la 
Federació d’associacions de Veïns de Palma, malgrat està anomenada pel propi Ajuntament: entitat 
d’interès públic municipal, i malgrat els hi obliga expressament, el propi Reglament de Participació 
Ciutadana. Aquesta ha estat la tònica que han tingut vostès durant tota la legislatura, no ens han fet 
participar ni una sola vegada. Si nosaltres haguéssim estat consultats no haguéssim col·laborat amb tot 
aquest gargabell. La pregunta és, perquè tot això? Que sapiguem no hi ha cap demanda dels ciutadans 
en aquest sentit. A qui estan afavorint amb les seves decisions? Les pantalles digitals poden tenir una 
concessió de fins a quinze anys, i l’atorguen a una empresa estrangera, per sols 288.000 euros anuals. 
Quina explicació ens poden donar? Es donen compte que han hipotecat el present i el futur de la nostra 
Ciutat? La Federació i les seves Associacions, no volem que la nostra Ciutat, sembli un Hong Kong, un 
Picadilly Circus a Londres, o un Times Square a Nova York. Volem pels nostres ciutadans una ciutat 
còmoda, amable, sostenible, tranquil·la, que combini molt bé amb la nostra forma d’esser, una ciutat 
feta pels palmesans, on també hi puguin conviure els nostres visitants, però no al revés. Moltes gràcies.” 
 
Punt 25 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle en funcions, Sr. Alvaro Gijón, a lo millor qualque dia ho serà de veres, de més 
verdes n’han madurades. Per a començar, l’Associació de Ex jugadors i Ex jugadores de Futbol Base de 
Mallorca, sol·licita la dimissió del Conseller de Salut, Sr. Martí Sansaloni, per la seva nefasta gestió al 
front del sistema sanitari de les Illes Balears. La seva gestió, al nostre criteri, ha duit al caos,  a la 
debacle, a la hecatombe la sagrada assistència sanitària. Hem pogut comprovar que a Son Espases, 
degut a la gran afluència de malalts, falten metges, infermeres, auxiliars i també cadires de rodes, 
camil·les, etcètera. I en quant a llevar personal en els tres PACS d’urgències de Palma, l’incompetent 
Conseller de Salut, Sr. Martí Sansaloni, ha comés l’error del segle, demostrant que no té, com aquell que 
diu, clar està, ni ... idea de lo que dur entre mans. Les urgències d’aquests tres PACS són 
tercermundistes. El poc personal que els atén, que demostren esser uns excel·lents professionals, però 
no són l’Esperit Sant, estan completament desbordats. Si a això li podem dir urgències, que baixi Deu i 
ho vegi. En la Cuba castrista, país tercermundista, per a posar un exemple qualsevol, en les urgències 
s’atenen immediatament als pacients i la plantilla de metges, infermeres i auxiliars és l’adequada. Per 
favor, Sr. Sansaloni, dimiteixi, i se dediqui a fer de farmacèutic, que és la seva professió, i no segueixin 
debilitant el nostre sistema sanitari. I més culpable que el Sr. Martí Sansaloni és el desprestigiat 
president del Govern Balear, el Molt Honorable Sr. José Ramón Bauzá, per posar al front de la nostra 
sanitat a una persona que no dona peu en bolla. Res més i moltes gràcies.” 
 
Punt 27 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Sr. Alcalde accidental, Señoras y Señores Concejales. Hablamos de pobreza infantil en la ciudad de 
Palma. Balears no és una societat humanament avançada, som una de les pitjors Comunitats 
Autònomes en matèria de pobresa infantil. Segons UNICEF, tres de cada deu infants, tres de cada deu 
infants, estan en risc de pobresa, el 29,3% de la població infantil. El 10,9% dels infants, sense especificar 
edats, viuen amb famílies des estructurades amb privacions materials greus, això vol dir que no tenen 
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calefacció al hivern, ni roba suficient, ni poden arribar els pares o responsables a comprar tot el material 
escolar pels nins, ni mengen tot allò que pertoca. Moltes vegades no es tracta de destinar més recursos 
econòmics, que són només pal·liatius, sinó de tenir consciència de que se fan les ordenances, i que s’ha 
de tenir ben present a la infància, s’ha de prioritzar aquesta disfunció del nostre sistema assistencial, i lo 
primer de tot són els al·lots i les persones majors, antes que no fer obres públiques inservibles. Xerrar de 
pobresa infantil i de recursos materials, no és aprofundir en aquest greu problema a Mallorca, no basta 
prendre consciència del problema, s’ha de mirar perquè aquest al·lot tingui carinyo, tingui valors, tingui 
esperança en la seva societat quan els mecanismes familiars de supervivència estan en perill. Donar-los 
aquesta atenció fonamental és cosa de tots nosaltres, ha d’haver transversalitat del Consell Insular de 
Mallorca,  del Govern i dels Ajuntaments, tots junts en aquesta feina que és la que més justifica 
l’existència d’aquestes institucions. Les institucions públiques a Balears han fracassat deixant que la 
pobresa infantil arribi en aquest punt, no xerrem de 1 de cada 10.000 habitants, no, xerrem de 3 de 
cada 10, 3 de cada 10. Inacceptable quan avui xerrem de fer de la ciutat de Palma la ciutat dels infants. 
Moltes gràcies.” 
 
Punt 29 
 
Sra. Coronado, representant de l’Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de Mallorca: 
 
“Buenos días. La Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Futbol Base de Mallorca, siempre en 
defensa pro animal, no tiene nada en contra de las galeras, que son utilizadas, con asiduidad, por los 
turistas. Ahora bien, eso sí, somos sensibles al sufrimiento de los caballos, que son seres vivos, como 
nosotros, que se pasan horas y horas a pleno sol, paseando cargados con cinco o seis personas todo el 
santo día por las calles palmesanas. Algunos, pobrecitos, se desploman por total y absoluto agotamiento 
e incluso algunos han sufrido colapsos. ¡Intolerable! ¡Inadmisible! Reciba el Equipo de Gobierno del PP 
de Cort nuestra más severa crítica por no actualizar, ya, el Reglamento Municipal del Servicio de 
Transporte Urbano de Viajeros con Vehículos de Tracción Animal con Conductor. ¿A que espera nuestro 
Consistorio a tomar medidas que vayan en beneficio de los caballos? ¿Acaso están durmiendo Ustedes 
en la paja? ¿Acaso no les importa el sufrimiento de los caballos? ¿Acaso no tienen remordimientos de 
conciencia? El Ayuntamiento de Palma, tanto si les gusta como no, tiene la obligación de garantizar el 
bienestar de todos los animales, pero, sobre todo, de los que trabajan para un servicio como el caso de 
las galeras. ¿Es lógico que estos caballos trabajen 8 horas, a veces pasando sed y sin parasoles en las 
paradas? A nuestro criterio, el único culpable es el PP de Cort. ¡Basta ya de que los animales sufran! Res 
més y muchas gracias.” 
 
Punts 24 i 30 
 
Sra. Pons Cedros, representant de la Plataforma d’Afectades per les Hipoteques a Mallorca: 
 
“Hola bon dia Senyors treballadors anomenats polítics, d’una empresa que se diu poble. Per lo vist els 
treballadors d’aquesta casa, no fan molt de cas a la gent que desnonen, perquè ens varen dir que 
posarien solucions. Avui mateix, avui dematí han anat a Serveis Socials, na Sofia que el mes passat ja hi 
varem esser, i li han dit que no hi ha resposta, no només a na Sofia, a n’Antònia Serrano, estam pensant 
una cridada a Bankia, que encara no sabem que s’ha fet. I a damunt ens assabentem, que un banc com 
el Sabadell, està en negociacions amb vosaltres, per donar pisos de lloguer, i està esperant que els 
crideu, per fer una firma. Mentrestant, fa un parell de dies, una família amb 5 infants, va ocupar un pis, i 
en 5 minuts ja hi era la Policia, per això sí que hi ha una rapidesa increïble. Sort que varen tenir 
consciència, evidentment hem d’enganyar, perquè la Plataforma la va recolzar, només faltaria que 
estigués en el carrer, perquè a damunt després ens trobem, que els Serveis Socials, en vers de donar una 
mà, lo que te diuen és que te poden llevar els infants, una i un altre vegada. Això no és humà. Per favor, 
estam cansats de dir, vosaltres aneu a dormir a ca vostra, mengeu cada dia. Voleu començar a pensar en 
els ciutadans que vos paguen el sou. Voleu començar a esser persones sensibles. Estam cansats de 
mentides. Me vareu dir que arreglaríeu els casos, no s’han arreglat. Albergs, val. Perquè no hi aneu a 
dormir vosaltres? Perquè no vos separen les famílies? Hi ha una persona que té a son pare amb 
alzeimer. No hi ha un pis? Me varen dir. Esteu dient de fer pisos. N’hi ha més de 10.000 de la banca. No 
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teniu nassos, tot un Ajuntament, d’anar i xerrar amb els bancs? Però no anar a xerrar sinó, ja fa dos anys 
que vos ho demanem. Aquí hi ha gent, aquí hi ha gent, aquesta Senyora, perquè té depressió i està de 
baixa, i té depressió perquè resulta que dia 19, perquè li hem aturat el desnonament, perquè sinó fa dos 
mesos estaria fora de ca seva. A demés de trobar ajudar en aquest Ajuntament, que vareu dir que ningú 
aniria en el carrer, mentida, mentida i mentida, aquesta Senyora dia 19 serà en el carrer, si no posem 
solucions. Val? I en aquesta Senyora, i no li direu mentidera, perquè és que me tiraré damunt vosaltres, 
perquè aquesta Senyora ha anat cada dia, cada dia, cada dia, aquí on l’heu enviada, i no ho fet res. I no 
només ella, sinó molts dels casos que hem enviat. No se pot fer res diuen, diuen els responsables dels 
Serveis Socials. Jo ja vaig dir a la responsable, que crec que una mà no sap lo que se fa l’altre. Crec que hi 
ha una desorganització total, de lo que unes persones diuen, i de lo que els altres fan. De lo que diuen 
que reben. On hi ha el Ple del mes passat? Un anys de pagaments de que? Segons ... és inexistent. 
Perquè gent que hi ha aquí si se li pagués al manco el deute que tindrien. Un altre de les coses, que me 
té molt i molt preocupada. Tinc aquí una Senyora de maltractaments, l’home dins la presó, està, una 
persona que és drogoaddicte, que està a la presó per drogues, va a l’OMIC, i li diuen que el seu cas no té 
solució. Escolti, volen xerrar amb aquests avocats, i els hi diguin per favor que una execució hipotecària, 
no és tan sols dir, entra o no entra dins el codi de bones pràctiques. Perquè aquesta Senyora, segons la 
Llei, el Jutge pot obligar al home a firmar el codi de bones pràctiques. I se li va donar, i com aquestes 
solucions n’hi ha moltes. Hi ha molta de gent que pensa que perquè no dus corbata i traje, no saps fer la 
teva feina. Per desgràcia és un pensament bastant comú. I jo vos estic dient, que hi ha molta de gent 
que podria tenir el pis. Lo únic que vos demano és, per favor, tingueu una mica d’esment, una mica 
d’esment, teniu suficient gent, tècnics, xerràveu dels tècnics, de que alabeu tant els tècnics, bé idò en 
les tècnics els feu fer la vostra feina, que mirin que és lo que s’està fent al OMIC, perquè no estan fent la 
feina que toca, perquè hi ha molta de gent que té solucions i no li donaríeu. Per l’altre cas, estam 
demanant vivendes socials des de fa 3 anys, 3 anys, que ho tingut temps de sobra per xerrar amb els 
bancs, per tenir una ret de vivendes de lloguer social, però és que ara resulta que s’estan trobant que no 
hi ha feina, i no en doneu, no en doneu de feina, i si no hi ha feina per la crisi, per lo que vos doni la 
gana, que no és problema dels ciutadans, l’heu creat vosaltres, i tota Europa i el rest del món, mentre 
els altres s’han embutxacat doblers, més dels que volen, i paradisos fiscals. Bé idò els ciutadans ara vos 
demanen 12 milions de ciutadans espanyols, que no són pocs, vos demanen per favor, que creeu un llar, 
que hi ha doblers per lo que voleu, per gent que no pot pagar ni el llum ni l’aigua, i no tenen ni una 
entrada econòmica, que vosaltres sabeu que n’hi ha. Vos demano per favor, que no ens prengueu el pèl, 
que no ens esteu obligant. Perquè ja tothom ho sap, estam venint aquí, hem estat bon al·lots. Que voleu 
que facem? Que collim a la ciutadania i els diem lo malament que ho feu? Lo embusters que sou? Lo 
mentiders que sou? Que la gent s’assabenti, que comencem a fer cassos, que llavors si ho sabreu. Però 
que quedi clar que sou vosaltres els que feu que això passi, perquè nosaltres hem vingut fa tres anys, 
amb bones maneres, hem vingut amb educació, hem vingut amb cassos reals, que ho podeu constatar, 
els que no feu res sou vosaltres.” 
 
Punt 34 
 
Sr. Nogales Anca, representant de l’Asociación de vecinos del Arenal – Playa de Palma: 
 
“Buenos días Señores Concejales y público en general. Sobre el punto 34, nuestra Asociación vecinal de 
Playa de Palma quiere pedir a este Consistorio que transmita a los órganos competentes la necesidad de 
impulsar nuevos elementos que ayuden a crear empleo y reducir el paro como necesidad perentoria. 
Nuestra idea, como aportación, está basada entre otras cosas, en apostar por el turismo sanitario. Si se 
observa la variación climatológica de nuestras islas, y vemos que el periodo de verano se alarga, se 
puede aprovechar este fenómeno climatológico para enfocar, desde una perspectiva empresarial, como 
elemento de negocio. Apoyada por la idea de que hay infraestructuras sanitarias suficientes, como para 
poder explotar el turismo sanitario, ambos elementos infraestructuras y clima, pueden atraer una 
clientela europea necesitada de servicios sanitarios de calidad. Esta idea, que está moviendo cierto 
empresariado del sector en nuestra comunidad, sería el elemento principal para creación de un nuevo 
campo que aportaría el sostenimiento y creación de puestos de trabajo. Se reduciría por lo tanto esa 
estacionalidad tan grande, que sufre nuestra comunidad. Complementada con un turismo de deporte de 
invierno, sería la formula adecuada para lograr ese crecimiento de empleo que tanto necesitamos. 
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Personas de la tercera edad que puedan residir en lugares con climas moderados son un factor ideal 
para lograr el objetivo. Teniendo como añadidura, que los familiares de este tipo de residentes suelen 
atraer a familiares extranjeros que vienen a visitarlos en periodos cortos y fines de semana. Pude 
comprobar personalmente este fenómeno, cuando fui empresario de telecomunicaciones en El Arenal, 
pudiendo observar que muchos miembros de familias venían del extranjero a estar con sus familiares 
mayores residentes en esta zona, lo que provocaba un aumento de consumo en todos los campos, 
incluyendo el mío. Por desgracia, esto ha cambiado, y muchos de estos mayores, ya desaparecidos, 
dejaron un hueco como vecinos residentes, en parte del verano y del invierno. Es por lo tanto que esta 
materia prima que tenemos con el clima en periodo de invierno no se puede desperdiciar, igual que las 
infraestructuras hospitalarias que pueden ser explotadas en El Arenal. También recordar que es 
necesario atraer el turismo de la tercera edad española, que lo estamos olvidando, así como el de ínter 
islas. Sabemos que para tratar todo ello, hay que recurrir a solucionar ciertos elementos económicos 
que hagan realidad esta idea. Por ejemplo, tenemos que lograr abaratar ciertos costes, como es la 
energía eléctrica, por que entre calefacción y alumbrado se disparan las facturas en periodo de invierno, 
según me comentan ciertos empresarios de hostelería. También otros elementos, tales como 
impuestos. Es por lo tanto que este Ayuntamiento promueva ante nuestro Gobierno las necesarias 
ayudas para de verdad crear empleo. Nuevas ideas y bien estudiadas y programadas pueden hacer que 
haya creación de puestos de trabajo estables. Urge, ya, ponerse en marcha y todos los partidos políticos 
a participar en la construcción con un único ánimo: el del bienestar de todos los ciudadanos. Muchas 
gracias. El minuto y medio que me queda se lo cedo al Sr. Francisco Fernández Ochoa.” 
 
Punt 26 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“Lo dicho Sr. Alcalde, por la siguiente intervención, porque no me corresponde ahora, el turno es para el 
siguiente. Sr. Alcalde accidental, Señoras y Señores Regidores, hablamos de que se declare la ciudad de 
Palma amiga de los niños. Y nos preguntamos, ¿Está la ciudad de Palma preparada para que se declare 
como ciudad de los niños? Rotundamente sí, lo está, pero precisa estructurarse funcionalmente desde 
esta perspectiva, la de los más indefensos. Si pensamos en quina ciutat de Palma volem para los niños es 
fácil imaginarse el resultado, lo que hay que hacer por tanto es poner los medios para conseguirlo. Una 
ciudad con parques, con mobiliario urbano cuidado, con limpieza, con seguridad vial es una ciudad para 
los niños. Palma se esfuerza a diario para ser una ciudad habitable, para ser una ciudad en la que todos 
podamos convivir protegiendo a los más débiles, sin duda lo conseguimos, porque los problemas que 
padecen los niños están localizados, sabemos muy bien cuáles son y no forman parte, salvadas 
excepciones que se van detectando, de estadísticas que no puedan mejorarse. Los niños dependen 
directamente de sus progenitores, así hemos estructurado la sociedad civil, por lo tanto los problemas 
que tengan los mayores incidirán directamente en la calidad de vida de los pequeños. El Ayuntamiento 
es la institución del Estado más cercana al ciudadano, siempre lo decimos pero nos preguntamos ¿Está 
cerca de los niños? ¿Les sirve también a ellos? No hay mejor favor para la educación de los pequeños, 
para que su hábitat urbano sea sostenible, y de calidad, que arreglar en la medida de lo posible los 
problemas de los mayores, hoy se estarán tratando en este Pleno algunos de ellos: el paro, la falta de 
dinero para poder pagar las hipotecas, la pobreza en general y la infantil en particular. Y habría que 
profundizar en muchos otros que a veces se nos escapan, por ejemplo ¿Cómo es la relación de los niños 
con los más jóvenes? Cómo interactúan los niños con las generaciones inmediatamente superiores en el 
ciclo pedagógico, cómo van asumiendo que se hacen mayores y que entran de lleno en las 
problemáticas que aquejan a esos estratos jóvenes, en tránsito de la población: como son por ejemplo 
problemas relacionados con el alcohol, con el tabaquismo, las drogas, el mobbing escolar, la violencia en 
los colegios entre alumnos. Funcionalmente, como decimos, la ciudad de Palma está preparada, la 
escolarización obligatoria ha sido el gran paso que era necesario para que consiguiéramos el control 
público adecuado, ahora tenemos que dar el siguiente, profundizar adentrándonos en el mundo real de 
los niños. A diario se observan con satisfacción las colas de los niños de guarderías y colegios 
acompañados por sus maestros por las calles de Ciutat, de una simple excursión o dirigiéndose a un 
lugar concreto donde hacer sus actividades escolares, donde aprender, la colaboración de la Policía 
Municipal en estos casos es esencial, y de hecho funciona perfectamente, porque estamos consiguiendo 
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que crezcan en un entorno adecuado y protegido. Si la funcionalidad de la ciudad está solucionada y se 
trabaja en ello fijémonos más bien en la pedagogía, en la educación que reciben, en la psicología infantil, 
en la salud, en las atenciones que precisan para madurar sanos y equilibrados y entonces podremos 
decir llenos de orgullo, que la ciudad de Palma lo es también de los niños y que está llena por ellos de 
vida y de inocencia, porque ha sabido entender y transmitir a las futuras generaciones estos valores. 
Muchísimas gracias por el tiempo que se me ha concedido. Gracias.” 
 
Punt 27 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle en funcions Alvaro Gijón. L’Associació de Veïnats Garau-Columnes-Temps 
d’Oci, senyalarà que el passat 20 de novembre es celebrà el Dia internacional dels drets dels infants. Per 
mor d’això aquests dies s’està parlant de la situació dels fillets a la societat actual en el marc de les 
desigualtats i la pobresa. Darrerament, diferents veus no governamentals, entre elles Càritas, que fa una 
gran labor, no cessen d’advertir del increment de les precarietats al nostre entorn. La pobresa infantil ha 
augmentat exponencialment en els darrers anys, i arriba ja al 36%, només Letònia i Grècia superen 
Espanya en aquest quadre de deshonor. La realitat contradiu, doncs, els discursos oficials. L’atur també 
és molt alt, i en especial entre els joves, però l’ocupació és recuperable. Emperò la pobresa infantil deixa 
un rastre que no s’elimina. La capacitat d’evolució, ja no física, sinó intel·lectual, del nen, està totalment 
afectada per aquesta situació. Si no és possible eliminar la pobresa infantil, tota la resta és parlar de 
castells en l’aire. Cap poder amb un mínim de sensibilitat social hauria d’oblidar els més petits a l’hora 
d’establir prioritats. Escoltem les criatures com comencen a fer-se seu el món amb el llenguatge. En 
l’acció per descobrir-ne meravelles, les confien que la bellesa existeixi. I existeix, encara que, a poc a 
poc, o per a alguns, molts a de veres, la vida els mostrarà altres realitats no gens meravelloses. I per lo 
que respecte a les Illes Balears, la pobresa infantil ha augmentat, en el nostre criteri, degut a la 
incoherent política seguida pel Govern Balear. Res més i moltes gràcies.” 
 
Punt 29 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Honorable Sr. Alcalde en funciones, Señoras y Señores Regidores. Hablamos del punto 29, sobre el 
maltrato animal. Los tiempos han cambiado y las leyes de protección a los animales también deben 
hacerlo. Son tiempos de no tortura, de antimaltrato animal. Pero más allá de las cuestiones legales hay 
un asunto en el que sí pueden intervenir los Ayuntamientos y es en la ordenación de protocolos de 
asistencia. Todos hemos sido testigos de cómo un caballo ha muerto en plena calle céntrica de Jaime III 
en Palma, y la Policía Local se ha limitado a atestiguar que no hay evidencias de maltrato. Quien 
realmente debe dictaminar la causa de la muerte del animal es un veterinario, pero nadie los llama 
cuando pasan estas cosas, simplemente se espera a que el animal fallezca, para que pueda ser recogido 
por los servicios de limpieza. Por muchas medidas legales que se piensen, siempre la realidad supera a la 
previsión, de tal manera que ante situaciones inesperadas como la de la muerte de este caballo, el 
atropello de un animal, la enfermedad difícil de diagnosticar, por ejemplo en el caso Excalibur, todas 
ellas son situaciones que necesitan de una base legal, pero también de unos protocolos eficaces de 
actuación, saber qué hacer en cada momento de acuerdo a unas orientaciones dictaminadas por el 
Colegio de Veterinarios, y contar con unas instalaciones adecuadas para cada caso concreto. Limitarse a 
aplicar la legalidad o simplemente determinar si existe maltrato o no por síntomas externos nos lleva a 
concluir, que cuando vemos a un animal a punto de morir no se puede perseguir el maltrato, porque 
tiene un cubo de agua sucia a su lado o porque hay restos de comida que nadie se podría comer. Las 
apariencias sirven muchas veces para hacer que los delitos de maltrato animal no se persigan y no sean 
penados. Solamente un 10, un 20% de casos, son realmente seguidos hasta sus últimas consecuencias. 
Por lo tanto, menos hipocresía, que no lleva a la investigación de las verdaderas, de las causas que lo 
provocan, y la muerte súbita de un animal en este caso, probablemente haya sido sometido al trabajo 
de manera forzada hasta la extenuación o esté desnutrido, y es lo que realmente lo haya podido 
provocar. Lo que Palma necesita son alternativas a la explotación de estos animales, y los nuevos coches 
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eléctricos, con visión panorámica y conducción sencilla en silencio es una de ellas, más moderna y 
eficaz, de acuerdo a los tiempos en los que realmente vivimos, y en los que los caballos ya no son 
necesarios para cumplir las funciones que suplen perfectamente estas máquinas. Debería por lo tanto 
bastarnos admirar su belleza, verles libres en su hábitat o en recintos amplios, para saber que durante 
mucho tiempo el hombre precisó de ellos, pero que la evolución nos lleva a prescindir de un animal que 
debe ser respetado y admirado, para que cuando sea utilizado en cabalgatas y desfiles por las calles de 
Palma, lo hagan manos expertas y en condiciones higiénicas y salubres como estos animales se 
merecen. Muchas gracias.” 
 
Punt 41 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle en funcions Alvaro Gijón. Per a la Unió d’Associacions de Mallorca, El Molinar 
no és un barri qualsevol de Palma, és un espai privilegiat de la geografia estètica i emocional de la ciutat. 
Amb el nou projecte d’ampliació, el nostre estimat Molinar s’hi juga el caràcter, la fisonomia. Més enllà 
d’això, Palma s`hi juga part de l’ànima. Darrere el macro port, ve la necessitat de construir els seus 
accessos. No és desraonable pensar que el destí del nostre estimadíssim Molinar, podria esser com el 
del barri de Cabañal a València, on s’expropien i s’esbuquen cases per a construir un accés directe al 
mar. Palma corre un gran perill: la pressió urbanística desitja transformar el petit port del Molinar en un 
gran port, apte per iots de profund calat. Si el nostre Ajuntament, actualment en mans del Partit 
Popular, cedeix, un paisatge únic perdrà part de la seva identitat. I si creix el port, els cotxes 
augmentaran. I com a reflexió, senyalarem que, segons pareix, encara no s’ha realitzat un inventari 
complet de la flora i la fauna marina que hi ha a la zona, i que impossibilita de fer una valoració del 
impacte que aquest projecte generaria als ecosistemes marins. Tampoc, per lo vist, no s’ha fet una 
anàlisi de les substancies contaminants, dels materials que es pretenen dragar per a realitzar l’ampliació 
del Club Marítim. El procés iniciat per la Junta Directiva, tot pareix indicar, suposarà la destrucció del 
actual port del Molinar, i de la seva massa social. Del port anterior no quedarà una pedra sobre un altre, 
lo que ve a significar que els seus més de cent anys d’història, desapareixeran d’un plomall. La massa 
social actual del Club també es modificarà, passant el control del club a nous perfils i nous interessos i 
necessitats. Del Club i de la seva gent, únicament quedaran les fotos que serviran de record silenciós 
d’un nou procés nefast i especulatiu. Alternativa bona per a tots: consens, consens i consens entre tots. 
És possible. És possible. Visca El Molinar unit! Visca El Molinar port petit entre tots!” 
 
Punt 30 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“Sr. Alcalde, Señoras y Señores Regidores. Antes de comenzar mi intervención, tengo que pedir 
disculpas, puesto que en la anterior se había confundido la muerte del caballo, por una noticia publicada 
en Mallorcadiario.com. El día 26 de octubre de 2014, sucedió en plena calle Jaime III, y naturalmente 
conmueve la súbita muerte en la vía pública, de un caballo que se ha desplomado en pleno centro. Esta 
noticia ha motivado que se hablara de la muerte. Evidentemente si solamente fue que se cayó el caballo 
y resbaló, lo agradecemos, y también la información en este caso por parte del Ayuntamiento, que se 
me acaba de propiciar, es bienvenida, pero eso en absoluto mueve ni una sola coma, de la intervención 
que se ha dicho en su momento. Y en este caso, hago la intervención que me corresponde, y hablo de 
las ayudas para personas que no pueden pagar su hipoteca, y lo hago en primera persona, puesto que 
mi profesión me habilita para ello. Miren Ustedes, no puede ser que un simple abogado, un humilde 
abogado, haya podido paralizar tres hipotecas en el último año, y en Ayuntamiento de Palma, tal y como 
se ha dicho aquí hoy, tenga tantos inconvenientes, para poder dirigirse a las entidades bancarias, y 
producir acuerdos que beneficien a las personas que están realmente afectadas. Y ¿Saben Ustedes 
porque no se dirigen en esa línea? Y ¿Por qué no se consiguen acuerdos? Porque los bancos a Ustedes 
les dan miedo. Porque las entidades realmente no han hecho bien las cosas. Y hablamos sobretodo de 
las Cajas de Ahorro, y podemos poner nombres de entidades, de Cajas de Ahorros, que realmente 
reconocen que no han actuado bien, y que cuando se habla con ellos de negociación sobre hipotecas, 
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retroceden, e intentan reconocer que se pueden hacer las cosas de otra manera. Mire, el Estado ha 
intervenido en la búsqueda de soluciones, a costa del erario público. El dinero de todos, de tal forma 
que la gestión incorrecta de la crisis inmobiliaria, la pagan siempre los más débiles, quienes no tienen, ni 
la estabilidad, ni la estructuración necesaria para poder soportar la situación que vivimos. A esta mala 
gestión, consistente en parchear las consecuencias, se une la legalidad, somos el único país europeo en 
el que el derecho español determina, que aunque te quiten la casa que compraste con un préstamo 
hipotecario, permanece la deuda adquirida. Las soluciones de dación en pago, no son otra cosa, que el 
reconocimiento como he dicho al principio, de que estas entidades financieras, no han hecho bien las 
cosas, son soluciones intermedias, que evitan la verdadera búsqueda de responsabilidades. Un dato, 
mientras el precio de las viviendas ha decrecido durante la crisis, las hipotecas han seguido 
manteniendo su carga económica, sin adaptarse ni a la situación general, ni a la concreta de las 
personas que la habían suscrito. La vivienda que adquirimos en su día a un precio de mercado, si hoy la 
vendiéramos tendría un valor mucho más bajo, sin embargo la tasación que sirvió a la hipoteca es la 
misma, no ha cambiado y el pago de la hipoteca se mantiene en los mismos términos que cuando se 
adquirió. Si el BCE no hubiera bajado los tipos de interés, un intervencionista más, aún se pagaría a día 
de hoy por las hipotecas, más todavía que cuando fueron adquiridas. El efecto es claro, las entidades 
financieras prefieren embargar la propiedad de quienes no pueden hacer frente a las hipotecas, y 
acumular parqué inmobiliario, activos con los que negociar su posición antes que reducir el coste de las 
hipotecas de acuerdo a la situación actual de crisis inmobiliaria. Muchas gracias.” 
 
Punt 34 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle en funcions, Alvaro Gijón. La Federació d’Associacions de Jubilats i 
Pensionistes de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, desitja senyalar que el Producte Interior 
Brut ha caigut en 70.000 milions. Montoro pensa solucionar-ho estimulant els ingressos incontrolables 
de la prostitució. Avui hi ha 2.800.000 persones menys en l’afiliació de la Seguretat Social. El número 
d’aturats només ha disminuït un 0,6%. El total de les hores treballades, cotitzades, ha disminuït pel que 
anem buidant caixa. Estam farts d’escoltar als del PP que ens estam recuperant, més bé tindrien que dir-
nos que són uns incapaços i de recuperació res. Lo que sí han fet ha estat canviar tot el sistema 
econòmic i social de l’Estat espanyol. Hem deixat d’esser una país orientat cap a la creació de riquesa i 
amb augment de la capacitat intel·lectual dels llocs de feina, que provocava la investigació com a base 
d’un país en desenvolupament. Rajoy ens ha ficat de ple, com a país tercermundista dintre de l’Europa 
dels mercaders. Anem a formar part dels països de la Unió Europea amb salaris baixos, per a competir 
amb els països subdesenvolupats. Per això no necessitem investigació i, com no, també hem d’absorbir 
el turisme de masses, amb menys poder adquisitiu o més nociu. I com acabar amb el maleït atur en les 
Illes Balears? Doncs a maig del 2015 enviar al cada dia més desgastat i criticat president del Govern 
Balear, el Molt Honorable Sr. José Ramón Bauzá, a l’oposició o a l’oblit més absolut, ja que el Sr. Bauzá 
de generar ocupació, res de res, a pesar de les seves promeses electorals fa ara tres anys i mig. El fracàs 
del llogater del Consolat, en quant a crear feina se refereix, ha estat el fracàs del segle. I en quant a lo 
que se refereix a Palma, ara, ja, exigir al més que mediocre Equip de Govern del PP a Cort, a que posi a 
l’atur com a prioritat urgent, o ens veurem en la imperiosa necessitat de demanar dimissions. Res més i 
moltes gràcies.” 
 
Punts 31 i 32 
 
Sr. Más Busquets, representant de Comissions Obreres Illes Balears (CCOO): 
 
“Sr. Batle en funcions, Senyors regidors i Senyores regidores. Avui els bibliotecaris d’aquesta casa, som 
aquí per llegir el comunicat que varem escriure i difondre, en assabentar-nos del projecte de 
privatització de les biblioteques de Son Cànaves i Son Gotleu. Convé dir d’entrada, que ens en varem 
assabentar per un rumor, ningú a l’Ajuntament ens n’havia dit res, i això que en som els primers 
afectats. Però aquesta falta de comunicació de dalt a baix, és el pa de cada dia, al manco a l’Àrea de 
Cultura. Això ens ha empès per segona vegada en els últims 8 mesos, a demanar d’intervenir al Ple, per 
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expressar les nostres inquietuds i preocupacions, referides al servei. Repeteixo, per segona vegada en 
els últims 8 mesos, senyal que qualque cosa no va bé, jutgin vostès mateixos. El comunicat diu: hauríem 
de demanar-nos per què el Govern municipal del PP pretén privatitzar les dues biblioteques de la xarxa 
més noves, en les quals s’ha invertit una quantitat important de recursos públics. Dues biblioteques en 
procés de creixement, tant en préstecs com en visitants. El 2013 la biblioteca de Son Gotleu va més que 
doblar el nombre de préstecs del 2012. La de Son Cànaves va ser inaugurada el 2011 i un any després, el 
2012, ja va ser la que va tenir més préstecs de totes les biblioteques de barriada. Cal suposar que el 
mèrit d’aquestes estadístiques el comparteixen, la modernitat de les instal·lacions i la professionalitat 
dels bibliotecaris que hi serveixen. Però ara, amb aquestes privatitzacions en marxa, als bibliotecaris ens 
vénen a dir que la feina ben feta no basta ni compta. Que, facem el que facem, qualsevol dia ens poden 
treure del nostre lloc de feina, sense ni tan sols haver d’empescar-se una excusa plausible. Quina 
confiança podem tenir en uns responsables del servei que menystenen la nostra tasca, i ens consideren 
material fungible? Quin incentiu tindrem a partir d’ara els bibliotecaris per donar el millor de nosaltres 
mateixos, si la biblioteca de barriada que realitzava més préstecs i la que els ha doblat en un any les 
privatitzen? Aquest és el missatge que ens envien: en lloc de premiar la feina ben feta, la penalitzen. I 
això és trist, però sobretot molt greu. Una autèntica irresponsabilitat, ja que és sabut, que cap servei pot 
funcionar bé quan els treballadors perden la confiança en l’equip directiu. Els que tenen el deure i la 
responsabilitat de millorar les biblioteques, fan i desfan a l’ombra, de manera opaca, sense demanar 
l’opinió ni donar explicacions als professionals ni als ciutadans. Les seves justificacions sempre sonen a 
excuses de mal pagador. Diuen que privatitzen per estalviar doblers, perquè no poden contractar nous 
funcionaris, quan en realitat surt més barat gestionar una biblioteca amb personal funcionari que 
privatitzar-la. Us remetem a les condicions de la contracta i al sou que cobra el personal de les 
biblioteques privatitzades: 800 euros al mes. Ho sabem, ens ho han dit, 800 euros al mes. Aquests 
treballadors fan més hores de feina per un sou molt inferior, al del personal de les biblioteques de gestió 
directa. És injustificable que l’Ajuntament permeti la sobreexplotació de treballadors en les seves 
dependències i que, amb els diners dels ciutadans, vulneri el principi bàsic que diu que a igual treball 
igual salari. A més, és molt probable que en la selecció del personal de les biblioteques privatitzades, no 
es garanteixi la igualtat d’oportunitats, que sols s’aconsegueix mitjançant unes oposicions transparents. 
També diuen que, un vegada privatitzades, les biblioteques ampliaran l’horari. Sí, obriran quatre hores 
més a la setmana, quatre hores que no compensaran, ni per fer-s’hi el dany irreparable que ha han fet al 
servei, dinamitant la confiança dels treballadors. Aquests dies, referint-se al projecte de privatització, el 
regidor Gilet ha dit a la premsa: es una externalización que permitirá ampliar las actividades. Si es 
refereix, com sembla, a les activitats de dinamització de les biblioteques, reconeix una discriminació o 
greuge comparatiu, perquè ara resulta que l’Ajuntament dóna diners per dinamitzar les biblioteques 
privatitzades, i els nega pel mateix concepte a les biblioteques de barriada de gestió directa. Com 
quedem? Totes les biblioteques haurien de treballar en les mateixes condicions. O no? Treure recursos 
de les biblioteques públiques, per donar-los a les privatitzades, és com allò de desvestir un sant per 
vestir-ne un altre. Com a bibliotecaris professionals, som conscients que només tenen futur les societats 
que inverteixen en cultura. Els dirigents polítics que menyspreen l’educació i la cultura estan 
condemnant a la misèria mental, i per tant, econòmica i social, als membres de la comunitat que 
haurien de servir. Per acabar, no deixa de cridar l’atenció que ara que el seu cap de files, el Sr. Rajoy, 
demana perdó pel pillatge sistemàtic de recursos públics de molts càrrecs del PP, els seus coreligionaris 
de l’Ajuntament de Palma, continuïn transferint recursos públics a l’empresa privada. I després 
s’estranyen que les veus que reclamen una profunda regeneració política, siguin cada cop més 
escoltades. Això és tot. Gràcies.” 
 
Punt 34 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Sr. Alcalde en funciones, Señoras y Señores Regidores. Hablamos del punto 34, sobre el paro. 
Incrementar la renta básica de los parados a costa del empobrecimiento de toda la población, no es más 
que precariedad y café para todos desde el punto de vista del populismo. Las medidas eficaces contra el 
paro no pueden venir desde otra visión del asunto, que no sea la de generar empleo, que es la única 
solución adecuada y es la que debería debatirse en un foro estatal, no en el municipal, en el que nos 
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encontramos. Quizá se traen al Pleno estos asuntos para que no se diga que no se ha hablado de ellos, 
para que se vea un interés en querer solucionar el primer problema que nos preocupa a todos los 
españoles, el paro; pero sin que de aquí podamos sacar conclusiones válidas para erradicar su gran 
desproporción y precariedad. Dicho esto y aprovechando la ocasión, desde la humildad de una 
asociación de vecinos, nos atrevemos a decir que el paro es una lacra social que tiene solución, 
mediante cambios puntuales en las estructuras de producción, mediante una nueva visión más 
humanizada que no busque siempre empobrecer a las clases medias, sino al contrario, favorecerlas 
impidiendo que haya riquezas desmedidas que no tienen ningún sentido a día de hoy. Hasta que no se 
vuelva a producir empleo de calidad no saldremos de la crisis, pero mientras tanto las familias enteras 
que se han quedado sin trabajo, necesitan soluciones para poder comer, para poder pagar las hipotecas 
y mantener a sus hijos, se requiere de medidas transversales, de cambios en la manera de entender la 
vida misma de las personas, porque a donde hemos llegado se hace insostenible, hasta el punto de 
tener que vivir tal y como lo habían conseguido nuestros padres, es prácticamente imposible. El paro 
generacional, el juvenil, el de los mayores de 45 años necesita de soluciones profundas, de cambios en 
el sistema productivo. La disyuntiva que supone llevar estas medidas al Pleno del Ayuntamiento, porque 
de lo contrario no hacemos nada, debe superarse en positivo, ayudando a los necesitados al mismo 
tiempo que se insten estas soluciones a los organismos públicos competentes, que tienen en su mano la 
posibilidad de propiciar estos cambios que tanto necesitamos, pues de continuar así y si tenemos que 
esperar a otro Pleno para que el año que viene estemos en lo mismo, en el mismo camino de la crisis, 
habremos perdido la oportunidad de ayudar a los que más lo necesitan. El Ayuntamiento de Palma tiene 
políticas activas de empleo a su alcance; pero reconocerán que a día de hoy lo único que se consigue 
con ellas es administrar el desánimo, porque no hay trabajo, se mire como se mire no hay trabajo digno, 
ni lo habrá en mucho tiempo si siguen sin escuchar la necesidad de estos cambios que les proponemos. 
Muchas gracias.” 
 
Punt 40 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle en funcions, Alvaro Gijón. Santa Catalina és una de les zones típiques de 
Ciutat de Palma com li diuen els cataliners, té un conegut mercat denominat Mercat de Santa Catalina, 
que encara conserva el gust dels mercats tradicionals, i on se poden comprar productes típics del camp 
mallorquí. Històricament fou un barri de pescadors, doncs la seva situació era molt propera a la mar, 
això va donar lloc a que encara se conservin les típiques vivendes d’una o dues plantes, amb les seves 
característiques terrasses i façanes amb persianes mallorquines, qualcunes disposen d’un petit jardí, 
que encara ens permeten recordar com era el barri encara en temps no tan llunyans. Santa Catalina 
conserva el tipisme dels barris de cases baixes. Per altre part, l’associació de veïnats Es Raval de Santa 
Catalina, sempre combativa al cent per cent, està en total i absolut desacord amb l’Equip de Govern de 
Cort, made in PP, en quant a l’aberrant demolició del emblemàtic i històric edifici, ubicat al carrer 
Despuig 31, convergència amb el carrer Caro. I avui, aquí, en aquest Ple, els direm, sense acritud, de 
forma desenfadada i amb el màxim respecte, a la Comissió de Centre Històric, que ha elaborat, 
demencialment, un informe, per unanimitat, que va en contra de la fisonomia arquitectònica de la 
nostra estimadíssima barriada de Santa Catalina, que són uns fossers, uns fossers de les nostres 
sagrades senyes d’identitat, i per tant, són mereixedors de la nostra més severa crítica. Però l’associació 
de veïnats Es Raval de Santa Catalina, no es va quedar amb els braços creuats i, aquesta decisió 
intolerable, si no es paralitza, democràtica i legalment, organitzarem la de Deu és Crist, doncs estam 
disposats a declarar la mare de totes les batalles. No s’atreveixin a destruir el patrimoni urbanístic 
cataliner! No oblidin que la barriada de Santa Catalina té força suficient, com aquell que diu, clar està, 
per a fer tambalejar les parets mestres de qualsevol institució o partit polític. I ja ho varem demostrar, 
anys enrere, amb les famoses contribucions especials. No ens obliguin a ficar dins a un Ple més de mil 
cataliners! Res més i moltes gràcies.” 
 
Punt 25 
 
Sr. Tarongi Vila-Seca, representant de l’Associació de veïns de Canamunt: 
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“Bon dia Senyores regidores, Senyors regidors. Des de l’associació de veïnats de Canamunt, i com a 
usuaris del servei de salut de La Graduada, volem mostrar el nostre rebuig i la nostra preocupació, per 
les distintes retallades que van afectant aquest servei. Primer es va retallar, començant en l’horari 
d’atenció primària, escurçant-lo, del centre de salut. Tot aquells fent més difícil, en lloc de tancar a les 
nou, tancaven a les set, fent més difícil la conciliació de l’horari laboral. Però tranquils, que varen dir, bé, 
els que no puguin venir en el seu metge, que passin per urgències. Que farem a urgències? Posarem un 
reforç, un reforç en els UAPs d’atenció primària. Ara, amb la darrera retallada, es suprimeix aquest 
reforç dels UAPs, que era bàsicament el contrapès de la primera retallada. Cada vegada estrenyen un 
poc més, a fi de conseguir el efecto sin que se advierta el cuidado. Tot això esperaran que no passi res 
de greu, és clar. En veure la guineu, ja no hi haurà gallines. Abans quan un venia en aquest Ple com a 
ciutadà sense més, es saludava i es pujava. Avui en dia la tensió és més gran, vull dir hi ha controls, et 
demanen més coses, etcètera. Res a dir. En canvi, ara quan anem en els UAPs, per exemple a les 9 del 
vespre, pot passar que entrem malalts, i no trobem a ningú, no trobem a cap persona que es derivi al 
lloc, que ens pugui atendre. Si la malaltia ens ho permet, podrem anar deambulant pels passadissos, 
tocant a les portes, a veure amem si ens donen algun tipus d’assistència. Diuen les ments pensants, de 
posar una màquina de agafi el seu torn, una màquina senzilleta, com aquesta del súper. O bé, ara que 
coincideix el inici de la campanya de la grip, del grup, en el context amenaçador del Ebola, ens trobem 
amb una maquineta molt més sofisticada, que doni varis torns, segons la gravetat de la malaltia, que 
evidentment haurem de decidir nosaltres. Si té febre agafi el torn A, si està moridor el B, i si té febre i ve 
d’Àfrica, el botó vermell de la dreta, i que Deu ens ampari, vist el que hem vist. Hom el que desitja i 
espera, perquè fins avui ha estat així, és que el lloc on esperes ajuda, trobar persones i no màquines. 
Aquest és el primer consol del malalt. Llavor si t’han d’enchufar a una màquina doncs ja que t’enchufin. 
Aquestes retallades també afecten a la nostra educació com a ciutadans, amb l’augment del horari i de 
la càrrega de treball dels UAP, els cursos destinats als usuaris del centre de primària, destinats als 
usuaris del centre, cursos de primers auxilis o de recuperació cardiovascular, desapareguin, quan fins ara 
i de manera altruista, complementaven el compromís personal, de metgesses i infermers, més enllà del 
seu contracte laboral. Exposem tot això, des del coneixement, que només l’educació i la sanitat, ens 
poden fer sobreviure a aquesta crisis, i a les crisis que se’ns dubte vindran. I tanmateix només sentim a 
parlar de doblers, que no només no són la solució de la crisis, sinó més aviat la seva causa. Amem si amb 
aquest Ajuntament, perdó, amem si amb aquest argument, un dia i bé, potser amb aquest Ajuntament, 
un dia anirem a mala hora al centre de salut, i ens el trobarem tancat. Que pot fer l’Ajuntament de la 
nostra ciutat? Fa segles, les autoritats recomanaven rogatives i processons pels carrers, al patró de la 
ciutat, o directament en aquest president d’honor del Ple, per combatre les passes de grip. Creguem 
quan li dic, que des de Canamunt esperem alguna cosa més. Gràcies.” 
 
Punt 29 
 
Sr. Pineda López-Paez, representant del Consell de la Joventut de Palma: 
 
“Buenos días seguidores y seguidoras del pueblo de Palma. Yo voy a dar voz a los que no tienen voz. Y 
antes de comenzar me gustaría que todos los Regidores y Regidoras dejaran sus móviles, periódicos, 
tablets y prestaran atención a las personas que estamos hablando aquí, más que nada por educación, ya 
no solo por mí sino por todos los que vendrán. La ciudad de Palma presume de ser uno de los destinos 
turísticos estrella de Europa y del Mediterráneo. Cada año, millones de turistas visitan nuestra ciudad. 
Este Ayuntamiento presume de ser el Ayuntamiento de una ciudad puntera en este sentido, moderna, y 
de vanguardia. Por desgracia, muchos turistas que visitan nuestra ciudad tienen que ver el lamentable 
espectáculo de las galeras, tiradas por caballos y yeguas. Y no solo los turistas, sino las vecinas y vecinos 
de Palma, que a diario tenemos que ver este lamentable espectáculo. De bien sabido es que estamos en 
el año 2014. Ya no estamos en la Edad Media. Ya no estamos en la época en que ese Señor, Jaime I 
entraba a caballo, derribando las murallas de Palma. Pero si tenemos una gran muralla que derribar: la 
muralla de la esclavitud, el sufrimiento, la explotación animal. Un sufrimiento que da igual si es para 
humanos o animales: es sufrimiento igual. Hoy en este Pleno se debate una propuesta presentada por 
las compañeras y los compañeros de MÉS per Mallorca: la mejora del servicio de galeras. En esta 
propuesta se menciona que uno de los fines es garantizar el bienestar animal. Nosotras y nosotros, las 
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personas que luchamos por la liberación de los animales y por el reconocimiento de sus derechos, no es 
que no queramos ni estamos en contra del bienestar animal: es que jamás a un animal se le podrá 
garantizar su bienestar mientras esté siendo explotado, esclavizado y obligado a realizar algo en contra 
de su voluntad. Por estos motivos no pedimos, ni reclamamos, ni exigimos, ni rogamos perdón, exigimos 
la abolición completa de este macabro servicio de galeras. Y nos vemos totalmente legitimados para 
pedir la abolición del servicio. Que algo sea legal no significa que sea correcto, y entendemos que este 
servicio, que es un servicio explotado por este Ayuntamiento, es inmoral, inhumano y propio de la Edad 
Media, como ya hemos comentado antes, no de una ciudad del siglo XXI. Curiosamente, en el pasado 
Pleno del mes de octubre, en el cual se debatió el declarar Palma ciudad antitaurina, este Equipo de 
Gobierno municipal dijo textualmente, y además creo que la persona que lo dijo, no está ahora sentada, 
que Palma es ciudad amiga de los animales. Muchas personas de hoy escuchamos aquí lo que se dijo, y  
suponemos que debe constar en algún acta. Bien. Por esa regla de tres ¿es este Ayuntamiento amigo de 
las yeguas y los caballos del servicio de galeras? ¿A los amigos se les explota? ¿A los amigos se les 
esclaviza? ¿A los amigos se les obliga a hacer algo que no quieren en contra de su voluntad? ¿A los 
amigos se les obliga a tirar de un carro, arrastrando tres veces su peso corporal, atado a unas correas 
que le provocan llagas y heridas que pueden llegar a infectarse? ¿A los amigos se les hace tirar de un 
carro en pleno verano con temperaturas de más de 30 grados con riesgo de deshidratarse y caer 
desmayado? Porque esto que acabamos de comentar lo padecen las yeguas y los caballos del servicio de 
galeras. Vosotros y vosotras, el Equipo de Gobierno municipal del PP de Palma y de la oposición, en 
teoría, sois personas con cierto nivel de escolaridad que os permite reconocerle algún grado de sensatez 
al sentido común. Y el sentido común a muchos nos dice, que un ser que se alimenta, que tiene 
procesos parecidos a los de cualquier ser humano, es también victima del hambre, la deshidratación, el 
sufrimiento y el cansancio. En otras palabras, que es un ser, que no es un mero objeto, ni un 
instrumento, ni una máquina de la cual se pueda decir que falla. Los que a día de hoy defienden el 
servicio de galeras, argumentan que este servicio es algo típico y tradicional de la ciudad de Palma. Y 
volvemos al argumento de siempre, que la tortura, que la explotación de un animal es tradición. No 
olvidemos que hasta hace pocas décadas, la esclavitud humana era una tradición, una costumbre, que 
generaba muchísimos beneficios económicos, era legal y las leyes legalizaban dicho servicio. Pero esto 
no dio pié a que la esclavitud se perpetuara, al contrario, se abolió. En ese sentido, resulta vergonzoso el 
seguir buscando que se nos ofrezca y valore como destino turístico, por esas carrozas de aspecto 
fúnebre, símbolos rodantes de la esclavitud, carrozas que mantienen atados a unos animales 
indefensos, en este caso, yeguas y caballos, dando una imagen de Palma de una ciudad retrógrada y 
cruel. Los Regidores y Regidoras del Ajuntament de Palma, sean del PP, del PSOE, y de MÉS per 
Mallorca, intentan ser salomónicos en este aspecto, sugiriendo mejorar las condiciones de ese servicio, 
y eso tiene mérito. Pero es claro que no se puede ser salomónico cuando una de las partes, la explotada, 
no tiene voz, no se tiene en cuenta la opinión de las víctimas principales: los caballos y las yeguas. Y 
estos animales no han venido al mundo para ser esclavizados, ni para tirar de ningún carruaje. Hace 
tiempo se decía que según la complexión física de algunos seres humanos, eran válidos para ser 
esclavos, se les seleccionaba por ello y su destino era el de trabajar forzosamente para otros. A día de 
hoy a los seres humanos se les está olvidando pensar, se les está olvidando leer, y se les está olvidando 
amar. Y no por esa regla de tres, con toda la ignorancia que tenemos aquí, este Equipo de Gobierno 
municipal, tendría fuerza bruta para tirar de una caravana entera de galeras. Ya lo decía Milan Kundera 
en La insoportable levedad del ser: la mayor muestra de la moralidad humana, la más honda, está en 
relación con quien no representa fuerza alguna: los animales y los niños. Tarde o temprano, la historia, 
aunque sea con el olvido, nos pasará cuenta por el sufrimiento que patrocinamos o frente al cual 
permanecimos indiferentes, no importa si se trata de un ser humano o un animal; es sufrimiento, y 
como tal debe cortarse. Para terminar les recordamos que existen alternativas a este servicio de galeras. 
El problema es que os falta voluntad. En la ciudad de Nueva York, por ejemplo, se pensó en abolir el 
servicio de carruajes de Central Park, y cambiarlo por vehículos eléctricos con aspecto de coches 
antiguos, un servicio más atractivo, no contaminante y que no atentaría contra la vida, la libertad y la 
dignidad de ningún animal, ya que no sería necesario explotar a ningún caballo o yegua. Para finalizar les 
recordamos que esta intervención va dedicada a las víctimas de este servicio, los caballos y las yeguas. 
No nos cansaremos, no pararemos, no aflojaremos hasta que dejemos de ver galeras tiradas por 
caballos y yeguas en Palma. Lo hacemos por ellos, por ellas, y tarde o temprano nos vamos a salir con la 
nuestra.” 
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Sra. Rojas Matas, representant de l’associació animalista de les Illes Balears (ASSAIB): 
 
“Hola bon dia, moltes gràcies Senyores i Senyors regidors. Bé, el tema de les galeres, és un tema molt 
antic ja, això ja com diríem en bon mallorquí ja put, no ens agrada fer servir aquest terme però no és la 
primera ni la segona legislatura, en que s’està intentant dur a terme modificacions importants i radicals 
en aquest sector. Tenim, és vera que ja ho ha dit el company, som una ciutat turística, som una ciutat 
moderna, anem en el cap endavant en quant a visitants, tenim prop de mig milió de residents. En el 
2013 en tingut un record absolut, amb més de 11 milions de turistes a Mallorca, més de 8 milions de 
pernoctacions a Palma. Enguany duim més de 9.300.000 turistes, i a primera línea de Palma ens trobem 
amb aquest anacronisme, que lluny d’oferir un servei, que pugui publicitar la Palma més cultural, la 
Palma més urbanística, la Palma més antiga, més digna de visitar, el que trobem és un aspecte patètic, 
d’un col·lectiu petit, de no més de 30 persones, a les quals pareix impossible fer-los complir una 
normativa. Això dur un agravi comparatiu amb la resta de ciutadans, que sí que tenim que complir amb 
les normatives, ens agradi o no. I posarem un exemple, que les persones que tenim vehicles, i conduïm a 
Palma, tenim una sèrie d’imposts que hem de pagar cada any, i si ens posen unes sancions, per haver 
infringit unes normatives de circulació, si no els paguem amb els termes corresponents, doncs se’ns 
procedirà a embargar les comptes bancàries, o que un bon dia quan davallarem de ca nostra, ens 
trobarem el vehicle immobilitzat amb uns zepos, que fins que no abonem la nostra deute, no podrem 
tornar a disposar de ell. Perquè se’ls aplica aqueixes normatives tan estrictes a tots els ciutadans i a un 
petit col·lectiu se’ls hi deixa com una mica al libre albedrío, amb una anarquia absoluta. Si que aqueixa 
normativa que hi ha, que regula els vehicles de tracció animal a Palma, està aprovada del 30 de gener 
del 2013, del 2003 perdó, estam en el 2014, fa 11 anys. 11 anys Palma ha canviat molt, amb 11 anys les 
tecnologies han avançat una barbaritat, amb 11 anys estam com a punters, volem fer una Palma 
sostenible, volem fer una Palma ecològica, un altre cosa és que l’aconseguim, això no està tan provat. Sí 
que cada any, ens arriben a les associacions animalistes, desenes, i ho traslladem en els responsables, 
ho saben, de queixes, de turistes, que no els hi agrada veure com aquestes persones tracten els animals, 
perquè s’estan vulnerant els horaris, perquè s’estan vulnerant les rutes, perquè no es té cap criteri 
cultural. Les persones que es dediquen a la professió de guia turística, han de demostrar la seva 
acreditació com a tal, han de patir una època de formació a la seva vida, que els hi costa doblers i moltes 
hores d’inversió, per a poder-se formar i diplomar com a guies turístics. Aquestes persones sí tindrien un 
criteri a l’hora d’oferir una informació. Però, quin criteri, quina qualitat té la informació que ofereixen 
aquests galeristes en els turistes? Doncs cap ni una, perquè no són persones formades per dur, per fer 
aquesta tasca. Tenim el col·lectiu també agraviat comparativament, que és el dels taxistes, que són uns 
1.200 a Palma, que paguen les seves taxes, que paguen els seus imposts, que donen llocs de feina, i que 
presten un servei a la ciutadania, amb bastant de rigor. També hi ha una normativa que els regula 
estrictament, i pobre del que se la boti. Els galeristes fan una intromissió en la seva, en la feina dels 
taxistes, perquè estan fent serveis que no els corresponen, i això dons no hauria d’estar permès. El meu 
company ha tractat el tema del maltractament animal, i crec que a lo que ha dit no hem d’afegir res, 
perquè ha quedat molt clar. Comprenem que el tema de les llicències, és un poc complicat, que ara 
mateix no hi ha doblers per a coses importants, com les que s’han tractat aquí a primera hora, tampoc 
no n’hi deu haver per retirar les llicències de la circulació, però si que se podria fer, amb un poc de 
voluntat, que duim tres anys i set mesos de legislatura, i encara no s’ha posat la primera pedra, una 
normativa que pugui acotar radicalment, el libre albedrío i l’anarquia que aquest gent disposa, i que si 
nosaltres posem a la vostra disposició les nostres hores, el nostre coneixement, i la nostra voluntat, per 
ajudar-vos a dur aquest projecte a terme, i ens agradaria molt que abans de que acabés la legislatura, 
poguéssim dir que s’ha aconseguit aprovar aqueixa normativa, i que es farà un seguiment exhaustiu 
d’aquest col·lectiu, i sobretot farem una, una importància en l’aspecte del benestar animal. No 
tolerarem aquestes imatges cada any d’animals morts, perquè sí que és vera que aquest animal en 
concret, que va esser tan, que va tenir tanta repercussió en els mitjans socials no va morir, però sí ha 
mort un altre, i sí en moren cada any, i és molt trist la veritat. I els agrairia Senyores i Senyors regidors, i 
Sr. Alvaro, que li traslladés en el Sr. Batle, que aquest projecte sigui una realitat, i que abans de que 
acabi la legislatura, tots puguem disfrutar d’una normativa, que els faci acabar aqueixa tortura animal. 
Moltes gràcies.” 
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Punt 29  
  
Sra. Aranda Lindsay, representant de la Plataforma Balear per la Defensa dels Animals (BALDEA): 
 
“Buenos días, gracias. Bueno, este tema ya es legendario para nosotros, llevamos años insistiendo en un 
cambio, por no decir, la erradicación total, que es nuestro ánimo, que quede claro. Nosotros queremos 
que esta actividad cese lo antes posible. Entendemos que a lo mejor no puede ocurrir de un día para 
otro, y por ello hemos presentado unas mejoras en la normativa actual, porque es a todas luces 
deficiente. Aquí tengo el Reglamento de este servicio de transporte, y vemos unos vacíos totalmente, 
bastante incomprensibles, además de sorprendentes. A parte del tema de lo que perjudica 
directamente al animal, el maltrato que ha expuesto nuestro compañero, y Carmen con sus cifras de 
turismo, y el impacto que tiene sobre el turista, este servicio, quiero comentaros, por si no habéis visto 
el Reglamento, porque puede resultar ciertamente escandaloso, que hay unos vacíos que aquí no se 
tratan en absoluto, aquí el Reglamento es totalmente deficiente. Así como dice mi compañera Carmen, 
es verdad que este colectivo, goza de una anarquía y un libre albedrío, que no se entiende muy bien. Así 
como hay otros colectivos, que tienen que estar demostrando sus tarifas, presentando tickets, y dando 
muchas explicaciones, y todo muy claro, este colectivo tiene una tarifa de precios que esconden debajo 
del sillón, están haciendo rutas que no las conocemos, cada uno hace la que le da la gana, cobrará 
también lo que le da la gana, no sabemos si dan tickets, no sabemos que información dan a bordo 
durante el recorrido. A saber que están diciendo, que información se lleva el turista. Entonces, así 
cuando hay colectivos que se tienen que preparar exámenes, como puede ser los guías turísticos como 
ha dicho Carmen, o los taxistas que tienen también que examinarse, y tener una licencia. A ver, esta 
gente, que tipo de preparación tiene, porque se les está permitiendo semejante anarquía. Hagamos la 
prueba, cojamos todos una galera, nos ponemos una pamela y una camisa de palmeras, y vivamos la 
experiencia, a ver que ruta nos hacen, a ver que nos cuentan. Hemos hecho una serie de propuestas, y 
creo que no son del todo descabelladas, hasta que cese el servicio de galeras. Pero por ejemplo, tienen 
que tener una formación. Empezamos por la base de que tienen una licencia vitalicia, lo cual es bastante 
peligroso. Pero no significa que sea imposible de quitársela. Infracciones, las cometen, los cascos de los 
caballos, muchos no llevan gomas, y deben llevarla. Es muy importante, el colapso del caballo del otro 
día, que no muerto sino que resbaló, era porque seguramente no tenía las gomas en las herraduras, sino 
no patina. Para un caballo estar, el hierro tocando todo el tiempo el asfalto, no le permite avanzar 
tranquilamente, sino con el esfuerzo patinando, y es un deterioro para todas las articulaciones. Esto 
simplemente es casi de lo más sencillo, pero ya ni siquiera se está llevando un control exhaustivo, sobre 
el estado de las herraduras de los caballos. Es muy fácil regularlo, cuando cometan una infracción, que 
de hecho las deben estar cometiendo, porque los caballos están trabajando más de 8 horas cada día. Yo 
vivo en plena Rambla, los oigo entrar a las 10 y los oigo salir a las 11 de la noche ahora, en verano van de 
regreso a la 1 de la mañana. Están más de 8 horas, que es lo que pone el Reglamento. Estos animales 
¿De donde vienen? Muchos hacen ya 10 kilómetros, antes de empezar su ruta ¿Cómo viven? ¿Qué 
comen? Es muy importante la alimentación de un herbívoro, de no tener la alimentación correcta un 
caballo, puede sufrir cólicos, y producirle la muerte. El Reglamento les obliga a hacer una revisión 
veterinaria, pero no incluyen una analítica completa. ¿Cómo sabemos el estado de los riñones? No son 
máquinas, son seres vivos. No entiendo, es que no entiendo la deficiencia tan grave de este Reglamento. 
Estamos hablando de seres vivos, sobreexplotados, están trabajando muchas horas, los están utilizando 
de lanzadera para ir a los cruceros, porque los he visto, los he seguido muy de cerca, los estoy espiando. 
Se van hasta el Paseo Marítimo, a recogerlos a Porto Pí, se hacen todo el Paseo Marítimo en el pleno 
mes de julio, agosto, sea la hora que sea, porque no tenía regulación en horarios, y luego vienen aquí y 
luego se hacen la ruta, la que quieran ellos, al precio que quieran, y contando lo que quieran. Semejante 
anarquía, es que no concibe. Tienen que pasar dos revisiones veterinarias, una a principio de 
temporada, muy exhaustiva, que incluya una analítica completa. Luego, los caballos ¿Están cambiando 
el caballo? ¿Es el mismo que trabaja todo el rato? A parte de un micro chip, tiene que llevar una cartilla 
con una foto, que pueda identificar ese caballo. Si estuvo trabajando por la mañana, no puede estar a 
las 10 de la noche. Chequear los sitios donde viven, en que condiciones viven, como se les alimenta, ¿Le 
quitarán alguna vez el morral de la boca? ¿Lo sabemos? Es que no sabemos nada sobre ellos. El 
Reglamento es muy deficiente. Hemos presentado la propuesta de mejora del Reglamento, por favor 
mirarlo, va desde una mejora hacia el turista en las rutas, que estén establecidas, que estén marcadas, 
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que se sepa que rutas están, que tiempo dura cada ruta, que tarifa tiene cada ruta. Esto para empezar. 
Así como el taxista tiene que tener en su parada, la tarifa al aeropuerto y la tarifa de aquí para allá, ellos 
también tienen que tenerla puesta. Además el turista se sentiría mucho más cómodo, porque sabe 
donde va a ir, lo que va a durar y lo que se le va a cobrar. En cuanto a bienestar animal, deficiente, 
deficiente, ya lo he dicho, por favor, dos chequeos veterinarios, tiene que incluir una analítica, ya que 
llevamos todos el coche a la ITV cada año, el caballo por favor, un análisis de sangre, que menos, que 
menos. Y tener mucho, mucho más control sobre esto. Por favor, mirar, mirar la proposición que hemos, 
ya la tenéis todos en mano, mirarla y espero que muy a corto plazo, se ponga todo en vigor, porque hay 
muchos vacíos. Y que además a corto plazo también, sea un servicio que suprimamos.” 
 
Punt 37 
 
Sr. Cano Correoso, representant de la Unitat Cívica per la República: 
 
“Hola buenos días. Sr. Alcalde, Concejales, público en general. Una vez más intervengo en este Pleno 
para pedir justicia y dignidad en este país y en esta ciudad. Mucha gente está viviendo de la caridad, hay 
mucha gente que duerme en los cajeros y pide dinero en la calle. Empecé a trabajar desde muy joven. 
En una obra caí de un tercer piso y quedé con minusvalía desde entonces. Mi vida no ha sido fácil. Tengo 
ya 57 años. Pido que si vosotros los del PP aspiráis a volver a gobernar la próxima legislatura, que 
pongáis ya la jubilación a los 60 años. ¿Qué queréis que la gente se muera trabajando a los 90? Que 
personas como yo de 55 para arriba y sin esperanzas de encontrar trabajo por lo menos podamos cobrar 
una pensión digna desde los 60. ¿Qué queréis sino, que a los 70 nos muramos de hambre? Ha habido 22 
despidos en MALVISA. A eso no hay derecho, 22 familias se quedan sin un sueldo con el que sostenerse. 
Que se dejen de excusas tontas y vuelvan a ser readmitidos todos ellos. Este es un país lleno de 
corruptos y ladrones. Hemos de encerrar a todos los corruptos y levantar el país como sea. Quiero 
denunciar también que Mallorca está hecha polvo y ya no es ningún paraíso. Aquí los trabajos son 
temporales, se destrozan lugares naturales para más centros comerciales y más campos de golf y más 
hoteles. Y el trabajo es de baja calidad y apenas se nota. Yo voy a seguir aquí, al pie del cañón aunque 
me quieran meter miedo y silenciar. Hace poco he sido juzgado por una denuncia de un Señor, que en 
realidad lo ha hecho para callarme. Pero no lo van a conseguir. MEVISA despide sin indemnización a 22 
trabajadores. Somos 22 trabajadores, trabajadoras, Vigilantes de Seguridad de MEVISA, y por medio del 
presente escrito, queremos trasladar a toda la opinión pública que, el pasado 5 de noviembre, sin previo 
aviso y sin abonarnos indemnización alguna, la empresa procedía a nuestro despido alegando supuestas 
dificultades económicas. De igual modo, tampoco se nos han pagado los 15 días de salario, a que 
tenemos derecho por el hecho de que la empresa no nos haya comunicado el despido con la antelación 
debida; en tal sentido y con la mayor desfachatez del mundo, MEVISA nos invita a que, si queremos 
cobrar el dinero que legalmente nos corresponde, acudamos a la vía judicial. No pocos, pocas, de 
nosotros, de nosotras, somos trabajadores, trabajadoras, con una cierta edad, por lo que vamos a tener 
complicado volver a encontrar trabajo, y padres o madres de familia con hijos a nuestro cargo que, de 
forma absolutamente arbitraria y sin que en ningún momento se nos haya dado explicación alguna, 
acerca de qué criterio ha seguido la empresa para incluirnos en esta lista negra, hemos sido puestos de 
patitas en la calle; algo que MEVISA ya intentó sin éxito el pasado mes de abril, cuando pretendió 
enviarnos al paro, sin abonarnos un solo euro, a través de un expediente de regulación de empleo 
suspensivo absolutamente irregular, tal y como reconoció la Inspección de Trabajo. Pero lo más 
sangrante es que nuestro despido no responde a un déficit de trabajo; los puestos que hemos dejado 
vacantes parece ser que la empresa los estaría cubriendo con nuevas contrataciones, así como por la vía 
de dar horas extraordinarias al resto de compañeros, compañeras. Tal decisión empresarial pone de 
manifiesto la falta de escrúpulos de esta empresa y lo poco que le importamos los trabajadores, 
trabajadoras, el año pasado ya despidió a 17 compañeros, compañeras, empleando una estrategia 
similar, los cuales no somos sino peones a los que pueden sacrificar. ¡Por la readmisión inmediata, ni un 
paso atrás!” 
 
Punt 41 
 
Sr. Martínez Ojeda, representant de l’Associació de veïns Vogar i Ciar del Molinar: 
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“Bon dia Sr. Alvaro Gijón, regidors i regidores. Fa més d’un any de la nostra primera intervenció en 
aquest Plenari, a la qual han seguit moltes més, i en les que sempre hem defensat, que el barri del 
Molinar, es mereix un model de port sostenible, i integrat a la seva fisonomia. En tot aquest temps, les 
entitats que formen part de la campanya, han aconseguit, en col·laboració de moltíssimes persones, 
entitats, institucions, grans avanços. Sense anar més lluny, tenim els acords de Plenari, d’aquesta 
mateixa institució, condicionant el seu suport al projecte, a l’existència de que hi hagués un ample 
consens veïnal i social al seu voltant, o delimitant un àrea de règim especial a la barriada, amb la finalitat 
d’establir la normativa urbanística necessària per protegir les tipologies constructives, i l’estètica 
tradicional, però tots aquests avanços amb canvi de projecte inclòs, no han aconseguit evitar que es 
produïssin dues fites importants a la tramitació administrativa, de l’ampliació del port del Molinar, 
l’exposició pública per part de l’Autoritat Portuària, i un segon tràmit d’al·legacions a l’estudi d’impacte 
ambiental del projecte. A més, no és únicament el fet de no haver evitat el arribat en aquest punt de la 
tramitació administrativa d’un projecte, que suposa la ruïna, per a la pròpia massa social del Club, pel 
propi Club, i pel barri del Molinar tal i com el coneixem, sinó el fet de com s’ha duit a terme. No podem 
catalogar aquest fet com irregular, però si més no de sorprenent i poc comú, ja que l’ordre lògic hagués 
estat, primer resoldre les al·legacions a l’estudi d’impacte ambiental, i posteriorment obrir el termini 
d’exposició pública, en lloc de superposar el temps als dos terminis. Qualsevol diria que el Ministeri de 
Foment, digui Autoritat Portuària de Balears, té presa per tramitar aquest expedient. Per la nostra 
banda, hem complert els nostres deures, i s’han presentat per part de diferents entitats, unes 
contundents al·legacions, a uns estudis, que es poden catalogar de deficients i poc rigorosos. I no ens 
hem parat allà, la resposta de davant d’aquesta situació, no s’ha fet esperar. Com s’ha pogut veure 
aquests últims dies, a través dels mitjans de comunicació, i en tan sols una setmana, es varen recollir fins 
a 750 al·legacions de particulars, que se constaven interessats, en aportar el seu granet de sorra, als 
llocs informatius que la campanya instal·la cada setmana, tant al barri del Molinar, com al centre de 
Palma. El Molinar port petit, espera que davant la contundència de les al·legacions presentades, i 
l’amplia disconformitat amb el projecte, que suposen les 15.500 signatures presentades, ahir a 
l’Autoritat Portuària, a mode d’exemple, per la tramitació d’una iniciativa legislativa popular, es 
requereixen 10.000, els representants polítics de les diferents administracions, es facin resó d’aquesta 
demanda ciutadana, i paralitzin aquest despropòsit,  per així buscar alternatives, per a protegir d’una 
vegada per a totes el port i el barri del Molinar, mitjançant una opció de consens i de defensa de la 
història, del patrimoni, de la cultura i de la idiosincràsia d’aquest barri mariner. En un escenari com 
aquest, totes les entitats que integren el Molinar port petit, estarien encantades d’iniciar un procés de 
diàleg, en el qual els veiessin reflectides les demandes ciutadanes, cap a un projecte de millora del port, 
i de les seves instal·lacions, però sense cometre ampliacions, ja que hi ha models de gestió eficaços i 
respectuosos, que farien possible l’alternativa. No podem ocultar la nostra sorpresa, a que aquest 
consistori no hagi presentat a termini, els informes tècnics. Esperem que això no vagi contra el interès 
general de la ciutat. Però Sr. Alvaro Gijón, tenim certesa de que aquest Ajuntament, Equip de Govern i 
oposició, té la força i la capacitat necessàries, per a paralitzar aquesta aberració, no només amb 
informes tècnics, que ja s’estan elaborant, i esperem veure aviat, sinó també amb iniciatives polítiques, 
en defensa del interès general. Perquè, quina administració amb sentit comú, actuaria en aquest cas, 
contra la voluntat i els interessos del Consistori afectat? Gràcies i bon dia.” 
 
Punt 41 
 
Sra. Morató Trobat, representant del Grup Balear d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa (GOB): 
 
“Bon dia a tots. Bé, la nostra intervenció serà breu, contundent, ja sabeu la nostra postura. Fa molts de 
mesos que des del Molinar, i amb el suport d’altres entitats, com ARCA, Amics de la Terra, Greenpeace, 
GOB, etcètera, es va llançar una campanya Al Molinar, port petit, amb l’objectiu de plantar cara al nou 
projecte especulatiu d’ampliació del Club Marítim del Molinar. Aquest projecte fa visible de nou 
l’obstinació per promoure un model de ciutat excloent, i privatitzant només a l’abast d’algunes 
butxaques. Coneixem molt bé les problemàtiques vinculades a la pressió i especulació urbanística a la 
barriada del Molinar, i aquest nou projecte implicarà nous impactes socials, no només al barri sinó a la 
ciutat, en clar detriment de la cultura marítima i del nostre dret a la ciutat. Aquesta reforma no aposta 
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per una cultura de sostenibilitat. Les iniciatives i projectes a les ciutats han de preveure no només el 
benefici econòmic de qui les impulsa, sinó també el impacte social, econòmic i mediambiental que 
suposa per les persones que hi viuen. I en tots aquests àmbits, social, econòmic i mediambiental hi ha 
prou arguments de pes que per responsabilitat, haurien d’obligar directament a les administracions 
competents a retirar el projecte d’ampliació impulsat pels actuals concessionaris del Club Marítim. 
L’Ajuntament de Palma és una peça clau per garantir la conservació d’aquest indret malgrat no tenir 
competències directes en l’autorització del projecte. I per això cal valentia política i sobretot, volem 
insistir, que cal responsabilitat. Des de les entitats fem feina, moltíssima feina, per posar en valor els 
aspectes ambientals, socials, patrimonials, culturals i econòmics del barri i de la ciutat, que 
desapareixeran si el projecte tira endavant. Hores i dedicació de persones anònimes que tenen com a 
únic objectiu el interès general de la ciutat. Una dedicació i esforç que clama per a la preservació del 
Molinar davant la desfiguració i despersonalització que implica aquest projecte. Esperem que la 
resposta i els esforços polítics, tant del partit que governa com de l’oposició, estiguin a l’alçada de la 
dignitat totes aquestes persones que lluiten amb afany perquè ni l’especulació, ni els interessos 
econòmics privats, ni les corrupteles, siguin les que marquin les directrius del futur d’aquest barri i 
d’aquesta ciutat. Moltíssimes gràcies a tots.” 
 
Punt 41 
 
Sr. Forteza, representant de la Federació d’associacions de veïns de Palma: 
 
“Benvolguts veïnats, benvolgut Sr. Batle Reial accidental, benvolguts senyors regidors Reials. Des del 
començament d’aquesta situació de crisi i alarma social, provocada a tota la nostra ciutat per la noticia 
de la renovació de la concessió del Port del Molinar,  les entitats més sèries i representatives de la 
nostra societat, s’han manifestat de manera contundent en contra dels dos projectes, presentats per la 
Junta Directiva del Club del Molinar i heu han fet en aquesta mateixa sala. Quasi tot ja s’ha dit, i en veu 
ben alta. Per lo tant avui Sr. Batle no li xerraré ni d’eslores, ni de barques, ni tan sols d’impactes 
mediambientals; jo avui Sr. Batle li vull xerrar de responsabilitat política, i de compromís polític amb els 
nostres ciutadans. Vostè Sr. Batle, des de fa mesos i amb l’excusa i el pretext dels consens, l’únic que ha 
fet ha estat rentar-se les mans i rebotar-nos el problema damunt el nostre terrat. Darrerament, 
pressionat per l’opinió pública, ens diu que esperarà els informes dels tècnics. Des de la Federació, 
volem criticar, la passivitat, la irresponsabilitat i la falta d’interès del propi Ajuntament. És una vertadera 
vergonya Sr. Batle, que el passat dijous dia 20, es publiqués en el Diari de Mallorca, Cort no presenta a 
tiempo su informe sobre el puerto del Molinar, porque a la Comisión técnica no le ha bastado el plazo. 
És que a damunt Sr. Batle, els polítics teniu la mala costum de creure que els ciutadans som beneits. 
Mentre tant, el projecte del Port del Molinar, va fen el seu camí, i no ens donarem compte i mentre 
esperem el consens i els tècnics, tindrem atorgada la concessió damunt la taula. Esperem de veritat que 
això no pugui passar mai. Aquesta exigència de compromís polític que li demana la Federació de Veïns, 
va dirigida en dos sentits. Per una banda encapçalar i liderar una iniciativa per seure en una mateixa 
taula a totes les parts implicades: Ajuntament de Palma, Club Marítim del Molinar, Consell de Mallorca, 
partits polítics de l’oposició, Plataforma Salvem el Molinar i la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma, per tal de poder arribar, a un consens amb un projecte alternatiu que faci possible i viable, un 
port acceptable per tota la ciutat. I per un altre banda, demanar al Sr. Batle, sol·liciti expressament a 
Autoritat Portuària la paralització cautelar de tot el procés de renovació de la concessió, mentre tant no 
es pugui arribar a tant desitjable consens, i el Club pugui presentar un altre projecte alternatiu, que no 
perjudiqui els interessos generals dels ciutadans. La Federació de Veïns, conscient de la realitat i 
necessitat de la reforma del port, per poder adequar-lo a les normatives de seguretat actuals i poder 
obtenir les llicències d’activitats necessàries, continua oferint a totes les parts implicades la seva 
proposta de reforma del port del Molinar, proposta que contempla avui en recordar, contempla sols 
embarcacions de fins a 8 metres d’eslora, que de fet ja existeixen actualment en el port actual. Vostè 
diu, que vol ésser el Batle de tots; vostè diu que anteposa els interessos generals per damunt els 
particular, inclús els particulars del seu propi partit. Si tot això és veritat, ara té una oportunitat única Sr. 
Batle, per poder demostrar-lo. Sr. Batle, el problema del port del Molinar, és un problema polític, i com 
a tal, necessita d’intervencions i de solucions polítiques, i això és lo que els hi demanem els ciutadans de 
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Palma, els gestors i els tècnics, ja intervindran i faran la seva feina molt després de nosaltres. Moltes 
gràcies a tots.” 

 
3.4 PROPOSICIONS DELS GRUPS POLÍTICS 
 
COMISSIÓ DE SERVEIS A LA CIUTADANIA   
 
PUNTS 31 I 32 DEBAT CONJUNT 
31. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a biblioteques Son Cànaves i SonGotleu 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Moltíssimes gràcies Sr. Gijón. Quan un intenta limitar la democràcia, a només anar a votar cada 4 anys, 
passen decisions com les que s’han produït. Quan una majoria absoluta, va en contra dels veïns, va en 
contra dels treballadors públics, i va en contra de qualsevol aportació que li pugui fer a l’oposició, és una 
majoria absoluta totalitària, que té molt a veure amb altres temps, aquí a l’Estat espanyol. Vostè, vostè, 
6 mesos abans de les eleccions, hipoteca el model de gestió de dues de les biblioteques més importants 
de Palma. O sigui que vostè, hipoteca el model de gestió de la legislatura següent, i dels propers gestors 
de la Regidoria de Cultura. Justifica l’externalització d’aquestes dues biblioteques, amb un augment 
d’hores, i amb un augment d’activitats. I canvi de què Sr. Gilet? A canvi de què? A canvi de l’explotació 
dels treballadors, a canvi de precaritzar sous, a canvi de precaritzar els serveis. Si vostè veritablement 
fos el regidor de Cultura, apostaria per l’accés a la cultura en els barris pels ciutadans. Vostè apostaria 
que les biblioteques fossin una autèntica antena cultural en els barris i en els pobles de Palma. Vostè 
apostaria per una autèntica política de foment de la cultura, i de la seva dinamització, vostè apostaria 
per les biblioteques, com eix bàsic, eix bàsic de la intel·ligència col·lectiva de la nostra ciutat. Però com 
vostè no és el regidor de Cultura, que ha fet? Va tancar 5 biblioteques, ha retallat en fons de llibres, ha 
retallat en publicacions. Vostè ha fet tot lo contrari, tot lo contrari de lo que hauria de fer un bon gestor 
cultural, un bon polític, que veritablement vetlla pels ciutadans. Vostès consideren que la cultura, és 
l’activitat extraescolar de la gent de política, es passen els dies en els despatxos, i quan han acabat van a 
veure una exposició, i això és el concepte cultural, que té el Partit Popular, un concepte snob de lo que 
és la cultura, un concepte sectari, un concepte que veritablement no arriba a fomentar la cultura, com 
una autèntica eina d’intel·ligència col·lectiva. I en això vull afegir també, en això vull afegir, perquè 
vostès varen treure a les entitats de veïnats dels Casals de barri, just entrar a governar aquesta ciutat. 
Perquè tot això, no és una casualitat, vostè no fa una política nefasta a biblioteques per casualitat, 
vostès no han fet una política nefasta de Casals de barri, tot ve per una autèntica perversió d’una 
estratègia, que no vol que els ciutadans pensin, que no volen que els ciutadans s’organitzin, que no 
volen que els ciutadans se revelin, i per això retallen, i retallen, en qualsevol punt de participació 
ciutadana, i de participació cultural que té aquesta ciutat. Nosaltres ja li varem dir, Sr. Gilet, sigui 
responsable, no amb l’oposició sinó amb els ciutadans, i amb la xarxa municipal de biblioteques, esperi a 
prendre aquesta decisió fins el maig, perquè el maig hi ha eleccions, i el maig també dirà quin model de 
biblioteques vol aquesta ciutat, la seva, el model de privatitzar, el model de les retallades, el model de 
no apostar pel foment de la lectura, no apostar per la intel·ligència col·lectiva, no apostar pel criteri dels 
treballadors públics, o l’altre model, que és convertir veritablement les biblioteques, en una antena 
cultural en els barris i en els pobles de Palma, de primera qualitat. Vostè triï, vostè triï, i recordi, i recordi 
les paraules de n’Emili Darder, només la cultura fa ciutadans lliures, i vostè fa tot lo contrari. Moltíssimes 
gràcies.” 
 
Sra. Gónzalez Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, una vez más, durante esta legislatura, nos vemos en la necesidad de traer al Pleno de esta 
ciudad, el debate de la gestión y de las directrices y la política cultural, con respecto a las bibliotecas, 
que está llevando el Equipo de Gobierno del Partido Popular. Desgraciadamente, tenemos que hacer 
constar la realidad que estamos viviendo, de la actitud y las decisiones que se han tomado desde el 
Equipo de Gobierno, con respecto a las bibliotecas. Desde cerrar bibliotecas de barrios, a reducir, como 
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se está viendo ahora, los servicios, desde una perspectiva de la gestión pública. Hemos visto como se 
traduce esto en el presupuesto para el 2015, aumentando la partida que Ustedes quieren destinar para 
la gestión privada, o gestión indirecta de las bibliotecas, y con ello reducir el número de trabajadores 
públicos, que se dediquen a dar este servicio. No solo se está atentando a la confianza hacia nuestros 
trabajadores públicos, hacia los bibliotecarios en este caso, sino también hacia su profesionalidad, y la 
necesidad de que un servicio público, como son las bibliotecas municipales, se entiendan como de 
primera necesidad, y de primer orden. Y la necesidad de que los responsables, tanto dentro de las 
bibliotecas, como a la hora de establecer cuales son las líneas estratégicas a llevar adelante, sean 
profesionales, sean bibliotecarios profesionales, y no sean auxiliares o personas que están contratadas 
por una empresa privada, para dar servicios de segundo orden, que es lo que Ustedes entienden como 
prioritarios en una biblioteca. La biblioteca, la biblioteca municipal, tiene que estar gestionada por 
profesionales, y tiene que estar gestionada desde el propio Ayuntamiento, y tiene que establecer unas 
prioridades de calidad, que no están siendo garantizadas, y que Ustedes están mermando 
continuamente desde cerrando bibliotecas, en barriadas donde se necesita, hasta disminuyendo el 
número de profesionales, cuando se ha comprobado y se ha denunciado, y se ha demandado por parte 
de los propios profesionales, que se necesitan más bibliotecarios, se necesita más personal para atender 
mejor a las bibliotecas, y Ustedes lo que hacen es reducir el personal, y aumentar la gestión indirecta, 
con lo cual nosotros dudamos mucho de que su prioridad, realmente sea dar un servicio de calidad, 
como corresponde a algo tan importante como son nuestras bibliotecas, y algo que nuestra sociedad 
necesita en nuestros barrios. Como siempre, los barrios pasan a segundo plano, como siempre la cultura 
pasa a segundo plano, sus prioridades son economicistas, sus prioridades no son de una política cultural, 
sino de un interés, interés economicista, un hacer números, como si estuviésemos hablando de una 
multinacional. Y las bibliotecas, ni el Ayuntamiento, ni la política municipal, tiene que ser una gestión 
economicista, tiene que ser una gestión social, y dar respuesta a las verdaderas necesidades de nuestra 
ciudad. Gracias.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. En primer lloc dir que coincidim, oberta i absolutament en garantir el 
caràcter públic, i per tant evitar que les biblioteques de la xarxa municipal, es converteixin en un negoci, 
en això coincidim totalment. Per tant jo els demano que no reiterin arguments en la rèplica, perquè això 
ho compartim absolutament. Aquest no és el projecte del Equip de Govern al qual represento. El nostre 
projecte és ampliar el servei públic, ampliar el servei en els ciutadans, això és el projecte que nosaltres 
defensem. Per tant, hem d’aclarir una qüestió de conceptes. La gestió indirecte, de l’atenció al públic, no 
és una privatització, de cap manera. Aquí no es vol transferir l’activitat pública al sector privat, de cap de 
les maneres, totes les biblioteques de la xarxa municipal, tant les que són de gestió directa, com les que 
són de gestió indirecte, depenen de la coordinació de biblioteques, depenen de la Regidoria de Cultura, 
depenen de l’Ajuntament de Palma, depenen de l’administració pública. És a dir, el caràcter públic 
d’aquest projecte, preserva i conserva el servei públic, per tant no manipulin el llenguatge, i amb això no 
insisteixin en confondre als ciutadans, perquè vostès també tenen aquest deure, no confondre en els 
ciutadans. Que és lo que volem fer? Volem fer que el servei públic, impliqui doncs una realització del Pla 
de dinamització cultural de les biblioteques, aquestes biblioteques de Son Cànaves i Son Gotleu. Que en 
el cas de Son Gotleu, el servei i la dinamització i foment de la sala infantil, tingui un reforç, amb una 
especial atenció a lo que és la diversitat. Volem fer que el tractament tècnic i d’ordenació del fons 
bibliogràfic, se mantingui segons les directrius comunicades per part de la inspecció del servei. És a dir, 
es vol que les biblioteques se mantinguin i se gestionin, d’acord a aquelles directrius, de la inspecció del 
servei, que queden com he dit abans, dintre de lo que és la Regidoria de Cultura. Mantenim per tant la 
seva identitat corporativa, aquella que estableix l’Ajuntament. El servei públic, té com a finalitat Sr. 
Noguera, el ciutadà, les persones, que són i han d’esser la prioritat, el interès de qualsevol regidor, 
estiguin a l’Equip de Govern, o estigui a l’oposició, aquest ha d’esser el nostre objectiu, defensar els 
interessos dels ciutadans. Aquesta decisió, que suposarà? I això va per la part darrere del seu discurs, 
suposarà més hores de biblioteca obertes pel ciutadans, suposarà per tant més hores de facilitat per la 
lectura dels fons bibliogràfics, suposarà tenir dotze mesos ininterromputs del servei obert en els 
ciutadans, suposarà activitats de reforç per la sala d’infantil, com he dit, de Son Gotleu, suposarà a la fi, 
d’una pràctica en fets i no paraules, més accés a la cultura, molt més accés a la cultura, d’una manera 
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ordenada. Per tant, és evident, i torn a dir, que el servei públic, el servei als ciutadans, millorarà i ha 
millorat amb aquest Equip de Govern, un Equip de Govern, que com els seus té quatre anys de duració. 
Moltísimes gràcies.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Sr. Gilet, caràcter públic de les biblioteques, les biblioteques són un dels garants a ciutat de la igualtat 
d’oportunitats i coneixements, dels ciutadans i ciutadanes de Palma. Vostè diu el tema d’àmplia el servei 
als ciutadans, com a mínim deixi’m dir-li que és una forma molt curiosa d’ampliar els serveis als 
ciutadans, quan vostè és el responsable de tancar cinc biblioteques, de retallar en fons de llibres, de 
retallar en publicacions, i ara d’externalitzar dues biblioteques, que funcionaven perfectament, i que 
veritablement, eren un centre d’intel·ligència col·lectiva a la ciutat. Tema de privatització, 
externalització, la pregunta que s’ha de fer vostè és, el sector privat genera activitat econòmica a les 
biblioteques? La resposta és sí. La resposta és sí. Perquè si veritablement vostè, vostè tingués uns 
criteris de qualitat, en relació a les polítiques culturals, i en relació a les polítiques de foment de la 
lectura, primer, primer lo que ha de fer un bon governant, és concertar els grans continguts de la ciutat 
amb la societat civil. La societat civil vol dir, veïnats i treballadors públics, perquè ni vostè ni jo, ni vostè 
ni jo, tenim formació en bibliotecaris, no som bibliotecaris, no hem estudiat biblioteconomia, no ho hem 
fet, no sabem de tot, som representants públics, però els representants públics, tenen el deure de 
consultar, i de concertar, les polítiques amb les persones que saben, i en aquest cas, en el cas de la xarxa 
municipal de biblioteques, vostè té un patrimoni humà de bibliotecaris, té un patrimoni de coneixement 
molt important, i no és de rebut, no és de rebut, que aquestes decisions se prenguin al marge, perquè és 
al marge, perquè sinó els treballadors no se queixen, i també se prenen al marge de la Federació 
d’associacions de veïns, que representa a tots aquells barris i a tots aquells pobles de Palma, que tenen 
biblioteca, o que se’ls ha tancat una biblioteca. I és per aquest motiu, és per aquest motiu, que nosaltres 
li demanem que rectifiqui, que no hipotequi la gestió de les biblioteques, a sis mesos abans de les 
eleccions, que consulti, que consensuï amb la gent, amb aquelles persones que saben, amb aquelles 
persones que han estudiat la gestió de les biblioteques. Per favor Sr. Gilet, és que és tan? Això és política 
moderna, concertar la participació ciutadana, connectar la participació ciutadana en la presa de 
decisions polítiques. Faci una reflexió Sr. Gilet, faci una reflexió, i per favor rectifiqui. Moltíssimes 
gràcies.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Gijón. Sr. Gilet, Usted pretende justificar más horas, más tiempo de apertura, más 
espacios para que los niños tengan acceso a la lectura, todo esto pretende justificarlo, que está muy 
bien, no iremos en contra de que las bibliotecas, evidentemente igual que las escuelas, estén abiertas, y 
den el máximo de servicio. Pero Usted confunde, o intenta confundir, quiero pensar que no con mala 
voluntad, pero intenta confundir esto con una realidad, que es que Ustedes están bajando el nivel y el 
reconocimiento, a lo que es una labor profesional de bibliotecarios, que han estudiado, que están 
titulados, y que saben de lo que están hablando, y Ustedes van a poner en manos de personas que no 
vamos tampoco a poner ahora en cuestión su voluntad de hacer lo mejor posible lo que se les 
encomiende, pero en un nivel de profesionalidad y de responsabilidad y de respuesta a lo que de verdad 
significa un servicio de bibliotecas, que está por debajo, es como si Usted me dice ahora para que 
abaratemos los costes de la educación pública, en vez de maestros pondremos auxiliares educadores. A 
ver, los auxiliares deben hacer su trabajo, y hay que reconocérselo, pero cuando hay que dar un servicio 
específico, de calidad, y en el que además existen profesionales que estudian para esto, y que sacan una 
plaza por oposición, para hacer este trabajo, no puede Usted equipararlos a otras personas, que harán 
un trabajo auxiliar, un trabajo de refuerzo, un trabajo de ayuda, pero no serán los responsables de 
asumir la gestión completa de bibliotecas. Además el lugar es tan vulnerables y tan necesitados de la 
máxima atención, y de la máxima profesionalidad, como puedan ser nuestras barriadas, como pueda ser 
Son Gotleu o el resto de todas las barriadas, y aquí es donde Usted no está, a nuestro entender, o 
entendiendo o midiendo, o poniendo en valor, lo que de verdad significa tener un equipo de personas 
profesionales, formadas, tituladas, y que además han pasado por un concurso oposición, para dar el 
servicio que la ciudad tiene la necesidad como ciudadano, pero además tiene el Consistorio la obligación 
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de dar ese servicio, en el nivel de calidad que corresponde, no bajar ese listón, no ya hablemos de cerrar 
bibliotecas, de bajar el presupuesto, pero es que es un continuo denostar, denostar, denostar, porque lo 
que parece ser es que Usted no cree en lo que realmente tiene que ser, o deber ser, un servicio de 
bibliotecas como toca. Gracias.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Gijón. Sra. González, por favor léase los pliegos, ¿se los ha leído? Léase los pliegos, 
en los pliegos leo yo por si acaso no lo ha hecho: se exige un mínimo de un año de experiencia como 
auxiliar de biblioteca, por tanto estamos hablando de que esas personas van a tener la formación 
suficiente para poder hacer el trabajo que se desarrolla en una biblioteca municipal. Léase los pliegos. 
Sr. Noguera, vostè me continua xerrant del personal de biblioteques, evidentment tota la raó, però per 
aquesta mateixa raó, per aquesta mateixa raó, nosaltres ens varem veure obligats a tancar cinc 
biblioteques, perquè vostès obrien biblioteques, sense dotar del personal, i això donava i empitjorava el 
servei públic en els ciutadans, i les condicions de feina del personal de biblioteques. Aquesta decisió 
política que vostès varen prendre, va fer que nosaltres ens vessi’m obligats a tancar cinc biblioteques. 
Evidentment varem tancar aquelles que tenien menys, qualcuna d’elles tenia menys d’un usuari diari. 
Però jo li demano a vostès que sempre xerren de cultura, d’una manera tan grandiloqüent, emprant 
sempre frases literàries, que està molt bé. Que siguin un poquet coherents. Vostè ha basat el seu 
argument, fonamentalment dient que nosaltres prenem decisions que hipotecaven el futur. Siguin 
coherents, vostès ho varen fer pitjor. En el primer trimestre del 2011, l’any 2014 encara no som l’any 
electoral, l’any 2015 si que serem any electoral. L’any 2011 va esser any electoral, vostès varen 
adjudicar i prorrogar serveis de les biblioteques de gestió indirecte, ho varen fer, siguin coherents. 
Nosaltres varem mantenir aquesta proposta, varem mantenir aquesta decisió política, per tant, siguin 
coherents amb lo que varen fer i ara amb lo que reivindiquen. En any electoral, vostès varen donar 
continuïtat al servei de gestió indirecte, ho varen fer, per tant no enganyin, no enganyin amb aquestes 
frases literàries, que queden molt bé però que després no són coherents amb els seus fets. Els seus 
mandats duraven quatre anys, els nostres també, per tant nosaltres entenem que els serveis públics, els 
serveis ciutadans, la prioritat que són les persones, aquestes persones que vostè també en parla, 
tindran més accés a la cultura, tindran més accés als llibres, tindran més serveis, tindran més hores 
obertes les seves biblioteques, tindran els dissabtes dematí oberts. Quin problema veu vostè a que les 
biblioteques estiguin més hores obertes? Quin problema? Que li veu? Evidentment no li va veure cap, 
quan vostè va governar, vostè va fer lo mateix que hem fet nosaltres, lo mateix. Moltíssimes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Habitatge a  adoptar i executar immediatament 
els següents acords:  
 
 L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Cultura a no privatitzar les biblioteques de Son 
Cànaves i Son Gotleu de la xarxa municipal.” 
 
Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
32. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de les 
biblioteques 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a garantir el caràcter públic en la 
gestió de les biblioteques de la xarxa municipal i evitar que es converteixin en un negoci, 
minvant la qualitat del servei.” 
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Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
38. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa als suports lluminosos 
publicitaris de tecnologia digital (624/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma rebutja la instal·lació de suports lluminosos de tecnologia 
digital publicitaris a la ciutat i insta a la regidoria de Funció Pública i Interior a suspendre la 
licitació per a la instal·lació d’aquests dispositius publicitaris”.   
 
Queda sobre la taula 
 
41. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a SOS pel Molinar i el port petit (699/2014) 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Dia 14 d’octubre l’Autoritat Portuària va sotmetre, va iniciar l’exposició pública de la 
creació d’un nou port al Molinar, nou port que multiplica per quatre  la superfície de l’actual, això 
representa una vulneració de diversos acords d’aquest ple, on es manifestava la voluntat d’aquest 
ajuntament de preservar un port de dimensions reduïdes i sobre tot, que sense consens en el barri i això 
era una moció que varem presentar des de MÉS per Palma, sense consens en el barri, no es podia seguir 
la tramitació d’aquest projecte, per tan, s’està vulnerant això. Davant aquest fet, greu, ens trobam un 
Ajuntament i un batle, i un regidor d’urbanisme que no reaccionen, que han deixat abandonats als 
veïnats, al barri del Molinar  i l’interès general de la ciutat. No presenten l’informe en termini, l’informe 
preceptiu en funció d’aquesta exposició pública, ens trobam amb aquesta sorpresa, amb aquesta 
podríem dir ...... de funcions, ara constitueixen en aquest ple d’avui, tard, una comissió en secretisme i 
opacitat, constitueixen ara una comissió que genera molts de dubtes en la seva posició on hi ha tres 
polítics, és una composició tècnica on hi ha tres polítics, tres càrrecs polítics del partit popular, alguns 
d’ells ja s’ha posicionat a favor de l’ampliació del port, tal com la planteja la Junta directiva, per tan, 
escoltin, ens trobam en una situació d’emergència i el batle, pareix que no és conscient o si que és 
conscient, perquè no oblidem, que no actuar és una opció política, en favor de determinats interessos, 
Sr. Valls, no actuar és una opció política en favor de determinats interessos, no s’amagui darrera 
discursos i bones paraules, perquè ens trobam en aquest cas, amb uns promotors, amb una Autoritat 
Portuària a Balears, que actuen acceleradament van com una moto, literalment i ens trobam al mateix 
moment a un Ajuntament passiu, inactiu que li passen els terminis dilatant amb aquesta qüestió. Amb 
aquestes condicions, amb aquests ingredients, està clar els riscos que estam corrent amb el tema de 
l’ampliació del Molinar. Deia el Sr. Valls que s’estranyava de que ja era la desena vegada que 
presentàvem una moció, el darrer ple, que es parlava del tema del Molinar, evidentment perquè és un 
crit desesperat Sr. Valls, que no m’escolta res de l’intervenció, li és completament igual, és un crit 
desesperat el que es planteja amb aquesta moció, el que li plantegen els veïnats o aquest Ajuntament 
actua o s’imposarà el projecte de la Junta Directiva i de l’Autoritat Portuària o actuam ràpid, en 
contundència que és el que proposa aquesta moció, dir de manera contundent, paralitzin  Sres. de 
l’Autoritat Portuaria, paralitzin  la tramitació que estan duent a terme fins que no hi hagi consens al 
barri, és un crit desesperat en una situació absolutament d’emergència, si vostès no fan res, si vostès 
segueixen així, evidentment està clar el que estan cercant que és que es faci el projecte d’ampliació del 
port, li quedarà clar a tothom de fet moltes intervencions dels ciutadans, avui ja anaven en aquest 
sentit, li està quedant clar a tothom a favor de quins interessos vostès juguen amb aquesta incapacitat 
d’actuar. I deim que vostès no estan actuant, perquè davant una proposta que és clara, escoltin, 
paralitzin, vostès presenten una alternativa que és tot el contrari de clara, simplement que ja es 
traslladarà aquest Ajuntament la solució idònia, sense dir quina és aquesta solució idònia. Sr. Valls, 
escolti, per favor, no hi ha consens en el barri del Molinar, tenim un acord plenari que diu que si no hi ha 
consens no es pot tramitar, actuïn, s’Ajuntament hauria d’estar proactiu, mediant entre veïnats, entre 
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l’Autoritat Portuària, la Junta Directiva, hauria d’estar actuant, ens hi jugam molt, ens hi jugam el 
veritable passeig marítim de Palma, que és el Passeig del Molinar, ens hi jugam i vostès estan aquí, 
presenten tard la comissió amb opacitat i secretisme, els hi passa el termini per fer l’informe i el tenc 
aquí parlant amb la seva companya en lloc d’escoltar aquests crits desesperats que se li està plantejant 
des de l’oposició. Els veïnats del Jonquet tenen per sort per ells, una administració depèn del Consell 
Insular, la resolució del Pla Urbanístic del Jonquet, per sort, depèn del Consell Insular, el Jonquet es 
salvarà, el Jonquet dur camí de salvar-se, desgraciadament els veïnats del Molinar depenen de  vostès 
Sr. Valls i de les seves gestions i vostè està aquí dilatant i evidentment no actuant, escolti, malgrat vostès 
no actuïn ho aturarem a això, no tolerarem que segueixin endavant amb aquesta, els veïnats no 
toleraran ni els grup polítics tolerarem que  segueixin endavant amb aquesta aberració, pot tenir clar 
que tendrà una oposició frontal i radical si això s’acaba imposant aquest projecte així com el presenta la 
Junta Directiva, no actuarà vostè, però els ciutadans si que actuarem, es vagi preparant ja que vostè està 
tan tranquil.Gràcies. 
 
Sr. Valls  Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies. El que no entenc Sr. Verger, en serio és la música de la seva postura. Li torno a repetir 
el que hem parlat avui matí i per desena vegada a un ple de l’Ajuntament, la postura de l’Ajuntament és 
unànime, ho ha estat fins ara, nosaltres proposam una alternativa a la seva proposició que diu, “el Ple 
de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a transmetre a l’Autoritat Portuària, la postura 
municipal sobre la solució idònia que  preservi la idiosincràsia del barri del Molinar i permeti als socis del 
Port del Molinar de Llevant, la pròrroga de la concessió administrativa d’acord amb les conclusions de la 
Comissió tècnica municipal que informa el projecte”. Segona cosa, la Comissió Tècnica, és a resultes del 
trasllat de l’expedient de l’Autoritat Portuària, fins que no va arribar aquesta petició de consulta, no es 
va constituir la Comissió Tècnica, ocultar, no, ja li he explicat abans, en públic li he dit, escolti, miri, qui 
forma part d’aquesta Comissió tècnica, els enginyers que estan a l’Ajuntament, a les diferents àrees, és 
el que toca, enginyers de camins, canals i ports,  ports, de la banda municipal són els que han d’efectuar 
un pronunciament. També li he dit, que no entenc, aquesta postura que vostè té com si fos contrari a la 
nostra, perquè no hem fet ..... de responsabilitat en cap moment i aclareixo, que seria desitjable fer-ho 
dins el termini? Perfecte per això hem demanat un nou termini, un nou termini que confio que se’n 
concedirà i per tan nosaltres crec que serà possible, dimecres qui ve, es torna reunir la Comissió, serà 
possible fer una conclusió i fer una resposta en termini, no veig on està, no entenc el to de les seves 
paraules, perquè la postura municipal de l’equip de govern fins ara, ha estat salvaguardar l’idiosincràcia 
del barri, intentar i facilitar que els socis puguin de qualque forma prorrogar la concessió que hi ha amb 
les seves mans conforme a la Llei de ports i complir els acords de plens que han anat tots en aquest 
sentit i que hem votat tots per unanimitat, on està la diferència, no entenc ara aquesta renyada 
personal, ni aquest to inquisitorial respecte a l’equip de govern quan realment estam d’acord, i per tan 
m’agradaria que es pronunciés en relació a la votació del punt de l’alternativa que proposam. Moltes 
gràcies”. 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Con su permiso. Sr.Gijón, gracias. Sr. Valls, hay mucha diferencia, los tiempos rápidos de los 
promotores no tienen nada que ver con su lentitud administrativa. Usted cree que no ha pasado nada 
hoy, pues creo que hoy pasa y mucho con respecto al puerto del Molinar, hoy se va a romper la 
unanimidad de este pleno, hoy después de diez plenos, esta institución no va a tener una voz unánime y 
le voy a dar todas las motivaciones posibles, dejadez municipal, usted ha suspendido en junio y 
pretende pedir prórroga para septiembre. Usted que ha suspendido en junio y pretende pedir prórroga 
para septiembre hay una comisión creada en este pleno, que no ha tenido tiempo de constituir hasta 
que no han pasado no se cuantas semanas, esa comisión técnica lo único que tenía que hacer en el 
período de alegaciones era transcribir todos los acuerdos plenarios y transmitir a la Autoridad Portuaria 
que esta era la posición unánime del equipo de gobierno, de la oposición y de los grupos que conforman 
este consistorio. Pero no le ha dado tiempo, solo le ha dado tiempo a aprobar hoy una comisión creada 
hace dos meses con una constitución cuyo porcentaje de miembros políticos es un 30% donde no hay 
absolutamente ningún experto en temas de barriadas y de planeamiento, ninguno, ninguno de los 
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técnicos que figuran, se lo puede decir, yo le pregunto donde están los señores que trabajan en este 
Ayuntamiento técnicos de reconocidísimo prestigio que se dedican a realizaciones urbanas, porque no 
se ha incorporado al Sr.Climent, porque se no ha incorporado al Sr. Sbert, porque es una comisión que 
cojea, por supuesto que tiene que estar el Sr. Femenías de Movilidad, y tiene que estar el Sr. Aguiló de 
Infraestructuras, pero donde están los expertos de planeamiento, porque si considera que Pilar Riera 
está dedicándose a eso, está dedicándose a valoraciones, es una comisión absolutamente coja, a la que 
deberían por cierto incorporar miembros externos que asesoren des del punto de vista ambiental, del 
tema de pesca, del tema patrimonial, del tema histórico, pero no es solamente por esto, hoy el 
Ayuntamiento deja de tener una voz unánime porque usted presenta una alternativa que es infumable, 
infumable, fíjese donde está el interés general y el interés particular, usted nos hace elegir entre 
preservar la idiosincrasia del barrio, cuando digo barrio, entiendo que se refiere al interés general, 
comparado con los socios que son  100 personas, 100 personas que tienen un interés muy particular y 
aquí el Ayuntamiento lo que tiene que pronunciarse es entre elegir entre si queremos conservar el 
Molinar tal y como  lo conocemos y seguir viviéndolo así, como la barriada que es, o decidir hacer un 
nuevo puerto deportivo. Realmente Palma necesita un nuevo puerto deportivo, su plan general, ese que 
hoy ha presentado hoy, no dice nada del Molinar, su plan general, su avance no protege el Molinar y 
volemos a lo de siempre, palabras con hechos, ni siquiera ha tenido tiempo de hacer un informe que 
tenía que trasladar las conclusiones de un pleno y  ojala le den la prórroga”. 
 
Sr. Verger Martínez (PP): 
 
“Si, Sr. Valls, diu que no enten el meu to, estam enfadats Sr. Valls, no estan actuant defensant l’ interès 
general de la ciutat, amb un tema crucial, vital, que ha generat un moviment ciutadà de 15.500 
signatures i de moltes al·legacions en contra, vostès no estan actuant, i se’n riuen i passen el temps i 
constitueixen la Comissió tard i ni la consulten i els tècnics que hi ha no són  els adequats per informar 
adequadament quan a preservació del  paisatge urbá i vostè ho sap, perquè ha tardat tan en crear la 
comissió i la dur avui a aquest ple? Amb qui l’estava negociant, amb el Sr. José Mª Rodríguez, per 
ventura o perquè ha torbat tan en crear aquesta comissió i no informar als grups de l’oposició que li 
havien demanat explícitament a veure quina composició tendria i quines preguntes se li farien a aquesta 
Comissió, li havia demanat explícitament a un Consell de Gerència de ja fa dos mesos Sr. Valls, i avui ens 
trobam amb la constitució de la Comissió amb una composició que efectivament queda molt coixa, i 
mentres els hi passa el termini i no actuen i vostè pensa que avui amb bones paraules convencerà que 
realment la seva voluntat és defensar l’interès general? Està clar aquí quin és l’interès general de la 
ciutat, es preservar el Molinar, tal com està, es no tolerar que s’imposi un projecte de Port descomunal 
que rompi tot el paisatge urbà i que rompi, tot el que és la alineació i la línea del veritable Passeig 
Marítim, això és l’interès general de la ciutat i vostès, es que està tan tranquil, li torno a repetir, no 
actuar és una opció política en defensa de determinats interessos també, i vostè és el que està fent amb 
aquesta no actuació, no està actuant, no veiem que actuï Sr. Valls, no és l’actuació i mentre els 
promotors segueixen a tota màquina i a l’Autoritat Portuària, li és igual el funcionament d’aquest 
Ajuntament i es posa  a tramitar, malgrat no hi ha cap tipus de consens en el barri, quin to vol que 
tenguem Sr. Valls? Estam molt preocupats, perquè li torno a repetir, el Jonquet, els veïnats tenen el 
Consell Insular per defensar-lo i defensar l’interès general. En el cas del Molinar depenen de vostè i aquí 
el tenim a vostè, assegut tan tranquil, actuant en secretisme, torbant, passant els termini i amb un 
somriure de satisfacció de la seva gran gestió amb aquest tema. Escolti  Sr. Valls, actuïn volem fets amb 
aquesta qüestió, s’han acabat les bones paraules, volem fet, volem saber que n’opina, volem que ho 
digui clarament, volem que digui que vol preservar el Molinar així com està i que és  d’interès general de 
ciutat, que actuï, que medi, que es reuneixi amb els veïnats, amb l’Autoritat Portuària, actuïn Sr. Valls, 
demanam això i per això estam indignats, perquè no el veiem actuar i acabarem i evidentment si no 
s’actua, si l’Ajuntament no actua els perills de que s’imposi aquest projecte és enorme. Gràcies”.. 
 
Sr. Valls Flores  (PP): 
 
“Si, Sr. Verger, jo li agrairia que no faci judici personals, perquè aquesta no és la manera de defensar els 
projectes de ciutat. La meva persona està aquí, dedicada a la política, sense cap tipus d’interès més que 
de servir a la ciutadania, més que de servir a la ciutat i li pregaria que tengués el més mínim respecte per 
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la meva persona, respecte per l’equip de govern, respecte per la feina i sobre tot, que tengui la capacitat 
d’entendre els procediments administratius que vostè es que ni les ha mirat. Avui, no es crea cap 
comissió tècnica, la comissió tècnica es va crear en el seu dia, s’ha reunit, s’han demanat informes, 
dimecres qui ve es tornarà reunir i segurament hi haurà conclusions en termini, vostè no sent, vostè 
simplement el que fa es mantenir el to, mantenir l’estigme, no pensar ni ser permeable als raonaments 
que se li donen en privat i als raonaments que se li donen en públic, i vostè continua com una padrina 
reganyant però realment es que no aporta res, res, a cap solució. He estat transparent i objectiu amb 
aquest tema, o sigui, faci el favor, d’atendre al que s’ha fet, atendre al que es dóna i exhaustiu amb les 
seves paraules, això no és un tema de passar pena, o no passar pena, hi ha una divisió popular, hem 
arribat a uns acords, no se Sra. Garví si ustedes votaran en contra de mantener la idiosincrasia del 
barrio, puede ser, esto es lo que me hace ver que solamente votan en relación al estigma político para 
mostrar un enfado, se están cumpliendo a rajatabla, todos los acuerdos que hemos aprobado por 
unanimidad en este pleno, a rajatabla y por tanto el hecho de que la Comisión no se haya pronunciado, 
no se podía pronunciar antes de que se diera el traslado del expediente administrativo por parte de la 
Autoridad Portuaria, por tanto, teníamos que ver en que términos venia establecida la pregunta, la 
propuesta, la petición de informe y en virtud de lo que vimos en el contenido de la petición de informe, 
fue cuando se propuso, constituir la Comisión Técnica que en este momento hemos dado cuenta de que 
se constituyó y se reunió, no la hemos creado hoy, no tresgiversen las palabras y las realidades, les pido 
que sean responsables, que sean respetuosos, estaban ustedes de acuerdo en escuchar una comisión 
técnica, el Sr. Climent está de baja Sra. Garví, no se si lo sabe, no quiero entrar en fin… lo que quiero 
decir es que está salvaguardado del procedimiento, el Ayuntamiento se pronunciará, que lo hará en 
base, al menos el equipo de gobierno en base a las orientaciones que de esa Comisión Técnica que tiene 
sobre la mesa pronunciarse y a partir de aquí, con mucha seriedad, con mucha seriedad vamos a 
continuar y a dar cumplimiento al expediente administrativo y a determinar lo que sea mejor para la 
ciudad. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme la proposició del Grup Municipal MÉS  
 
ALTERNATIVA PP (754/2014) 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a transmetre a l’Autoritat Portuària 
la postura municipal sobre la solució idònia que preservi la idiosincràsia del barri del Molinar i 
permeti als socis del Port del Molinar de Llevant la pròrroga de la concessió administrativa 
d’acord amb les conclusions de la Comissió Tècnica municipal que informa el projecte”. 
 
S’aprova per 15 vots  a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
No passa a votació la proposición núm 699/2014 
 
29. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a galeres, millorar servei i millorar benestar 
animal (697/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb voluntat de transaccional 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a modificar el reglament de galeres 
per millorar el servei i el benestar animal. Es crearà un grup de treball per consensuar les 
modificacions donant un termini de dos mesos per arribar a un acord”.       
 
25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’eliminació del reforç de personal 
sanitari a les urgències dels tres PACS de Palma (676/2014) 
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Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Bé, ja fa dos anys, l’any 2012 va ser l’any negre per la sanitat, pel sistema nacional de 
salut d’aquest país i per molts de professionals sanitaris. Nosaltres hem defensat en aquest plenari, 
continuar amb aquest sistema, en contra del Decret de la ministra dimitida Sra. Mato, per la trama de 
corrupció de finançament irregular de la seva família i també que esquitxa al Partit Popular, en el dia 
d’ahir i avui hi ha hagut també un debat al Congrés de Diputats, molt clarificador i degut a aquests 
retalls del dia 22 d’abril de 2012, ens trobam que afecta directament als ciutadans  i també als ciutadans 
de Palma. Saben perfectament que els pensionistes han de pagar les seves medicines, sabem que 
moltes persones que viuen entre nosaltres, que tenen una situació irregular, queden expulsats d’aquest 
sistema sanitari públic i també el que succeeix es que un govern del Partit Popular d’aquesta Comunitat 
Autònoma retira les consultes d’atenció primària a part també a partir del mes de juliol de 2012, les 
consultes d’atenció primària en horari d’horabaixa. Després d’aquests aconteixements, desgraciats, 
finalment varem aconseguir que evidentment amb aquesta mesura el que es feia era augmentar el 
nombre d’urgències, .... augmentaria la càrrega d’urgències dels tres pacs de Palma i varem aconseguir 
que al manco es poses un reforç, de metge, infermer i de tècnic i malauradament, en el mes de 
novembre de l’any 2014, pràcticament dos anys després, el mateix Partit Popular, el mateix Partit 
Popular de retalls de l’estat social i dret d’aquest país, continua amb la seva dinàmica i eliminen aquests 
reforços. Avui, han hagut diverses entitats que han intervengut en el plenari, també en relació a aquesta 
proposició i crec que ha quedat palès la contestació de la ciutadania i de molts de professionals 
sanitaris, en contra d’aquestes mesures, que vostè dirà, són mesures que nosaltres no tenim 
competència i llegirà el comunicat oficial de la Gerència d’Atenció Primària i del Conseller Sansaloni, 
nosaltres hem fet números i realment la càrrega de feina no ho justifica. A tot això és un tema totalment 
falç, està també rebatut pels mateixos professionals, vostè com a regidora d’una cosa que es diu Sanitat, 
no se si sap que hi ha molt de descontent de persones de ciutadans de Palma que tenen problemes en 
horari, per la seva espera en ser atès per un metge, per un infermer, dels centres d’aquests pacs sobre 
tot un problema que hi va haver la setmana passada al pac de S’Escorxador. Aleshores el que nosaltres 
demanam amb aquesta proposta es que es defensin els interessos dels ciutadans, perquè en principi és 
el nostre comés com a regidors d’aquesta corporació i els interessos dels usuaris dels centres de salut de 
Palma i dels pacs, perquè realment tard o prest tots passam, podem tenir un problema lleu o greu de 
salut i hem de passar per aquestes infraestructures i per aquests professionals. Aleshores nosaltres el 
que demanam es que en aquest plenari, es pugui demanar, no exigir ni res, demanar que es mantenguin 
aquests reforços, que no només siguin com diuen pel dies de Nadal, que es reforçarà, això no val en un 
moment que ja començam també amb l’epidèmia de grip i que augmenta molt la demanda assistencial 
en els centres sanitaris de tot es país i també de la nostra ciutat i les hi demanam que siguin valents i 
que defensin la salut de ciutadans i ciutadanes d’aquesta ciutat. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Evidentemente habiendo consultado con la Gerencia de Atención Primaria y tal como 
decía hace poco nuestro compañero Noguera que son los expertos y los que tienen toda la información 
debo decir que en estos dos  últimos años en que ha habido esta modificación de los horarios, se han 
analizado minuciosamente la asistencia asistencial y se ha visto que no era necesario ni estaba 
justificado, mantener todos los refuerzos en todas las categorías. No obstante se ha establecido la 
posibilidad de hacer refuerzos en los picos, en los que se ha considerado que si hay necesidad, por 
ejemplo en la pediatría en  Navidad y en verano y por eso votaremos en contra de la proposición. 
Gracias”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Nosaltres no volem deixar passar l’oportunitat després de les darreres notícies del Govern del PP de la 
dimissió de la Ministra Mato, per celebrar aquesta dimissió, perquè com hem dit altres vegades, ha estat 
una pèssima Ministra de Sanitat que ha executat tan en retallades com en privatitzacions, com a 
menyspreu a la població i a moltes persones malaltes, ha estat la seva manera de fer política, igual que 
la resta de govern, per no només celebram aquesta dimissió sinó que ens provoca una gran indignació i 
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preocupació, per veure que la corrupció, una vegada més està totalment arrelada a aquest govern i al 
Partit Popular. Qui més dimitirà després de na Mato, hi ha algú més que dimitirà del vostre partit, 
perquè hi ha moltes proves que aquest partit, el partit que governa és un partit corrupte, és un partit 
ple de delinqüents, ja n’hi ha prou, ja n´hi ha prou de mentides, de corrupteles i de mirar cap a un altre 
costat, com si aquí ningú tengués responsabilitats i vosaltres formar part d’aquest partit corrupte que 
ens governa i creiem que també heu de dir qualque cosa al respecte. El PP fins fa uns dies posava la ma 
al foc per na Mato i ara s’ha cremat, però es que no reaccionau, aquí no s’immuta ningú i ja n’hi ha prou, 
i com no, votarem a favor d’aquesta proposta”. 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Gijón. No ha contestat si vostè, la regidora de Sanitat, si vostè defensa els interessos dels 
ciutadans de Palma, només fa que llegir el comunicat oficial que passa la Gerència d’Atenció Primària als 
mitjans de comunicació. Miri, els professionals d’aquests tres pacs de Palma, han enviat comunicats i 
desmenteixen tot el que es diu. Miri, el que estan atenent de les 6 de l’horabaixa a les 10 del vespre, els 
professionals sanitaris del Centre de Salut de Son Pizà, de l’Escorxador i Escola Graduada són 47 pacients 
per dia, això es pot traduir a 10 minuts i 12 segons per atendre cada un d’ells. Vol dir que això són 
estadístiques i són molt fredes, però en el mon sanitari hi ha moltes variables, no hi ha ni blanc ni negre, 
vol dir que també té, va en funció de la prioritat de la urgència i la gravetat del pacient que tenen, però 
s’ha de fer un triatge, s’ha de fer una vigilància, s’ha de fer una atenció, realment consideram que 
aquests deu minuts no són suficients. Per tan, li dic, Sra. Regidora de Sanitat de l’Ajuntament de Palma, 
que el divendres 21 de novembre a una informació d’un diari local, xerren, “continuan los problemas a 
falta de personal de refuerzo en las urgencias de los PACS, provoca malestar y protesta entre los 
usuarios” li dic que defensi aquests interessos, que no es limiti a llegir el comunicat oficial de la Gerència 
d’Atenció Primària i també li vull dir, clar que com hem anomenat abans, com ha anomenat també la 
Sra. Truyol del Grup MÉS, clar que les mesures del Partit Popular, del beneficiari estructural, de la trama 
Gurtel i que la Sra. Exministra dimitida Ana Mato de la Gurtel, també han incidit amb tots aquests 
problemes perquè li estic dient que en aquell moment, moltes persones que no tenen dret a targeta 
sanitària i si, assistència d’urgències, segons aquest decret de la Sra. Mato, estan anant als PACS de 
Palma i això el que fa es que augmenti evidentment la carga assistencial d’aquests centres i que 
realment moltes persones, que és el que nosaltres volem defensar, que les consultes d’atenció primària 
de l’horabaixa, han de retornar a la ciutat de Palma i bé, el temps juga en el nostre favor, ja queda 
menys per expulsar-los del govern d’aquesta ciutat i d’aquesta comunitat autònoma queda ja menys 
temps, de cada vegada el temps juga en el nostre favor i quan els expulsin de les institucions, tornaran 
les consultes d’atenció primària d’horabaixa i tornarà aquest país a tenir un sistema nacional de salut, 
que va ensatar l’any 86 un  govern socialista de la ma d’un gran ministre que va ser Ernest Lluc, mort per 
terroristes fa 14 anys. Moltes gràcies. 
 
Sra. Llobera  Gili (PP): 
 
“Muy brevemente, decir que este Ayuntamiento si que defiende los intereses de los ciudadanos y un 
ejemplo bastante contundente, ha sido el traslado de la unidad básica de Salut de Establiments de un 
lugar que no era adecuado a un lugar mucho más adecuado y que ha sido gracias a la colaboración de 
las diferentes áreas del Ayuntamiento, entre Participación Ciudadana y Sanidad, lo cual antes no sucedía 
y con la colaboración por supuesto del IB-SALUT, eso es un ejemplo de que este Ayuntamiento si que 
defiende los derechos de los ciudadanos en materia sanitaria. Nada más. Gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a sol·licitar a la Conselleria de 
Salut i Consum a mantenir el reforç d’un metge, una infermera i una auxiliar al tres PACS de la 
nostra ciutat, el de S’Escorxador, Escola Graduada i Son Pisà, tal i com s’ha va fer a l’estiu de 
l’any 2012, després de l’eliminació de les consultes d’atenció primària de l’horabaixa a la 
nostra Comunitat Autònoma.” 
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Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 12 vots  a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la lluita contra l’atur (678/2014) 
 
Sra. Pulido Román (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Bien nosotros, la verdad es que ya nos están empezando a faltar maneras de traer 
propuestas a este pleno, para que el Ayuntamiento acepte algunas de ellas, algunas reconocemos que 
las ha aceptado, para intentar cambiar la dinámica de la situación del paro en el ciudad. Ahora, nos 
tenemos, como que las estadísticas del paro leídas por ustedes parecen indicar que está mejorando la 
situación, nosotros que venir aquí con la cruda realidad, de que eso no es así, de que la situación de 
desempleo, son cada día más dramáticas, que el poco empleo que se crea es precario, es temporal, está 
mal retribuido y esta sometido a las duras condiciones de la reforma laboral que su gobierno ha ido 
aprobando y conviene recordarlo porque en estos momentos que ha finalizado desgraciadamente, 
porque cada vez es más corta la temporada turística que ha batido récords de ocupación y que ha 
batido récords de ganancias para los hoteleros y para algunas actividades complementarias, tenemos 
que lamentar una vez más, que  estos beneficios no se han trasladado a la parte más débil de esta 
cadena de producción que son los trabajadores. Los trabajadores que siguen siendo mal tratados en el 
sentido que he dicho antes, en sus condiciones laborales y también cuando dejan de estar contratados, 
porque también se les ha reducido la inmensa mayoría de las medidas que paliaban la situación de 
desempleo. De todos modos, también tenemos que decir que como se aproximan unas elecciones y en 
estos momentos al Partido Popular se le despierta una cierta sensibilidad social, pues quizás tengamos 
suerte y les convenzamos para que apoyen alguna de nuestras medidas, lo digo porque algo se está 
moviendo, porque según se ha publicado el Govern va a aprobar un plan de empleo específicamente 
destinado a los Ayuntamientos, que al parecer, porque de momento es una noticia periodística, la 
Comunidad Autònoma pondrá 600 euros y se supone que los Ayuntamientos pondrán una cantidad 
similar para contratar a parados de larga duración de más de 45 años. Les cuento esto, que supongo que 
ya saben, porque en esta propuesta nosotros lo llevamos como uno de los puntos de la proposición, 
estaría bien que la apoyasen, porque se supone que promovida desde el Gobierno de la Comunidad 
Autónoma, el Ayuntamiento se acogerá tal como tantas veces se ha aprobado en este pleno, la Sra. 
Crespí está de acuerdo que cuando haya ayudas para la contratación de desempleados el Ayuntamiento 
se acogerá. También proponemos una vez más que se divulgue el programa de garantía juvenil, porque 
esto pensamos que es una situación casi escandalosa, no se nos ocurre otra manera de describirla, una 
posibilidad de invertir, pero mucho dinero 15 millones, hasta fin de año, que nos queda un mes de año, 
en fomentar la contratación de jóvenes, o en prácticas laborales o con becas, para que inicien su camino 
laboral y resulta que en toda España de los casi 900 mil jóvenes parados, el número mayor de toda la 
Unión Europea, únicamente  se han inscrito en el registro 15.000, eso que quiere decir, no podemos 
culpabilizar a los jóvenes, esto es responsabilidad de las administraciones que son las que han acogido 
este  programa desde luego, impulsados u obligados por al Unión Europea, nosotros insistimos en uno 
de estos puntos, en que hay que hacer un mayor esfuerzo para que se difunda, para que se fomente, 
para que todos los sectores, relacionados con la juventud insten a estos jóvenes a inscribirse en el 
registro único y que también a que las empresas dar a conocer a las empresas esta posibilidad, 
suponiendo que tengan dificultades para hacer contrataciones a tiempo completo y retribución normal, 
pues tienen una oportunidad de contratar a jóvenes, ayudarles a formarles y tener también un empleo 
que para ellos resulta más económica. Espero recibir el apoyo de las propuestas. Gracias”. 
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Antes de empezar quiero decir que es una lastima que tengamos comisiones 
informativas, saben que yo intento siempre venir, aunque no me corresponda y no sea miembro intento 
venir siempre que hay una pregunta que depende de mi área, pero si que encuentro, y este es un caso 
de tantos, que ha repetido lo mismo que repitió en comisión y yo voy a repetir lo mismo que repitió en 
comisión, con lo cual, sinceramente es una lástima, porque en este caso votaremos en contra por tal 
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como está formulada la propuesta y por algunos puntos que estamos en desacuerdo, y le puedo volver a 
repetir, el porque de no ampliar los orientadores laborales, el que ya estamos haciendo difusión sobre la 
garantía juvenil, el porque no ampliamos los cursos de formación y entre otras cosas porque no 
tenemos aulas, aunque para el año que viene hemos aprobado tener una nueva en la calle Blanquers, 
para poder hacer algún curso más, que nos acogemos a las convocatorias del SOIB, siempre que se 
puede, hay algunas que no nos acogemos, como los talleres de ocupación, porque son de mayor 
cantidad económica y porque priorizamos y porque tenemos un plan estratégico que tiene tres líneas 
estratégicas en las cuales se detectan cuales son los proyectos que hay que llevar a cabo y cuales son las 
actividades y esto en este caso no está contemplado. Y etc, y el servicio de ocupación tiene 22 personas, 
las personas que hacen orientación laboral son 8, actualmente se da respuesta a todas las necesidades 
que hay en demanda laboral, no solo existe  en materia de ocupación este servicio, sino que hay un total 
de casi una veintena de programas dentro del área de ocupación, luego está a parte de la formación de 
emprendedores, pero como he dicho, sería repetirme, votamos en contra de esta propuesta, por lo que 
he dicho respecto a la orientación laboral, la formación en espera de que salga esta próxima 
convocatoria que luego tomaremos una decisión porque ya divulgamos el programa de garantía juvenil 
y aprobar un plan específico municipal de ocupación para contratar personas en el Ayuntamiento no lo 
vamos hacer”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, per no rompre la línea també me repetiré del que vaig dir a la Comissió. Una vegada més aquest 
govern i PalmaActiva segueix amb la seva deriva de no afrontar la realitat de tots els aturats i aturades 
que viuen a Palma. Recordem, dades d’octubre, hi ha un registre que diu que hi ha més de 41 mil 
persones que estan cercant feina, això vol dir que hi ha moltes més persones que estan cercant feina 
que aquelles que  estan apuntades realment a l’atur. Hi ha molt més drames, moltes més persones que 
estan en una situació molt precària que no estan registrades a l’atur i en canvi des de PalmaActiva i des 
d’aquest govern ens entastam, vos entestau en mostrar les dades d’atur com baixen, però perquè 
baixen aquestes dades d’atur? Perquè hi ha molta de gent que no te feina i que no té esperança de que 
l’administració pública l’ajudarà a trobar feina, no confien amb l’administració pública i per això s’han de 
canviar de forma radical les polítiques d’ocupació també des d’aquest Ajuntament, perquè els veïnats i 
veinades de Palma paguen els seus imposts i tenen dret que aquesta administració estigui al seu costat i 
que es facin polítiques d’ocupació que vertaderament li donin resposta a tota aquesta gent. A més a 
més hi ha una immensa majoria de treballadors i treballadores que estan en una situació cada vegada 
més precària, hi ha cada vegada més treballadors i treballadores pobres, ja ho hem dit moltes vegades. I 
quina és la recepta del Partit Popular davant aquesta crisis? Idò anar a consolidant les bosses d’atur i de 
pobresa i fiançar totes les condicions de precarietat que fan que cada vegada les persones treballadores 
també tenguin moltes més dificultats, per favor, rectifiquin i a més a més ens regalen aquesta baixa de 
pressupost per PalmaActiva, no només es que no és una prioritat sinó que ademés donen cada vegada 
més l’esquena a la gent de Palma. Això no ens ho mereixem, per favor, rectificau o anau a cases. Moltes 
gràcies”. 
 
Sra. Pulido Román (PSIB-PSOE): 
 
“Si, gracias, yo evidentemente soy consciente de que repetimos, pero en algún momento, este 
Ayuntamiento tiene que darse cuenta de que PalmaActiva no es la solución para que este Ayuntamiento 
ayude a que baje el paro. PalmaActiva aprobó su plan director y está enfocado a la emprendeduría, a la 
formación, a determinadas cuestiones muy loables que nosotros no vamos a criticar y que estaría muy 
bien en una situación económica que efectivamente hubiese un gran nicho de personas que quieren 
iniciar una actividad económica, pero en un momento como el actual, en que lo que hay es un enorme 
ejército de personas buscando trabajo, que no pueden arriesgarse a montar por si solos, ni una oficina 
con una silla y una mesa, el Ayuntamiento tiene que hacer su propio plan de empleo, lo están haciendo 
ayuntamientos mucho más pequeños que Palma y que hacen, pues deciden que obras son necesarias o 
que limpiezas urgentes o que servicios pueden hacer unos determinados trabajadores, hacen una 
convocatoria y muchas personas se benefician de esas convocatorias, esto es lo que nosotros 
machaconamente venimos repitiendo pleno tras pleno, PalmaActiva no está ayudando para nada a que 
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disminuya el paro, pero es que el Ayuntamiento con independencia de PalmaActiva, tiene potencial, 
tiene capacidad y tiene competencia y tiene necesidad en muchas ocasiones con un refuerzo como ha 
pasado anteriormente, de contratar personas, que necesitan el trabajo, que ayudan al Ayuntamiento, 
que mejoran la ciudad, que podrían apoyar en determinados servicios que actualmente eran si no 
dejados de la mano de Dios, muy deficitarios  y con un plan de este tipo se beneficiarían todas las 
partes. Yo, en fin, más claro es imposible de decirlo, eso es lo que estamos pidiendo. Gracias”. 
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
 
“Sra. Truyol que sabi que l’Ajuntament de Palma dóna una subvenció a PalmaActiva, abans la donava a 
l’IMFOF, pues, a dia d’avui, és major la quantitat econòmica que destina l’Ajuntament de Palma, que el 
que era el 2011 o 2010, és major la quantitat de doblers que destina l’Ajuntament. Evidentment que tot 
aquell doblers que venien de Benestar Social o de Consell Insular de Mallorca o del SOIB no estan 
contemplats, però de l’aportació municipal, les fonts del doblers que rebem dels impost és major la 
quantitat econòmica que rebem, i que hem conservat personal que abans ho pagava la comunitat 
autònoma i que varem decidir conservar, total 8 persones dins la plantilla de PalmaActiva i va ser un 
esforç i una aposta per aquest Ajuntament pel desenvolupament local. I Sra. Pulido, yo acabaré esta 
legislatura reivindicando que PalmaActiva no se dedica solo a los emprendedores, PalmaActiva tiene 
tres ejes estratégicos y uno es la ocupación y dentro de la ocupación hay un total de 20 servicios, 20 
servicios diferentes y 20 programas, ocupación, orientación laboral, agencia de colocación y otros 18 
más, no se dedica solo a los emprendedores y cuando se dan ayudas, si que lo he de decir, que creo más 
en las ayudas que damos por ejemplo en el programa de prácticas extracurriculares, de jóvenes en 
empresas, porque de 37 que han empezado, es posible que alguno se quede trabajando, después de 
estos seis meses, y cuando damos ayudas a las empresas y les dejamos estar en el centro de empresa, 
hasta un máximo de tres años y posible prórroga hasta cinco solo hay una de las 59 que han estado en 
esta legislatura que ha cerrado y esto es empleo, esto es gente que contrata luego gente, cuando se dan 
premios, también es gente que luego se queda en el mercado. El Ayuntamiento está muy bien que los 
ayuntamientos contraten personas con un determinado perfil, pero no se quedará ni una, de aquí seis 
meses no tendrá trabajo ni una, y volverán a estar igual, por eso desde PalmaActiva apostamos por otro 
tipo de políticas. Gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a desenvolupar polítiques actives 
d’ocupació per solucionar la dramàtica situació dels palmesans que es troben a l’atur i en perill 
d’exclusió social: 

a. Reforçant l’equip d’orientadors laborals de Palma Activa. 
b. Incrementant els cursos de formació professional per a la inserció laboral. 
c. Acollint-se a les subvencions dels SOIB per a la contractació d’aturats de llarga durada i 

de majors de 45 anys. 
d. Divulgant el Programa de Garantia Juvenil i fomentant la inscripció dels joves al 

Registre Únic. 
e. Aprovant un Pla Municipal d’Ocupació per contractar persones aturades que reforcin 

determinats serveis municipals.” 
 
Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
S’incorpora a la sessió el Sr. Batle, assumint la presidència 
26. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a declarar Palma Ciutat amiga dels 
infants (677/2014) 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
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“Comentar Sr. Gijón, a ver si se podía discutir conjuntamente el punto 26 y 27 porque de los dos puntos 
tienen que ver con el tema de la infancia y además se ha llegado a un acuerdo de los tres grupos.  
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Claro que sí, ningún problema”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, gracias Sr.Gijón. Si hubiera que hacer una foto a la pobreza, yo creo que todo el mundo 
coincidiría  en poner la cara de un niño, y que es el que en mayor medida está sufriendo las 
consecuencias de la pobreza. Tanto lo últimos informes y el más reciente es el de Cáritas y hace poco  
también el de UNICEF 2014, comentaban que la desigualdad entre ricos y pobres no solo se ha 
incrementado sino que se está generando desde la infancia y por ello es fundamental combatir esa 
pobreza que afecta a familias, afecta también al colectivo de infancia y adolescencia porque si no 
conseguimos frenarlo, lo que vamos a conseguir es tener un futuro con más desigualdad y una sociedad 
más injusta porque esos niños que hoy afecta la pobreza, crecerán en un mundo desigual, por eso creo 
que es fundamental y creo que es importante el acuerdo conseguido hoy del Partido Socialista con el 
Partido Popular y el Grup MÉS para  tener un diagnóstico claro de la realidad, creo que se puede partir  
de lo que es el diagnóstico de barrios, que es un trabajo excelente que se ha hecho por parte del 
Ayuntamiento, pero creo que habría que profundizar un poco más y adecuarlo al tema de infancia y 
adolescencia y partiendo de este diagnóstico creemos fundamental que Palma tenga un plan municipal 
de infancia y adolescencia y que dentro de este plan, pues haya una línea contundente de trabajo para 
erradicar la pobreza infantil, que eso también significa erradicar la pobreza en familias, trabajando en 
temas, como el tema de los desahucios, en temas de empleo, en temas de cómo  ayudar a los niños en 
temas de garantizar todo el tema de las comidas y un largo etcétera que es un tema que hemos ido 
hablando a lo largo de estos tres años y medio en el pleno. Comentar también que bueno, relacionado 
con esto, tiene mucho que ver todo el tema de la declaración de ciudad amiga de la infancia, es un 
programa promovido, bueno es una iniciativa de UNICEF que cuenta con la colaboración  y el apoyo de 
organismos como la FEM o la Red Local a favor de los derechos de la infancia y que actualmente hay 34 
municipios y que lo que implica es toda una estrategia de trabajo en materia de colectivo e infancia y 
adolescencia, para garantizar lo que son los derechos de la infancia. Yo creo que es interesante esta 
propuesta porque implica sobre todo una hoja de ruta de acciones contundentes y aquí pues creo que 
es importante felicitar el acuerdo llegado de los tres grupos, hoy presentes de un acuerdo de más de 
diez puntos que recoge la propuesta de acuerdo. Y por último creo que es importante también 
comentar y ayer lo publicaban determinados medios de comunicación, todo el tema de combatir el 
tema de la mutilación genital en niñas que hoy viven en Mallorca, creo que es importante que por parte 
de la Administración Pública, se redacte un protocolo de actuación para combatir esta práctica. Muchas 
gracias”. 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, yo creo que es importante que lleguemos a acuerdos de estas características 
por parte de todos los representantes de este consistorio, porque si hay algo que es cierto, es que el 
trabajo que llevamos a cabo, tanto desde el equipo de gobierno como de la oposición, tiene sentido si 
estamos dando respuesta a las necesidades que hay en nuestra sociedad y creo que es importante todo 
el esfuerzo que se ha hecho, por parte del equipo de gobierno, a la hora de priorizar la atención a la 
infancia en concreto y coincido exactamente con lo que usted decía de que ayudar a las familias es 
ayudar a los niños y ayudar a los niños es ayudar a las familias. Es cierto que hay situaciones que son 
difíciles de resolver, que llevan tiempo, que además en un contexto como el actual son igual un poco 
más complicadas, pero pienso que también se ha intentado preservar por una parte el trabajo que se 
hace con los distintos colectivos, el trabajo que hacen las entidades y bueno, de alguna manera a pesar 
de que en otros momentos hemos estado más boyantes en el Ayuntamiento se han invertido los 
recursos adecuados para ello, pero creo también que es muy importante que asumamos un 
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compromiso que vaya más allá de este mandato, que evidentemente un plan de infancia y adolescencia 
es un plan que requiere un tiempo importante de trabajo, se puede aprovechar el trabajo que ya está 
hecho por parte de la diagnosis por barrios y además se tiene que aprovechar el trabajo que se hace 
desde el observatorio del Consell de Mallorca y además también el trabajo y la información que se 
pueda tener desde la Oficina de Defensa de los Derechos del Menor de la Comunidad Autónoma. Pero 
en cualquier caso lo que si que creo que es para congratularse, cuando menos, la capacidad de poder 
llegar a acuerdos en temas importantes como este y quiero agradecer de una forma muy sentida y muy 
sincera el esfuerzo por encontrar ese acuerdo, tanto con el grupo socialista como també amb el Grup 
MÉS, que sa veritat es que sempre que hem intentat cercar acord en temes importants, crec que a 
vegades ha costat més però al final sempre aconseguim a donar passes que ens ajuden  a millorar la 
situació de la nostra societat. Gràcies”. 

 
Es fa votació separada dels puntsa la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
-Punts 1,2,3,5 i 6 Informe favorable per unanimitat amb la següent esmena d’addició al final 
del punt 6 “en col·laboració del Consell de Mallorca i el Govern de la CAIB” 
-Punts 4,7,8 i 9 Informe desfavorable amb voluntat de transaccional 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma mostra la seva voluntat d’assumir el compromís reconegut 
al programa d’UNICEF “Ciutats Amigues de la Infància” a l’ordre de treballar amb xarxa entre 
els diferents governs locals amb la finalitat de compartir informació, solucions creatives 
respecte de les polítiques municipals dirigides a la infància i adolescència. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a que dins el marc de “Palma, Ciutat 
Amiga dels Infants” elabori i aprovi plans transversals de la Infància i l’Adolescència. 

 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a dissenyar i establir espais reals 
de participació infantil, a fomentar el treball en xarxa, a establir sistemes de coordinació amb 
els agents socials, polítics, culturals i econòmics de Palma.  
   
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda mantenir la prioritat d’especial atenció, cura i 
protecció de la infància i adolescència i a posar tots el recursos pertinents de l’administració 
local per fer-los efectius. 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reforçar el paper de ciutadans 
dels infants i adolescents fomentat la seva participació activa en els assumptes públics. 
 
6. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a recaptar, amb tots els mitjans al 
nostre abast, tota aquella informació que ens permeti conèixer les necessitats i inquietuds de 
la població infantil i adolescent de Palma, així com el seu estat i la seva evolució en 
col·laboració del Consell de Mallorca i el Govern de la CAIB. 
 
7. El Ple de l’Ajuntament de Palma reafirma el seu compromís d’impulsar tot tipus de 
polítiques municipals tendents a afavorir el desenvolupament dels drets dels infants.  
 
8. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a continuar amb els tràmits 
pertinents amb UNICEF amb l’objectiu d’instrumentar un projecte de col·laboració a través del 
qual l’Ajuntament de Palma elabori un programa “Palma, Ciutat Amiga dels Infants” i 
s’incorpori al procés per convertir-se en Ciutat Amiga de la Infància. 
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9. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda que el compromís formal del Ple de formar part de 
les ciutats amigues de la infància es faci arribar a UNICEF-Comitè Espanya i UNICEF-Comitè 
Balears. 
 
10. El Ple de l’Ajuntament de Palma sol·licita al Govern de les Illes Balears a convidar 
l’Ajuntament de Palma a participar en l’elaboració del Protocol d’actuació amb l’objectiu 
d’eradicar la pràctica de la mutilació genital a les nines de la nostra comunitat que es troben 
en risc de patir-la, en el que s’està treballant a nivell nacional i autonòmic. 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la pobresa infantil a Palma i la manca 
de polítiques per evitar-la i eradicar-la (679/2014) 
 
Es fa votació separada dels punts a la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
Punt 1 Informe favorable per unanimitat  
Punts 2 i 3 Informe desfavorable  
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a:          
                           
1. Realitzar un informe en infància i adolescència en situació de pobresa a la Ciutat de Palma. 
 
2. Iniciar l’elaboració d’un Pla Municipal de Infància i Adolescència, transversal a totes les àrees 
de Govern i amb un pressupost suficient. Així mateix, en el dit Pla s’incorporarà tot un eix 
d’actuació amb accions concretes per eradicar la pobresa en el col·lectiu infància i 
adolescència.” 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a ajudes a les persones per pagar hipoteques 
i lloguers (698/2014) 
 
Sr. Noguera  Ortega (MÉS): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, content que sigui aquí, ja, crec que ens queden tres o quatre plenaris 
possiblement, mes d’abril o mes de maig, ja no hi haurà plenaris i si que volia constatar el fracàs 
d’aquest Ajuntament en relació als desnonaments. És una autèntica realitat que aquest Ajuntament de 
Palma, amb una responsabilitat compartida, però sobre tot molt  protagonitzada per l’equip de govern, 
fracassa absolutament en quan a les persones que han patit aquest procés. S’han anat presentat 
propostes, s’han anat presentat iniciatives a unes s’han aprovat, a altres no, però sobre tot ens hem 
quedat molt amb les paraules i molt poc amb els fets i al final la Plataforma d’afectats per l’hipoteca, és 
un exemple que poden traslladar  a la societat de persones defraudades amb la política institucional que 
no han sabut trobar solucions concretes ni han sabut millorar els seus projectes de vida. Al final, la 
veritat, crec que hi ha una crítica bastant contundent amb la gestió del Partit Popular i en relació als 
desnonaments. Si ens fixam, aquí ha estat els botxins de moltes persones, aquells botxins que han tret 
de casa seva a moltes famílies, a  moltes mares que havien avalat als seus fills, aquests tenen noms, 
Bankia, Banco Santander, inclús Sa Nostra, però si després miram qui governen, qui decideix a aquestes 
institucions, veiem que la gran majoria, la CAM, la gran majoria d’aquests bancs han estat governants 
per gent del Partit Popular. La meva denúncia és la  poca..... que ha tengut  aquest Ajuntament  en 
moltes entitats bancàries, la poca actuació que s’ha tengut per tal de poder donar la volta a un frau 
massiu que la ciutadania ha hagut de patir, per exemple, Bankia en els primers sis mesos, ja se que no 
l’interessa a ningú, però bé, en els primers sis mesos d’enguany  ha tengut 432 milions d’euros de 
beneficis i tenint en compte que Bankia se la va rescatar per més de 20 mil  milions, que varen pagar 
tots els ciutadans, Bankia ha seguit desnonant, quans d’habitatges ha donat Bankia a aquest Ajuntament 
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com a contraprestació a aquesta partida que tots els ciutadans varen pagar, perquè aquest banc es 
pogués salvar. I recordar que aquest banc crea un forat econòmic molt important, amb la corrupció i 
amb les orgies provocades per persones que vivien del luxe, d’un estatusquo que era indignant i que 
utilitzava  targetes  per pagar-se els seus plaers, una autèntica vergonya, idò tots els ciutadans varem 
haver de rescatar aquest banc i aquest banc quin retorn ha tengut amb la ciutadania, i l’Ajuntament de 
Palma, quina actitud ha tengut amb aquest banc? Una actitud de convivència, d’autèntica convivència, 
perquè diguin vostès quan d’habitatges ha aportat Bankia a aquest Ajuntament de Palma. També 
recordar els 80 milions d’euros que el Banc de Santander va jubilar al seu director general que era 
n’Alfredo Saez, Banco de Santander uns dels bancs més violents amb les persones a Palma. Llavors 
nosaltres a dia d’avui, avui dia, canviam totalment les dinàmiques de feina en relació als desnonaments, 
possiblement no duguem cap proposta més a aquest Ajuntament i canviam per una estratègia molt més 
contundent, molt més revolucionaria i molt més de carrer, vist l’incompetència absoluta de les 
regidories que s’havien d’encarregar d’això. Per aquest motiu constatam que el fracàs és absolut, aquí 
no hem ajudat a les persones, tot el contrari i aquest Ajutantament simplement s’ha encarregat de 
paraules i no de fets i el testimoni més real és les persones que venen dia darrera dia aquí, a contar-nos 
les seves desgràcies i a contar-nos que aquest Ajuntament ni ha pogut fer res, ni ha volgut fer res. 
Gràcies”. 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Noguera sempre es pot fer més, no li diré el contrari, sempre es pot fer 
més, però crec que està sent injust. Miri, el batle que s’ha assegut amb els representants de les entitats 
bancàries es el Sr. Mateu Isern, el batle que ha demanat a les entitats bancàries que  aportassin  
habitatges, que aturassin de fer desnonaments en els casos que les afectava a ells, que a més, pagassin 
les comunitats, els rebuts de comunitats dels habitatges que havien adjudicat per impagament 
d’hipoteques, ha estat el Sr. Mateu Isern. La regidoria que s’ha cuidat d’incloure dins un catàleg de 
prestacions que no s’havia fet mai en aquesta Ajuntament, ha estat la de Benestar Social d’aquest 
mandat, el del Sr. Isern. Miri, jo estic convençuda de que moltes vegades el problema es pecar de voler 
fer i voler assumir responsabilitats que ens excedeixen. El dia que en aquest Ajuntament varem decidir 
que ens feiem resó del que vostès plantejaven que Palma fos una ciutat lliure de desnonaments, sabíem 
que ens estàvem tirant a una piscina, ho sabíem però varem assolir aquest repte, perquè enteníem que 
era molt important que quedàs clar a tots els ciutadans i ciutadanes de Palma que l’Ajuntament de 
Palma tenia com a prioritat atendre les necessitats bàsiques dels ciutadans, entre d’elles la necessitat de 
l’habitatge, però també és cert que l’Ajuntament de Palma té unes limitacions i no només són 
limitacions pressupostàries, són limitacions competencials. L’Ajuntament de Palma té una sèrie de 
competències pròpies que ens permeten per exemple com tenim aprovat des de la setmana passada, 
des de dia 18, poder donar ajudes per concepte de lloguer o d’hipoteca a famílies de Palma per un 
màxim de 3.600 euros durant un any, però també és cert, que aquest Ajuntament no té un parc 
d’habitatges, es cert, si el fet de voler donar una passa endavant i dir, si, hem de ser responsables, hem 
de posar tot el que estigui a l’abast de l’Ajuntament de Palma, per ajudar a millorar la situació de les 
persones, si això vol dir que després, quan no siguem capaços de resoldre el cent per cent dels casos 
que ens arriben, perquè el cent per cent dels casos que ens arriben no són competència nostra ni tenim 
la possibilitat de resoldre, si vol dir que això és un fracàs absolut i és una incompetència absoluta, Sr. 
Noguera, ojala hi hagués moltes més incompetències absolutes com aquesta, amb tots els meus 
respectes. I als bancs se’ls ha demanat, se’ls ha demanat pels casos particulars i es bancs que varen 
donar resposta a la crida que va fer el batle en el seu moment enviant una carta, demanant reunir-se 
amb els representants de cada entitat bancària aquí, va tenir com a conseqüència que nosaltres varem 
tenir una persona de contacte de cada entitat bancària que si ens arriba un cas d’un desnonament o de 
qualsevol problema que té a veure amb habitatge a un usuari nostre, nosaltres tenim la possibilitat de 
telefonar a una persona de contacte i aquesta persona pot actuar. Si som uns incompetents perquè no 
hem resolt el cent per cent dels casos, miri, sí, som uns incompetents, però si ser incompetent vol dir, 
que quan arriba un cas particular podem tenir una persona a la qual recórrer i poder cercar una solució, 
també som incompetents en aquest sentit, crec que hem fet moltes coses que abans no es feien, hem 
aconseguit donar passes i hem fet coses que evidentment no resolen el cent per cent, no me cansaré de 
repetir-ho, no me sap gens de greu dir-ho, no me cau cap anell, però trobo que és molt injust fer una 
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valoració d’aquestes característiques, quan s’ha avançat com s’ha avançat. I per tan, el que me pensava 
després de la reunió informativa, de la Comissió Informativa a la que li vaig explicar que s’havia aprovat 
per Junta de Govern el catàleg en el qual es preveia aquest ajuda que vostè reclamava a la proposició, 
que la retiraria, però veig que no l’ha retirada. Nosaltres aquesta reclamació que vostè ens fa, ja l’hem 
complida per iniciativa pròpia. Gràcies”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIP-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Ciertamente el Ayuntamiento claro que tiene limitaciones, tiene limitaciones 
normativas, ojalá tuviéramos una  norma de la Comunidad Autónoma que nos permitiera ampliar las 
acciones para frenar los desahucios que se producen en nuestra ciudad, yo creo que ahí el Sr. Bauzá ha 
hecho bien poco para el tema de los desahucios, pero creo que sí, que el Ayuntamiento tiene margen  
para dentro de sus competencias, marcar una línea de trabajo en profundidad para  frenar en el tema de 
los desahucios y lo han hecho otros Ayuntamientos. Y en este pleno, ha habido muchos acuerdos 
plenarios, en esa línea, en esa línea que nos permitía la norma y nos permitían las competencias que 
tenemos en estos momentos. El problema, creemos nosotros, es qe no se ha querido ejecutar o no ha 
habido una buena gestión de lo que en el pleno se aprobaba y del acuerdo unánime que había entre 
todos los grupos. Lo que no puede ser es que haya una oficina de intermediación hipotecaria que no 
haga la labor de intermediar, que se quede en la mera información. Había un compromiso por parte del 
equipo de gobierno de cambiar esta situación y seguimos manteniéndola, y seguimos manteniendo el 
convenio con el Colegio de Abogados que lo único que hace es no intermediar, no ayudar a estas 
familias a negociar directamente con el banco vía Ayuntamiento, sino simplemente lo que hace es 
simplemente informar. Lo que no puede ser es que la Plataforma de Afectados por la Hipoteca, haga 
más con menos recursos  de lo que hace el Ayuntamiento, yo creo que eso es una situación que se tiene 
que resolver, lo denunciamos en enero, estamos en diciembre y el Ayuntamiento, el equipo de gobierno 
no ha hecho nada con respecto a esta situación. Lo que no puede ser es que se apruebe en este pleno 
que vamos a firmar convenios con el banco y a días de hoy, lo único que haya hecho ha sido reunirse 
con el banco y pedirle vía carta que venga, que por favor nos dé viviendas. Pues no, creo que hay que 
hacer un acercamiento más y pedirles viviendas y yo creo que desde el Àrea de Hacienda y desde el Área 
de Urbanismo, se puede apretar y se puede hacer una política hacia las entidades de banca y exigir 
donde estan estas viviendas y en que estado están y vamos a intentar llegar a un acuerdo con ellos para 
que haya un parque público de viviendas en Palma, porque yo creo que eso es un beneficio no solo para 
los ciudadanos de Palma, sino también para los bancos. Según los datos del Instituto Nacional de 
Estadística, creemos que hay aproximadamente, según  hace una ponderación a la realidad de Palma, 
unas 3.700 viviendas que son propiedad de los bancos, una parte estaría fenomenal que estuviera en 
Palma, que fuera gestionada por este Ayuntamiento, yo creo que eso se puede hacer, porque se ha 
hecho en otras ciudades y creo que se puede hacer aquí con la normativa actual y además que se ha 
aprobado en este Pleno, lo que pasa es que luego no hemos visto que haya una gestión por parte del 
equipo de gobierno. Se aprobó también hacer una mesa de trabajo de todas las entidades que de 
manera directa  o indirecta tiene algo que ver con el tema de los desahucios y aún no hemos recibido 
ninguna convocatoria, esto se aprobó en el mes de marzo. Es decir, acuerdo se han llegado muchos, 
pero el problema es que luego no se han trasladado en acciones concretas y eso es lo que no se puede 
permitir, tenemos incumplimientos reiterados de propuestas muy positivas para esta ciudad, para 
frenar el tema de los desahucios que no se han realizado. Ya anuncio que nosotros para el mes de 
diciembre vamos a pedir, vamos a solicitar una comparecencia del equipo de gobierno para que nos 
explique de todas esas medidas que se han aprobado en este pleno, que nos den cuenta de lo que se ha 
hecho y como estan funcionando. Muchas gracias”.  
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“En relació a Palma lliure dels desnonaments, nosaltres, crec que tothom era conscient de que sabíem 
que l’Ajuntament tenia unes certes limitacions competencials a l’hora de poder aturar tots els 
desnonaments, però al final és un problema d’actitud, d’actitud en relació a poder defensar al ciutadà 
davant aquesta misèria que són els desnonaments. Els bancs a Palma han seguit desnonant, els bancs a 
Palma han seguit no pagant la comunitat de moltes finques, perquè al final Sra. Ferriol, encara que no li 
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agrada sentir això que diré, quan la banca guanya, el PP guanya, perquè sou d’allà mateix, perquè sou 
d’allà mateix, i els exemples són clars, moltíssims afiliats del Partit Popular, han estat governant bancs 
com pugui ser Caja Madrid o com va ser la CAM Valenciana. Al final, es podria haver fet molt més, es 
podrien haver fet fets i no només paraules en relació als desnonaments, habitatges de lloguer social han 
destacat per la seva absència, perquè vostès, encara que vostè me digui que no té competència en 
habitatge, si que és vera que està destinant una quantitat industrial de doblers a pagar albergs i ara 
s’han concertat 54 places, nosaltres amb aquest model no estam d’acord i ja li he dit moltes vegades, no 
estam d’acord, això no ajuda a les famílies a tenir una altra vegada esperança de vida i això és clar, no 
s’ha tengut una actitud bel·ligerant, no una actitud de plaitesia perquè aquestes reunions de 
compadreo, de veurer-se amb els bancs, quin ha estat el retorn dels bancs? Diguim quans d’habitatges 
ha aportat Bankia a l’Ajuntament de Palma, pels ciutadans que no tenen casa? Digui, digui.... quans 
d’habitatges ha aportat el Banc de Santander o la seva filial perversa UCI, quans d’habitatges? Al final les 
proves són molt clares, aquí el que ha faltat és valentia, contundència i entendre que els poders fàctics 
d’aquesta ciutat, d’aquest estat no poden estar per damunt de les persones i aquí és on nosaltres 
reivindicam una altra forma de  fer política, sobre tot que es defensi a les persones i que es deixi 
aquesta màfia neoliberal de convivència, entre uns partits polítics i sobre tot els poders fàctics de l’Estat 
Espanyol. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Ferriol  Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Balte. Sr. Noguer, jo quan el sent parlar, de màfia, de convivència, es que me poso 
malalta, de veres. Miri, tenc l’obligació de defensar els interessos de les persones, la meva àrea s’ha de 
cuidar de donar suport a les persones que més ho necessiten i vostè estarà en desacord amb les 
polítiques que nosaltres duim a terme des de l’Ajuntament, des de l’equip de govern, però li puc 
assegurar que a mi l’únic que me mou a fer feina cada dia, és poder atendre a les necessitats de les 
persones. Evidentment des del meu punt de vista, de la meva feina, de la meva responsabilitat que no 
és altra que, procurar que hi hagi un pressupost suficient, procurar que hi hagi una tresoreria com no hi 
ha hagut mai a la història d’aquest Ajuntament, procurar que les persones tenguin solucions, però el 
que no puc fer és màgia. Me sap molt de greu, però el que no puc fer jo és més del que es pot fer per 
part d’una persona que està al front d’una regidoria. Miri, vostè posa en dubte l’actitud que nosaltres 
hem tengut davant els bancs. Li puc assegurar que quan jo me sec amb un representant d’un banc, 
d’una empresa, d’una entitat social o del que sigui, jo me poso com a representant de les persones que 
tenen una necessitat social i aquest és el meu paper i no un altre, es que són ganes de mesclar ous amb 
caragols. Miri, jo ara no tenc una relació de quins són els habitatges que han proporcionat cada una de 
les entitats bancàries en el fons social d’habitatge, però me compromet a fer-li arribar perquè això el Sr. 
Valls ho te perfectament documentat i el que li puc dir es que precisament nosaltres hem fet passes en 
aspectes que es suposa que no és la nostra competència però entenem que hi ha una realitat a la que 
s’ha de donar resposta i per això hem cercat aquesta fórmula i a més ho hem fet mitjançant un catàleg 
que dóna més garanties i que dóna i que garanteix sobre tot l’igualtat d’oportunitats de les persones 
que viuen a la nostra ciutat. Quan hi ha un catàleg, tots els treballadors socials han d’actuar en 
conseqüència a aquest catàleg, per tant, vagi on vagi una persona amb les mateixes condicions i 
evidentment tenint en compte quins són els requisits que s’han de complir, aquesta persona tendrà una 
sortida. Però es que el servei d’acollida municipal, precisament ens toca Sr. Noguera, jo, no es que sigui 
es perfil de servei que més m’agrada a mi, no, a mi no és que m’encanti tenir un servei d’acollida 
municipal immens, el que passa es que tenim una realitat que ens està agafant pels peus. Nosaltres hem 
de donar facilitat perquè les famílies puguin pagar el seu rebut de lloguer i ajudam a pagar rebuts de 
lloguer i ajudam a pagar subministres i ajudam a pagar reparacions i ajudam amb beques de menjador i 
ajudam amb mil tipologies d’ajudes, però hi ha perfils de persones que viuen a la nostra ciutat, que no 
poden entrar dins aquesta dinàmica perquè ja estan a una altra situació i no queda més remei que tenir 
una acollida, si aquestes persones necessiten acollida nosaltres hem de tenir previst que hi hagi un 
recurs suficient i vostè m’ha  tirat en cara més d’una vegada que no era un recurs suficient, el que hi 
havia,  per això anàven a pensions, idò miri, ens hem  adaptat per tan, pens que és injust que ho pensin 
d’aquesta manera i Sra. Abraham, només per acabar Sr. Batle, el convenio con el COIB se está revisando 
en este momento y se va a incorporar lo que comentamos en su día”. 
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Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Habitatge a  adoptar i executar immediatament 
els següents acords:  
L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Benestar Social a pagar el lloguer o l’hipoteca, 
com a mínim durant un any, als usuaris que per qüestions econòmiques no ho puguin fer.” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
24. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a la creació d’un parc 
d’habitatges de lloguer social (616/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. Creació urgent d’un Parc d’Habitatges de Lloguer Social amb 100 habitatges a Palma amb la 
vocació d’anar ampliant segons les necessitats. Els lloguers que les famílies usuàries d’aquests 
habitatges pagaran, mai podran superar el 20% dels seus ingressos, incloent els rebuts de 
l’aigua i l’electricitat”.  
 
Queda sobre la taula 
 
37. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS relativa als acomiadaments 
da l’empresa MEVISA (704/2014) 
 
Sra. Pulido Román (PSIB-PSOE) 
 
“Gracias Sr. Alcalde, bien nosotros traemos esta proposición tal como explicamos en la exposición de 
motivos porque una representación de los trabajadores de la empresa MEVISA que se estuvieron 
manifestando el otro día en la Plaza de Cort, subieron y ayer, subieron para explicarnos cual era la 
situación. La situación es la que explicamos aquí, es la que ellos explicaron en una hoja que repartieron y 
consiste en que han despedido a 22 trabajadores. Se da la casualidad o la circunstancia de que esta 
misma empresa, ya había presentado un expediente de regulación de empleo, hace unos meses, que 
posteriormente retiró y por tanto no despidió a esos 22 trabajadores, en aquella época es cuando se 
estaba licitando el contrato de seguridad de los edificios municipales y de otras dependencias y nosotros 
no sabemos si tiene relación o no, pero como uno de los requisitos es acreditar la solvencia económica, 
pensamos que igual tenia alguna relación y que una vez conseguido que el Ayuntamiento le adjudicase 
el contrato, que lo está ejecutando, pues ya sin más ataduras que aplicando las normas aprobadas a 
partir de la Ley de Reforma Laboral, despide a estos trabajadores, sin pre-aviso, sin indemnización y sin 
ningún tipo de contemplación. Por esto cuando nos explicaron toda esta historia pensamos que el 
Ayuntamiento tiene la obligación primero de revisar el expediente de contratación para estar seguros de 
que no hubo ninguna falsedad en la documentación que acreditaba, o que presuntamente acreditaba su 
solvencia económica, porque una empresa que está tramitando un ERE evidentemente no puede 
acreditar que sea económicamente solvente, que se nos dé información sobre estas averiguaciones u 
bueno, y que en el cumplimento del contrato que están ejecutando, no digo que tengan que tener un 
vigilante específico, pero creo que vale la pena que se extreme la vigilancia sobre el cumplimiento de 
este contrato por parte de esta empresa porque visto la manera que se comporta, nos tememos que 
pueda caer en la tentación de  aplicar estas normas que le permiten la, no me atrevo a decir 
explotación, pero el maltrato de los trabajadores y evidentemente no pueden hacerlo en ningún otro 
contrato ni con ninguna otra empresa pero especialmente en el Ayuntamiento tenemos que ser más 
rigurosos y vigilarla más de cerca, a la vez como creo que habían pedido una entrevista con la Sra. San 
Gil, pues es para preguntarle si se ha entrevistado con ellos, con el comité de empresa, si ha hablado 
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con la empresa de esta cuestión y si nos puede dar alguna explicación sobre esta actuación que como 
mínimo, para los trabajadores afectados ha sido una catástrofe y para el comportamiento empresarial 
entendemos que es alarmante y que el Ayuntamiento debería al menos interesarse por el devenir de 
esta empresa. Gracias”. 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias alcalde. Bueno, decir que me sorprende mucho la redacción de la proposición porque no tiene 
nada que ver lo que es el problema en sí, la cuestión que ha sucedido con lo que ustedes piden. Decir 
que cualquier despido, cualquier pérdida de trabajo es una desgracia, es una tragedia, porque detrás de 
un despido hay una familia y hay un drama, eso no cabe la menor duda, pero decir que lo que ustedes 
plantean aquí es absolutamente, lo sabe Sra. Pulido, es totalmente ilegal, si usted conoce la normativa 
de contratación, me está pidiendo que volvamos a revisar la documentación, eso significa que está 
poniendo en duda la labor de la mesa de contratación en la cual están como usted sabe, los servicios 
jurídicos, la intervención municipal y el departamento de contratación municipal, técnicos, todos 
especialistas y sabe que, no se si sabe como trabaja la mesa de contratación municipal, el Sr.Alcover le 
podrá decir, pero no son nada generosos a la hora de mirar los papeles, son super estrictos, a la hora de 
mirar un balance son super estrictos como no podría ser de otra manera y desde luego cuando se revisó 
el sobre A de esta licitación le puedo garantizar que estaban más que asegurada la solvencia con la 
documentación que nos aportaron, tanto balance, como documentación de impuestos de sociedades, 
como toda la documentación administrativa, le puedo garantizar, además usted tiene el expediente a 
disposición, usted lo sabe puede venir a consultarlo cuando quiera, pero vamos que la solvencia 
económica estuvo más que garantizada en el momento en que se presentó y se abrió el sobre A. Como 
usted sabe la normativa de contratación no permite que durante la ejecución del contrato tengas que 
volver a revisar la solvencia en un momento distinto de aquel en el momento que se adjudicó, lo cual no 
se puede técnicamente hacer con lo cual le votaremos en contra lógicamente al punto 1 porque es 
imposible y en cuanto al punto número 2, decirle, como ya sabe, que cualquier expediente de 
contratación tiene a un funcionario responsable del contrato, esta fue una de las novedades que 
incorporó la Ley, esto sirve para que el seguimiento se haga con una persona determinada, le puedo 
garantizar que no tenemos constancia de ningún problema en el cumplimiento de este contrato, es un 
servicio que se ve, si usted llega a bajo y no ve un vigilante, pues esto cualquier problema saltaría a la 
vista inmediatamente y le puedo garantizar que no hemos tenido ningún problema con ningún servicio 
de los que tenemos contratados y no tenemos conocimiento de que haya habido ninguna falta de pago 
del salario por parte de ningún trabajador, que además como usted sabe están blindados, porque tienen 
obligación por el convenio sector, de subrogarse en las diferentes contratas. En cuanto a lo otro que 
usted me ha dicho, efectivamente me reuní con el comité de empresa, me plantearon todas las 
cuestiones, la verdad es que tengo que decir que la versión que me dieron el comité de empresa y la 
empresa no se parecen en nada, dieron dos versiones que realmente me llamó la atención, porque 
realmente no tenían, parecía que me estaban hablando de otra historia, pero bueno, me comprometí 
con el comité de empresa hacer lo que pueda para intentar, no podemos entrar en la regulación y la 
soberanía que tiene una empresa para gestionar su personal pero si me comprometí a que lo hagan de 
la forma, con criterios  objetivos, de la forma más legal, con el pago de lo que les toque y sobre todo con 
el máximo diálogo con los trabajadores, intentando buscar siempre personas con menos cargos, 
intentando evitar el despido con otras fórmulas alternativas. Eso es lo único que hice tanto con el 
comité de empresa como con la representación de la gerencia de la empresa”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sra. San Gil, el que es demana amb aquesta moció, és a veure si vostès intenten mediar en aquesta 
qüestió, ja li varem explicar en Comissió. S’ha reunit amb uns i altres, però hauria de poder contestar si 
aquests acomiadaments hi ha alguns que afecten a aquest Ajuntament, en quins torns, perquè jo vaig 
tenir davant assegut a un treballador que deia que feia torns de vespre, de tancament d’alarmes i estava 
acomiadat, no me digui que no ha afectat a cap treballador o aquest senyor no me deia sa veritat, no ho 
se, evidentment a lo millor podria ser que no me digués la veritat, però aclareixi una miqueta 
exactament amb quines mesures això afecta, per l’informació que vostè té, intenti, evidentment el que 
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se li demana amb aquesta moció es que vostè com administració contractant i amb el poder que té, en 
virtut d’això pressioni el que faci falta a l’empresa per evitar conducte de l’empresa com a mínim poc 
ètiques, a lo millor legals després de la reforma d’en Rajoy, però poc ètica de substituir treballadors per 
acomiadar treballadors i que aquestes hores que es deixen de fer, es substitueixin per hores extres, 
evidentment moltes amagades o no declarades, vostè demani comptes a l’empresa, es tracta d’això, 
clar, si vostè ja va amb aquesta actitud que demostra aquí, jo vaig escoltar un a l’altre, tot ho fan molt 
bé, els de l’empresa, poques esperances poden tenir el treballadors de MEVISA acomiadats de que la 
seva gestió serveixi de qualque cosa, si ja va amb aquesta actitud, el que se li demana amb aquesta 
moció es que sigui proactiva, exigeixi a l’empresa que aclareixi quina gent ha acomiadat, a quins serveis 
estan adscrits, aquests treballadors acomiadats, si això ho té clar, ho expliqui, estarà bé, amb quina 
mesura afecta a la l’Ajuntament i si realment aquestes hores que es deixen de prestar en virtut 
d’aquesta gent que s’acomiaden es presten, com es prestaran a partir d’ara, es tracta de ser una mica, o 
sigui insistir, ser incisiu i mediar en favor d’uns  treballadors que evidentment estan en una situació 
bastant pitjor que no la que està a l’empresari, se li demana això Sra. San Gil, que intenti, el sentit de la 
moció es que vostè, això són eines, el concret de la moció són maneres d’intentar actuar en el sentit que 
li estic dient, que medii, que exigeixi a l’empresa aclariments sobre això i que tengui una actitud ferma i 
que no permeti tampoc que li contin segons quines històries de part de l’empresa a veure, a men, a lo 
millor té més informació que la que ha dit fins ara, però es vera que amb la que ha dit pareix que si un 
ha contat una història i un altre, una altra, però vostè tan mateix no pot fer res, escolti amb aquesta 
actitud els treballadors no poden esperar res de la seva gestió i pareix pel que sabem que aquests 
treballadors mereixen  que aquest Ajuntament intenti defensar-los com a mínim, clar que té les eines 
que té, però en té d’eines, les aprofiti, les executi, es el que li demanam, simplement. Gràcies”. 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Solamente dos pequeñas puntualizaciones en cuanto a lo que me dice de que no se puede revisar el 
expediente de contratación, estoy totalmente de acuerdo la ley es la ley, pero en una situación de 
emergencia nacional, como la que estamos viviendo por los casos de corrupción que todos vienen por 
un expediente de contratación mal tramitado o engañosamente tramitado o mal adjudicado o con 
comisiones o con etc., etc., creo que por encima del cumplimiento estricto de la Ley de Contratos estaría 
la preocupación porque este contrato, este en concreto no nos explote dentro de unos años como nos 
ha  explotado el de EMAYA que seguramente todo el mundo pensará que era un contrato muy bien 
adjudicado, muy legalmente justificado y con todos los pliegos exactamente cumplidos, por lo tanto, lo 
primero que me ha dicho yo creo que hoy en día, es algo que no se debe argumentar porque no 
estamos para esas exquisiteces legales con todo lo que está cayendo. Y en cuanto al segundo punto, yo 
ya se que se vigilan los contratos, pero es que esta empresa ha dado muestras de un comportamiento 
con los trabajadores que hace pensar que podría no actuar correctamente ni siquiera en la ejecución de 
este contrato por muy  vigilado que esté. El hecho de que se puedan certificar las horas que están 
contratadas no quiere decir que las vayan a cumplir con los trabajadores a los que están obligados a 
tener trabajando, puede que, como ha hecho con anterioridad o como era su intención cuando presentó 
el ERE, haga  hacer más horas extras a menos trabajadores, el resultado final de las horas hechas para 
nosotros, para el Ayuntamiento será el correcto, pero la situación de los trabajadores que las tengan 
que hacer no será la correcta, esa es la vigilancia que nosotros le pedimos. Gracias”. 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Sra. Pulido, no se si usted está intentando insinuar que en este contrato pueda haber algún tipo de 
comisión, ya me dirá usted, precio-hora, factura, precio-hora y no tiene más secretos, o sea que, que 
nos explote, que explotación ni que explotación, en el momento en que el departamento ve que no se 
cumple con el contrato, se empiezan a pedir penalidades y automáticamente tenemos el arma legal 
para suspender el expediente y  volver a licitar y subrogar al personal, o sea que, este personal más 
tranquilidad no puede tener. Le digo que no vamos a revisar esta solvencia, porque la damos por bien 
licitado el expediente, eso sí, estaremos muy alertas a que se cumpla escrupulosamente con todos los 
puntos del pliego que se cumplan los servicios, que se facture exactamente los servicios prestados, 
también decirle que en la Empresa Funeraria Municipal, también tenemos a MEVISA y también tenemos 
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un cumplimiento impecable por parte de la empresa, en la seguridad privada,  no tenemos ningún 
problema y también están cumpliendo cónsul obligación. Sr. Verger, le puedo decir que me he reunido 
con la empresa, y efectivamente les he pedido cuentas de que ha pasado, y me han explicado su versión 
de los despidos, de cómo han sido los despidos, de cómo ha sido la relación con los trabajadores, por 
supuesto que lo he hecho, no ha sido una reunión de café, ha sido una reunión en la que efectivamente 
hemos pedido cuentas, ya que es un proveedor importante del Ayuntamiento y con el comité de 
empresa, también me he comprometido hacer lo que pueda dentro del margen que tiene el 
Ayuntamiento para efectivamente, garantizar que no se excedan en el número de horas extras anuales y 
que cumplen con las condiciones laborales que tienen que cumplir. Eso es lo que puedo decirle. 
Gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar tota la documentació 
acreditativa de la solvència econòmica presentada per l’empresa Mevisa a l’expedient del 
contracte de servei de seguretat i vigilància dels immobles i dependències municipals, i a 
informar del resultat de la revisió als grups de l’oposició.  
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a donar informació als grups de 
l’oposició de l’acompliment mensual del contracte de Mevisa, amb indicació de qualsevol 
modificació amb respecte a les clàusules administratives i prescripcions tècniques que regeixen 
el contracte” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
40. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Santa Catalina: La protecció que volem 
(696/2014) 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, gràcies Sr. Batle. Per cert, vull lamentar Sr. Batle, avui hi ha hagut intervencions de la Plataforma 
afectats per la hipoteca, dels Veïnats del Molinar, dels bibliotecaris d’aquest Ajuntament i vostè estava a 
un acte de protocol amb, i ara evidentment ni està escoltant, lamentar que vostè hagi prioritzat, la 
presència a un acte protocol·lari amb la Reina Leticia i no hagi prioritzat escoltar les demandes dels 
veïnats del Molinar, de la Plataforma afectats per la hipoteca i dels bibliotecaris, per exemple, entre 
d’altres, lamentar això, perquè pensam que amb això s’ha equivocat, sincerament. Després passant a la 
moció, la nostra proposició el mes de març de 2013, varem presentar una moció per protegir 
urbanísticament Santa Catalina, el sentit de la moció, s’explicava a l’exposició de motius, s’ha d’intentar 
frenar una dinàmica iniciada els anys 70 de substitució d’edificis antics del barri, que són esbucats i que 
són substituïts per altres edificis banals i impersonals, que despersonalitzen el barri, perd caràcter, per 
personalitat i també perd la ciutat i això era per mor, aquesta dinàmica que ja va començar els anys 70, 
es per mor d’una normativa urbanística determinada, la mateixa normativa que no té en compte 
l’especificitat ni la història del barri, la mateixa normativa que ha propiciat  l’esbucament de Despuig 31, 
per exemple, una normativa que quan hi ha un edifici que l’arrel històrica eren dues plantes més 1, ara 
la normativa actual com l’únic que té en compte és l’amplada del carrer, permet 3 plantes, permet més 
aprofitament urbanístic i en funció d’aquesta normativa, es van tirant per avall edificis antics que donen 
caràcter al barri i són substituïts per autèntics mamotretos o bodrios dels molts que hi ha als barri que 
degraden el paisatge urbà del barri, i per mor d’una normativa. El sentit de la nostra moció era frenar 
aquesta dinàmica i protegir Santa Catalina, ens varem trobar satisfets de veure que l’equip de govern 
assumia aquests plantejament i que el regidor Valls i el Batle, deien orgullosos que protegien  Santa 
Catalina urbanísticament. Ens hem trobat que al final, protecció, vol dir una cosa molt diferent per 
vostès que per nosaltres, sincerament l’esbucament de l’edifici del Despuig, 31, és una mala notícia, 
d’acord que no serà substituït per un bodrio absolut, perquè això ha passat pel Centre Històric i se li 
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requeriran determinades especificitats d’imitar una mica  el que és l’àmbient de Santa Catalina, per tant, 
això sí, va bé, va bé, però tirant per avall un edifici de 1902 estam perdent autenticitat, els materials 
antics, els caràcters  constructius antics, estam perdent, esbucant aquest edifici i el que substitueix 
evidentment no té els mateixos valors, per tan, el que nosaltres defensam a aquesta moció és una 
qüestió clara, el que vol dir per nosaltres protegir Santa  Catalina que l’Ajuntament aprovi un pla 
especial, avanci amb l’aprovació especial de protecció que prohibeixi la demolició d’edificis antics, que 
això per nosaltres és protecció o que en qualsevol cas la contempli com absolutament excepcional i per 
motius  molt taxats, per nosaltres això és protegir Santa Catalina i frenar la dinàmica que es dur a terme 
ja, des dels anys 70, però clar, això és protegir, protegir no és el que va fer el Sr. Fageda a Sa Gerreria, 
per exemple, que va ser tirar tot el barri medieval, el Sr. Fageda també parlava de que es rehabilitava es 
barri, tira per avall tot el barri medieval, el substitueix per uns edificis que més o manco imiten el que hi 
havia, però és més o manco, queda un pastís que no funciona, no funciona ni urbanísticament, ni a nivell 
estètic, hem perdut esbucant Sa Gerreria, a Santa Catalina no ha de passar el mateix, aquest és el sentit, 
no es poden seguir demolint aquesta dinàmica de demolir els edifici antics, per tant, protegir és això, el 
que nosaltres deim a la moció i sobre tot que durant el règim transitori de l’ARE que estan contemplats 
així, com a excepcionals, les demolicions excepcionals, me digui que té d’excepcional, quina justificació 
té d’excepcional la demolició de Despuig núm.31, és un edifici del barri, d’aquests que tenen caràcter i 
el tiren per avall, sense cap justificació, no concorde l’excepcionalitat, per tan, el sentit és clar de la 
moció, vostès ens ve amb una alternativa que diuen que seguiran protegint Santa Catalina, no ens 
serveix de res la seva protecció, nosaltres concretam de quina manera es pot protegir Santa Catalina i ja 
ho varem advertir quan varem presentar la primera moció que era protegir, frenar aquesta dinàmica de 
substitució d’edificis antics per nous, no és tirar per avall edificis antics i substituir-los per uns de nou 
que com a mínim no siguin un mamotreto terribles que imitin una mica s’ambient del barri, això no és 
protegir Santa Catalina, per nosaltres evidentment i això és el que volem deixar clar amb la moció. 
Gràcies”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr.Batle. Sr.Verger, crec que ja li he explicat a vostè particularment, vostè com sempre 
les explicacions no li serveixen per res, vostè prepara un casset a principi de mes i després, torna repetir, 
el torna a posar, torna a posar, el torna a posar, com si totes les explicacions que s’han donat pel camí, 
no serveixen absolutament per res. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern a 
continuar les labors de protecció al barri de Santa Catalina , vers els seus valors característics i la seva 
arquitectura i la seva idiosincràsia. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern a respectar 
i recolzar determinacions i acords de la Comissió de Centre Històric i Catàleg de l’Ajuntament de Palma, 
responsable des de l’aprovació definitiva de l’àrea de Santa Catalina, d’informar les llicències d’obres i 
demolició, d’acord amb el règim jurídic transitori aprovat a l’are de protecció del barri. Li vaig donar 
trasllat de que el criteri que vostè mateix accepta és que el que substitueix, idò per unanimitat és el 
criteri de la Comissió de Centre Històric, que el que substitueix, l’edifici nou sigui millor que l’edifici vell. 
Protegir no és prohibir, en el seu diccionari, protegir és prohibir i en el nostre diccionari, protegir és 
posar en valor. El que es fa amb aquest edifici, el que es fa amb aquesta llicència, és posar en valor. 
Vostè coneix que els dos solars de devora, estan vacants i per tan, gràcies a aquesta intervenció, gràcies 
a aquesta intervenció, es dos altres solars, s’edificaran i haurà un projecte de conformitat amb els valors 
de Santa Catalina, gràcies a aquests projectes, els dos edificis que hi haurà devora seran cataliners i això 
és el que vostè ha d’acceptar, Sr. Verger, sigui per favor permeable als raonaments que se’ls hi dona, 
protegir no és prohibir, perquè a més a més li poso un argument damunt la taula, els paràmetres 
edificatoris pel qual es dóna llicència a aquest nou projecte i que permeten la demolició d’aquest 
projecte, són els paràmetres de l’ordenança de 1902 que estava vigent en aquell moment i que tenia 
uns paràmetres determinats que donava coma resultat els edificis característics de Santa Catalina. Està 
permés dins l’àrea de Santa Catalina i això no és una dificultat, sinó tot al contrari. Vostè Sr. Verger, en 
darrer lloc li diré, ha de tenir més respecte quan es pronuncia la Comissió de Centre Històric i Catàleg de 
s’Ajuntament de Palma per unanimitat, hem de tenir un poc més de respecte. Vostè no pot estar 
demanant constantment que la política es separi dels pronunciaments tècnics, no pot ser, no li ha anat 
bé, aprengui Sr.Verger, aprengui, aprengui, no li ha anat bé, quan els tècnics parlan ha de servir per 
qualque cosa de cara a les decisions polítiques. Venga. Moltes gràcies”. 
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Sra. Garví  Blazquez  (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde, Sr.Valls, entonces me pregunto yo, que es lo que estamos haciendo mal, porque le 
he visto dudar con respecto a esta licencia. Le quiero recordar lo que le digo siempre, los acuerdos 
unánimes tienen que servir para que la voluntad del pleno, de alguna manera se refleje en las 
actuaciones que después llevamos a cargo, o a término como institución. Si es excepcional demoler 
edificios de 1963, que curioso que este de 1902 que a priori, mantiene la topología de la barriada  y 
leyendo las propuestas del ARE debería ser objeto de conservación, que es lo que nos esta fallando, nos 
esta fallando la resolución de ARE que hicimos, o quizás, la aprobación de esa normativa, no está hecha 
de acuerdo con criterios técnicos, porque lo que está claro es que algo no casa, de la voluntad política 
del pleno, al mandato de la comisión hay disonancias, a usted le sorprenden, le sorprenden hasta el 
punto de que retiró esa licencia del Consejo de Gerencia, de que lo vuelve a llevar a la Comisión, de que 
insiste, por lo tanto, yo no quiero entender que usted tiene mala voluntad, bien al contrario, pero algo 
estamos haciendo mal si nosotros somos los que estamos legislando y luego no hay consonancia ni con 
lo que reclama la ciudadanía ni lo que en teoría hemos intentado interpretar los grupos de esta 
protección de Santa Catalina, si el traslado a la Comisión choca con esa protección es evidente que no 
hemos acortado el término. Por otro lado lo de siempre, es decir, tenemos que optar con medidas 
provisionales hasta que se apruebe el plan de protección porque llevamos mucho retraso acumulado, 
vuelve a ser lo de siempre, hasta que no tengamos una aprobación definitiva del planeamiento que 
proteja la barriada, vamos a tener muchas situaciones como estas, entonces es evidente que tenemos 
que apoyar lo que dice la Comisión, pero también es evidente que no puede haber tanta disfunción 
entre la voluntad del pleno y lo que luego manifiesta la Comisión, seguramente la ordenanza se ha 
quedado coja y yo es a lo que le instaría, vamos a ver que es lo que hay que modificar ya que estamos 
en proceso de avance del plan, para ver que es lo que está fallando, porque yo creo que con buen 
criterio es un edificio que posiblemente debería estar exonerado y no haber sido demolido”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“ Sr. Valls, vostè sí que és absolutamente impermeable en els nostres arguments, es queixa, no se de 
que es queixa, escolti me contesti frontalment, quina excepcionalitat hi ha que ha concorregut que es 
pugui tomar aquest edifici? L’ARE diu que de manera transitòria, mentre no s’aprovi, només es poden 
tomar els edificis a Santa Catalina de manera excepcional, quina excepcionalitat hi ha aquí a aquest 
edifici. Me contesti amb això, no se’n vagi en floretes, quina excepcionalitat hi ha? Sigui permeable a 
aquest argument i intenti contestar, perquè no hi ha cap excepcionalitat, vostè s’escuda, es que clar, 
això, escolti, la Comissió de Centre Històric no és el marc, amb aquesta idea del que ve, ha de ser millor, 
es millor, o sigui el criteri de la Comissió de Centre Històric de que l’edifici que ha de venir, que ha de 
substituir l’anterior, ha de ser millor que el que hi havia, millor és un concepte absolutament subjectiu, 
subjectiu, però aquest no és el marc, estam parlant de protegir Santa Catalina, estam parlant de frenar 
una dinàmica de substitució d’edificis antics per nous, que perdem autenticitat, que perdem caràcter, 
clar que és millor que imitin una mica l’àmbient del barri de Santa Catalina, que no el que es feia fins ara 
que era fer “mamotretos”, “bodrios” sense cap tipus de sentit, és millor, que imitin una mica, clar, però 
escolti que perdem autenticitat havent tomat aquest edifici de 1902 i vostès han autoritzat la demolició, 
estam perdent caràcter, no se’n vagi que el marc de Comissió, no és el marc la comissió, necessitam  una 
normativa que freni aquesta dinàmica, no se m’escudi que el Centre Històric, ho ha d’arreglar tot i té 
aquest criteri de que el que ve, ha de ser millor que el que hi havia abans, millor perdem autenticitat, no 
és millor un edifici nou, per substituir aquest de 1902, no és millor, aquí s’està esbucant aquest edifici 
perquè posa una planta més, perquè hi ha un aprofitament urbanístic superior a la normativa que hi ha, 
aquest és el tema i amb aquesta normativa i aquesta dinàmica acabaran caient tots els edificis a Santa 
Catalina i tendrem un Sa Gerreria, que també seguien criteris estètics els edificis nous,  i ha quedat un 
pastís, una cosa horrorosa, que no funciona, responsabilitat del Sr. Fageda també, vostès segueixen amb 
la mateixa dinàmica, amb la  mateixa òptica, per vostès això és protegir, el Sr. Fageda també ho deia, jo 
rehabilit Sa Gerreria, la va destruir la Gerreria i vostè així, com està aplicant la normativa destruirà Santa 
Catalina també, no està frenant la  destrucció que és el que li reclamam, surti del marc de la Comissió 
del Centre Històric, normatives efectives per Santa Catalina, és el que li estam reclamant, me digui per 
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favor, quina excepcionalitat hi ha amb aquest edifici que justifiqui que s’hagi esbucat, només 
s’esbucaran edificis de manera excepcional, ho diu el seu, la seva pròpia normativa, no hi ha cap 
excepcionalitat amb aquest edifici, simplement Centre Històric diu que el que ve, és millor que el que hi 
havia abans, això no és cap justificació de la excepcionalitat, Sr. Valls, me sap greu, me sap greu dir-li, 
diu que el posen en valor aquest edifici, tomant, diu que ho posa en valor, escolti, no  posa en valor 
s’edifici esbucant-lo, a qui vol convèncer que tomant un edifici el posa en valor? No és cert. Gràcies”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies. Sra. Garví, antes me ha demostrado que usted no se ha leído la revisión del Plan 
General de Ordenación Urbana, para venir a debatir al pleno en el momento, en que me dice que no hay 
ninguna medida para el Molinar, cuando usted sabe perfectamente, tendría que saber si se lo hubiera 
leído, que hay un área de régimen especial previsto en el Plan General, para la protección del Molinar. 
Yo creo que este edificio usted no lo ha visto, este edificio usted, entonces lo que creo es que si 
seguimos en la postura de negar todo lo que realiza, todo lo que acuerda la Comisión de Centro 
Histórico y ponerse en contra de lo que dicen los técnicos, pues yo creo que es una espiral y una 
dinámica que lejos de engrandencer la postura política, pues creo que la perjudica muchísimo. Mire, Sr. 
Verger, la excepcionalidad se realiza en base a criterios subjetivos, cada edificio es un caso concreto en 
relación a un conjunto y la comisión de Centro Histórico, está formada por personas que tienen, que se 
piensa que es la Comisión de Centro Histórico un ordenador que aplica frase, que aplica normas. La 
Comisión de Centro Histórico es gente experimentada que forma parte del que pone en contraste los 
valores históricos, que pone en contraste los valores arquitectónicos y determina que lo mejor en este 
caso es la substitución, en eso se basa la excepcionalidad, oiga, decir, de manera genérica, no se tirarán 
los edificios, efectivamente, pero excepcionalmente  y en este caso se da, la subjetividad de todos sus 
miembros acuerda que es mejor substituirlo, gracias a lo cual los dos solares vacantes de vecinos 
tendrán también la característica arquitectónica propia del barrio de Santa Catalina, por tanto nosotros, 
visto lo visto, no queda más remedio que rechazar esta moción. Usted no tiene que entender la 
protección como el mantenimiento de los edificios viejos, en la mayoría de casos será mantener 
edificios, pero mantener, proteger Santa Catalina no es que los edificios sean viejos, es proteger una 
característica arquitectónica y una morfología tradicional. Esto es Santa Catalina y ustedes no tienen que 
confundir, proteger con prohibir. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió  
 
ALTERNATIVA PP (755/2014) 
“1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a continuar les labors de 
protecció del barri de Santa Catalina vers els seus valors característics de la seva arquitectura i 
la seva idiosincràsia. 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma  insta a l’equip de Governs a respectar i recolzar les 
determinacions i acords de la Comissió de Centre Històric i Catàleg responsable, des de 
l’aprovació definitiva de l’ARE de Santa Catalina, d’informar les llicències d’obra i demolició 
d’acord amb el règim jurídic transitori aprovat amb l’ARE de protecció del barri”. 
 
Es fa votación separada dels punts: 
El punt 1 s’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
El punt 2 s’aprova per 16 vots a favor (PP) 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 en contra (MÉS) 
 
23. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bases comunes en tots 
els plecs socials i educatius (571/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
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“L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Benestar Social i a la Regidoria d’Educació a  
adoptar i executar immediatament els següents acords en relació als plecs dels concursos 
públics de els seves àrees:  
1. En el plec de prescripcions administratives, l’apartat de l’oferta econòmica a l’hora de la 
valoració de les propostes i de la selecció de l’adjudicatari serà com a màxim un  30% respecte 
a la puntuació total.  
 
2. S’inclogui l’exigència d’obtenir un mínim de puntuació en la valoració tècnica, per davall la 
qual, els projectes presentats quedin exclosos de la licitació. Que aquest mínim de puntuació 
sigui, al manco del 50% respecte al total de punts de la valoració tècnica. 
 
3. S’inclogui com a paràmetre de puntuació en la valoració tècnica, l’experiència de l’entitat en 
l’objecte del contracte”. 
 
Queda sobre la taula 
 
28. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la voluntat politica de Mateo Isern de 
continuar mantenint amb doblers públics el major supermercat de droga de Mallorca, Son 
Banya (680/2014) 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias, en el anterior mandato,hubo un pacto de todos los partidos políticos de poner la maquinaria 
en marcha, para acabar con el mayor supermercado de la droga de Mallorca, lo que es Son Banya y 
dignificar así la vida de muchas personas y familias que hoy viven en condiciones infrahumanas. Se tomó 
la decisión política que fue difícil y fue difícil por todo lo que implicaba, por los problemas de seguridad 
que implicaba, problemas de carácter personal, por quien tomaba las decisiones y también por quien las 
ejecutaba y por todos los problemas de seguridad colectiva y también fue difícil por los miedos e 
incertidumbres que se generaron como una decisión como aquella, pero a pesar de todo se decidió tirar 
adelante y se decidió hacerlo así, porque había un compromiso de todos, del equipo de gobierno y de 
los partidos que estaban en la oposición, porque había un compromiso de gobernara quien gobernara 
en el futuro, se seguiría dando batalla hasta el final de Son Banya y así se hizo, Ayuntamiento de la mano 
de la policía local, de la policía nacional, políticos, funcionarios, personal laboral, todos a  uno se 
metieron allí en una guerra para acabar con Son Banya. Entre 2008 i 2011 se ejecutaron 48 
demoliciones, se realojaron 14 familias, lo que eran 45 personas, se abrió un proceso judicial de 
desahucio para aquellas familias, 44, sobre las que se tenía constancia, 1 que tenía vivienda habitual 
fuera de Son Banya y 2 utilizaban el habitáculo de Son Banya exclusivamente para vender droga y por 
parte de la policía local, se hizo un trabajo excepcional, de coordinación con policía nacional contra el 
tráfico de drogas y excepcional porque se simplificaron los procedimientos de actuación en casos de 
ocupación ilegal de inmuebles. En 2011 gana el Partido Popular las elecciones, con una mayoría absoluta 
arrasante y hoy nos preguntamos que donde ha quedado todo, que han aportado ustedes para dar 
continuidad a ese pacto para seguir dando batalla hasta ver el final de Son Banya. En los tres años y 
medio que llevamos de ultra mayoría del Partido Popular, a parte de haber gastado más de cuatro 
millones de euros de dinero público en el mantenimiento de Son Banya, no se ha hecho nada más. En 
los últimos tres años y medio no se ha realojado a ni una sola persona, esto no había pasado jamás y lo 
que es peor, cuando la justicia nos da la razón, cuando del proceso judicial desahucio que se abrió 
contra esas 44 familias que presuntamente se dedicaban al narcotráfico  y que el Ayuntamiento hoy por 
hoy, ha ganado todos los recursos, el Ayuntamiento, el equipo de gobierno del Sr. Isern, el alcalde de 
Palma, el Partido Popular y la Sra. Ferriol, deciden no hacer nada, deciden que todo sigue igual, deciden 
no ejecutar la sentencia, deciden seguir manteniendo uno de los mayores supermercados de la droga en 
nuestra ciudad y en Mallorca. Acabar con Son Banya, avanzar, seguir avanzando es una cuestión de 
justicia social y aquí tenemos la obligación moral de seguir trabajando, gobierne quien gobierne. Hoy la 
propuesta que llevamos de acuerdo, es lamentar que ustedes con sus votos, con su mayoría, con sus 
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decisiones, decidan no hacer nada, y decidan así mantener Son Banya, creo que es un día triste para la 
ciudad. Muchas gracias”. 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Abraham, ya hablamos de este asunto en comisión, efectivamente ya 
tenemos las 45 resoluciones, informé en la Comisión de que en el caso de que se procediera a la 
ejecución habría solamente 20 de estas 54, en total, que podrían ser desalojadas de manera inmediata, 
porque habría que comprobar si había habido cambios en la situación de 13 de ellas, para 9 no había 
alternativas y dos de ellas ya habían sido derruidas. Voy a destacar lo mismo que ya dije en Comisión, 
des del  Patronato hemos continuado trabajando con las familias por razón de la coyuntura económica 
no hemos podido hacer frente a nuevas inversiones y además lo hemos explicado, hemos impulsado 
todos los compromisos sociales del Patronato de Realojamiento, de Realojo, perdón, en relación a las 
personas del poblado y si no han salido más familias del poblado es porque no cumplen con los 
requisitos para poder mantenerse mediante ingresos suficientes y estables. En relación con las familias 
que todavía están en el poblado sin tener derecho a estar allí, las últimas sentencias han llegado este 
mes y se mantuvo una reunión con los abogados que llevaron la defensa del Ayuntamiento y se les ha 
solicitado un informe. Yo dije y lo reitero aquí, que el marco presupuestario de 2015 es el que tenemos 
sino otro y que la inversión de 310.000 € para derribar 20 barracas no está prevista. Nosotros tenemos 
como prioridades la prestación de servicios para dar cobertura a las necesidades básicas a las personas 
que viven en Palma, también las que viven en Son Riera. Creo que es importante, recalcar un mensaje 
que también di en la Comisión, sacar la conclusión que plasman en la proposición es una absoluta 
irresponsabilidad, sugerir que este equipo de gobierno tiene algún tipo de convivencia con personas que 
llevan a cabo actividades ilícitas es absolutamente intolerable y además ustedes están intentado 
engañar a los ciudadanos, generando una falsa expectativa que es que vamos a poder acabar con Son 
Banya a costa del derribo de17% de las barracas que hay en el poblado. Pienso que lo que hay que 
lamentar es este uso absolutamente irresponsable de este tema por su parte, y además pienso que es 
importante que revisen el trabajo que han realizado ustedes, porque de todo aquello que estaba 
previsto en el programa de realojo, había compromisos que afectaban a otras administraciones y la 
verdad es que yo, no se si es que lo tienen guardado en otro archivador, pero desde luego en Servicios 
Sociales no hemos encontrado nada, absolutamente de eso. Gracias”. 
  
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Sí, n’hem parlat durant aquests anys de legislatura molt, sobre el tema de Son Banya i la realitat Sra. 
Ferriol és la que és, vostès no han fet res, vostès no han fet res el 2012, cap família desallotjada, 2013 
cap família desallotjada, es 2014 cap família desallotjada, llavors l’altre dia vostè es va enfadar a la 
Comissió perquè deiem que hi havia una convivència, però el que és segur es que el reallotjament de 
famílies, significa debilitar el poblat de Son Banya i debilitar tota l’activitat miserable que es fa allà, 
perquè al final amb Son Banya, no pot ser un model social que es pugui equiparar a altres bandes i les 
persones de Son Banya tampoc se les pot equiparar amb altres perfils d’usuaris de Serveis Socials, 
perquè aquí el principal objectiu és acabar amb el poblat, acabar amb el poblat sobre tot perquè el 
supermercat de la droga es tranqui i perquè moltes famílies que han viscut de forma miserable la 
pèrdua d’un familiar, d’un fill, això no torni a passar. I una de les formes de debilitar això, una de les 
formes d’atacar la línea d’explotació del supermercat de la droga és reallotjant a moltes famílies que 
estan allà a altres bandes i aquí hi ha el secret i el que no s’ha de fer, és enfadar-se amb les realitats, i la 
realitat es que vostès han aturat completament el procés de reallotjament i les xifres són clares i 
contundents, que evidentment el reallotjament d’aquestes famílies no acabarà amb el supermercat de 
la droga? Possiblement, però que el debilitarà de forma molt important. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Lo peor no es solo lo que no han hecho para acabar con el poblado de Son Banya, lo 
peor es que también todos los programas de prevención en materia de drogas han desaparecido y eso si 
que es irresponsable, me parece absolutamente irresponsable por parte del Ayuntamiento de Palma, 
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sobre todo en un momento en el que muchos barrios de Palma están teniendo repuntes en temas de 
venta y consumo de drogas, entonces yo creo que la acción que tiene que haber, no solo poniendo en 
marcha políticas de prevención en materia de drogas, sino también batallando para acabar con Son 
Banya. Nosotros el Partido Socialista no decimos que derribando las barracas se vaya a acabar con el 
problema, pero si no seguimos batallando el problema se va hacer cada día mayor. Nosotros lo que le 
pedimos es que siga haciendo camino, que ejecute esas sentencias que la justicia nos da la razón y que 
no mire hacia otro lado porque además este es su compromiso durante estos tres años. Ha habido 
acuerdos plenarios de este Ayuntamiento que ustedes han aprobado diciendo que su compromiso 
seguiría que cuando todas las sentencias fueran favorables a este Ayuntamiento ejecutarían y ustedes 
dicen que no tienen presupuesto y que no quieren ejecutar y dinero hay, porque no le pedimos a 
EMAYA, en EMAYA hay beneficios, una parte puede repercutir en el Ayuntamiento de Palma y creo que 
sacar 300.000€ del presupuesto municipal no es tan difícil, el problema es que no hay voluntad política, 
ustedes no han tenido nunca voluntad política sobre este tema, lo que no puede ser es que en este 
Ayuntamiento, jamás había pasado, que los últimos tres años y medio no se haya realojado ni una sola 
familia, había un compromiso por parte de ustedes de revisar el plan, de adaptarlo a la realidad actual, 
para intentar realojar a esas 30 familias que sí quieren salir de Son Banya, ese trabajo no está hecho y 
hoy nos dice que vamos a ver, me presenta una propuesta de hacer un nuevo plan, no, no, un nuevo 
plan no, es que eso ya lo dijeron hace tres años y medio que harían un nuevo plan, donde está el plan, 
es que aquí ha habido comparecencias, ha habido comparecencias de usted, de la Sra. Fernández, ha 
habido propuestas que han venido a este pleno y ha habido acuerdos muy concretos, habido concretos 
de ejecutar las sentencias, hoy nos dice que no quiere ejecutar sentencias. Ha habido propuestas de 
redactar el plan, y no han redactado el plan que han hecho estos últimos  tres años y medio, no han 
hecho absolutamente nada y yo creo que eso hay que lamentarlo, hay que lamentarlo en un contexto 
además social muy difícil, como decía, la lucha contra la droga, tiene que ser una de las acciones 
primeras de esta ciudad. Muchas gracias”. 
 
Sr. Ferriol Font (PP): 
 
“Bueno, empezando por el final, nosotros si que hemos apoyado la prevención de la drogodependencia, 
quiero decirle que en la convocatoria de subvenciones está previsto en el eje cinco, subvencionar este 
tipo de proyectos y hay cuatro entidades sociales que se van a beneficiar de esas subvenciones por lo 
tanto, eso se lo niego. Respecte del reallotjament Sr. Noguera, jo ja li he dit, si el problema que tenim 
per poder reallotjar famílies, es que aquestes famílies han de poder tenir ingressos estables i no les 
tenen, si la població normalitzada té dificultats per tenir una feina i tenir uns ingressos estables, la 
població que viu a Son Riera encara més complicat ho té i precisament perquè més complicat ho té, hem 
invertit més doblers, en que puguin formar-se, crec que també és important que vostès ho sabin, 
nosaltres hem estat invertint durant aquest temps, molts més recursos del que es destinaven abans, per 
poder acompanyar les persones amb un procés d’insercció laboral, me sap molt de greu i no puc fer, 
perquè no tenc manera de fer-ho, si vostès me poden donar una manera jo els agrairé, no som capaç de 
donar una feina a les persones que estan a Son Riera i una casa perquè visquin allà, perquè a més a més 
també els hi vull dir una cosa, ses famílies que estan a Son Riera, volen sortir del poblat a condició de 
tenir un habitatge en  propietat, quan se’ls ha ofert la possibilitat d’anar-se’n a un habitatge de lloguer, 
no han volgut, per tan, mirin jo pens que també és important saber del que estam parlant i Sra. 
Abraham, el que dije en comisión y he comentado hoy es que íbamos a mantener una reunión con las 
personas que llevaron la defensa del Ayuntamiento, esa reunión se mantuvo y hemos solicitado un 
informe para ver cuales eran las actuaciones que teníamos que llevar a cabo a partir de este momento. 
Pero también quiero decirle otra cosa y ya lo dije en su momento, la lucha contra el narcotráfico es una 
cuestión que depende del Cuerpo Nacional de Policía, nosotros pienso, que no se si se lo han leído o no, 
pero el trabajo que tenemos en el Patronato de Realojo de Son Riera, es un trabajo social y por eso 
hemos presentado esta alternativa incidiendo precisamente en ese trabajo, para poder integrar social y 
laboralmente a las personas y las familias que viven en situación de vulnerabilidad en el poblado, por 
eso votaremos en contra de su proposición y apoyaremos la proposición alternativa que hemos 
presentado. Gracias”. 
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ALTERNATIVA PP (752/2014) 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma, en relació al Programa de reallotjament i integració social 
de la població de Son Riera, acorda els següents punts: 
- Continuar treballant en la integració social i laboral de les persones i famílies en situació de 
vulnerabilitat que viuen al poblat. 
- Continuar impulsant els programes i projectes específics per poder complir amb l’objectiu 
d’integració abans esmentat. 
- Continuar gestionant el poblat de Son Riera d’acord amb els estatuts vigents, el seu 
pressupost i les prioritats que en política social marqui l’Ajuntament de Palma. 
- Iniciar l’avaluació i tancament del vigent programa de reallotjament i integració social de 
l’any 2008, atès que una part molt significativa de les accions orientades a garantir la viabilitat 
del programa, no es varen dur a terme en el seu moment. 
- Iniciar la redacció d’un nou programa per al reallotjament de les famílies, de caràcter 
interinstitucional que asseguri la participació efectiva de les administracions competents en 
matèria d’habitatge i inclusió social.  
- Revisar la situació d’aquelles famílies que incompleixen els requisits per a tenir dret a un 
habitatge al poblat i valorar les mesures a emprendre per a garantir la desocupació definitiva” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP)  i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
33. SOBRE LA TAULA.- Proposició  conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS, relativa a 
la situació de l’empresa pública “correos” (504/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Estat espanyol a: 
1. Expressar sense ambigüetats la seva defensa del servei postal públic i els seus compromisos 
amb el futur de Correus com a empresa puntera del sector públic, posant fi quan abans millor 
a les disputes d’interessos i posicions entre Ministeris.  
 
2. Garantir els compromisos de finançament per a la prestació dels serveis postals a tots els 
ciutadans expressats i aprovats en seu del Parlament de l’Estat. 
 
3. Impulsar una regulació del mercat que no retalli el Pla de Prestació del Servei Postal 
Universal als ciutadans i que tanqui espai als interessos mercantils de les multinacionals i grups 
de pressió financers que només busquen benefici i rendibilitat a curt termini en detriment dels 
drets dels ciutadans. 
 
4. Assegurar que els ciutadans rebin el repartiment de correspondència 5 dies a la setmana 
com mandata la Directiva Postal europea. 
 
5. Desbloquejar les mesures ministerials que estan impedint a Correus la transició de la carta, 
avui en clara caiguda per l’efecte substitució, cap a nous mercats, sobretot paqueteria.  
 
6. Desbloquejar les decisions ministerials que impedeixen la consecució d’un acord laboral, 
avui inexistent, del que dependrà el treball i les condicions de 55.000 treballadors, però també 
la pau social a punt de trencar-se i, en conseqüència, l’estabilitat en la gestió de l’operador 
públic Correus”. 
 
S’aprova per unanimitat 
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35. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a recuperar el “cèntim sanitari” (738/2014) 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, presentam aquesta moció per febrer d’enguany el Tribunal de Justícia de la Unió Europea, va 
sentenciar que el cèntim sanitari era il·legal, que era incompatible amb la legislació europea i per tant, 
totes les persones, entitats i organitzacions que varen pagar aquell cèntim sanitari, tenen el dret de 
reclamar la seva devolució. Hem de recordar que la Llei del cèntim sanitari, va ser una llei feta a l’època 
de n’Aznar, o sigui que és una nova política del Partit Popular que es declara il·legal, però en tot cas ja 
que tenim l’oportunitat de demanar aquesta devolució, tot i que la devolució no la podrà demanar 
tothom per igual, perquè no tothom guardam les nostres factures de la benzinera, però com aquest 
Ajuntament si que ha de dur una comptabilitat  estricte i pot recuperar totes aquelles factures i 
despeses en relació al cèntim sanitari, consideram que aquest Ajuntament ho ha de fer d’una manera 
immediata per poder recuperar aquells doblers que va pagar a uns moments donat que ara s’ha 
comprovat que era un doblers que es pagaven de forma injusta i els volem recuperar. Per això 
demanam que l’Ajuntament faci el càlcul adient per poder després fer les reclamacions oportunes, 
perquè es retorni aquest cèntim sanitari, igualment crec que seria molt bona opció que l’Ajuntament 
també poses a disposició per exemple a través de la plana web, un link cap a l’Agència Tributària per 
poder facilitar  molt millor a empreses, entitats i a particulars que facin els tràmits per reclamar també el 
que les hi pertoqués d’aquest cèntim sanitari. Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Dir-li, informar al Grup MÉS no només l’Ajuntament sinó també les empreses 
municipals hi estam fent feina per reclamar aquest cèntim sanitari per tant, tan el punt número 1 com el 
punt numero 2, votarem a favor, el tema de posar un link,nosaltres entenem que l’Agència Tributària ja 
a la seva web ja posa a l’abast del ciutadà les facilitats perquè ho puguin demanar i per tan nosaltres 
creiem que no quedaria per dir-ho de qualque manera elegant, que nosaltres a la web municipal 
posàssim un link malament fos només un link perquè entenem que un quan empleam qualsevol 
cercador posa com s’ha de fer això, ja directament el dirigeixen a la pàgina web de l’Agència Tributària 
de l’Estat i creiem que és suficient. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Només per dir que  votarem a favor, no me puc estar de parlar....” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Idò ens pareix molt bé, que s’aprovin aquests dos punts a la proposta però voldríem saber, a veure si el 
càlcul que s’està fent, perquè tenim coneixement que hi ha certs missers que diuen que no només tenim 
dret a reclamar els darrers quatre anys, me pareix que és, sinó que també tenim dret a reclamar tot des 
de que es va entrar en vigor el cèntim sanitari, i voldríem saber a veure com s’estan fent aquests càlculs, 
a partir de quin moment i si poguéssim saber, més o manco, quina quantitat s’estima que podrem 
recuperar i en quin temps tendrem feta aquesta feina per poder fer una mica de seguiment. Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sra. Truyol nosaltres estam seguint les instruccions d’una altra administració i en principi nosaltres 
estam reclamant per l’Ajuntament de Palma són 50 mil euros, estam reclamant el de quatre anys, sí 
sortís qualque sentència judicial que donés cobertura jurídica, a reclamar més, idò ho miraríem de 
reclamar, pensi que hi ha d’haver una certa lleialtat institucional i entenem que si nosaltres també tenim 
un posicionament des de l’Ajuntament quan normalment quan ens reclamen qualque cosa d’aquesta 
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limitació que posa la Llei General tributària dels quatre anys, és una postura tradicional de l’Ajuntament, 
entenem que l’hem de defensar també en aquest cas, amb el cèntim sanitari. Moltes gràcies”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern municipal a que es calculi l’abonat 
per aquest Ajuntament en concepte de “cèntim sanitari”, reclamable amb consideració de les 
modalitats de justificació d’aquesta despesa establertes pel TJUE. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern municipal a que es procedeixi a la 
reclamació formal de les quantitats relatives al “cèntim sanitari” sobre els hidrocarburs pagat 
per aquest Ajuntament, en defensa dels drets d’aquest consistori. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern municipal a que es posi a disposició 
de la ciutadania, tant per a empreses com per als particulars, els formularis per poder reclamar 
la devolució del “cèntim sanitari” davant l’Agència Tributària, i que aquests formularis siguin 
accessibles també a través de la web municipal”. 
 
Es fa votación separada dels punts: 
El punt 1 i 2 s’aproven per unanimitat 
El punt 3 es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
36. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la retallada del 
transport públic a l’EMT i els drets laborals de la plantilla i la eficiència i l’estalvi als 
contractes de manteniment de la flota d’autobusos (644/2014) 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, la propuesta 36 es una vieja reivindicación de este grupo municipal que 
venimos repitiendo desde hace cuatro años, en cuanto a los contratos de mantenimiento de la flota de 
la EMT que consideramos que son muy caros y que ese dinero que se está destinando al mantenimiento 
se podría destinar a mejorar las frecuencias, las líneas, a la contratación de trabajadores a otras cosas 
más positivas para los ciudadanos de Palma que para pagar a la empresa que presta el mantenimiento 
que hemos visto como es una empresa que tuvo, yo creo que hay que decirlo claramente, un 
comportamiento desleal con la EMT desde hace tiempo. Es una empresa que en su día, cambió el 
sistema de mantenimiento que se había contratado, prestó uno de pero calidad durante muchos años 
sin decirlo a la empresa a la EMT y sin que la empresa tampoco se diese por enterada, al final tuvo que 
reconocer por carta y por escrito que no estaba prestando el servicio que estaba contratado. Después 
también es la misma empresa que utilizaba recursos pagados por la EMT, para arreglar sus autobuses, 
sus autocares particulares y se le sancionó. Es decir, que es un comportamiento un poco desleal, vamos 
a dejarlo ahí. También es una empresa que si no se vigila, te sale muy cara, eso también es así, basta ver 
la evolución de los gastos de mantenimiento, si hacemos un poco de historia, para ver que cuando se 
puso control y se le revisó cada factura que presentaba, disminuyó mucho el coste de mantenimiento de 
la flota y que cuando eso nos fuimos y se dejó de hacer al cabo de un año ya cobraba dos millones de 
euros más, por el mantener los mismos autobuses, ni siquiera los mismos, 15 menos. Pasamos de que 
nos costase 4 millones a que nos costase 6.855.000 con el mismo contrato en vigor y con menos 
autobuses para mantener, esta es la realidad, los que hemos pasado por la EMT sabemos de que va. Por 
eso, me revela, no puedo consentir que se hagan contratos y que se adjudique el mantenimiento a la 
misma empresa, habiendo presentado la oferta más cara, como se hizo hace un año y pico, o que se 
compren a dedo los autobuses, son cosas que no entiendo, sabiendo cual ha sido el comportamiento 
con la EMT y también cuando a la vez nos dicen que no hay dinero, que hay que recortar y recortan 
plantilla, no contratan nuevos trabajadores, a los que se jubilen no se les sustituye si no son directivos, 
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se quitan frecuencias, se quitan líneas y se sube el billete, todo eso para conseguir un dinero que 
prácticamente ha ido todo a pagar el aumento del gasto de mantenimiento de los autobuses de la EMT, 
yo no comparto, usted lo sabe ya desde hace tiempo, creo que he sido muy repetitivo durante tres años 
y medio, no comparto esta filosofía, creo que a quien hay que apretar las tuercas, nunca mejor dicho, es 
a la empresa que presta el mantenimiento que ella tiene un objetivo como el resto de empresa que es 
maximizar beneficios, pero los clientes, en este caso la EMT, tienen otro que es minimizar costes y en 
este caso quien está maximizando beneficios a esa empresa y quien no está minimizando costes es la 
EMT, por eso presentamos esta propuesta. Muchas gracias”. 
 
Sr. Vallejo  Gomila (PP): 
 
“Muchas gracias Sr.Alcalde. Si me habla en esta propuesta de ahorro, eficacia y derechos laborables, 
mire Sr. Hila, vístalo como quiera, el papel lo aguanta todo, la realidad, el objetivo es que hay un ahorro 
de 900.000 € con el nuevo contrato de mantenimiento, con respecto a lo que se ha estado gastando en 
mantenimiento. Pero ya que me habla de ahorro y de eficacia y de derechos laborales, haremos un poco 
de histórica. Nosotros heredamos 30 millones de euros de déficit, perdón, de deuda, hablaremos del 
déficit también. Lo dejaremos en menos de la mitad, la subvención, por ejemplo el 2010 estaba en 29 
millones, el 2011 en 30 si le sumamos el déficit que también hay que pagarlo, solo en un año nosotros 
ahorramos 8 millones. El 2013 y el 2014 rondaremos unos 24 millones aproximadamente, es decir, en 
estos tres años, le pediremos a los ciudadanos de Palma, que dejen de aportar de estos impuestos, 15 
millones de euros a la EMT, una EMT que precisamente ahora se gestiona con criterios de eficiencia  y 
eficacia y no con criterios de fiesta que es como se hacía antes. Contrataciones, más de 150 
contrataciones Sr. Hila, en la anterior legislatura, nosotros 4, y por jubilaciones todas, pero si quiere le 
puedo dar más datos de lo que es eficacia y de lo que es llevar una buena gestión. Por ejemplo, en otros 
gastos, asesoría jurídica, ustedes gastaron un 95% de media más que nosotros, en notarios un 80%, en 
consultores un 281% más que nosotros, en gastos de representación un 321% más  que nosotros, en 
protocolo un 124% más que nosotros, en publicaciones un 98% más que nosotros, en publicidad, esto ya 
es el…, un 55.356% más que nosotros, en viajes, un 348% más que nosotros, en comunicación y 
marketing un 132% más que nosotros. Está claro que ustedes gestionaban mucho mejor que nosotros. 
Me va a decir, claro es que esto a costa del servicio, vamos a hablar también de dato de servicio, 
completos, el año 2011 con su excelente servicio y con todos los recursos que destinaba la EMT hubo 
casi 3.000 completos, solo en un año lo reducimos a la mitad, quejas de usuarios, porque claro, me va a 
decir, empeoraron frecuencias, había menos servicios, por tanto, por pura lógica,  2+2=4, tienen que 
haber subido las quejas, en un año un 20% menos de quejas, registradas en la EMT y le va a quedar el 
último cartucho, usuarios, claro es que usted ha perdido cinco millones de usuarios, en concreto usted, 
en su época, la EMT tenia 44 millones de usuarios, pero mire, hasta en eso, se hace usted trampas al 
solitario. Usted heredó una empresa que transportaba, tiempo del Sr. Gijón, 40 millones de usuarios, 1’3 
gratuitos y dejó una empresa con 44 millones de usuarios y 8 millones gratuitos, claro que hizo usted, 
abrió las puertas de los autobuses, dejó que subiera la gente y le importó muy poco si con ello 
perjudicaba la viabilidad de la empresa y el bolsillo de los ciudadanos, que al final son los que han tenido 
que pagar su gestión. Y derechos laborales, no me olvido del mantenimiento, luego hablaremos del 
mantenimiento. Derechos laborales, mire, dice usted que hemos recortado derechos laborales de la 
plantilla y le voy a decir una cosa, los trabajadores de la EMT son unos privilegiados en tiempos de crisis, 
que pongan los pies en el suelo, aterricen en la realidad y tengan en cuenta que disfrutan de un salario y 
de unas condiciones sociales muy por encima de la media del resto de trabajadores, la postura de la 
empresa va a ser inflexible, esto parece duro, la pena de esto es que lo dijo usted Sr. Hila, en marzo de 
2011, usted hizo estas declaraciones, es bueno que se sepa, usted es el menos autorizado para hablar de 
recortes de derechos laborales, el menos autorizado porque cuando tuvo una huelga le faltó tiempo 
para atacarles. El contrato de mantenimiento, me salto el de 2012, porque no me va a dar tiempo, pero, 
en la réplica le comento el mantenimiento. Gracias. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Molt breument, no pensava intervenir, sa veritat a la moció del Sr. Hila, li don total suport però clar, el 
que no es pot permetre es el que acabam de sentir per  part del Sr. Vallejo, que darrerament no se que li 
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passa al Sr. Vallejo, però va d’una prepotència que sa veritat, escolti Sr. Vallejo, contesti alguna de les 
coses que se l’hi ha posat, vostè ha dedicat tota la seva intervenció, cinc minuts lamentables, 
despotrigant  la gestió del Sr. Hila, únicament, no ha afrontat que té un contracte, tres anys després, 
quan ja s’acaba aquesta legislatura, la herencia, escolti, això és impresentable, no, afronti el que se li 
demana a la moció, afronti que té el contracte de manteniment caríssim afronti les deficiències de 
gestió evidents amb la seva actuació com a President de l’EMT, afronti això i com a mínim contesti 
alguna cosa, ho negi com a mínim amb arguments, no es dediqui, es lamentable, haver de sentir casi 
quatre anys després aquest tipus d’argumentació i tu més, si aquí hi hagués ciutadans, haurien sortit 
tots i l’haurien tret d’una orella, escolti és impresentable això, no ho faci més, escolti, es que no se, 
cansen però fins a límits, fins a la sacietat cansen, això és impresentable el que acaba de fer vostè i no 
anava a intervenir, però sa veritat, o sigui no es pot tolerar, contesti el que se li demani a la moció, això 
no es tracta de i tu més, ja se el que me contestarà a jo, evidentment, cada dia, com no té cap argument 
ja se que me dirà, me treu sempre el tema que vostès han fabricat com a denuncia penal, o sigui, però 
afronti les qüestions, no se’n vagi amb aquesta prepotència a contestar coses que no van, aprengui a fer 
sa seva feina que no ho acaba de fer. Gràcies” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Vallejo, esto de que me conteste después cuando yo no voy a poder contestar es feo, que es lo que 
está haciendo, se está guardando para que yo no le pueda contestar estas cosas son una forma de hacer 
que yo no comparto, ya se lo digo. Mire Sr. Vallejo, usted dijo, cuando le escucho hablar, ¿sabe que 
pasa? Hay una frase, un refrán que creo que es muy aplicable “otros vendrán que bueno te harán”, 
usted me ha hecho bueno, váyase a hablar con los chóferes de la EMT, me ha hecho bueno, se lo digo 
ya, hasta con los que tenía mala relación la tengo buena ahora, gracias a usted, lo ha hecho tan mal, tan 
mal, que ha conseguido la unanimidad, ha conseguido la unanimidad de los trabajadores que es difícil, la 
ha conseguido. Mire usted llegó a decir y no le han desmentido y es triste, que había chóferes de la EMT 
que cobraban más que el alcalde, más que usted Sr. Isern, lo dijo el gerente de la EMT, lo pedí por 
escrito, solicitud de información, que chóferes con nombres y apellidos cobraban más que el 
alcalde.¿Sabe cual fue la contestación Sr. Isern? Que solo el gerente cobraba más que usted, por cierto 
que le han subido el sueldo, solo el gerente, no salió nadie a desmentirlo, cuando  se miente sabiendo 
que se miente, pasan estas cosas, que te pillan en la mentida, y cuando el gerente de la EMT lo dijo, 
sabía que era mentida porque no me creo que el gerente de la EMT no sepa los sueldos, no me lo creo, 
por tanto mintió, y mintió a la ciudadanía y los medios de comunicación lo reprodujeron, pero después 
no salió ha hacer un desmentido, tiremos a los chóferes a los pies de los caballos diciendo esta mentida 
sabiendo que es mentida. Bueno, usted tiene una suerte Sr. Vallejo que no tuvimos antes, que es que ha 
acabado el contrato con ACCISA, gran suerte, el contrato de renting ese que se firmó en el año 2000 que 
pagaba a precio de oro, acabó y eso automáticamente supone disminuir los gastos de la EMT, los 
seguros de la EMT sin el contrato de ACCISA contratados directamente por la EMT, no han bajado, 
verdad que sí, mucho, el gas-oil ha bajado o no ha bajado desde que ya no tiene que comprarlo ACCISA, 
verdad? Pues esa suerte ha tenido usted, la que estaba esperando yo, como agua de mayo, yo es que ni 
hubiese prorrogado el contrato como hizo usted, porque era caro no, lo siguiente, eso fue una herencia 
de verdad, que hemos pagado pero bien pagada  y la empresa que presta ese mantenimiento es y es así, 
es un dato objetivo, si fue la oferta más cara, no se entiende, si el contrato es más caro, si usted en los 
presupuestos de 2015 que ha presentado, dígame si no es verdad, el gasto operativo de la EMT en el 
año 2015 será superior al de 2011, ¿es o no es verdad? Verdad que sí, son sus datos no son míos, eso 
quiere decir que usted está gastando más, lo que pasa es que usted también está ingresando más para 
compensarlo, claro que sí, subió las tarifas un 24% así cualquiera, de media un 24, sí, lo dijo usted, no se 
acuerda, yo utilizo el dato porque lo dijo usted, si es mentida dígamelo, lo dijo usted, 24% de media, 
aumenta ingresos, compensan gastos y yo le digo, hay que apretar en el mantenimiento, hay que 
apretar, se lo llevo diciendo desde hace 4 años, no me hacen caso y así nos va. Muchas gracias”: 
 
Sr. Vallejo  Gomila (PP): 
 
“Si, no se si quiere que le conteste a lo del mantenimiento o a lo que me han dicho ahora, pero muy 
brevemente lo que me han dicho ahora, lo de los sueldos de los conductores, le recuerdo que un par de 
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meses antes de las elecciones, también salió en la Ultima Hora, porque lo dijeron ustedes y me dice que 
yo estoy gastando más. Mire,  gastar más que usted es imposible, materialmente imposible, más que 
usted imposible. Pero bueno, vamos a hablar del tema del mantenimiento, para resumir mucho, tengo 
dos minutos, llegamos a un acuerdo usted y yo, para solicitar un informe a la Universidad Politécnica de 
Valencia, que dio la razón a los técnicos de la EMT al cien por cien, en todo, a usted no le ha ido bien. En 
este último contrato de mantenimiento hemos docilitado informe a Madrid, a la EMT de Madrid, digo yo 
que algo sabrán de autobuses la EMT de Madrid, nos dieron un precio objetivo que ahora mismo se lo 
doy, no se donde lo tengo, pero bueno, se ha adjudicado tres o cuatro céntimos por debajo del precio 
que Madrid en su informe dice que sería el correcto. El problema es que ustedes no se han leído, no 
saben de que están hablando, no se han leído las bases, saben cuantas empresas reunían los requisitos 
técnicos solicitados? No me va a dar tiempo decírselo,  pero todas estas, pero saben lo peor, que no se 
leen los pliegos, porque hay un párrafo que dice, a instancias de intervención y no sin alguna discusión 
no será necesaria la presentación de la documentación descrita anteriormente a efectos de acreditar la 
solvencia financiera y técnica para aquellos empresarios que presenten certificado de clasificación del 
registro oficial de licitadores y empresas clasificadas en el grup Q, subgrupo 2, categoría D, que por 
supuesto ustedes no saben que es, pero que yo se lo digo, son todas estas empresas, 200 empresas se 
han podido presentar al concurso de la EMT, 200 más luego las que reunían los requisitos, miren, hay 
formas de hacer el ridículo que son bastante menos visibles que la que hacen ustedes. Gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial  
 
“1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la injustícia que representa retallar el transport 
públic amb l’excusa de que no hi ha doblers, pujar el bitllet a les persones usuàries de l’EMT, 
retallar drets laborals a la plantilla de l’empresa i, a la vegada, adjudicar contractes milionaris 
de manteniment dels autobusos sense prioritzar l’estalvi i l’eficiència d’aquests costos”.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la supressió de la web municipal del 
sistema de concessió de llicències d’obres menors simples on line (691/2014) 
 
ALTERNATIVA PP (753/2014) 
 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern a impulsar les feines necessàries per tal 
d’aconseguir la posada en funcionament de les aplicacions informàtiques perquè els ciutadans 
puguin tramitar les comunicacions prèvies i les llicències d’obra via telemàtica”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
 4. INFORMACIÓ, IMPULS I CONTROL 
4.1. INFORMACIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN  
(No n’hi ha) 
 
4.2 COMPAREIXENCES 
 
42. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal MÉS de la regidora delegada 
de l’Àrea de Sanitat i Consum, relativa a la denuncia d’entrada a menors a Plaça Bous 
(702/2014) 
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“1. En quina situació es troba la tramitació de la denúncia que ASSAIB dia 13 d’agost de 2014 
relativa a la infracció per entrada de menors a la cursa de bous del passat dia 7 d’agost del 
present any a Ciutat.  
 
2. Que l’Ajuntament de Palma informi a ASSAIB, com a INTERESSATS,  una resposta sobre 
aquesta denuncia, tal com contempla el dret que ens atorga la llei 30/1992 d’Administracions 
Públiques i Procediment Administratiu Comú: 

  
"TÍTOL III : Dels interessats. Article 31. Concepte d'interessat. 

 1. Es consideren interessats en el procediment administratiu: 
 a) Les que el promoguin com a titulars de drets o interessos legítims individuals o 

col·lectius." 
 I que com a promotors del procediment administratiu aquesta llei ens atorga 

INTERESSOS LEGÍTIMS COL·LECTIUS al seu article 321, punt 2: 
 “2. Les associacions i organitzacions representatives d'interessos econòmics i socials, 

seran titulars d'interessos legítims col·lectius en els termes que la llei reconegui". 
 3. Quines mesures executarà l’Ajuntament de Palma per obligar als promotors 

d’activitats taurines dutes a terme en aquest municipi a respectar i complir les 
normatives competents? 

 4. Quines accions realitzarà aquest Ajuntament per recolzar les recomanacions de la 
O.N.U. sobre protegir els drets dels infants front la violència generada en les curses de 
bous?” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, queda bastant ben explicada al text, senzillament és saber quina és la situació de la tramitació de 
l’expedient, que suposam que n’hi haurà algun, relativa a una denúncia que va fer una associació  
animalista, dia 13 d’agost per l’entrada de menors a la plaça de bous dia 7 d’agost d’enguany, i com 
aquest Ajuntament té competències en aquest sentit i por sancionar si això succeís, que entrasin 
menors, volem saber quina és aquesta situació i demanam també que es traslladi l’informació per escrit 
a aquest grup municipal i també a l’entitat que en el seu moment ho va denunciar i ho va demanar la 
part interessada per estar al dia. Gràcies”. 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
 
“Sí, gracias, La denuncia se encuentra en trámite, el número de expediente es DA2013/92, DA2012/92, 
por lo que está en el departamento de licencias de actividad en el área de urbanismo, puesto que se 
trata de la aplicación de la Ley de Actividades, se encuentra aún en trámite porque hemos solicitado a la 
policía nacional y a la policía local, que acrediten lo que se denuncia, lo que denuncia la asociación. 
Debemos decir que una mera denuncia de una asociación no es una prueba admitida en derecho para 
iniciar un procedimiento de expediente sancionador. Informaremos por supuesto a ESAIB i al Grup MÉS 
cuando tengamos esa información y por eso la denuncia aún está en trámite. Nada más. Gracias”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“La denúncia d’una entitat no és una prova però es podrien trobar proves, allà  hi havia gent present, es 
poden cercar testimonis i es pot fer aquesta feina, suposo que des de l’Ajuntament s’ha d’insistir a la 
policia perquè facin la seva feina també en aquest cas, vull dir que no és només... contesti si té més 
informació de la policia local, quina és la feina que ha fet en aquest sentit, volem saber quina és la feina 
que s’ha fet”. 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
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“Això és el que s’ha fet, demanar a la policia que ens digui el que ha passat”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Han passat tres mesos i només hem demanat a la policia local... bueno”. 

 
Compareix la Sra. Llobera 
 
43. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal PSIB-PSOE de la regidora de 
Contractació i Govern Interior relativa al possible tancament del Bar “Alaska” (739/2014) 
 
“La compareixença de la regidora de Contractació i Govern Interior, Irene San Gil, i del regidor 
de l’Àrea d’Infraestructures, Andreu Garau, perquè expliquin tot el relatiu a la situació legal en 
la que es troba el “Bar Alaska”, els plans de l’equip de govern del Partit Popular en torn a la 
qüestió de la possible retirada o no renovació de l’actual concessió del Bar Alaska, i sobre si hi 
ha qualque projecte de remodelació de la plaça del Mercat i si en aquest projecte s’ha 
contemplat la continuïtat d’aquest Bar”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias. Sr. Alcalde doy por reproducida la pregunta”. 
 
Sra. San Gil López-Quesada: 
 
“Bueno, yo he, gracias Sr.Alcalde, no voy a ser muy extensa. Creo que todo lo que tenía que decir lo han 
leído por la prensa y por la radio, decir que como ustedes saben hago un poco de antecedentes, el 
Ayuntamiento en julio del 95 adjudicó la explotación comercial del quiosco Alaska a una persona que lo 
ganó y se adjudicó por cuatro años prorrogables por dos períodos más de tal manera que terminaba la 
explotación el 27 de julio del año 2007. El  17 de julio  de 2007 el departamento de infraestructuras, se 
solicitó por parte de gobierno interior al departamento de infraestructuras un informe sobre la 
continuidad del mismo, ya que estaba a punto de vencer la concesión y no se esperó contestación y en 
Junta de Gobierno de julio de 2007 se aprobó prorrogar la concesión por un plazo máximo de seis meses 
o hasta su nueva adjudicación. Quiero decir que en estos años, la verdad no se ha hecho mucho por 
intentar, en los años siguientes de 2007 a 2011 no se ha hecho prácticamente nada por intentar dar una 
solución a la situación de  porque se prorrogó por seis meses hasta nueva adjudicación, pero aquello 
quedó en el limbo jurídico y no se hizo absolutamente nada. Cuando me pusieron en conocimiento de la 
situación de este quiosco, por parte de los técnicos de Gobierno Interior, pedimos a infraestructuras que 
nos diera información de cuales eran la situación de este quiosco, su situación des del punto de vista 
técnico, es decir, en cuanto a licencias de actividad, en materia de sanidad, todo ello ha supuesto un ir y 
venir de informes  pues de urbanismo, de infraestructuras que nos ha permitido pues empezar a 
redactar un proyecto con toda una serie de informes sobre sus deficiencias y sobre sus situación y a la 
vez, la redacción de un proyecto básico en el cual se tienen en cuenta, por un lado su situación dentro 
del entorno y a la vez el cumplimiento de la normativa en materia de consolidación del edificio 
existente, substitución de instalaciones de fontanería, electricidad, gas, saneamiento, para adaptarlo a 
la normativa vigente, acabados interior y exterior, eliminación del sótano, etc. Una vez redactado este 
proyecto básico el trabajo no termina porque claro todo esto, lo que es la puesta en marcha de la 
concesión nueva, requiere de más informes, requiere de llevarlo a la comisión del Centro Histórico, 
requiere de hacer un estudio en cuanto a la redacción de pliegos, pero quiero decir que la posición de 
este equipo de gobierno no ha sido nunca en ningún momento cerrarlo, por supuesto que no hemos 
tenido intención de cerrarlo, ya que sabemos que tiene una componente social, cultural, muy 
importante, es un quiosco emblemático de  Palma, que forma parte de la historia de Palma, tiene una 
componente romántica importante de la gente que se acuerda de su juventud y por ello en ningún caso 
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nos hemos planteado cerrar. Lo que está claro, es que se ha de adaptar a las nuevas condiciones de 
sanidad, nuevas condiciones de actividad y lo que no puede ser es que se mantenga un sitio que no 
cumple lo mínimo indispensable para que el cliente y el trabajador que está dentro pueda prestar el 
servicio con total seguridad  y así mismo se ha de adaptar el entorno ya que como sabemos la plaza del 
Mercado es una plaza emblemática de Palma, una plaza que forma parte del Centro Histórico, donde 
pasan muchísimos turistas y residentes y pues habrá que ver en un futuro como se encuadra dentro de 
un entorno visual que no pueda perjudicar la imagen de la plaza. Gracias”. 
 
Sra. Abraham Orte: 
 
“Gracias Sra. San Gil, la verdad es que compartimos esa sensibilidad romántica de lo que como muchos 
ciudadanos de Palma que pensamos que ese quiosco hay que mantenerlo pero si en todo caso ver, 
desde el punto de vista jurídico, como adaptarlo a las nuevas necesidades, en todo caso me alegro de 
que se haya dicho que la intención del equipo de gobierno no es cerrarlo. En todo caso, no me ha 
quedado claro y si me podríais aclararlo, he entendido que si que hay una redacción del proyecto básico 
sobre la Plaza del Mercado, ¿sobre el quiosco? Pero una remodelación por parte del área de 
infraestructuras sobre la remodelación de la plaza ¿hay algo que se ha hecho? 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Se han trabajado en proyectos, pero están en un estado muy embrionario, se está trabajando el primer 
borrador, todo esto lleva muchísimo trabajo además lógicamente todos estos proyectos requerirán de 
un consenso con entidades, con vecinos, con expertos, todo ello supondrá un trabajo a medio-largo 
plazo y una financiación que vendrá cuando tenga que venir, pero no es una cosa inmediata”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, nosaltres satisfets evidentment que aquest romanticisme li hagi aflorat al final a la Sra. San Gil, 
evidentment s’ha donat lloc a aquesta compareixença i a aquesta rectificació, es perquè la Sra. San Gil, 
en un primer moment, no sentia tan de romanticisme per aquest establiment i va apuntar que podia 
desaparèixer perfectament i que havia acabat la concessió i que s’estava plantejat això l’Ajuntament, 
per això va sorgir tot, celebram la rectificació, al final imagin que una sensibilitat que la Sra. San Gil no 
tenia inicialment, ara la té, per tan, ho celebram que s’augmenti la sensibilitat a la Sra. San Gil i de 
l’equip de govern per tan i bono que s’aclareixin tots aquests dubtes i evidentment aquest és l’esquema, 
primer s’elabora un projecte de remodelació de la plaça, es consensua amb entitats, amb partits polítics 
i a partir d’aquí, Sra. San Gil, també me sap greu, però li he de retreure, perquè ho duc dedins, vostè 
també amb manca de sensibilitat, amb una situació molt parescuda, un quiosc de “xuxes” de la Plaça 
Fleming, el va eliminar, perquè va acabar la concessió també i va deixar la persona que l’explotava al 
carrer, depenent de serveis socials i sense pis, perquè també, bueno perquè acabava la concessió i 
evidentment aquí ja es va arribar tard i ja s’havia llevat el quiosc. Ara ja acabam la legislatura però si que 
li pregaria una mica de consciència damunt els temes que maneja, perquè maneja temes importants 
que afecten a les persones i que en aquest cas afecten inclús als sentiments de molts de ciutadans però 
en el cas de la Plaça Fleming, també, sincerament li he de dir, es va equivocar de manera flagrant, havia 
acabat la concessió, retiram el quiosc, sense pensar amb les conseqüències i això com a regidor de 
l’Ajuntament és una conducta, la veritat que una mica temerària, com a mínim, evidentment és el meu 
criteri i no me puc estar més que dir-li per si sorgeix un altre cas en aquests mesos que queden de 
govern, esperam que tengui una mica més de sensibilitat que la que va demostrar amb la plaça Fleming, 
amb això s’ha vist obligada a rectificar, amb allò desgraciadament no varem estar a temps. Gràcies. 

 
Compareix la Sra.  San Gil 
 
4.3 INFORME INTERVENCIÓ. 
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44. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’informe d’objecció (reparo), 34.1/2014 de 4 de 
novembre de 2014, de l’ampliació de pròrroga extraordinària i modificació del contracte del 
servei de manteniment i conservació de l’enllumenat públic de Palma. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“En compliment del que disposa l'article 218.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel que s’aprova el text refús de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, que estableix 
l’obligació d’elevar informe al Ple de totes les resolucions adoptades pel President de l’Entitat 
Local contraris als reparaments efectuats, aquesta Intervenció General sotmet a la 
consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte el següent informe:  
 
Únic.- Donar compte de  l’informe d’objecció, (reparo), 34.1/2014 de 04 de novembre de 2014, 
de l’ampliació pròrroga extraordinària i modificació del contracte del servei de manteniment i 
conservació de l’enllumenament públic de Palma” 
 
“CONTRACTE: Servei de Manteniment i Conservació de l’Enllumenat Públic de Palma 
ADJUDICATARI: UTE CITELUM IBÉRICA SA i EMTE SERVICE SAU (PALMALLUM) CIF: U-57550949 
 
A la vista de la sol·licitud d’informe de fiscalització prèvia  per a una ampliació de 377.565,96 € 
a la pròrroga extraordinària, aprovada per Junta de Govern de 26.02.2014 i amb el 
corresponent aixecament del reparo emes per aquesta Intervenció (nºinforme 34/2014 de 
24.02.14), del SERVEI DE MANTENIMENT I CONSERVACIÓ DE L’ENLLUMENAT PÚBLIC DE 
PALMA, aquesta Intervenció Municipal manifesta de nou que la pròrroga i/o ampliació 
proposada té el caràcter d’extraordinaria, atès que s’iniciarà una vegada finalitzat el termini 
màxim previst pel contracte (28 de febrer de 2014) i a l’espera d’una nova licitació. 
 
A l’efecte, i dins l’exercici de la funció interventora prevista als art. 215 i 216.2.c del RDLeg 
2/2004 de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 
(TRLRHL), aquesta Intervenció es troba en l’obligació de manifestar el seu desacord amb la 
forma de tramitar la contractació d’aquest servei, emetent un REPARO a l’aprovació de 
prorrogues (extraordinàries) fora de contracte. 
 
S’adjunta com a documentació complementària a la sol·licitud, un informe tècnic emès pel 
Departament d’Infraestructures en el qual es manifesta el motiu pel qual la dotació inicial de la 
prorroga extraordinària va esser insuficient i que atenint al caràcter de la prestació, associada 
a un servei obligatori del municipi -enllumenat públic- (art. 26.1.a Llei 7/1985 de 2 d’abril de 
Bases de Règim Local), no es pot plantejar la suspensió del Servei. 
 
Pels motius exposats, d’acord amb el previst a l’art. 217.1 del TRLRHL, l’òrgan competent pel 
resoldre la present objecció (reparo) és el President de l’entitat, essent indelegable dita 
facultat. 

Conforme al previst a l’art. 218 del TRLRHL, l’òrgan interventor elevarà informe al Ple de les 
resolucions adoptades pel President de l’Entitat Local contràries a les objeccions efectuades, 
de la mateixa manera que el President podrà presentar al Ple informe justificatiu de la seva 
actuació.  

S’insta al departament responsable o gestor del servei a evitar la realització de pròrrogues 
extraordinàries en ares a una millor organització i planificació dels contractes de serveis 
gestionats per l’àrea. 
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La quantia total de la pròrroga ascendeix a 377.565,96 euros (IVA inclòs del 21%) segons el 
detall i distribució pressupostària següent: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
En el supòsit de que el reparo es resolgués, l’aprovació la despesa associada a la pròrroga del 
contracte estaria supeditada a: 
 
1. La certificació d’existència de crèdit per a fer front a la despesa corresponent a l’exercici 

2014, existint a data d’aquest informe crèdit disponible a nivell de partida i vinculació. 
 

2. Pel que fa a la despesa prevista per a l’exercici 2015, l’expedient quedarà sotmès a la condició 
suspensiva d’existència de crèdit suficient i adequat per finançar les obligacions derivades del 
contracte en aquest exercici. La Corporació haurà d’assumir el compromís d’incloure en el 
Pressupost de 2015 l’import corresponent a l’anualitat prevista. 

 
Finalment observar que, conforme al previst a l’article 86 del Reial Decret 500/1990 de 20 
d’abril i a l’article 174 del Reial Decret 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, la despesa que es pretén realitzar té el caràcter de 
plurianual, i compleix les limitacions d’anualitats i percentatges que preveuen els articles 81 i 
82 del Reial Decret 500/1990. 
 
És quant procedeix informar”. 
 
4.4. PREGUNTES DE RESPOSTA ORAL 
(No n’hi ha) 
 
Es passa a votació  la inclusió  a l’ordre del dia  dels assumptes presentats que s’aprova a per 
unanimitat 
5. MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
FOD. 1.- Moció del Grup Municipal MÉS relativa a la contractació a mida d’un nou cap de 
tallers de l’EMT (746/2014). 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Dissortadament fa un parell de setmanes, ho deim a la moció, ara no la tenc aquí, a un consell 
d’administració de l’EMT, es varen aprovar les bases per contractar un nou cap de tallers. El mir a vostè 
Sr. Batle, i mir a la resta de membres de l’equip de govern, perquè és a vostès a qui vull apel·lar, jo 
evidentment al consell d’administració ja se el que me va contestar el Sr.Vallejo però jo exposaré uns 
fets. Les bases per contractar aquest nou cap de tallers. Requisits, anglès, el català queda com un mèrit, 
infravalorat a més a més, l’anglès requisit, el castellà també  i també com a requisit tres anys 
d’experiència com a caps de tallers, com a cap o encarregat de tallers de vehicles, boucs, estam parlant 
de vaixells o aeronaus. Aquestes bases i després evidentment, tres punts, entrevista personal, per tan 
un percentatge important de la selecció, entrevista personal. Amb aquestes bases si el Sr. Vallejo va 
trobar que no les ha de rectificar, que estan perfectes, jo amb unes bases tan estrambòtiques, jo les  vull 

Exercici Aplicació Pressupostària Import

2014 11.16502.61900 283.174,47

2015 11.16502.61900 94.391,49

TOTAL 377.565,96
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apel·lar a tots els que heu de votar avui, que hi ha gent distreta, a lo millor estaran votant a favor d’una 
cosa que sincerament vull apel·lar a la consciència de tothom, a veure, no se, a lo millor jo som es raro, 
però a mi me pareixen unes bases molt estranyes per un cap de taller de l’EMT. Evidentment hi ha 
moltes altres possibilitats, hi ha la possibilitat de fer una promoció interna, també, hi ha personal de 
tallers hi ha dos o tres directrius també d’àrea de manteniment, per tant que ja duen els tallers, per 
tant, aquesta plaça també, si hi ha finalment la jubilació parcial aquesta es podria quedar aturada, hi ha 
personal suficient per dur els tallers o es podria fer una promoció interna amb el personal que hi ha o, 
escoltin, si volen fer una selecció de personal d’algú, facin unes bases no se, normals que no cridin tan 
l’atenció, perquè aquestes bases criden molt l’atenció i a l’EMT hi ha precedents de contractació de 
persones provinents de l’antiga empresa del gerent, provinent de Spanair, hi ha precedents, si no és així 
per favor m’ho diguin, perquè això es va suscitar, es va suscitar i el senyor gerent a un consell 
d’administració va dir que això ell pensava que era l’esperit de l’EMT, contractar gent coneguda, gent 
que ell pensava que era capaç i que ell les contractava, clar, això no pot ser més l’esperit de l’EMT, 
evidentment tots som conscients m’imagin a l’Ajuntament que sempre ha funcionat així l’EMT, en 
governs de diferents signe, si aquí ha de treure el ventilador i tu més i vosaltres i el PSOE també va 
contractar o també jo he contractat no se on, escolti, perfecte, però això s’ha d’haver acabat, avui en dia 
no és tolerable que per seleccionar personal laboral de l’EMT es presentin unes bases d’aquest tenor, no 
me pareix, evidentment, si vostè accepta modificar les bases i  fer unes bases normals on el castellà i el 
català siguin requisits, evidentment i on es pugui puntuar l’experiència tallers, evidentment de vehicles 
de transport terrestre, entenc jo, si me justifica, a lo millor també es pot justificar altre tipus de vehicle, 
anys d’experiència, més punts a lo millor de mèrit per haver treballat a un taller de vehicles terrestres, 
unes bases normals, no que com a requisit, sigui, no com a requisit, és obligatori, has de tenir tres anys 
d’experiència com a cap de taller de vehicles, ..... o areonaus, escoltin, si això no els hi pareix 
estrambòtic, a tots els que estan a punt de votar a favor d’això, a mi me pareix molt estrambòtic i me 
pareix que això s’hauria de rectificar, sincerament els ho dic. Gràcies”. 
 
Sr. Vallejo  Ordinas (PP): 
 
“Si, en primer lloc Sr. Verger jo li vull agrair el to, perquè aquests darrers dies, hem tengut qualque pica 
baralla i l’esperava, per tan, li vull agrair, jo  li consent tot, me pot dir que aquestes bases són 
infumables, tal, no li consent que dubti de la meva honorabilitat, la meva honradesa, perquè vostè ha 
dit, “siempre ha funcionado así”. No a aquesta legislatura no ha funcionat així Sr. Verger, a aquesta, 
perdoni Sr. Verger, a aquesta legislatura no, no ha entrat ningú a dit, ningú, sí, perdó, el gerent, només 
faltaria, per tan, li agraeixo. Anem per parts. Perquè experiència talleres de automoción, buques o 
aeronaves, idò pel mateix que el contracte de manteniment, miri, la clasificación de empresas de 
contratistas del estado por importe superior o igual a 120.000 euros contractes de serveis, el grup que li 
he mencionat abans, que era el grup Q, subgrup 2, xerra de servicios de mantenimiento y reparación de 
maquinaria, subgrup 2, mantenimiento y reparación de vehículos autómotores, incluidos buques y 
aeronaves i l’hem assimilat, ara bé, si vostè me diu, escolti no, cap problema, miri si és fàcil,cap 
problema, posam només d’automoció, li pareix bé? Arreglat. No hi ha cap problema, si es que el 
problema que hem tengut es que vostè ha dubtat de l’honorabilitat, ara si negociam, negociem, cap 
problema, per tan, modificarem les bases i l’experiència es demanarà en tallers d’automoció. Tema, és 
igual ja no vull entrar, encara que siguin unes bases rares, el que he fet, sap que he fet? He anat a ........ i  
cercar jefes de taller, totes demanen experiència, totes, entre 1 el que menys i 10 la que  demana més. 
Anglès, francès, alemany, li puc dir que el 70 o el 80%, per donar-li una mica de nivell, i ingenyers tècnics 
la immensa majoria, jo no trobo que siguin estranyes, per tan, considero que hem de mantenir una 
titulació d’ingenieria  mínim tècnica, si és superior millor. El tema del català, no ens posararem d’acord, 
vostè sap la política d’aquest govern, nosaltres consideram que el català no ha de ser un mèrit, si que li 
discuteixo que el castellà sigui obligatori, no ho és, és l’anglès que és obligatori, perquè el castellà el que 
diu es que si hi ha una persona estrangera haurà de demostrar el coneixement de català, estrangera, bé, 
li podem posar que si hi ha una persona estrangera haurà de demostrar els coneixements de castellà, i/o 
català, ja me va bé, però el castellà no es demana, es dóna per fet igual que el català, el mateix. Perdó, 
el català puntua, el castellà no i no li puc admetre lo de Spanair,vostè a la seva exposició diu que 
actualment són càrrecs directius de l’EMT, es que això és mentida Sr. Verger. El Sr. Iglesias, és l’únic.  
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Es va contractar un servei extern d’una persona, d’una empresa i el directiu d’aquesta empresa o l’amo, 
no se qui era, havia fet feina a Spanair, i va fer la seva feina que era tornar a posar en marxa el .....que és 
un bon sistema, el que passa es que no hi havia manera de posar en marxa i aquesta persona que és un 
especialista en això el va posar en marxa, va acabar la feina i se’n va anar a casa seva. Va ser un 
contracte, no va ser un contracte de prestació de serveis. No hi ha cap persona, cap ni una que provingui 
de Spanair, cap ni una...No, si no vaig equivocat no me faci molt de cas, ve de Llabrés Feliu, crec, no de 
Spanair, estan equivocats, me sap greu i una altra cosa, el tema de l’entrevista. No estic d’acord que tot 
hagi de ser a un examen pur i dur, és un càrrec de confiança, jefe de taller, té molta responsabilitat, però 
si troba que tres punts són molts, cap problema, en vol 2? I li posam un punt al qui porti més 
experiència, el que vull, al final a lo millor, d’aquí a un any serà vostè o el Sr. Hila, o el Sr. Noguera el 
president de l’EMT o jo, escolti anem a contractar un jefe de taller que passi com el Sr. Serra que pugui 
continuar”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Que consti que  seguim sense estar d’acord amb aquestes bases, no hi ha el català, ara, es rectifiquen 
una mica, evidentment està bé, s’eliminen sospites que evidentment jo crec que eren...” 
 
Sr. Batle: 
 
“Ja sap que jo amb aquests temes som especialment sensible i realment m’alegra, que maldament no 
estigui d’acord, si que s’hagin pogut eliminar sospites” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Que consti que faria una promoció interna,no faria... queda dins les discrepàncies legítimes” 
 
Sr. Batle: 
 
“No si això cada un, me alegro mucho, de verdad. Si hem de votar, però no se massa bé, amb aquestes 
variacions com hem de votar això, les hi pareix bé que quedi damunt la taula?. Es deia sobre la taula”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“No, es que jo volia intervenir, però, no si queda sobre la mesa ya está”. 
 
 
Sr. Batle: 
 
“Perdone Sr. Hila, es con la nueva imagen a veces, perdone” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Queda sobre la mesa, una seguridad, yo no volveré a ser presidente de la EMT Sr.Vallejo, seré otra cosa 
o no seré, pero presidente de la EMT, ya no 
 
 
 Sr. Batle: 
 
“Nunca se sabe, la vida da muchas vueltas. Lo que es seguro que la Sra.Calvo y yo, no lo seremos. 
¿Verdad Sra. Calvo?” 

 
Es proposa: 
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“1.L'Ajuntament de Palma rebutja les bases per a la provisió d’un nou cap de tallers de l’EMT, 
aprovades pel Consell d’Administració el dia 14 de novembre de 2014, per semblar fetes a 
mida d’una persona en concret i exigeix la seva retirada.  
 
2.L’Ajuntament de Palma exigeix a la direcció de l’EMT la convocatòria d’una promoció interna 
per a la provisió de la plaça de cap de taller, o la redacció d’unes noves bases que permetin la 
contractació d’un nou cap de taller d’una manera totalment objectiva, d’acord amb els 
principis de mèrit i capacitat”.    
 
Queda sobre la taula 
 
FOD. 2.- Moció del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la corrupció a EMAYA en relació a la 
recollida pneumàtica (747/2014) 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“M’agradaria fer un petit aclariment, perquè consti en acta, nosaltres hem fet un petit afegitó al punt 1 i 
2 de la proposició que presentava el Partit Popular, bàsicament perquè creiem, evidentment estam a 
favor de que l’equip de govern investigui s’hi havia qualque cosa il·legal o il·lícita o amb indicis de 
delicte, però  evidentment, recordam que la Sindicatura està obligada que si té un indici de delicte ho ha 
de posar en coneixement de la Fiscalia, ademés i això no ho posam però vull que consti en acta, tots els 
informes estan enviats al Tribunal de Comptes i el Fiscal del Tribunal de Comptes, les llegeix, per tan, és 
la segona que es tramet, cap problema, però per no quedar malament amb la Sindicatura que és un 
organisme col·laborador nosaltres també demanaríem ademés de votar això que es posin en contacte 
amb la Sindicatura per dir-lis que anàvem a fer això”. 
 
Sr. Batle: 
 
“Estam d’acord Sr. Andreu, completament d’acord a més la matisació me pareix molt evident, per tan 
sense cap problema, si senyor”. 

 
Es proposa: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma dóna suport al batle Isern i al senyor Garau en relació al 
trasllat a fiscalia de documentació relativa a actuacions presumptament delictives relacionades 
amb la instal·lació del sistema de recollida pneumàtica. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a traslladar a fiscalia qualsevol 
actuació, de qualsevol legislatura, que presenti indicis de presumpte delicte”. 
 
S’aproven per unanimitat 
 
FOD. 3.- Moció del Grup Municipal PP relativa a la petició del Parlament sobre l’informe de la 
Sindicatura de Comptes (756/2014) 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“1. El  Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a dur a terme totes les 
actuacions i accions necessàries per aclarir les possibles responsabilitats que es puguin derivar 
de les excepcions del compliment de la legalitat recollides a l’informe de la Sindicatura de 
Comptes 97/2014 de la compta general de l’Ajuntament de Palma del 2009, tot respectant 
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l’article 11 del reglament de la pròpia Sindicatura de Comptes, que obliga a traslladar a fiscalia 
qualsevol fet que pugui ser constitutiu de delicte. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma sol·licita a la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears a 
que, juntament amb els comptes generals i a partir del 2010, es fiscalitzin també els contractes 
i les subvencions que aquests contenen.” 
 
6. PRECS I PREGUNTES  
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE    
ORDINARI DE NOVEMBRE DE 2014 AMB LA NUMERACIÓ DEL 2324 AL 2583 RELATIVES A: 
 

2324P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

2325P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

2326P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

2327P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

2328P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

2329P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

2330P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

2331P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

2332P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA. 

2333P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

2334P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

2335P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

2336P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

2337P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

2338P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

2339P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

2340P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

2341P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT. 

2342P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

2343P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

2344P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

2345P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

2346P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL 

2347P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL  

2348P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL 

2349P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL 

2350P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL 

2351P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

2352P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

2353P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ.  

2354P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

2355P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

2356P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR. 

2357P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  

2358P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  
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2359P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR. 

2360P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  

2361P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

2362P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

2363P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

2364P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

2365P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

2366P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

2367P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

2368P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

2369P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

2370P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

2371P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME.  

2372P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

2373P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

2374P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

2375P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

2376P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

2377P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

2378P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

2379P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

2380P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

2381P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT. 

2382P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2383P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2384P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2385P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2386P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

2387P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

2388P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

2389P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

2390P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

2391P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

2392P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

2393P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

2394P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

2395P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

2396P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

2397P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

2398P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

2399P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

2400P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A.  

2401P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

2402P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  
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2403P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

2404P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

2405P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

2406P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

2407P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 

2408P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

2409P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

2410P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

2411P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

2412P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

2413P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  

2414P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

2415P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

2416P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

2417P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

2418P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

2419P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

2420P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

2421P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  

2422P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

2423P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

2424P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

2425P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2426P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2427P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’ESPORTS.  

2428P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2429P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2430P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2431P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

2432P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

2433P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

2434P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

2435P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS 

2436P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 

2437P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS . 

2438P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.   

2439P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

2440P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

2441P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS. 

2442P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2443P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2444P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2445P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2446P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2447P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

2448P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2449P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

2450P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

2451P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

2452P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

2453P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  
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2454P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

2455P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

2456P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 

2457P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

2458P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

2459P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2460P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2461P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2462P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2463P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2464P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2465P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2466P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2467P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

2468P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

2469P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART 
MODERN I CONTEMPORANI.  

2470P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

2471P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

2472P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

2473P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

2474P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  

2475P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  

2476P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA.  

2477P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

2478P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS 
DE PALMA. 

2479P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS 
DE PALMA. 

2480P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA. 

2481P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 
PALMA. 

2482P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

2483P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

2484P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

2485P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 
365. 

2486P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

2487P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

2488P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

2489P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

2490P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

2491P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ INFORMÀTICA. 

2492P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 
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2493P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA. 

2494P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

2495P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

2496P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

2497P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

2498P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

2499P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

2500P_2014 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

2501P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

2502P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, 
S.A 

2503P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

2504P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

2505P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

2506P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

2507P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, SA.  

2508P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, 
S.A 

2509P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

2510P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

2511P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2512P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2513P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2514P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2515P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   

2516P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

2517P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2518P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2519P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

2520P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2521P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2522P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2523P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN 
MIRÓ.  

2524P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2525P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2526P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

2527P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

2528P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

2529P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2530P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2531P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2532P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS 
PER A LA MÚSICA.  

2533P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  
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2534P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2535P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2536P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2537P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

2538P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   

2539P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

2540P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

2541P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS.  

2542P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

2543P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

2544P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

2545P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

2546P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

2547P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 

2548P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

2549P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

2550P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA.  

2551P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

2552P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

2553P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

2554P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

2555P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

2556P_2014 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

2557P_2014 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

2558P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.   

2559P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE L'ÀREA 
D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

2560P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2561P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE 
PALMA.  

2562P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2563P_2014 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2564P_2014 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

2565P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA 
PALMAACTIVA.  

2566P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

2567P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

2568P_2014 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  

2569P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT. .  

2570P_2014 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

2571P_2014 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

2572P_2014 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

2573P_2014 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

2574P_2014 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

2575P_2014 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

2576P_2014 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

2577P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

2578P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

2579P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

2580P_2014 PSIB-PSOE LLICÈNCIES DE TAXI 

2581P_2014 PSIB-PSOE MERCHANDISING PASSION FOR PALMA 

2582P_2014 PSIB-PSOE INTERINS I FUNCIONARIS CARRERA 
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2583P_2014 PSIB-PSOE ACTES PALAU CONGRESSOS 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple acctal 
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